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Drahý priateľ, 

aj týmto spôsobom sa k Tebe dostáva kúsok histórie obce Snežnica - elektronická verzia - 

„KRONIKA OBCE SNEŽNICA“ 

...na večnú vďaku a pamiatku našim predkom... 
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kronikári: 

Jolana Bollová  -2014 
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elektronickú verziu spravuje: Dušan Ševčík 

 

 

 

 

 

Dobrovoľníci, ktorí sa zaslúžili o prepis kroniky do elektronickej verzie: Lenka Palárcová, Ľubka Palárcová, Iveta 

Mináriková, Mária Sedliakova, Mária Křenková, Janka Labudová, Martin a Martina Tomášovci, Radka Plevková, 

Monika Hlavatá, Janka Pokrivková, Barbora Pokrivková, Dušan Ševčík - ĎAKUJEME 
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 Túto kroniku píšeme na večnú pamäť našej obce. Sú v nej zachytené charakteristické 

opisné znaky dedinky Snežnica i jednotlivé udalosti, ktoré už síce nejedny zapadli prachom 

zabudnutia, avšak pričinením nasledujúcich strán by mali opäť ožiť. 

 Táto kronika Vám bude rozprávať o obyvateľoch našej obce, o ich radostiach 

i starostiach. Mnohí z ľudí, o ktorých tu budete čítať, už nebudú medzi Vami, no zostali po 

nich výsledky ich tvorivej práce a práve tieto sa tu musíme snažiť zapísať. Venujem sa hlavne 

opisu života občanov po roku 1945. Rok 1945 znamená koniec hroznej vojny a začiatok novej 

cesty budovania našej vlasti. Verím, že potomkovia, čo prídu po nás, nájdu v kronike 

odpoveď na zvedavé otázky z histórie svojej rodnej dedinky.  

Vo vlastivednom slovníku obcí na Slovensku, ktorý vydala SAV Bratislava je o Snežnici 

napísané: 

 r. 1426 - Szneznyca 

 r. 1438  - Sneznice 

 r. 1773 - Snežnica  

 

Zemepisná poloha 

 Naša obec sa nachádza na dolných Kysuciach. Rozkladá sa v zníženom údolí, akoby na 

dne koryta, stredom ktorého preteká potôčik Snežničanka. Po jeho oboch stranách vyrástli 

prvé drevené domčeky – príbytky prvých usadlíkov. Od potôčka sa terén postupne zvyšuje. 

Všetka táto scenéria je ovenčená náhrdelníkom prekrásnych hôr a pyšne vztýčených vrchov. 

 Na severnej strane sa vypína Malý Vreteň. Oproti nemu zas masívna Brodnianka. 

Tieto dva naše velikáni tvoria vstupnú bránu do Snežnice.  Kúsok ďalej, na severovýchodnej 

strane už od pradávna stojí náš najvyšší vrch Veľký Vreteň (V. VRETENO, Veľká Baba).  

Ostatné časti „náhrdelníka“ tvoria lesy. Sú prevažne ihličnaté (len zalesnený Veľký Vreteň má 

väčšinou listnaté stromy – buky, duby). Pôda je prevažne hnedozemná. Z celkovej rozlohy 

obce 540 ha je poľnohospodárskej pôdy 300 ha (teda asi 55,5%). 

Najstaršie správy a pamiatky 

 Osada bola založená v 15. storočí. Richtár obce sa spomína už v roku 1426. Patrila do 

rozsiahleho majetku starohradského panstva. Valašská kolonizácia ju zasiahla čoskoro po 

svojom vzniku. Obyvateľstvo sa skladalo prevažne z chudobných roľníkov zaoberajúcich sa  

 



Kronika obce Snežnica 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

obrábaním pôdy, chovom hovädzieho dobytka, salašníctvom, drotárstvom a podomovým 

obchodovaním. Medzi najstaršie rody patria: Labudovci, Ježovci, Zemánkovci, Ševčíkovci. 

 V 15. storočí mala obec asi 9 drevených domčekov. K väčšej historickej 

pozoruhodnosti bezpochybne patrí zvonica. Skromne stojí uprostred dediny. Bola postavená 

v prvej polovici 19. storočia v klasicistickom slohu. Má štvorcový pôdorys, je murovaná, 

zakončená dreveným nadstavcom, ktorý je krytý stanovou strechou. Na všetky strany 

zvedavo vykúkajú malé okienka. V terajšej dobe je už renovovaná.  

Dedina do roku 1945 

 Čas nezadržateľne uteká. Dedinka neustále mení svoju tvár. Pribúdajú noví 

obyvatelia, a tí starí ticho snívajú svoj večný sen. Ako to vlastne vyzeralo v našej obci kedysi 

dávno? Aj tu, ako všade na svete, sa dedina delila na bohatých a chudobných. Tí bohatší 

vlastnili nejaký statok a kus poľa. Chudobné deti od narodenia poznali len trápenie a biedu. 

Len čo ako tak mohli stáť na vlastných nohách, už si museli ísť na seba zarábať. Slúžili 

u bohatých gazdov. A veru máloktorý bol k nim láskavý a dobrosrdečný. Ba naopak, za kúsok 

chlebíka pracovali od svitu do súmraku. A tak od malička pocítili na vlastnej koži ťarchu 

svojho položenia. 

 Ani ich rodičia sa nemali dobre. Neprežili šťastný život. Horko - ťažko pracovali na 

svojom švíčku kamenistej roličky, ktorá veru nemohla dosýta nakŕmiť kŕdlik hladných detí 

a ich utrápených rodičov. Ale čo sa vlastne dalo robiť? „Ako zlepšiť svoj život i život vlastných 

detí?“ vŕtalo neraz v duši nešťastných rodičov. Kde odísť za prácou? Žiadnej továrne na okolí 

nebolo. Až neskôr v Žiline – Súkenka (neskôr Slovena). Tam našli zamestnanie mnohí. Do 

roboty chodili pešo – cez kopec do Brodna a odtiaľ do Žiliny.  

 Nie je však tajomstvom, že za prácou odchádzali naši otcovia a dedovia do šíreho 

sveta. Drotárska krošňa ich sprevádzala verne na dlhých cestách svetom. Tak prešli Prahu, 

Viedeň, Francúzsko, Nemecko, Rusko, ba i za morom hľadali kúsok svojho životného šťastia. 

Verili, že tam v ďalekej Amerike nájdu vytúžený raj na zemi. No nejeden sa sklamaný po 

rokoch vrátil. Podaktorí sa nikdy viac nevrátili a ani rodina o nich viac nepočula. Niekomu sa 

podarilo zarobiť za hrsť dolárov a doma si potom za to nadobudli majetok. Niektorí ostali 

v Amerike a prišli za nimi manželky i s deťmi. V tých časoch sa z celých Kysúc vysťahovalo 

veľmi veľa ľudí. Ich potomkovia dodnes žijú roztrúsení po celej Amerike. Mnohí dosiahli 

významné postavenie a pri tom nezabudli, kde sú ich korene. 
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 A aké vzdelanie sa v tých časoch dostávalo deťom? Obec až do roku 1914 nemala 

vlastnú školu. Deti chodili do školy do susednej obce Brodna, a to tiež – ako ich otcovia do 

práce – pešo. Z tohto dôvodu vznikali neraz vážne problémy s pravidelnou návštevou školy. 

Napr. keď bola tuhá zima a ich cestičku zasypal sneh, deti sa nemali ako dostať do školy. 

Druhou vážnou príčinou vymeškania školy bolo to, že deti museli cez leto pracovať na poli, 

alebo pásť dobytok. Škola musela ustúpiť. A tak sa väčšine deťom neušlo ani základné 

vzdelanie. Bolo úspechom, ak sa dieťa naučilo čítať, písať a počítať. Zlepšiť situáciu v školstve 

sa snažili tak, že sa začalo vyučovať v obci v súkromných domoch, za určité dohodnuté 

nájomné (u Zemánka). Až v roku 1913 sa s rôznymi prekážkami začala stavať škola. 

 Prvou učiteľkou bola IRMA BRENDZAIOVÁ, ktorá však vzhľadom na ťažký zdravotný 

stav musela školu opustiť. MÁRIA PAGAČEROVÁ prevzala po jej odchode výchovu detí. Jej 

veľkým nedostatkom bolo, že vôbec neovládala slovenský jazyk. Bola Maďarka, a tak sa deti 

učili po maďarsky a ničomu nerozumeli. 

 V tomto období zúrila vo svete I. svetová vojna. Aj z našej dedinky musel nejeden 

mládenec, či otec odísť na front. Muži bojovali ďaleko od svojich domovov a doma zanechali 

svoje rodiny. Na ich slabé plecia sa zosypala ťarcha mužskej práce. Ach, ako si všetci želali 

koniec tej nezmyselnej vojny. Mnohí sa domov nevrátili. Tam – v ďalekej zemi, na talianskom 

fronte položili svoje životy. A tí, čo prežili útrapy vojny – boli naveky poznačení jej hroznou 

pečaťou. Aj v našej obci žilo zopár vojnových invalidov. Najznámejší z nich: Štefan Ševčík 

Hruška (trafikant), ktorý ako odškodné od štátu dostal živnosť na prevádzku trafiky. 

 Rok 1918 priniesol koniec vojny a po rozpade Rakúsko-Uhorska bola 28. októbra 

1918 oficiálne vyhlásená československá samostatnosť a tým vlastne vznik prvej 

Československej republiky. Ako prijali túto skutočnosť naši občania? Podrobnejšie sa dočítaš v Školskej 

kronike. 

 Samozrejme, že aj oni sa s nádejou dívali na vytvorenie novej republiky. Verili, že sa 

ich život od základu zmení. No ako čas ukázal, ich predstavy sa dostatočne nesplnili, lebo 

všetka moc ostala v rukách buržoázie a obyčajný človek prakticky nič neznamenal v tomto 

svete neprávosti. V týchto časoch veľkých politických premien prišiel do dediny mladý, 

nadaný a zanietený učiteľ FRANTIŠEK DOBOŠ. Vrátil sa práve z frontu a chcel zmeniť život na 

dedine. Chcel ho spraviť krajším a radostnejším. Možno bez obáv povedať, že bol v našej 

dedine prvým slovenským učiteľom. S veľkou láskou a starostlivosťou sa venoval snežnickým 

deťom. Učil ich rodnej reči, láske k vlasti. Učil ich poznávať krásu a tajomstvá sveta. 

Nevenoval sa len deťom, ale aj ich rodičom: učil ich ako správne hospodáriť, ako správne žiť  
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(aby nehasili svoj žiaľ a nešťastie pohárikom pálenky). Organizoval dedinskú mládež. Tragický 

koniec jeho mladého života ničivo pretrhol jeho tvorivú niť predsavzatí a túžob. 

 V roku 1938 nastali ďalšie politické zmeny. Vo svete to doslova vrelo. Hitler sa snažil 

ovládnuť celý svet. Hitlerovské vojská obsadili roku 1938 Rakúsko. Hitler sa pripravuje i na 

Československo. Národ sa snaží ubrániť svoju vlasť. 21. mája 1938 bola vyhlásená 

mobilizácia, ktorá sa skončila úspešne a fašistické vojská sa museli stiahnuť z pohraničia. Ale 

buržoázia neverila v silu ľudu a zradila ho. Zrada bola definitívne dokonaná priznaním tzv. 

Mníchovského diktátu (29.-30. sept. 1938). Týmto sme vlastne Hitlerovi otvorili bránu 

dokorán. A našiel u nás aj verných spojencov – ľudákov. Spoločne útočili na pokrokovo 

zmýšľajúcich ľudí a chceli si z nich spraviť svojich otrokov. 14. marca 1939 bol vytvorený tzv. 

Slovenský štát. Tým bola definitívne rozbitá prvá Československá republika. Tok rokov nič 

nezastaví. Táto nespútateľná divá rieka času sa prevalila aj ponad našu dedinu. 

Niekoľko čísel a zaujímavostí 

Sčítanie ľudu r. 1930 (1.-2. decembra) 

- obec má 100 domov 

- prítomných občanov 550 

- neprítomných vo svete 594 (r. 1920 - 473 ľudí) 

- žiakov 118 (r. 1920-25:   70-80) 

- postavené domy (r. 1900-19:   11 domov) 

Sčítanie ľudu r. 1940 (15.-19. decembra) 

- obec má 118 domov 

- prítomných občanov 664 (z toho: 134 detí) 

- postavené domy (r. 1920-45: 45 domov) 

 

Vplyvy počasia 

 Počasie je v zime chladné, zimy bývajú drsné, dlhé, mrazivé, snehová prikrývka býva 

1-1,5 m vysoká. Jar býva chladná, daždivá. Leto je mierne teplé. Veľmi časté sú búrky. 

Najteplejšími mesiacmi sú: júl, niekedy august. Teploty vystupujú v lete 25 °C – 30 °C, v zime 

sa kolíšu od -10 °C do -20 °C, niekedy až -28 °C. Jeseň býva niekedy daždivá, chladná. 

Niekedy je veľmi dlhá, slnečná – tzv. „babie leto“. Rána v jeseni sú charakteristické častými 

rannými hmlami, ktoré trvajú i do 10 hod., predpoludnie a poludnie je teplé, večery sú zasa 

studené. 
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Pravidelne sa opakujúce poveternostné javy: január – február veľmi časté silné mrazy, na 

Hromnice – silné vetry a fujavice (tvoria sa záveje). Apríl – časté prehánky. Trvajúce i 2 

týždne. Október – sychravý, daždivý i november, časté holomrazy. 

 Neslúži nám ku cti, že v našej obci nemáme vedenú Obecnú kroniku v tom pravom 

slova – zmysle. Škola vedie kroniku od roku 1927, sú v nej zaznamenané i predchádzajúce 

roky od roku 1923. Niektoré zapísané udalosti sú prebraté práve z tejto školskej kroniky. 

K pokračovaniu vedenia kroniky pristupujem asi po 25. rokoch, takže obdobie rokov 1945-

2000 nech berú tí, čo niekedy nahliadnu do kroniky ako záznam, alebo spomienky na roky 

minulé. Udalosti, ktoré som zapísala, som čerpala od najstarších občanov. Roky: 1945-75 – 

Štefan Beňadik: dlhoročný funkcionár. Obdobie od roku 1975-2000 sú z mojej praxe, nakoľko 

od r. 1975 s menšou prestávkou som pracovala v obci. Do roku 1990 to boli tzv. národné 

výbory a od 1.4.1990 – obecný úrad. Zároveň sa predstavujem čitateľom kroniky. Volám sa 

Jolana Bollová, rod. Ševčíková. 

 Naša obec prežívala vojnové obdobie pomerne kľudne. Život plynul ďalej. Prítomnosť 

vojny pociťovali najviac rodiny, ktorým otcovia a synovia museli odísť na front. Doma ostali 

iba ženy, deti a starci. Na ich pleciach zostala celá ťarcha, starosti o prežitie. Deti chodili do 

školy i počas vojnových rokov. Až v roku 1945 bolo vyučovanie prerušené, a to z toho 

dôvodu, že v škole sa ubytovali nemeckí vojaci. Po dlhých vojnových rokoch svitla nová jar 

roku 1945. Ľudia si vydýchli, vojna sa skončila. Naša obec bola oslobodená 30. apríla 1945. 

 Život sa pomaly začal normalizovať a ľudia s novými nádejami začali hľadieť do 

budúcnosti. Otcovia a synovia, ktorí vojnu prežili, sa pomaly vracali k svojim rodinám. Zopár 

mužov bolo i v ruskom zajatí. I tí sa šťastlivo vrátili (Adam Beňadik – otec Karola Beňadika 

neskôr predseda MNV). Ľudia sa s chuťou a novými nádejami na lepší život pustili do 

zveľaďovania svojho majetku ako i do budovania obce. 

 Počas vojnového obdobia bol starostom obce pán Š. Beňadik. Bol mladý, plný elánu 

a spomedzi dedinských mužov vynikal schopnosťou viesť a zabezpečovať chod obce. 

V súkromí bol obchodníkom – krčmárom. Š. Beňadik bol richtárom až do roku 1953, kedy 

odišiel pracovať do Sl. správy ciest. Ako poslanec nár. výboru bol aktívny až do r. 1976. 

 Od roku 1945 sa popri Š. Beňadikovi vystriedali vo vedení obce (ako tajomníci alebo 

preds. viacerí funkcionári) Ján Ševčík (Pranda), Štefan Ševčík – Hruška, Jozef Ševčík – Spod 

Brehu, Kuzma (z Rudiny), Vincent Javorík, Justín Ševčík, Martin Ježo. 
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 Za krátku dobu po skončení vojny sa začala budovať do obce hlavná cesta z Oškerdy 

cez celú obec s nákladom 3 mil. Kčs, čo bolo na tú dobu veľká investícia. Po dokončení cesty 

začal do obce pravidelne premávať autobus. Bolo to presne v r. 1951. Do toho času chodili 

naši ľudia do zamestnania pešo. Tí šťastlivejší, čo vlastnili bicykel – to mali ľahšie. Tých však 

bolo málo. Do Žiliny chodili naši ľudia pešo cez kopec do Brodna. Z domu odchádzali ráno o 4 

hod., aby prišli včas do roboty. V Žiline boli v tom čase fabriky: Slovena a Terovka. Viacerí 

boli zamestnaní u železnice. Mnohí pracovali v Pov. Bystrici v Zbrojovke. 

 V roku 1947 sa začala elektrifikácia obce. 21.6.1947 sa rozsvietila v dedine prvá 

žiarovka. Na elektrifikáciu dediny finančne prispel značnou čiastkou spolok Urbariátu obce. 

Okrem už spomínaných akcií sa v obci dobudovávala regulácia miestneho potoka. Prvá časť 

regulácie sa urobila ešte v r. 1933. 
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 Dedina popri všetkých starostiach žila i svoj kultúrny a spoločenský život. Kultúru 

v dedine určovali a kultúre učili dedinský ľud hlavne učitelia. Nacvičovali divadlá, rôzne 

kultúrne podujatia a organizovali verejné oslavy. V obci sa vystriedal veľký počet učiteľov. 

Niektorí sa tu ohriali krátku dobu. Našli sa i takí, ktorí tu zapustili natrvalo korene. V roku 

1947 prišiel do obce mladý učiteľ Alojz Galko. Tu sa aj oženil s učiteľkou Valériou a celý svoj 

život zasvätil výchove detí. Popri pedagogickej práci prevádzali veľmi širokú mimoškolskú 

činnosť. Boli hlavnými organizátormi všetkých spoločenských a kultúrnych aktivít. Pani 

Galková učila dedinské ženy ako viesť lepšie domácnosť, viedla kurzy varenia, pečenia, 

krúžok šikovných rúk, požičiavala knihy zo svojej súkromnej knižnice a bola i zakladateľkou 

českoslov. červeného kríža v obci. Vari najviac zo svojho voľného času venovala nácviku 

divadla. Za mojich školských čias sme nacvičili „Červenú čiapočku“ a vystupovali sme s ňou  

po okolitých dedinách. Spolu s manželom každoročne nacvičovali silvestrovskú estrádu. Pán 

Galko sa venoval aj čisto mužským záležitostiam. Učil mužov ako si lepšie viesť a organizovať 

práce na svojich hospodárstvach. Založil spolok včelárov, zabezpečoval lektorov na 

prednášky o pestovaní ovocných stromov v podhorských oblastiach a iné. Celé desaťročia 

bol aj vedúcim osvetového zariadenia v dedine. Raz do týždňa premietal v dedine filmy. 

V roku 1947 sa stal riaditeľom školy. (Presne 1.9.1947) 

 V roku 1965 sa hlavne jeho zásluhou začalo s výstavbou základnej školy. Do užívania 

bola škola odovzdaná v roku 1968. V prvých rokoch navštevovalo školu približne 200 žiakov. 

Postupne s pribúdaním rokov sa počty žiakov znižovali a to z toho dôvodu, že pôrodnosť na 

Slovensku začala veľmi klesať. V súčasnej dobe škola zápasí s problémom, aby si vôbec 

niektoré ročníky udržala. Manželia Galkovci boli za celoživotnú prácu odmenení min. 

školstva a obdržali ocenenie „Záslúžilý učiteľ“. Dnes žijú v Kys. Nov. Meste. V mene všetkých 

ich odchovancov, ktorým v prvom rade vštepovali lásku k rodnej hrude, vyslovujeme 

úprimné ďakujeme. 

 V roku 1953 nastúpil do vedenia obce Karol Beňadik. Vo funkcii predsedu MNV 

(miestneho národného výboru) zotrval až do roku 1971. Za jeho pôsobenia obec 

zaznamenala veľký rozvoj. V prvom rade bol vybudovaný celoobecný vodovod, rozšírili sa  

miestne komunikácie, postavili mosty, občania svojpomocne v akcii „Z“ (t. znamená, že 

väčšia časť diela bola odpracovaná občanmi – brigádne, bez nároku na odmenu) postavili 

kultúrny dom v roku 1966. V jeho priestoroch bola niekoľko rokov i materská škola. Svoje 

miesto tu našla i MĽK (Miestna ľudová knižnica). 
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riaditeľ  ľudovej školy p. Galko a jeho žiaci v r. 1948 

 

 

robotníci v kameňolome - sprava: J, Ježo, V. Ševčík, O. Rechtorík, Labuda 
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 Veľkým prínosom pre obec bolo prevádzkovanie miestneho lomu. Popri finančnom 

prínose do obecnej pokladnice tu našli zamestnanie viacerí muži z dediny. Neskôr tvorili 

väčšiu časť zamestnancov lomu občania cig. pôvodu z okolia Kys. Nov. Mesta. Ďalšou 

výhodou lomu bolo, že naši občania (stavebníci) získali lacno stavebný materiál. V dedine 

niet pomaly rod. domu, kde by do základov nepoužili tento kameň. Je len pre škodu nás 

všetkých, že v roku 1974 prevádzku kameňolomu skončili. 

 V roku 1960 sa začala socializácia dediny a v obci bolo založené JRD (Jednotné 

roľnícke družstvo). Dedina sa rozdelila na 2 tábory. Na jednej strane spoločné hospodárenie 

– socializácia dediny a na druhej súkromne hospodáriaci roľníci. Súkromní roľníci prežívali 

v tom čase veľmi zlé obdobie. Štát na nich uvalil tvrdé podmienky. Museli odovzdávať štátu 

povinné dodávky toho, čo dopestovali, tzv. „kontigent“. Zemiaky, obilie, vajcia, mlieko, 

mäso, masť, krupón (koža – z prasaťa). Zemiaky sa odvádzali na vozoch do Kys. Nov. Mesta – 

priamo do žel. vagónov. Ostatné drobné produkty: vajcia a mlieko sa vykupovali v dedine 

a firmy zaoberajúce sa ich spracovaním si ich samé odvážali. Roľníci za ne dostávali 

minimálnu cenu. Mnohí potom radšej vstupovali postupne do družstva, lebo nemohli uniesť 

ťarchu povinností. Za otcov znášali následky i deti, tým, že mnohých nezobrali na školy. 

Nazývali ich nepriatelia socializmu. V tomto období sa napáchalo veľa zla a krívd v mnohých 

rodinách. 

 Život na dedine sa oproti predchádzajúcim rokom veľmi zmenil. Každému komu sa 

chcelo pracovať si našiel zamestnanie. Veľa našich chlapov pracovalo na Ostravsku 

v baniach, mnohí si našli zamestnanie pri železnici. V Kys. Nov. Meste boli v roku 1949 

položené základy veľkému priem. podniku na výrobu valivých ložísk tzv. „Závody presného 

strojárstva“ Viliama Širokého. Tento priem. podnik v časoch najväčšieho hospodárskeho 

rozvoja (zhruba 40 rokov) zamestnával vyše 6 000 tis. ľudí. V Čadci boli tiež viaceré 

priemyselné podniky. Spomeniem len tie najväčšie: TATRA – vyrábala motory pre českú 

Kopřivnicu. Okrasa – výroba vianočných ozdôb. Vyvážali ich do mnohých krajín sveta. Ďalej 

tu bola Slovena s dlhoročnou tradíciou. Vznikla v roku 1920. Výroba sa v r. 1946 obnovila. 

V Žiline boli najväčšie fabriky: Pov. chemické závody, Slovena, Drevoindustria, Mäsové 

závody, Stred. pekárne, Pozemné stavby, Váhostav, Slov. aut. doprava, Mliekarne, 

Hydinárne, Doprastav, Štrkopiesky, Stredosl. stavby a mnohé iné. Celé Slovensko 

zaznamenalo nebývalý rozvoj. 

 Životná úroveň obyvateľstva stúpala. Ľudia túžili krajšie a lepšie bývať. Začali sa vo 

veľkom stavať rod. domy. Novostavby už zodpovedali určitému štandardu. Boli vybavené 

vodovodom, ústr. kúrením a WC. 
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Vývoj obce:   Postavené domy 

1920 -  45   45 

1946 – 60   91 

1961 – 70   52 

1971 – 75   21 

1976 – 79   17 

1980 – 83    14 

1983 – 90    29 

S novými lepšími životnými podmienkami začalo pribúdať i obyvateľstva. Vývoj bol 

nasledovný: 

Narodené deti: 

1946 – 60   142 detí 

1961 – 65  55 

1966 – 74   80 

1975 – 77  24 

1978 – 80  22 

1981 – 85  85 

1986 – 90  78 

V roku 1968 mala obec už 200 rod. domov a 1020 obyvateľov. 

prestavba z bývalej ZŠ na materskú školu - 1968 - 1969 
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ihrisko - 1981 

 

 

 

 

 V roku 1968 nastal veľký zlom v spoloč. zriadení na Slovensku. Na čele politického 

diania stál Alexander Dubček, ktorý chcel zmeniť socialistickú spoločnosť na socializmus 

s ľudskou tvárou. Jeho zámer bol však v zárodku zmarený a ako odozva na zmenu 

v spoločnosti prišiel 21. august 1968, keď do našej vlasti vtrhli spojenecké vojská varšavskej 

zmluvy ( na ochranu socializmu) a zotrvali v našej republike až do roku 1989/90. 

 Väčšina  ľudí bola nespokojná s týmto núteným dohľadom. Svoju nespokojnosť 

prejavovali rôznymi spôsobmi. Najviac sa zaryl do pamäti čin pražského študenta Jana 

Palacka, ktorý sa upálil v Prahe. Po roku 1968 emigrovalo na západ veľmi veľa Slovákov aj 

Čechov - hlavne z radov inteligencie ako i rôzni umelci. Už nie preto, že by nemali prácu, ale 

preto, že už mali dosť podriaďovania sa komunistickému režimu. 

 Vo voľbách do nár. výborov v roku 1972 bol za predsedu MNV zvolený súdruh Anton 

Labuda. Politické zloženie v obci v tých rokoch bolo prevažne jednosmerné: 99% boli 

komunisti. Zvyšok bol bez politickej príslušnosti. Politické zloženie spoločnosti od roku 1948- 

1989: komunisti. Anton Labuda vykonával funkciu predsedu MNV do roku 1984. Za jeho 

pôsobenia napredoval rozvoj obce. Boli zrealizované nasledovné stavby: 

- ubytovňa ČSAD 

- želozobetónové mosty ( v počte 6 ) 

- vodovodné záchyty: Medzihrabie, Bukovina 

- bezprašná asfaltová cesta Oškerda – Snežnica 

-      -//-        asfaltové cesty v obci 

- vybudovanie tel. vykrývača 

- rekonštrukcia a prestavby starej ZŠ na MŠ 

- výstavba skladu ovocia a zeleniny pri ZŠ a mnohé iné stavby. 

  

 Rozhodne najväčšou a najnáročnejšou stavbou bola výstavba športového ihriska 

a jeho oplotenie. Všetky stavby, ktoré sa v tých časoch stavali boli poväčšine zrealizované 

v akcií „Z“ ( v predchád. časti som uviedla – čo znamená akcia „Z“). Výstavba ihriska 

prebiehala pod vedením st. majstra M. Jaša, občana obce. 

 Pre zlepšenie služieb pre obyvateľstvo bola v obci zriadená Zberňa šatstva a prádla 

a cestou Miestnej prevádzkarne bol zakúpený mangel, ktorý slúži dodnes. Zberňa 

poskytovala služby občanom od 1.7.1977. Ja som bola prvou pracovníčkou novozriadenej 
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Ján Ševčík  

predseda MNV 

1972 

 

 

zberni. Úväzok bol 4 hod. Zariadenie patrilo Komunál. službám mesta Žiliny, obec poskytla 

priestory. 

Spolok Drobnochovateľov - predseda Ján Pokrivka 
brigáda na stavbe mostov v obci 1970 - 1972 

 

 

Výstavba športového ihriska 
 

 

 

 Veľkým prínosom pre našu obec bolo, že popri predsedovi MNV nastúpil ako 

tajomník MNV JUDr. Martin Ševčík. Bol to vlastne náš prvý vysokoškolsky vzdelaný občan, 

ktorý ostal žiť v našej dedine. Ako právnik napomáhal rozvoju obce na každom kroku. Taktiež 

i občanom obce vždy pomohol právnou radou pri riešení rôznych problémov. 

 1.2. 1983 som začala pracovať na MNV aj ja. Nastúpila som ako ved. Drobnej  

prevádzkarne, nakoľko doterajší vedúci, pán J. Ševčík, odchádzal do dôchodku. Mal už viac 

ako 70 rokov. V službách obce som pracovala až do roku 2000. Od roku  1988 ako účt. MNV. 

V roku 1984 odišiel zo zdravotných dôvodov do predčasného inv. dôchodku doterajší  

predseda s. A. Labuda. Novým predsedom sa stal s. Ján Ševčík. 
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 Život plynul ďalej a obec sa stále rozrastala, nielen počtom obyvateľov, ale i po 

stránke obč. vybavenosti. V roku 1986 žilo v dedine 1025 obyvateľov. Z toho – 515 žien a 510 

mužov. Za pôsobenia s. Ševčíka vo funkcií predsedu MNV sa postavil rezervár vody v časti 

obce „Hrby“, bol dobudovaný most k OJ-JEDNOTA,  otočňa PRÚTY, uskutočnil sa výkup 

pozemkov pre IBV (indiv. bytová výstavba) „Za obrazom“ a ďalšie drobné stavby a úpravy po 

obci. 

 Rok za rokom sa míňal ako v obci, tak aj v našej spoločnosti a prišiel NOVEMBER 1989 

- 17.november 1989 – zamatová revolúcia. Od tohto dňa sa začínajú písať novodobé dejiny 

našej spoločnosti. Rozbilo sa ako puknutý krčah zriadenie, ktoré sa snažili udržať 45 rokov 

komunisti na čele so Sov. zväzom. Za celé tie roky sa napáchalo veľa zla v ľudskej 

spoločnosti. Nám však neprislúcha úloha sudcu. Vrátime sa k životu v našej dedinke. 

 V marci 1990 si zasadlo plénum MNV za okrúhly stôl s novovzniknutou stranou VPN 

(Verejnosť proti násiliu) a dohodli sa na novom vedení obce. Za nového predsedu navrhli p. 

Jana Pokrivku. Menovaný bol aktívnym poslancom od r. 1976. Funkciu predsedu MNV 

prevzal od 1.7.1990. 

 Od prvého dňa jeho pôsobenia vo funkcii nastal nebývalý rozvoj napredovania 

a zveľaďovania obce. To, čo sa dovtedy zdalo nedosažiteľné sa začalo zo dňa na deň napĺňať. 

Najskôr to bola prestavba soc. zariadenia v KD. Už celé roky sa diskutovalo o tom, že je 

potrebné zriadiť kuchyňu v KD, nakoľko sála bola veľmi pekná, ale bez potrebného vybavenia 

nemohla slúžiť na všestranné spoločenské podujatia. Už v októbri 1990 bolo zariadenie 

odovzdané do užívania. 

 V roku 1991 v marci zanikli národné výbory. Od 1.4.1991 začali na obciach pôsobiť 

samosprávne orgány – obecné úrady. Na čele obce stál starosta obce a výkonným orgánom 

sa stalo OZ (obecné zastupiteľstvo) 

 V 22. Nov. 1990 sa konali voľby do samospráv obcí. Starostom v našej obci sa stal J. 

Pokrivka. Obecné zastupiteľstvo malo 9 poslancov. Boli to títo občania: JUDr. Ševčík, Labuda 

Štefan (maliar), Labuda Frant., Minárik Frant., Kukučík Ladislav, Jaššo Emil, Cesnek Ján, 

Javoríková Anna, Tomáš Štefan. 

 V obci boli evidované tieto politické strany: HZDS (Hnutie za dem. Slovensko), KDH 

(Kresť. demokr.hnutie), SNS (Slov.ľud.strana), SDĽ (Strana dem. ľavice). Hlavným bodom 

volebného programu bolo: doriešiť problém v zásobovaní obyvateľstva vodou, nakoľko 

v posledných rokoch obec sústavne zápasila s nedostatkom vody.  
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 Druhým cieľom sa stala plynofikácia obce. Nakoľko žijeme na severe Slovenska zimy 

dali našim ľuďom vždy poriadne zabrať. Kúrilo sa u nás prevažne uhoľným odpadom (kalom), 

čo bolo najlacnejšie. Následkom toho bolo naše životné prostredie veľmi zdevastované. 

Posedenie s dôchodcami r. 1991 

 

    

 

 

 

 

na fotke v popredí v žltej šatke - Žofia Králiková - dožila sa najvyššieho veku v obci, zomrela ako 98 ročná v r. 2002 

Obecný mini park prestavaný z rodinného domu Adama Beňadika č. 94 (žena Vajčovka) 

 

 

V roku 1991 sa previedlo sčítanie obyvateľstva, domov a bytov. Výsledky sčítania v našej 

dedine boli nasledovné: 

- počet obyvateľov 960 (z toho 488 žien a 472 mužov) 

 Za necelý rok sa podaril starostovi za účinnej spolupráce so zástupcom JUDr. 

Ševčíkom priam husársky kúsok. V máji 1992 vybavili na min. financií dotáciu pre obec vo 

výške cca 13 mil. Sk, z toho: 

4 mil. (na stavbu ČOV), 2mil.(plynofikácia), 6,5 mil. (rekonštr. vodovodu). 
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 V roku 1991/92 sa previedla rekonštrukcia celoobecného vodovodu. Jestvujúci 

vodovod bol úplne v dezolátnom stave a neustále opravy už pohltili spustu financií. Popri 

rekonštrukcii vodovodu sa pracovalo aj na výstavbe kanalizácie. V návale práce ubehol rok 

a stáli sme na prahu  ďalšieho roku 1993. 

 Na politickej scéne sa udiali obrovské zmeny. Došlo k rozdeleniu ČSFR a od 1.1.1993 

vznikla Slovenská republika. K 1.1.1993 mala obec 949 obyvateľov. Z toho 485 žien. Posledné 

roky nám popri nových možnostiach a demokracii priniesli aj mnohé negatíva. Jedným z nich 

bola nezamestnanosť. Z roka na rok stúpal počet nezamestnaných. Najhoršie to bolo cez 

zimu. Vtedy počet vždy stúpol (sezónne práce). Na začiatku roka sme evidovali v našej obci 

71 nezamestnaných. Starosta obce sa snažil zmierňovať následky nezamestnanosti a keď sa 

naskytla možnosť zamestnať takýchto občanov cestou OÚP (okresného úradu práce) využil 

to. V roku 1993 zamestnávala obec 18 občanov. Aj vďaka nim práce v obci úspešne 

pokračovali.  

 V októbri 19993 bola ukončená 1.etapa plynofikácie. Počas roka pokračovali práce aj 

v iných oblastiach. Pokračovalo sa vo výstavbe  ČOV a kanalizácie. Vybudovali sme v strede 

obce park. Vybudovala sa soc. budova na ihrisku a mnohé iné drobné stavby. 

 Všetky tieto práce a investície pohltili nesmierne množstvo peňazí, takže obec 

sústavne zápasila s nedostatkom financií. Ako som sa už zmienila starosta si vždy nejako 

poradil. Ako sa hovorí: kto klope, bude mu otvorené, pre neho to platilo dvojnásobne. Nedal 

sa odradiť ani neúspechom. Nepochodil raz, išiel znova. Nachodil sa do Bratislavy ako 

žobravý mních, ale čo si zaumienil, to musel aj dosiahnuť. Koľko krát to vyzeralo že už - už 

nebude - doslovne ani na chlieb, ale vždy sa našlo riešenie. A tak v návale práce 

a zabezpečovaní financií ubehol rok 1993. 

 V roku 1994 sa starosta s chuťou pustil do najväčšej a najnáročnejšej stavby. Bol to 

jeho tajný a dávny sen ako i mnohých iných zamestnancov, stavba kostola. V našej dedine 

sme nemali ani kaplnku, kde by sa mohli slúžiť omše. Patríme do farnosti Brodno, a tam sme 

dochádzali kým sme nemali vlastný kostol. Nebudem sa rozpisovať čo ho to stálo námahy. 

17.9.1994 bol položený základný kameň kostola a presne o rok 17.9.1995 bol  kostol 

vysvätený mons. Rábekom. 

 Vysviacky sa zúčastnilo cca 5 tis. ľudí. Náročná stavby kostola napredovala takým 

rýchlym tempom hlavne vďaka obetavosti našich občanov, ktorí sa vždy v hojnom počte 

zúčastňovali brigád, keď to bolo potrebné a starosta ich požiadal o pomoc. 
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Náklady na stavbu kostola boli zhruba 2,7 mil. Sk. Hodnota diela bola však ďaleko vyššia 8,6 

mil. Sk a to z toho dôvodu, že mnohé práce boli zhotovené zdarma. Napr. elektroinšt. práce 

a podlahové kúrenie previedla firma BESAM (majiteľ M. Beňadik), stolárske práce, murárske, 

položenie obkladov a mnohé iné.  Cementárne Ladce dodali 250 q cementu – bezplatne 

(zásluhou p. starostu). 

 Stavbu financoval OcÚ. Obecné zastupiteľstvo odsúhlasilo čiastku z obec. rozpočtu 

a zvyšok sa dofinancoval zo zbierok občanov (robili sa zbierky i po susedných obciach), 

vedeniu obce sa podarilo získať 100 tis. Sk od NBS. Značnou mierou prispel aj spolok 

Urbariátu, ktorý poskytol drevo v hodnote 500 tis. Sk. V roku 1996 bolo v našom kostole po 

prvýkrát prvé sv. prijímanie našich detí. Prvý sobáš bol 5.10.1996 a novomanželmi boli 

Martina Majtánová a Milan Prášek. 

Zopár postrehov z výstavby kostola 
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                               Prvé sv.prijímanie - jún 1996 - deti narodené 1986/87 
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 Po dostavbe kostola starosta vyhlásil pred OZ ako aj pred pracovníčkami OcÚ, že 

minimálne rok sa nepustí do žiadnej stavby a bude sa venovať bežným povinnostiam. My 

sme ho však veľmi dobre poznali a vedeli sme, že nečinnosť by ho ubíjala.  

  1.mája 1996 sa s chuťou pustil do stavby domu smútku. Ten nám naozaj veľmi 

chýbal. Naša obec má jednu veľkú chybu, že nemáme ani piaď zeme na rovine. Jediná rovina 

sa nachádza pod stavbou školy. A tak tu bol zas ďalší problém, kde umiestniť dom smútku. 

O stavbe nového cintorína spolu s domom smútku sa už dávno uvažovalo, ešte v roku 1987. 

Bol dokonca vypracovaný už aj projekt na DS, v časti obce „Nad záhradkami “. Z tohto však 

zišlo, nakoľko sa v obci rozbehla petícia proti výstavbe cintorína v spomínanej lokalite. 

Petíciu iniciovali dotknutí občania, v blízkosti ktorých sa mal cintorín nachádzať. 

 Pán starosta sa rozhodol pre úplne novú alternatívu a tá bola zo všetkých 

najvhodnejšia. Najskôr vykúpil pozemok pre rozšírenie doterajšieho cintorína s kapacitou na 

cca 30 rokov. (Pozemok vykúpený od Štefana Cesneka). 

Výstavba domu smútku 
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 Za necelé 4 mesiace bol dom smútku dokončený a začal slúžiť svojmu účelu. Stavba 

tohto objektu nebola jedinou akciou vo výstavbe obce. Naďalej sa pracovalo na stavbe ČOV 

a kanalizácie. Zapojili sme sa do súťaže: Obnova dediny. Náš projekt bol odmenený a získali 

sme fin. garant, v rámci ktorého sme vybudovali námestie s prekladkou miestneho potoka. 

 Obec naďalej rozširovala aj kultúrne a spoločenské aktivity. Od roku 1990 sa už stalo 

tradíciou, že každoročne poriada OZ silv. zábavu, oslavy Dňa matiek, Deň detí, od vysviacky 

kostola sa každoročne konajú hody, posedenia s dôchodcami, príchod Mikuláša. Všetky tieto 

akcie sú zabezpečené bohatým kultúrnym programom. 

 Začiatkom leta 1997 vyzerala naša dedina veľmi pekne. Všade zeleň, kvety. Popri 

potoku povysádzané nové stromy. Každému sa naskytol pohľad oku milý. Túto idylku zničila 

povodeň, ktorá postihla našu obec 7.júla 1997  v ranných hodinách. Ani najstarší obyvatelia 

sa nepamätajú na niečo podobné. 

 Život v obci ostal na niekoľko hodín úplne ochromený. Občania, ktorí dochádzali za 

prácou do Žiliny alebo KNM ostali doma a pomáhali pri odstraňovaní škôd. Autobusové 

spojenie bolo prerušené. Škody na majetku obce boli obrovské. Približne 20 mil. SK. 

Najväčšia škoda bola spôsobená na regulácií potoka. V tom istom roku na jar bola 

dokončená regulácia, ktorú prevádzali št. lesy a nezostalo z nej nič. Všetko odniesla voda. 

Ďalšie škody boli na miest. komunikáciách. Na cintoríne bol zosuv pôdy, areál futbal. ihriska 

bol celý zanesený bahnom. V rod. domoch boli zaplavené pivnice, kotolne. Na OcÚ bola tiež 

zaplavená kotolňa. 

 Na tieto ťažké chvíle máme i jednu veľmi milú spomienku. V najťažších životných 

situáciách sa preverujú ľudské charaktery. Keď sa správa dostala do rozhlasových novín za 

niekoľko dní k nám zavítali členovia OZ obce Červený Hrádok (ležiaca Zlaté Moravce pozn.) 

a odovzdali nášmu starostovi a OZ finančný dar. Zbierku, ktorú zorganizovali medzi svojimi 

obyvateľmi (22 tis. SK). Tento čin ľudskej spolupatričnosti sa našim ľuďom vryl hlboko do 

pamäti. Vtedy sme sa s touto obcou spriatelili a uzatvorili sme družbu. Pravidelne k nám 

prichádzajú na niektoré podujatia a my zasa k nim.  

Ničivé povodne zmenili smer nášho rozvoja a napredovania. Do konca roka 

sme mali čo robiť, aby sme aspoň čiastočne zmiernili následky škôd. 

V auguste toho istého roku navštívil našu obec minister ŽP, Ing. Zlocha 

v rámci obhliadok povodňových škôd. Následne po obhliadke sme dostali 

od MŽP dotáciu vo výške 1 mil. SK na odstránenie následkov povodní.  
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Povodne 1997 

 takto vyzerali cesty po povodni 

           na konci dediny pri autobusovej zastávke 

                          začiatok obce oproti RD č. 2 

 

Návšteva ministra životného prostredia Jozefa Zlochu - 22.08.1997 
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Tak ako už mnohokrát pred tým, nečakali sme pomoc iných, ale s chuťou sme sa 

pustili do odstraňovania škôd. Starosta vybavil povolenie na odstrel kameňa v miestnom 

lome (Ban. úrad v Prievidzi) a tým sa veľa ušetrilo na nákladoch. Ďalšou výhodou bolo, že 

obec zamestnala formou VPP (verejne - prospešných prác) 29 našich občanov, ktorí pracovali 

do konca roka na odstraňovaní povodňových škôd. Popri tom, že samy sme sa nachádzali 

v nezávidenia hodnej situácií pomohli sme aj iným obciam na Kysuciach tým, že sme im 

poskytli kameň z nášho lomu na opravy ciest a výmoľov zdarma.   

 Ako som sa už zmienila v týchto zlých časoch nestáli sme samy. Viacero organizácií 

a rôznych nadácií nám ako obci poskytli svoju pomoc: Prvá komunálna banka Žilina, 

Bratislava – staré mesto (starosta Ing. Ďurkovský), Združenie miest a obcí Žitného ostrova 

a iné. Aj našim občanom sa dostalo čiastočného odškodnenia od SČK (Slovenský červený 

kríž), nadácia Harmony (P. Dvorsky), Kresťanská charita Nitra. 

 V roku 1997 sa rozšírila kultúrna činnosť v našej obci, zásluhou Eriky Pokrivkovej. 

Erika je členkou FS JEDLOVINA a svoje nadšenie pre tanec preniesla i na naše deti do dediny. 

Založila tanečný súbor SNEŽIENKA – zložený z detí od 7 rokov – 15. Začínali od 0. Nemali 

žiadne vybavenie a ani žiadne tanečné vzdelanie. Bola to mravenčia robota, ale dokázali to. 

Starostovi sa podarilo vybaviť dotáciu z rezervy predsedu vlády. Súbor získal 60 tisíc Sk. 

Z tejto čiastky si zabezpečili kroje a obec im prispela 10 tis. Sk na krpce a opasky. Po roku 

existencie krúžku sa dostali vystupovať už i mimo obce. Hosťovali v Hornom Vadičove 

a v Červenom Hrádku. To im dodalo sebavedomia a viac nadšenia pre ich ďalšiu činnosť. 

V obci účinkovali pri každej obecnej slávnosti. 

 

 V neustálom pracovnom kolotoči a návale prác prešli už dve volebné obdobia 

starostovania p. Pokrivku. Pred nami stojí ďalší rok 1998. Len čo zima trošku ustúpila a 

počasie to dovolilo obec na čele s p. starostom pokračovala v ďalšom odstraňovaní 

povodňových škôd a zveľaďovaní obce. Okrem týchto hlavných prác sa pokračovalo v 

napredovaní i na iných úsekoch. Pre posilnenie vodného zdroja sa urobil ďalší záchyt vody vo 

Vretni. Na úseku zlepšenia a skrášlenia životného prostredia sa každoročne vysádzali kvety  
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na verejných priestranstvách.: na námestí, pred MŠ a na všetkých mostoch cez celú obec 

kvitli previslé petúnie. Cez leto je naše malé námestíčko ako rozkvitnutá lúka. 

 V jeseni sa konali voľby do parlamentu. V našej obci, tak ako i vo väčšine obcí na 

Kysuciach získala prvenstvo strana - Hnutie za demokratické Slovensko (HZDS) na čele s 

Vladimírom Mečiarom. Premiérom sa stal Mikuláš Dzurinda. 

 Po voľbách odišiel p. starosta na krátku dovolenku do Talianska. A vtedy sme celá 

obec zažili obrovskú stratu. Bolo to ako blesk z jasného neba. Odišiel spomedzi nás  náš 

kolega, kamarát, zástupca starostu a náš spoluobčan - JUDr. Martin Ševčík. Odišiel na 

vrchole tvorivých síl - v 51. roku jeho života. Na jeho počesť sa v obci usporadúva každoročne 

fut. turnaj. 

 V decembri 1998 sa konali voľby do samosprávnych orgánov obcí. HZDS opäť získala 

vo voľbách prvenstvo - Za poslancov boli zvolení: František Bakoš, Ing. Jozef Budoš, Mgr. 

Emil Jaššo, Štefan Labuda, Miroslav Javorík, Mária Marčišová, Jozef Smieško, Štefan Tomáš, 

Helena Voštenáková. Starostom sa stal opäť Ján Pokrivka. Za zástupcu bol menovaný Ing. 

Jozef Budoš. 

 

úryvky z novín 

Voľby - nezistené staršie obdobie okolo r. 1986 - Informácie a postrehy - Ej, bisťu! 

Obecný úrad v Snežnici venoval hodnotné knihy tým poslancom, ktorí veľmi aktívne a obetavo pracovali 

uplynulých 8 rokov v obecnom zastupiteľstve. Aký paradox, občania im na nasledujúce štyri roky 

volebného obdobia dôveru nevyslovili. Naopak, za poslancov si zvolili aj takých, ktorí nad budovaním a 

zveľaďovaním obecného majetku ohŕňali nos. Najmä, keď bolo treba ísť brigádovať. Možno vyslovená 

dôvera vo voľbách ich postoj k obci zmení.                                                                          

 

     

        Názor ulice    

Rôznym spôsobom sa ľudia odnaučujú fajčiť. Jedným sa to podarí, druhým nie. Mne sa to podarilo a som 

rád, zdôveril sa muž v najlepších rokoch. (reč je o starostovi obce Jánovi Pokrivkovi - pozn.) Sedel som v krčme 

na pive, keď prišiel kamarát. Spýtal sa ma, prečo fajčíš? Pozrel som sa na neho a tiež som sa opýtal - a ty 

prečo nechodíš do kostola? Ja budem chodiť do kostola, keď ty prestaneš fajčiť - odvetil. Položil som 

cigarety na stôl a odvtedy som si nezapálil. Bolo to v nedeľu po parlamentných voľbách. Zakrátko som sa s 

kamarátom stretol a ten mi povedal - Ja som ti zachránil život a ty mne dušu. (kamarát - Jozef Budoš - pozn.) 
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 V závere roka zvedieme zopár štatistických údajov z evidencie obyvateľstva. Na konci 

roka 1998 mala obec 970 obyvateľov. Z toho: 490 žien a 480 mužov. Narodilo sa 15 detí. 

Z toho 7 chlapcov a 8 dievčat. Zomrelo 7 občanov (5 mužov a 2 ženy). 

 Za posledné roky nám veľmi stúpol počet vdov. Evidujeme 60 ovdovelých žien. Veľmi 

nás to však trápi, že v dedine žije približne 50 starých mládencov. Tento počet narastá z roka. 

Na rok. Do volebného programu by sa patrilo zapracovať nejaký stimulátor na zvýšenie 

ženby - chtivosti nášho mužského osadenstva. Žarty  necháme bokom a vrátime sa opäť 

k nášmu každodennému životu.  

S príchodom jari sa starosta s novým zložením OZ púšťa znovu do plnenia volebného 

programu. Pokračuje sa v budovaní kanalizácie – v dolnej časti obce. 2.2.1999 bola 

odovzdaná do užívania káblová televízia. Zároveň s dokončením káblovej televízie sa zrušila 

stará ústredňa miestneho rozhlasu a bola zriadená nová. Telekomunikácie rozšírili svoje 

služby a do obce bolo zavedených cca 100 telefónnych prípojok. V priestoroch obecného 

úradu zriadili automatickú telefónnu ústredňu. Počas celého roka pokračovali práce na 

stavbe kanalizácie. Bol dobudovaný hlavný kanalizačný zberač po obci. Od začiatku stavby 

kanalizácie a ČOV až po rok 1999 je v tejto stavbe preinvestovaných cca 15 mil. Sk. Stavba je 

investovaná z dotácií zo ŠF ŽP SR. Okrem iného spomínaná stavba veľmi znepríjemnila život 

pánu starostovi a doslovne mu priniesla veľa bezsenných nocí. A to z toho dôvodu, že  
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dodávateľ prác: Stredoslov. stavby  Žilina nedodržal podmienky zmluvy a obec im následne 

nevyplatila faktúry za to, čo neurobili. Oni však trvali na svojom a účtovali penále, ktoré 

dosahovali čiastku 1 milión. Celá záležitosť sa ťahala skoro 2 roky. Nakoniec však zvíťazil 

zdravý rozum a obec vyšla zo sporu ako víťaz, ale vo vedomí starostu to znamenalo veľmi 

nepríjemné skúsenosti. 

 Popri všetkých spomínaných prácach sa ďalej pokračovalo i v regulácií miestneho 

potoka. Regulácia sa prevádzala v spolupráci s Povodím Váhu. Pracovalo sa v hornej časti 

obce od č. domu 161 až na koniec dediny. Neostalo len pri samotnej regulácií, ale na náklady 

obce sa urobila nadstavba potoka. Dokončením uvedeného úseku získala horná časť obce 

novú, krajšiu tvár. Určite aj po stránke bezpečnosti je potok doriešený na dlhé roky. Pri 

každej práci človek získa nejakú skúsenosť a tak i zamestnanci obce pri regulácií potoka 

získali skúsenosť s panelmi. Dnes ich samy vyrábajú – z našich zdrojov (kameň z nášho lomu) 

a vylepšujú vzhľad obce. 

   

 

budovanie kanalizácie -  stred obce  I  regulácia potoka č.d. 190 

regulácia potoka č.d. 190  I  vlastná výroba panelov  I stavba altánku na ihrisku - vedúci p. Škorvánek 

Okrem úpravy potoka a výstavby kanalizácie sa pracovalo na úprave 

a údržbe budovy obecného úradu. Od vzniku obecných úradov, teda od r. 

1990 všetko pracovné úsilie bolo zamerané na rozvoj obce a samostatné 

sídlo samosprávy ostávalo v úzadí, a na úpravy a opravy kultúrneho domu 

nebolo ani času, ani peňazí. Teraz už bola obec veľmi pekne  
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vybudovaná a tak sa začalo s úpravou a opravou kultúrneho domu. Vymenilo sa zábradlie 

pred vchodom do budovy za mosadzné, dali sa nové vchodové dvere a betónové stĺpy sa 

nalepili ružovým mramorom. A tak v neustálom pracovnom tempe prešiel ďalší rok.   

       

 Záver roku je už tradične spojený so silvestrovskou zábavou, na ktorú sa teší polovica 

osadenstva dediny. Lístky si objednávajú už od polovice októbra. Tohtoročná zábava musí 

byť mimoriadne veľkolepá s obrovským ohňostrojom – patrí sa náležite privítať rok 2000! 

Každému sa natíska otázka: Čo nám prinesie nové storočie?  

 Obecné zastupiteľstvo na čele so starostom obce pripravilo pre každého kto chcel 

privítať príchod Nového roka vonku na ulici malé občerstvenie v podobe pohára vareného 

vína. Presne o pol noci sa vyprázdnila tanečná sála a všetci vyšli von, taktiež ostatní občania 

povychádzali zo svojich domovov a zišli sa na verejnom priestranstve pred kostolom a takto 

spoločne zanôtili: „Na Kráľovej holi“. Bol to neopakovateľný zážitok. Každému zúčastnenému 

ostane na dlho v pamäti. Potom si všetci navzájom popriali všetko dobré, hlavne zdravie, 

dobré vzájomné spolužitie a začal ohňostroj aký obec ešte nezažila. Bujará zábava 

pokračovala do skorého rána. 

 Za posledné roky nastali veľké zmeny a výkyvy v počasí. Zimy už nebývajú také ako za 

našich detských čias. Niekedy prejde aj celá zima a deti si neužijú ani poriadnej sánkovačky. 

V roku 1992 odkúpila obec od Stred. stavieb Žilina lyžiarsky vlek, ktorý sa nachádza v hornej 

časti obce nad hospodárskym dvorom bývalého ŠM. Pokiaľ to snehové podmienky dovoľujú 

starosta obce počas zimných prázdnin umožňuje deťom z našej obce bezplatné lyžovanie. 

Vlek je už značne opotrebovaný a jeho oprava by si vyžadovala značnú časť financií, ktoré 

obec musí vložiť do potrebnejších vecí. 

 Roky 2000 a 2001 sa niesli v znamení údržby a opráv, a úprav obecného majetku. 

Pokračovalo sa v stavbe kanalizácie vetva: č. d. 7, 8, 9, 177, 216. Pri jednej náhodnej 

návšteve základnej školy si pán starosta všimol, aká je škola veľmi zanedbaná. Školská správa  
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za celé roky nič neinvestovala do opravy a údržby školy. Na náklady obce dal vymaľovať 

triedy, ktoré to najviac potrebovali. Zakúpil 2 triedam školské lavice, dal namontovať 

ochranné pletivo v telocvični a mnohé iné práce v areáli ZŠ. 

 V roku 2001 prevzal funkciu riaditeľa školy dlhoročný poslanec OZ, Mgr. Emil Jaššo. 

Ku školskému majetku patrila i školská 6- bytovka, v ktorej žili rodiny miestnych učiteľov. 

Mali to dobré a lacné bývanie. O údržbu sa starala obec. V roku 1998 na základe zákona č 

138/91 sa byty odpredali do osobného užívania doterajším užívateľom za zostatkovú 

hodnotu. Za najväčší byt 4- izbový zaplatili majitelia 32 685 Sk. Najmenší 1-izbový byt stál iba 

5 589 Sk. 

 Pracovníci „Služieb obce“ dokážu zastať každú robotu. Kde sa vyskytne nejaká havária 

- okamžite sú tam a o chvíľu je všetko v poriadku. (Keď si to situácia vyžaduje pracujú i vo 

svojom voľnom čase.) V priebehu roka pracovali i pre Spoločenstvo súkromných lesov. 

Priviedli výrub lesa za Borkami, Za Dielom. Drevo, ktoré vyťažili sa potom použilo na stavbu 

krovu na telocvični a na dielňach. Zatekanie telocvične a dielni v daždivom počasí bolo 

dlhodobo boľačkou vedenia školy. Postavením krovu na týchto budovách bol problém 

doriešený. Obec sa postarala každoročne i o sociálne odkázaných občanov a zásobila ich na 

zimu drevom. Niekedy sa naskytla situácia, že nebolo dostatok roboty pre všetkých 

pracovníkov obce. Vtedy to riešil p. starosta tým spôsobom, že ich po vzájomnej dohode 

zamestnal vo firme ENTERS zaoberajúcej sa výrobou okien a montovaním drevených domov, 

ktorá má sídlo v areáli farmy p. Budoša na družstve. 

časť pracovníkov drobnej prevádzky 

 

 V júli roku 2000 došlo k zmene pracovníkov OcÚ a to tým, že odišla do dôchodku 

pracovníčka J. Bollová. V službách obce odpracovala 19 rokov. Dnes pracujú na OcÚ 3 stále 

pracovníčky a 1 na úväzok (MĽK) a to: Justína Ševčíková, Helena Ševčíková, Marta Junošová.  
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 Služobne najstaršou pracovníčkou je vedúca prevádzky „Služby obce“, pani Justína 

Ševčíková. ( V obci pracuje od novembra 1986). Na začiatku roka 2002 má obec 957 

obyvateľov. V posledných rokoch stúpa počet prisťahovaných, V 80- tych rokoch bol opačný 

trend. Mladí ľudia z dedín odchádzali do miest za lacným a pohodlným bývaním. Štát vo 

veľkom staval panelové byty a poskytol rôzne  výhody pri zabezpečení bytu. Boli podnikové 

byty, služobné byty a družstevné. Dnes sa veľa týchto ľudí vracia späť do svojho rodiska. 

Túžia po väčšom kľude a ten nachádzajú na dedine. Obec je pomerne dobre vybavená po 

stránke technickej infraštruktúry.  K úplnej občianskej vybavenosti už chýba iba dokončenie 

kanalizácie.  

 V tomto roku sa končí tretie volebné obdobie pána starostu Pokrivku. Za jeho 

starostovania získala obec úplne novú tvár. Zo zaostalej, zabudnutej dedinky  sa stala 

môžeme smelo povedať najlepšie vybavená obec na Dolných Kysuciach. Netvrdíme to len 

my, ale hlavne tí, ktorí tu neboli desiatky rokov. Z každého kúta vidno, že obec je v správnych 

rukách. 

Vystúpenie Róberta Kazíka pri príležitosti 575. výročia obce 

      

Pán starosta vyznamenal pri príležitosti 575. výročia prvej zmienky o našej obci niekoľko občanov a pracovníkov 

obce, ktorí sa najviac podieľali na výstavbe kostola, domu smútku a ostatných väčších stavieb: pamätnými 

doskami. Bola vydaná brožúra o histórii obce. Jej autor bol Mgr. Emil Jaššo. 

                      

Vysviacka obecného znaku v r. 2001 (575. výročie obce)         Návšteva z Červeného Hrádku - 575. výročie obce 
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 Rok 2002 priniesol i mnohé spoločenské zmeny v doterajšom systéme riadenia. 

Jednou z nich bolo premiestnenie kompetencií na obce v oblasti školstva. Školstvo prešlo zo 

správy okresných úradov na obce. (Naposledy tak bolo v roku 1992 opačne delimitácia 

školstva zo samospráv – do správy štátu). Táto zmena u nás prebehla bez problémov – oproti 

iným obciam, kde sa dokonca oneskorili i so zahájením školského roku. Dôvod bol 

jednoduchý. Zadlžené školy – nedostatok financií a obce sa bránili prevziať zadlžené školy 

a chátrajúci školský inventár. Vláda ako by zabudla na najhlavnejšie. Kompetencie dala do 

rúk samospráv, ale bez finančných prostriedkov. Vláda nedokázala za celé volebné obdobie 

splniť svoje sľuby. Nezamestnanosť je stále vysoká. Ekonomická situácia obyvateľov stále 

čoraz horšia. Spoločnosť je veľmi znechutená. V takejto napätej situácií sa blížia parlamentné 

voľby.  

Voľby sa konali v dňoch: 20.- 21. september 2002. V obci bolo zapísaných 756 voličov, 

zúčastnilo sa 563 občanov (74,47%). V našej obci sa už stalo tradíciou, že od začiatku 

demokracie vždy zvíťazila HZDS s počtom 215 hlasov. Po nej nasledujú: SNS, KDH.  

 Rok 2002 priniesol mnoho prírodných katastrof, ktoré sme nemohli nijako ovplyvniť 

alebo im zabrániť. Jednou z najhorších boli záplavy. Našťastie sa nás priamo nedotkli, ale aj 

tak to zanechalo stopy v každom z nás. Najviac bola ohrozená Bratislava, Horehronie, východ 

Slovenska. Českú Republiku postihli povodne, ktoré nemajú pamätníkov. Bolo zatopených 

cca 600 obcí. Niektoré obce úplne zmietlo z povrchu. Najrozsiahlejšie škody boli v Prahe. 

Bolo evakuovaných niekoľko tisíc obyvateľov. Tento hrozný živel si vyžiadal i ľudské životy. 

Boli zasiahnuté aj susedné štáty: Rakúsko, Nemecko. 

 Vrátim sa opäť k životu v našej dedine. Výstavba a zveľaďovanie našej obce 

pokračuje. Vyreguloval sa potok od domu č. 190., vyrúbali sa stromy popri potoku a vysadili 

sa nové, spevnil sa breh potoka pri č.d. 12, zároveň sa rozšírila cesta, pokračuje kanalizácia 

vetva: Vráta, ulica Prúty a od Jednoty po dom č. 141, nadmurovka potoka od č. 92 – 141 

pravá strana. Rok sa podarilo úspešne zavŕšiť tým, že sa položil asfaltový koberec na cesty, 

ktoré boli rozkopané krížom krážom a to v časti obce: od námestia – horný koniec a Vráta. 

                                

                           pokládka asfaltového koberca - Vráta r.2002                                   rekonštrukcia zvonice - vedľa vidno aut. zastávku 
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 V závere roka 6.12.2002 sa konali voľby do samosprávy obce. V zozname voličov bolo 

zapísaných 756 voličov. Volieb sa zúčastnilo 533 voličov (70,50%). Na starostu kandidoval 

pán Ján Pokrivka. Získal 434 hlasov. Do OZ boli zvolení nasledovní poslanci: M. Hlavatý 279 

hlasov, Š. Labuda (maliar) 278 hlasov, Mgr. E. Jaššo 272 hlasov, Helena Voštenáková 261 

hlasov, Fr. Bakoš 249, Štefan Tomáš 213 hlasov (HZDS), Ing. Budoš 212 hlasov (PSNS). 

 Asi v polovici decembra postihla obec snehová kalamita. Napadla záľaha snehu, 

autobusy nemohli premávať na konečnú zastávku. Občania museli odpratávať sneh ručne 

lopatami, čo sa na koniec dediny nedalo dostať so žiadnou technikou. Zima nám ukázala 

svoju moc. Dokonca zamrzol jeden náš občan: Ján Ševčík (prezývaný Strunár). Spadol do 

potoka – blízko svojho rodinného domu. Záver roka sme ukončili veselo Silvestrovskou 

zábavou.  

 Ďalší Nový rok 2003 sa začal tradične príhovorom starostu cestou káblovej televízie 

a MR (miestneho rozhlasu). Poprial všetkým spoluobčanom zdravie, šťastie, pokoj a pohodu 

vo svojich rodinách. Taktiež poďakoval za prejavenú dôveru v decembrových voľbách. 

Oboznámil obyvateľov so štatistikou v evidencii obyvateľstva. Obec mala k 31.12.2002 910 

obyvateľov. Z toho 389 žien + 166 mládeže a detí a 355 mužov. Narodilo sa 17 detí. Zomrelo 

8 občanov.  

 Počas zimného obdobia sa pán starosta so svojim staro-novým OZ zaoberal plánmi 

nad ďalším rozvojom obce. Ako úlohu č.1 si stanovil premiestnenie Materskej školy do 

priestorov školskej jedálne pri Základnej škole. Dôvod bol jednoduchý. Úspora financií, 

ktorých je aj tak stále nedostatok. Ceny energií stúpajú z roka na rok a u nás na Kysuciach sa 

kúri 8 mesiacov v roku. Toto bolo najlepšie riešenie. Samozrejme, že bolo veľa odporcov, ako 

z radu učiteľov, tak i rodičov. Práce vrcholili v auguste. Pracovalo sa i počas sobôt. Na 

dokončovacie práce sa zorganizovali brigády z radov rodičov. Ženy zasa čistili a upratovali. 

Výsledok spoločného úsilia bolo dielo za 1,6 milióna Sk.  Cez leto navštívila našu obec 

televízia JOJ. Vo svojej reportáži oboznámili televíznych divákov, čím žije naša obec, aké má 

problémy a aké výhľady do budúcnosti. Pochvalu si odniesli ženy – zamestnankyne VPP 

(verejno-prospešných prác) zaoberajúce sa zberom liečivých bylín.  

 Dňa 13.augusta 2003 zomrela v Kysuckom Novom Meste  vo veku 87 rokov pani 

Valéria Galková - zaslúžila učiteľka. Už som sa v kronike o nej zmienila. Veľa našich občanov 

(jej žiakov) ju bolo odprevadiť na poslednej cestne a tak prejaviť poslednú úctu.  
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Z novinového článku vyberáme zaujímavé údaje o zvonici: 

Medzi tri najstaršie stavby, ktoré sa v historických knihách spomínajú, patrí aj klasicistická 

zvonica. Jej vznik zaraďujeme do prvej polovice 19. storočia. Iní ho posúvajú do r. 1775. V 

bielom rúchu omietky zostala až do roku 1985, keď už terajší starosta Ján Pokrivka, spolu so 

Štefanom Labudom, rozhodli sa tento historický objekt zrekonštruovať. Kladivkom skúšali 

otĺcť časť omietky a zistili, že zakrýva ona krásny kamenný múr, postavený fortieľom majstra. 

Strhli popraskanú plechovú strechu, nahradili ju šindľom a súčasne upravili aj jej tvar. Vo 

vežičke ponechali prasknutý zvon a svoje miesto stále zastáva druhý zvon, ktorý dostali 

Snežničania ako darček od obyvateľov družobnej obce Červený hrádok pri Zlatých 

Moravciach.  

Hovorí sa, že keď ho odovzdávali, vyslovili prianie, aby tunajší na ňom zvonili len vtedy, keď 

budú chcieť ľuďom oznámiť dobrú novinu. Nestalo sa tak, pretože už roky sa používa ako 

umieračik. Keď sa tento rozozneje, pokračuje zvon, ktorý vytiahli povrazom na vežu chrámu, 

čo 17. septembra 1995 vysvätili a nesie svoje meno Sedembolestnej Panny Márie. V kostole 

stojí za to pozrieť si v ňom vzácne rezbárske práce Martina Barnáša a Štefana Prašku z 

Kežmarku. 

Ale vráťme sa k starej kamennej zvonici. Odstránili bielu omietku z nej a kamenné múry 

vyšpárovali. Tieto práce začali robiť na jar, keď sa z teplých krajov začali vracať lastovičky. 

Nadalo sa ani pracovať, tak sa vrhali do stavby, aby si zakaždým uštipli kúsok hliny na stavbu 

svojich nových hniezd.  

Nad vchodom do zvonice bola otvorená nika a v nej umiestnená Madona s dieťaťom. Táto 

pieskovcová socha bola dlhé roky vystavená poveternostným vplyvom i prachu a nečudo, že 

dieťa v rukách matky takmer úplne zmizlo. Päť chlapov malo čo robiť, aby sochu sňali dole a 

odovzdali na reštaurovanie. Tieto práce sa „za totáča“ museli robiť v noci, ak sa chceli vyhnúť 

politickým vytriasavačkám. Prvý náter jej dala vtedajšia riaditeľka materskej školy Františka 

Beňadiková.  Odbornú reštaurátorskú prácu zverili potom Ľubici Šustekovej z KNM. 
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05.07.2003 Usporiadal OŠK (obecný športový klub) v spolupráci s OÚ 

slávnostný futbalový turnaj z príležitosti 50. výročia založenia oddielu 

v obci. Predseda klubu poďakoval najstarším členom za reprezentáciu 

obce v oblasti športu ako i všetkým, ktorí sa podieľali na výstavbe 

športového ihriska. Odmenili ich malým upomienkovým darčekom. 

Medzi najstarších účastníkov patrili: Rudolf Horvát, Horvát Dominik, 

Jaššo Matúš, Bollo Štefan. 

                      

                       odovzdávanie ocenenia p. Kohútovi 

Len čo sa starosta zhostil jednej veľkej akcie už tu bol ďalší problém. Leto bolo veľmi 

suché. Dva mesiace nepadla ani kvapka vody. Voda sa musela v celoobecnom vodovode 

regulovať a púšťala sa len vo večerných hodinách. Tí občania, ktorí bývajú v časti: Hôrky, 

Dúbravka a Prúty nemali vodu niekedy aj 3 dni. Bolo to veľmi zlé obdobie. Starosta však 

nesedel a nečakal, kedy zaprší. Dávno mu v hlave vŕtala myšlienka napojiť obec na skupinový 

vodovod Nová Bystrica - Žilina. Po technickej stránke mal všetko pripravené. Projekt bol 

hotový, stavebné povolenie bolo tiež, malo to iba jeden háčik, obecná pokladnica bola 

prázdna. Žiadosť o finančné prostriedky bola tiež na ministerstve ŽP. Tak sa pán starosta      

so svojimi chlapmi na nezaplatenie bez jedinej korunky pustili do tvrdej roboty 

22.septembra. Vo večerných hodinách 30. septembra už tiekla voda v každej domácnosti. 

Veríme, že napojením na bystrickú vodu je problém zásobovania obyvateľstva pitnou vodou 

vyriešený na dlhé roky. Celý úsek, na ktorom sa pracovalo meria 1 700 metrov v horskom 

teréne. Chlapi sa riadne narobili - doslovne ako Omar pri kopaní studne. Finančná hodnota 

dokončeného diela predstavuje čiastku 2,7 mil. Sk. Všetkým, ktorí sa podieľali na tejto 

doslova mravenčej práci patrí veľké ĎAKUJEME! Starým dobrým zvykom starostu je, že 

každú dobre vykonanú prácu treba primerane osláviť. Nebolo tomu ináč ani v tomto 

prípade. Oslava sa pretiahla až do ranných hodín, zúčastnil sa jej i 80- ročný pán Rechtorík, 

ktorý už dlhé roky chlóruje vodu- spieval s mladými až do rána.  

 Pre pána starostu ani po tomto úspechu nenastal čas oddychu. Čaká ho najťažší 

úsek- všetko finančne pokryť. Medzi tým sa pracovalo ešte aj na iných úsekoch. Vybudovala  
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sa pešia zóna oproti ZŠ, ktorá slúži hlavne pre väčšiu 

bezpečnosť detí pri dochádzke do školy a zo školy, 

previedla sa ohrada popri potoku od čísla domu 12, 

vybudovala sa fatimská kaplnka v pešej zóne. Vysvätená 

bola na hody 15.9.2003. Na obecných hodoch hosťovala 

skupina „Senzi- senzus“. Počasie prialo hodovníkom. Zabávala sa celá dedina až do rána.   

          
    Senzi - Senzus v Snežnici v r. 2003                    zima 2003 

V októbri sa objavili prvé holomrazy. Teplomer klesol až na -8°C. November naopak 

bol mimoriadne teplý. Na Katarínu sa teplota vyšplhala na +15 °C. Od roku 2003 je 17. 

november štátnym sviatkom SR ako úcta k udalostiam z novembra 1989, odkedy sa 

zaznamenávajú novodobé dejiny našej spoločnosti. ( Deň boja za slobodu a demokraciu) 

Prvý sneh napadol 15 decembra. Bolo ho neúrekom. Radosť detí však netrvala dlho.             

Do soboty bolo po snehu. 22. decembra vystúpila teplota na +10°C. Vianoce však boli         

ako vystrihnuté - krásne zasnežené. Meteorológom sa predpoveď počasia vydarila.                 

Po Vianociach sneh opäť zišiel a dokonca pršalo.  

Záver roka Silvester 2003 bol v našej dedine netradičný. Po trinástich rokoch, kedy                

sa každoročne poriadala tanečná zábava, ostala sála kultúrneho domu prázdna. Starosta 

prenechal organizovanie zábavy na poslancov obecného zastupiteľstva a takto to dopadlo. 

Na silvestrovský večer napadla spústa snehu. O pol noci vyzerala dedina prekrásne             

pod snehovou perinou - celá vysvietená ohňostrojom. Toľké ohňostroje neboli ani pri 10. 

výročí vzniku SR. Skončil sa ďalší rok a každý z nás so zbožným želaním na perách, aby ten 

nový rok bol lepší, bohatší vykročil v ústrety tomu novému. 

Prvý deň nového roku 2004 sa začal slávnostným príhovorom pána starostu 

k občanom obce. Pozdravil všetkých cestou káblovej televízie a v miestnom rozhlase. 

V krátkosti zhodnotil uplynulý rok a oboznámil všetkých s plánmi do nastávajúceho roku.                           

K uskutočneniu nových predsavzatí poprial všetkým hlavne Božie požehnanie, zdravia a chuti 

do roboty, do každého domu pokoj a lásku. Podotkol, že nás čaká neľahký rok, plný 

spoločenských a hospodárskych zmien. Hneď na začiatku roka každého schladili nové úpravy 

cien energií, hlavne plyn, elektrina, nová daňová reforma sa odrazí na každom kroku, nárast  
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DPH ( daň z pridanej hodnoty) na 19%. Numerológovia napriek všetkému tvrdia, že rok 2004 

bude šťastným rokom. Dňom 7.1.04 sa začína nový pracovný rok. Počasie je ešte stále pravé- 

zimné. Deti si užili sánkovačky i lyžovačky. Nočné teploty sa pohybujú od -10°C do -15°C. Dni 

sú slnečné s teplotami -5°C. Celý január bol veľmi pekný  zasnežený. S príchodom februára sa 

začalo otepľovať. 2. februára na Hromnice začalo pršať a sneh sa zmenil na veľké mláky.  

Život v dedine plynie pomaly ďalej. Zatiaľ sa nedá púšťať do žiadnej roboty vonku. Pracovníci 

prevádzky sa pripravujú na prestavbu budovy MŠ, ktorú v septembri presťahovali do 

priestorov jedálne ZŠ. Pán starosta a poslanci obecného zastupiteľstva uvažovali zriadiť v MŠ 

farský úrad a dom dôchodcov. Správca farnosti podal žiadosť na Biskupský úrad v Nitre 

o zriadení fary. Žiadosť bola zamietnutá. Budova teda zostala celá pre potreby obce. 

 Na politickej scéne prebiehajú prípravy na prezidentské voľby. Do 31.1.2004 podalo 

kandidátku 12 kandidátov na post prezidenta SR. Voľby boli vyhlásené na 03.04.2004. Prvý 

februárový týždeň bol mimoriadne teplý. V Bratislave dosahovali  teploty +18,3 °C. V uliciach 

hlavného mesta to pripomínalo jar. Prekonal sa teplotný rekord z roku 1966, keď namerali 

+13°C. Naopak najnižšiu nameranú teplotu na Slovensku zaznamenali 11.2.1929: krutých -

41°C. V celom Československu mali vtedy deti chrípkové prázdniny a vymrzli vtedy ovocné 

stromy. 6. februára zišiel aj u nás všetok sneh. Na niektorých riekach bola vyhlásená 

povodňová pohotovosť. Druhý februárový týždeň už bol úplne iný. Z nedele 8.2. na 9.2. 

napadol znova sneh. Do rána bolo všetko biele. Napĺňajú sa pranostiky našich starých materí 

a otcov: ,,Hromnice si musia svoje odbiť“. (Zvyknú byť fujavice- metelice).Tohtoročné 

Hromnice sa niesli v jarnom tóne a teda s týždenným oneskorením je tu ich podoba aj 

s pravou metelicou - fujavicou. 12. februára 2004 krásne zimné počasie pretrváva. Nočné 

mrazy sa pohybujú okolo  -10°C, cez deň okolo 0. 

14. februára poriadal kolektív učiteľov ZŠ valentínsku zábavu. Bolo to vhodné 

spestrenie spoločenského života v obci počas fašiangov. Tohtoročná zima sa nechce s nami 

rozlúčiť. Podľa kalendára je už jarný čas ale počasie tomu nenasvedčuje. 10. marec a všade 

plno snehu, v noci mrazy. Do Jozefa však zišiel všetok sneh. Ľudia pomaly vyliezajú z domov 

a kde sa dá, už robia jarné upratovanie. Blíži sa Veľká noc a každému záleží, aby po dlhej 

zime upratal svoje okolie. 21. marca sa stala tragická udalosť. Náš spoluobčan Ján Ondrášek -  

dlhoročný poľovník bol v hore na prechádzke, nešťastnou náhodou mu vystrelila pištoľ. Bol 

na mieste mŕtvy. Mal iba 54 rokov. 

3. apríla sa konalo 1. kolo prezidentských volieb, spolu s referendom o predčasných 

voľbách. V našej obci bolo zapísaných  do zoznamu voličov 756 obyvateľov. V deň volieb bolo 

vydaných 497 platných obálok.  Občania hlasovali nasledujúco:  
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Vladimír Mečiar: 287 hlasov 

Ivan Gašparovič: 121 hlasov 

Eduard Kukan: 24 hlasov 

František Mikloško: 34 hlasov 

 

Výsledky referenda: 

zapísaných voličov: 756 

vydané obálky: 419 

za odvolanie vlády: 396 

proti odvolaniu: 17 

                                                            ll. kolo volieb  17.4.2004 

zapísaných voličov: 756 

vydané obálky: 458 

Ivan Gašparovič: 135 hlasov 

Vladimír Mečiar: 319 hlasov 

Víťazom volieb sa napokon stal a novým prezidentom SR je Ivan Gašparovič. 

 

Voľby sú za nami a je tu 1.máj. Všetko okolo nás je prekrásne rozkvitnuté. Jar sa 

ukázala v plnej paráde. Čerešne, hrušky, slivky sú ako nevestin závoj. Rozkvitnuté tŕnie 

vytvára po hraniciach chotára veniec kvetov. 

         

1.máj 2004 sa líši od tých predchádzajúcich. Týmto dňom sme sa začlenili do veľkej 

rodiny Európskej únie. Čo nám prinesie budúcnosť? Bude aj tu u nás na našom malom 

Slovensku vytúžený blahobyt? Bude určite ale nie za rok- dva. Pevne veríme, že sa ho dožijú 

aspoň naši vnuci.  

Starosta obce za spolupráce obecného zastupiteľstva usporiadali na počesť vstupu                 

do Európskej únie malú obecnú oslavu. Začala sa slávnostným zasadnutím obecného  
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zastupiteľstva o 15:00 hodine. O

občanov obce.  Oslava sa začala krátkym príhovorom starostu. Potom 

stavanie obecného mája. Pre spestrenie programu vystúpila folklórna skupina JEDĽOVINA. 

Oslava sa ukončila ľudovou veselicou za účinkovania hudobnej skupiny Františka Javoríka, 

pri ktorej sa zabávala celá dedina.

 Čo sa týka počasia

mráz, takže sa musí kúriť každý d

vystúpila na +20°C. Vraciam sa znova k

raj“. Pravdivosť sa potvrdí alebo vyvráti v

Pritom v zemi je sucho. Na Medarda bolo pekne. Hlásateľka v

území Slovenska nepršalo ale u

6.júna bolo prvé sväté prijíman

13.júna(nedeľa) sa konali voľby do Europarlamentu. Slovensko zaznamenalo z

krajín najnižšiu účasť (16,4%). Výsledky volieb v

Počet zapísaných voličov: 753
Počet vydaných obálok: 1
Počet odovzdaných obálok: 104
Počet platných hlasov: 98
 
 Je koniec júna 

okrem zábavy. Základná škola má moment

kronike) kvalifikovaných pedagógov. 

procese ale i v mimoškolskej činnosti. Sú medzi mládežou i

Gacík- majster vo vzpieraní, Katarína Grečnárová

V roku 2004 získala dva tituly majsterky Slovenska, Ivana Mihaldová získala ocenenie 

v speváckej súťaži, keď sa prebojovala na l. miesto okresnej súťaže.

V dedine vládne čulý pracovný ruch. Dokončujú sa posledné vetvy kanalizácie: 

DÚBRAVKA, HRUŠKOVSKÁ ROĽA. Úlohou číslo 1 je prestavba materskej školy na obecné 

byty. Nezamestnaní evidovaní na úrade práce odpracúvajú v

spĺňajú podmienku na motivačný príspevok vo výške 1

núdza. 

4.7. sa uskutočnil už 5. ročník memoriálu JUDr. Martina  Ševčíka za účasti futbalových 

družstiev: DIVINA, TRNOVÉ a

miesto získala Rudina a

Kronika obce Snežnica 

15:00 hodine. O 18:00 hodine sa začala oslava na námestí pre všetkých 

občanov obce.  Oslava sa začala krátkym príhovorom starostu. Potom 

stavanie obecného mája. Pre spestrenie programu vystúpila folklórna skupina JEDĽOVINA. 

Oslava sa ukončila ľudovou veselicou za účinkovania hudobnej skupiny Františka Javoríka, 

pri ktorej sa zabávala celá dedina. 

Čo sa týka počasia - máj bol mimoriadne studený. Pršalo každý deň. 15.mája bol 

mráz, takže sa musí kúriť každý deň. 18.mája sa konečne oteplilo 

vystúpila na +20°C. Vraciam sa znova k pranostike, ktorá hovorí:,, studený 

tvrdí alebo vyvráti v jeseni pri zbere úrody. Máme tu jún a

je sucho. Na Medarda bolo pekne. Hlásateľka v televízii hlásila, že na celom 

území Slovenska nepršalo ale u nás sa večerom prehnala búrka. 

6.júna bolo prvé sväté prijímanie 13ich detí. Z toho bolo 7 dievčat a

13.júna(nedeľa) sa konali voľby do Europarlamentu. Slovensko zaznamenalo z

krajín najnižšiu účasť (16,4%). Výsledky volieb v našej obci: 

Počet zapísaných voličov: 753 
Počet vydaných obálok: 104 (13,81%) 
Počet odovzdaných obálok: 104 
Počet platných hlasov: 98 

Je koniec júna a s ním prichádzajú pre deti dva mesiace sladkého nič nerobenia

okrem zábavy. Základná škola má momentálne (neuvedené v kronike) žiakov. Na škole vyučuje

kvalifikovaných pedagógov. Škola dosahuje dobré výsledky nielen vo vyučovacom 

mimoškolskej činnosti. Sú medzi mládežou i športové talenty napríklad Vla

majster vo vzpieraní, Katarína Grečnárová- držiteľka rekordu v

roku 2004 získala dva tituly majsterky Slovenska, Ivana Mihaldová získala ocenenie 

speváckej súťaži, keď sa prebojovala na l. miesto okresnej súťaže.

dedine vládne čulý pracovný ruch. Dokončujú sa posledné vetvy kanalizácie: 

KOVSKÁ ROĽA. Úlohou číslo 1 je prestavba materskej školy na obecné 

byty. Nezamestnaní evidovaní na úrade práce odpracúvajú v obci určitý počet dní a

spĺňajú podmienku na motivačný príspevok vo výške 1 500 Sk, takže o

uskutočnil už 5. ročník memoriálu JUDr. Martina  Ševčíka za účasti futbalových 

družstiev: DIVINA, TRNOVÉ a RUDINA a domácich. Ako víťaz skončilo družstvo  Diviny, druhé 

miesto získala Rudina a domáci skončili na treťom mieste. Predchádzajúce 4

18:00 hodine sa začala oslava na námestí pre všetkých 

občanov obce.  Oslava sa začala krátkym príhovorom starostu. Potom nasledovalo tradičné 

stavanie obecného mája. Pre spestrenie programu vystúpila folklórna skupina JEDĽOVINA. 

Oslava sa ukončila ľudovou veselicou za účinkovania hudobnej skupiny Františka Javoríka,  

máj bol mimoriadne studený. Pršalo každý deň. 15.mája bol 

eň. 18.mája sa konečne oteplilo a 20.mája už teplota 

pranostike, ktorá hovorí:,, studený máj, v stodole 

jeseni pri zbere úrody. Máme tu jún a stále prší. 

televízii hlásila, že na celom 

toho bolo 7 dievčat a 6 chlapcov. 

13.júna(nedeľa) sa konali voľby do Europarlamentu. Slovensko zaznamenalo z novoprijatých 

prichádzajú pre deti dva mesiace sladkého nič nerobenia- 

žiakov. Na škole vyučuje (neuvedené v 

Škola dosahuje dobré výsledky nielen vo vyučovacom 

športové talenty napríklad Vladko 

držiteľka rekordu v športovej streľbe. 

roku 2004 získala dva tituly majsterky Slovenska, Ivana Mihaldová získala ocenenie 

speváckej súťaži, keď sa prebojovala na l. miesto okresnej súťaže. 

dedine vládne čulý pracovný ruch. Dokončujú sa posledné vetvy kanalizácie: 

KOVSKÁ ROĽA. Úlohou číslo 1 je prestavba materskej školy na obecné 

obci určitý počet dní a tým 

500 Sk, takže o pracovné sily nie je 

uskutočnil už 5. ročník memoriálu JUDr. Martina  Ševčíka za účasti futbalových 

RUDINA a domácich. Ako víťaz skončilo družstvo  Diviny, druhé 

domáci skončili na treťom mieste. Predchádzajúce 4. ročníky  turnaja  
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bolo vždy daždivé počasie. Tento rok počasie vydržalo a pršať začalo až večer. Ako na 

každom poriadnom turnaji bola aj tombola s hodnotnými cenami. l. cena horský bicykel- 

vyhralo ju 13 ročné dievča z Diviny. Bude mať na Snežnicu peknú spomienku.  

 Pondelok 5.7. svätého Cyrila a Metoda bol veľmi pekný deň. Vyzeralo, že bude už 

aspoň týždeň pekne. Večer sa prehnala riadna búrka. Je tu vrchol leta a pravé letné počasie 

ešte  ani nebolo. Kúpaliská zívajú prázdnotou. Každý deň sa niekde preženie búrka s ničivými 

následkami. Za pár minút búrky ostávajú miliónové škody. Nech nás Boh ochraňuje od 

takých pohrôm. 

1.7. 2004 zrušil pán Labuda predajňu potravín. Jednota rozšírila svoju prevádzku                                

do priestorov bývalej predajne textilu. Tak vznikla v obci obchodná jednotka so širokým 

sortimentom predaja. Svoju prevádzku začala i ďalšia nová predajňa potravín“ VEČIERKA“      

v drevenici majiteľa Miroslava Kukučíka (oproti kostolu). 

Letné počasie začalo až 16.júla. Bez dažďa vydržalo do 26.7. Na Jakuba 25.7. sa 

uskutočnil Obecný turnaj bez účasti cudzích družstiev. Víťazom sa stal stred obce (Dúbravka, 

Hruškovská roľa). Víťazné družstvo tvorili: Úkrop so synmi, Pokrivka so synmi, Smieškovci. 

Najstarší účastník bol Štefan Bollo (64 ročný). Dažďu už nohy viseli  ale nepršalo. 

Utorok 27.7. začalo pršať a pršalo až do 30.júla. Na východe Slovenska boli znova 

záplavy. Voda zmietla celé cigánske osady. Máme tu september a to sa už každý teší na 

hody. Program býva vždy bohatý. Tak tomu bolo aj tento rok. Predvečer hodov teda 14.9. 

hrala do tanca skupina „ Progres“ na námestí obce. Počasie bolo priaznivé. Nechýbalo ani 

tradičné občerstvenie ako guláš, pečená klobása a ryby. Deti sa najviac tešili cukrovej vate 

a kolotočom. Hudba hrala až do tretej hodine rannej. Nad ránom začalo pršať a pršalo celý 

deň.  

15.septembra bolo hlavným kultúrnym programom vystúpenie Štefana Beláka 

v kultúrnom dome. Účasť občanov bola malá. Dedina bola na hody pekne vyzdobená ako 

dobre udržiavaná domácnosť. Ženy zamestnané v ZŠ a MŠ milo prekvapili spoluobčanov. 

Napiekli zákusky a po skončení omše pri východe z kostola každého ponúkli. Hody 

pokračovali v súkromí rodín. Cez hody sa premelie dedinou množstvo ľudí. Obyvatelia si 

obľúbili tento sviatok, každý si pozýva svojich známych a blízkych a spoločne sa tešia. (dali sa 

zhotoviť aj vitráže do kostola - viac info v novinovom článku v kronike). Babie leto bolo tento rok prekrásne. Jeseň 

akoby chcela nahradiť chladné leto. Niekde dokonca rozkvitli aj stromy. Aj u nás ešte 

v októbri kvitli lesné jahody. Sama som ich s vnučkou na jesennej prechádzke nazbierala za 

hrsť. Prvý prízemný mráz  bol zaznamenaný  
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12.októbra -3°C,  13.októbra až -5°C, 14.októbra sa už oteplilo a mierne počasie pretrvalo až 

do polovice novembra. 

 10.novembra 2004 nám stúpol  počet občanov, ktorí sa dožili 90 rokov. Sú to dve 

ženy - Mária Ježová a Anna Ševčíková (prezývaná Hana Hluchá). Obidve sú slobodné bez 

najbližšej rodiny. Pán starosta na ne nezabudol a bol im zablahoželať. Keď sme už pri 

najstarších občanoch, tak spomeniem, že úplne najstaršou spoluobčiankou je pani Pavlína 

Beňadiková z čísla domu 25, matka 8ich detí - narodená v roku 1909. 

Práce na výstavbe nájomnej bytovky finišujú. Stavba má byť odovzdaná do 

30.11.2004. Zopár rodín bude mať najkrajší darček - aký si môžu priať - nový byt. 

A máme tu prvý sneh. Napadol 19.novembra. Územím Slovenska sa prehnala 

víchrica. Zanechala po sebe strašnú spúšť. Najviac boli zasiahnuté Vysoké Tatry. Polámané 

stromy uväznili veľa ľudí, ktorých zastihla víchrica počas jazdy. Niektorí zostali uväznení   v 

 autách a autobusoch aj 6 - 12 hodín. Sila vetra sa pohybovala nad 100 km za hodinu. Vysoké 

Tatry sú na kolenách. Z plochy 46 tisíc hektárov je dnes 12 tisíc hektárov úplne zničených 

a ďalších 12 tisíc hektárov poškodených. Prejde možno aj 100 rokov, kým dostane skvost 

našej prírody svoju pôvodnú podobu. 

24.novembra- počasie také ako zvykne byť na Hromnice - fujavice celý deň. Nehodno 

von ani psa vyhnať, 25.novembra Katarína- na ľade. Aké budú Vianoce? Po snehu ani stopy. 

2.decembra bola kolaudácia sociálnych bytov. Byty sú rozdelené na základe žiadostí, 

ktoré si žiadatelia o byt podali. Boli stanovené určité kritéria, podľa ktorých poslanci 

obecného zastupiteľstva pri prideľovaní bytov postupovali. Majiteľmi bytov sa stali 

nasledovné rodiny: Miroslav Mravec - 3 deti, František Minárik - 2 deti, Gabriela Boráková 

- 1 dieťa + 3 rodiny nie z našej obce. 

 
 

 December býva bohatý na spoločenské udalosti. Tak je tomu aj tento rok. 

5.decembra zavítal medzi naše deti svätý Mikuláš. Prišiel na voze s konským záprahom- 

nakoľko po snehu nebolo ani spomienky. Rozdal deťom viac ako 220 balíčkov so  
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sladkosťami. Celá dedina už dýcha predvianočnou 

atmosférou. 12.decembra sa konalo  v sále kultúrneho 

domu už tradičné posedenie obecného zastupiteľstva 

s dôchodcami. Pri pestrom občerstvení si posedeli 

a pobesedovali so starostom a poslancami obecného 

zastupiteľstva o práve končiacom sa roku. 18.decembra napadol prvý sneh - iba taký náznak 

snehu. 19.decembra podvečer začalo viac snežiť. Do rána napadlo zo 15 cm snehu. Na Štedrý 

deň  sa oteplilo a Vianoce boli bez snehu. Teplota dosahovala +5°C až + 7°C.  

 26.decembra otriasla celým svetom hrôzostrašná správa. Zemetrasenie so silou 9° 

Richterovej stupnice sprevádzané obrovskými vlnami tsunami zasiahlo pobrežie Sumatry, 

Indonézie, Thajska, Indiu a Srí Lanku. Raj turistov bol úplne zničený. Zahynulo asi 150 tisíc 

ľudí. Medzi obeťami bolo veľa turistov, ktorí prišli prežiť Vianoce do týchto exotických krajín. 

Najviac bolo Švédov, Britov, Nemcov, Talianov. Bolo tam aj zopár desiatok Slovákov 

a Čechov. Našťastie sa im podarilo tú hrôzu prežiť. Jedna česká turistka zahynula. Dosť bolo 

nešťastia - vráťme sa do našich končín. Na Štefana 27.decembra bola v kostole milá slávnosť. 

Jasličková pobožnosť. Už asi ôsmykrát. Účinkovali v nej deti od 3 do 14 rokov. Poďakovanie 

patrí všetkým, ktorí sa podieľali na nácviku, pretože naučiť asi 30 detí  príbeh o narodení 

Ježiška dá poriadne zabrať. Hlavnými režisérkami programu boli Zuzka Ševčíková a Paťka 

Labudová.  

Na Silvestra sa už stalo tradíciou, že sa koná výstup na Veľký Vreteň. Tak tomu bolo 

i tento rok. Najstarším účastníkom bol pán Emil Šmehýl (70 ročný). Po minuloročnej odmlke 

starosta obce a obecné zastupiteľstvo usporiadalo opäť silvestrovskú zábavu. Je to však 

smutné, že väčšina zabávajúcich sa je z okolitých obcí a nie naši občania. Polnočný ohňostroj 

je z roka na rok veľkolepejší.  

Vianočné prázdniny boli tento rok oproti predchádzajúcim rokom kratšie a to z toho 

dôvodu, že Štedrý večer pripadol na piatok, takže do školy sa chodilo až do stredy. Ľudové 

tradície sa pomaly vytrácajú z nášho bežného  života. Zopár nadšencov sa však ešte nájde, 

ktorým záleží na tom, aby skvosty ľudovej kultúry celkom nevymizli. Tak bolo tomu i počas 

Vianoc. Pripravili malých koledníkov a prinášali do rodín radostnú vianočnú zvesť a dobrú 

náladu. Nestihli však navštíviť všetky domácnosti, takže chodili ešte i na Nový rok. Peniaze, 

ktoré vyzbierali poslali na podporu do rozvojových krajín. Všetkým, ktorí sa na tejto akcii 

podieľali patrí úprimné poďakovanie.  
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Je tu opäť. Kto? Prvý deň nového roku 2005. Aký bude? Lepší ako ten uplynulý - bohatší? 

3.januára začína nový pracovný rok. Deti taktiež nastúpili do škôl. Cez Vianoce si 

neužili zimných radovánok, nakoľko snehu vôbec nebolo. Začalo snežiť 3.januára. Do rána 

napadlo cca 20 cm snehu. Ibaže teploty sa pohybujú nad 0°C, takže zo snehu je iba 

nepríjemná čľapkanica. 5.- 6.1. prší celý deň. Obec má už 999 obyvateľov. Všetci čakáme na 

tisíceho občana. Kto ním bude? 

6.1.2005 sviatok Troch kráľov. V kostole sa svätí voda, je to starý zvyk ako 

kresťanstvo samo. Každý, kto má záujem, si berie svätenú vodu domov pre vlastnú potrebu 

pri rôznych príležitostiach. 6.1. sa konal v priestoroch obecného úradu šachový turnaj, ktorý 

usporiadal starosta obce a obecné zastupiteľstvo. Víťazom sa stal Ľuboš Kekely pred 

Štefanom Bollom a ďalšími. 

 7.1. 2005 udelil riaditeľ  ZŠ žiakom riaditeľské voľno a tak mali predĺžený víkend 

(náhrada za kratšie prázdniny). 14.januára poprášilo trochu snehu a počasie začalo mať 

zimný nádych. Nočné teploty sa pohybujú okolo -10°C. Cez deň je pekne, slnečno s teplotami 

-2°C až 0°C. Takto vydržalo do 20.januára. Cez noc napadlo veľa snehu. Miestami 20 až 30 

cm. Nočné teploty -10°C až -12°C. Všetko navôkol vyzeralo prekrásne pod snehovou perinou. 

Škoda, že tak nebolo počas Vianoc. Snehová nádielka vydržala do Hromníc. Snehu celá 

záľaha, miestami až do výšky plotov. Teplota sa už pohybuje okolo 0°C -1°C -2°C cez deň. 

Nočné teploty klesli na -15°C až -18°C. Krásne zimné počasie trvá dva týždne. Snehu je 

v dedine okolo 50 cm. Zimné strediská dosahujú 120 až 150 cm snehu. 

7.februára bol mráz -20°C. Meteorológovia predpovedajú až -24°C. 6.februára- 

nedeľa: mládež sa dohodla a oprášili starý fašiangový zvyk a chodili po šabliach. Tak sa 

hovorí starému ľudovému zvyku na konci fašiangov. 

Poobliekajú sa za rôzne masky (nesmie chýbať čert 

a nevesta) a chodia spievajúci po dedine od domu do domu. 

Spievajú: ,,Fašiangy- Turice veľká noc ide, kto nemá kožuška, 

zima mu bude. Ja nemám, ja nemám, len sa tak trasiem, 

dajte mi slaninky, nech sa vypasiem...“ Ľudia im dávajú do košíka vajíčka, peniaze a na palicu 

si napichujú slaninku a klobásy. V utorok, keď sa pochováva basa, majú pohostenie hotové. 

Zima má naďalej prevahu. Blíži sa koniec februára a snehu je neuveriteľne veľa. 

V Terchovej aj 3 metre. Okolo 20.februára to už vyzeralo, že sa oteplí ale 26. sa ochladilo 

a 27. začal fúkať silný vietor a začali sa vytvárať snehové záveje. Všade hrozí nebezpečie  
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padania snehu  zo striech. Stalo sa už veľa úrazov - práve pádom snehu zo striech. Už dávno 

nebolo toľko zlomenín ako teraz. 

23.-25.februára navštívili našu republiku dvaja najvplyvnejší muži sveta - americký 

prezident GEORGE BUSH a ruský prezident VLADIMÍR VLADIMIROVIČ PUTIN. Touto 

návštevou sme sa viac zviditeľnili vo svete. Celá návšteva sa zaobišla bez väčšieho incidentu. 

Je tu 1.marec a v počasí žiadne zmeny. Nočné mrazy dosahujú -15°C až -20°C. Cez deň sa 

udržiava okolo -3°C. 

Dňa 23.2.2005 zomrel najstarší muž obce, pán Štefan Beňadik vo veku 89 rokov, už 

som sa o ňom v kronike zmienila. Bol starostom obce cez vojnové obdobie a dlhoročným 

poslancom. Mal zásluhy na zveľaďovaní obce. Kiež by sme mali čím viac takých verejne 

činných občanov. Smrťou pána Beňadika odišiel najstarší pamätník obce, muž činný vo 

verejnej službe z vojnového obdobia. Ešte žijú bývalí funkcionári ale to sú už o jednu 

generáciu mladší. 

Kalendárne sa jarné obdobie blíži ale počasie ešte nedovoľuje rozbehnúť práce 

vonku. Starosta a obecné zastupiteľstvo pripravujú projekty, ktoré chcú v tomto roku 

zrealizovať. Obecný úrad požiadal o podporu z európskych fondov na rekonštrukciu 

základnej školy. Výberové konanie sa konalo 17.3.2005. Víťazom konkurzu sa stala firma 

STAVIZOL- majiteľ Ing. Labuda. 

 Tohtoročné veľkonočné sviatky sú pomerne skoro 25.marca. Nesú sa ešte v znamení 

zimy, pretože okolo nás je ešte dosť snehu. Počasie nenavodzuje k tomu, že by sa malo 

polievať, skôr guľovať. 

 
 
 

            Pracovníci obce: Služby a nezamestnaní, ktorí odpracúvajú v prospech obce – 

za príspevok od Úradu práce previedli jarné upratovanie pred veľkonočnými sviatkami. 

Počistili cesty, kde to podmienky dovolili od zimného posypu. V dedine to vyzeralo ako 

v poriadne vyupratovanej domácnosti. 
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 2. apríla 2005 vo večerných hodinách obletela celý svet veľmi smutná správa. Odišiel 

najvzácnejší a najlepší človek aký kedy žil: sv. otec Ján Pavol II. po dlhej a veľmi ťažkej 

chorobe vo veku 85 rokov. Posledná rozlúčka so sv. otcom sa konala 15. 4. 2005. V tento deň 

aj v našej obci z úcty k sv. otcovi sa nevyučovalo v školách, obchody boli zatvorené 

a nepracovalo sa ani na obecnom úrade. Každá rodina sledovala televízny prenos poslednej 

rozlúčky. 

 Ani sme sa nenazdali a je tu prvý máj. Napriek tomu, že zima bola dlhá a tuhá 1. máj 

nás prekvapil a každé oko sa potešilo, keď zbadalo tú krásu. Rozkvitnuté čerešne, zlatý dážď 

(krík forzítie) a samá zeleň. Druhá májová nedeľa už 15 rokov patrí mamičkám. Obecné 

zastupiteľstvo, starosta obce, ZŠ a MŠ pripravili pekný program. Obecný úrad sa postaral 

o bohaté občerstvenie. Mamičky sa potešili prejavom úcty a lásky a prežili pekné nedeľné 

popoludnie v priestoroch kultúrneho domu. 

 3. mája bola spustená do prevádzky čistička odpadových vôd, po dlhých 13-ich 

rokoch budovania. Realizácia tejto stavby vryla na tvár pánu starostovi nejednu vrásku. Celý 

mesiac máj sa niesol v znamení chladu a dažďa. Až posledné májové dni sa oteplilo. 30. mája 

bol prekonaný 100-150 ročný teplotný rekord. Na celom území Slovenska vystúpila teplota 

až na 33°C. S príchodom vhodnejšieho počasia sa pracovníci obce pustili do ďalšieho 

zveľaďovania obce. Začalo sa s rekonštrukciou miestnych komunikácií, rekonštrukciou 

Základnej školy, úprava okolia pred obecnou bytovkou, vysádzanie zelene v obci a mnohé 

iné práce. 

 Čas neuveriteľne uteká a je tu koniec školského roka. Základnú školskú dochádzku 

ukončila trieda s doteraz najnižším počtom žiakov vôbec v histórii školy: 11 žiakov. 

V septembri bude situácia opačná. Po dlhých rokoch stagnácie bude mať škola 24 prváčikov. 

 29. 6. 2005 na deň Petra a Pavla v podvečernom čase sa šírila veľmi nepríjemná 

udalosť – požiar senníka na farme p. Budoša. Vznietil sa senník so senom. Zhorelo všetko do 

tla. Škodu utrpeli aj majitelia susednej firmy DREVONET. Na záchranných prácach pomáhal aj 

Obecný požiarny zbor a občania obce. Na zhorenisku to tlelo ešte 3 dni. Leto nás všetkých 

riadne prekvapilo. Nik nerátal, že bude také horúce. Bol prekonaný 100-ročný teplotný 

rekord, keď v Hurbanove namerali 36°C. Ľudia kolabovali priamo na uliciach a nemocnice 

hlásili kolapsy a prijímali dehydratovaných ľudí. Koncom júla dosahovali teploty až 40°C. 

 Cez prázdniny sa pán starosta pustil do veľmi náročnej investície – rekonštrukcie 

základnej školy. S nasadením všetkých schopností sa mu podarilo získať finančné prostriedky 

z európskych fondov vo výške 6,5 mil. Sk. Vo výberovom konaní získala firma STAVIZOL,  
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ktorej majiteľom je náš občan Ing. Labuda. Škola už bola v dezolátnom stave. S prácami sa 

začalo hneď na začiatku prázdnin. Bol to riadny záber pre všetkých. Pracovalo sa aj 

sobotami. 

 3. septembra deti nastúpili do krásnej vynovenej školy. Je krajšia ako pred 35.-rokmi, 

keď bola nová. Môžeme smelo povedať, že je na celých Kysuciach najkrajšou školou. Každý 

september nás čaká veľká udalosť, na ktorú sa všetci bez rozdielu tešia, či mladí, či starí. Sú 

to obecné hody. Vždy je zabezpečená nejaká vychytená hudobná skupina. Tento rok to bol 

DRIŠĽÁK. Sála KD praskala vo švíkoch. Počas hodov dedina ožíva, naberá jarmočný štýl. 

Ďalšou spoločenskou udalosťou už pravidelne niekoľko rokov bývajú: Technické dni 

tvorivosti mládeže. Vtedy sa dedina len tak hmýri mládežou. Zúčastňujú sa tu žiaci z celých 

Dolných Kysúc i niektoré školy zo Žiliny. Tento rok prebiehali Technické dni mládeže za účasti 

pána ministra školstva: Ing. Fronca, ktorý zároveň bol odobriť rekonštrukciu základnej školy.  

rekonštrukcia kotolne ZŠ 

 

škola po úprave v novom šate

 

Po horúcom lete nastúpilo príjemné babie leto. Udržalo sa celý september až do 

polovice októbra. Prvý mráz sa ohlásil pomerne veľmi skoro. Z 18. na 19. októbra sme 

zaznamenali -1 až -2 °C. Dni bývali ešte pekné, slnečné. Babie leto akoby naberalo druhý 

dych. Sviatok Všetkých svätých: 1. Novembra bolo neuveriteľne pekné, slnečné počasie. 

Cintoríny vyzerali nádherne – vysvietené, vyzdobené v príjemnom počasí. 6. novembra som 

našla v poli krásnu červenú jahodu. Prvý sneh napadol 17. novembra. Z 22. na 23. novembra 

bol mráz -13°C. 
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 26. novembra sa konali voľby do Vyšších územných celkov. Za poslanca VÚC 

kandidoval i náš pán starosta. Získal 1251 hlasov a bol zvolený. 

 Celoslovenská účasť na voľbách bola úplným prepadákom (10%). V našej obci bola 

účasť 53%. Predseda VÚC (župan) v našom kraji nebol zvolený. Druhé kolo volieb bude 10. 

decembra. Ako víťaz volieb vyšiel Ing. Blanár. Mladý ambiciózny muž. 

 Starosta obce a OZ pripravilo posedenie s dôchodcami. Deti ich potešili malým 

kultúrnym programom. Pri bohatom občerstvení, v spoločnej debate si pospomínali čo im 

rok priniesol. 5.12. bolo zas o program v obci postarané. Už po 15.-krát zavítal ku našim 

deťom sv. Mikuláš s plným košom darčekov. Bol to príjemný pohľad na toľké rozžiarené 

detské oči. Uplynul adventný čas – plný očakávania a máme tu Vianoce. Počasie je ako na 

objednávku. Snehu je riadna hromada. Keď sa dá snežiť – tak padá celý deň. Škoda, že to 

nevydrží dlhšie. Jeden deň je mráz, na druhý už prší a tak sa počasie mení zo dňa na deň. 

Vianoce sú za nami a čaká nás Silvester – koniec ďalšieho roka. 30. decembra sme sa zobudili 

do počasia, ktorému sa hovorí, že sa „všetci čerti ženia“. Celé Slovensko postihla snehová 

kalamita. Niektoré oblasti boli úplne odrezané od sveta. Horné Kysuce, Makov, Záhorie, 

Bratislava. Cestári nestačili odstraňovať sneh z ciest, pretože boli fujavice a všetko zavialo. 

Vlaky meškali, letiská boli uzatvorené. Na Silvestra sa už našťastie počasie utíšilo a cesty sa 

pomaly spojazdňovali. 

 Záver roka v našej dedine ukončilo obecné zastupiteľstvo tradičnou silvestrovskou 

zábavou, ktorá sa ako vždy opäť vydarila. Do tomboly prispeli podnikatelia obce: p. Labuda 

Jaroslav, firma DREVONET, Ing. Budoš a ďalší. Hodiny odbili posledné minúty starého roka 

a dedina sa ocitla v bleskoch ohňostroja. Ľudia povychádzali zo sále KD, ostatní z teplých 

domov a bujaro vítali príchod nového roka a navzájom si blahoželali. 

 Rok 2006 sa začal príhovorom starostu obce – prostredníctvom káblovej televízie. 

Pozdravil spoluobčanov a poprial všetkým šťastný a úspešný nový rok. Tak ako každoročne 

zhodnotil uplynulý rok a oboznámil v krátkosti spoluobčanov s úlohami a perspektívami, 

ktoré chcú spolu s OZ zrealizovať v priebehu roka. Na Nový rok bolo upršané počasie. Na 

ďalší deň už napadla spústa snehu a nastúpilo mrazivé počasie až -15°C. Horné Kysuce 

zasiahla snehová kalamita. Pod ťarchou snehu sa prelamovali strechy rodinných domov 

a verejných budov. Mnohé obce boli bez elektriny. Obec Makov požiadala vládu o pomoc 

s ťažkou technikou. Pán premiér M. Dzurinda osobne navštívil Kysuce. Je už 15. januára 

a zima sa stále drží. Padajú 50-ročné teplotné rekordy. 24. januára sme zaznamenali -25°C.  
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Na Horných Kysuciach - v Turzovke dokonca -28°C. Sme len na začiatku roka a našu krajinu 

postihla jedna z najväčších leteckých katastrof.  

 Dňa 19. januára sa vracala naša mierová misia KAFOR zo Srbska a pár metrov od 

slovenských hraníc lietadlo havarovalo. Na palube lietadla bolo 42 ľudí, otcovia rodín. 

Haváriu prežil 1 účastník. Dňa 23. januára vyhlásila vláda SR štátny smútok. Na počesť obetí 

sa konali po celom Slovensku zádušné omše. Posledná rozlúčka s obeťami havárie sa konala 

v Športovej hale v Prešove dňa 26. januára za obrovskej účasti občanov. 

 24. januára sa konala na obecnom úrade porada starostov Dolných Kysúc, za účasti: 

riaditeľa nemocnice Čadca, riaditeľa Slovenskej správy ciest - Ing. Faktor a ďalší 

predstavitelia rôznych inštitúcii. 

 Pán starosta pripravuje počas zimného obdobia podklady pre realizáciu: 

rekonštrukcie miestnych komunikácií. Táto zima nás poriadne preverila. Je dlhá a zákerne 

chladná. Snehu je neúrekom. Miestami až vyše plotov. 18. februára sa konečne po dlhom 

čase ukázalo slniečko a sneh sa začal pomaly topiť. Odľahčilo sa mnohým strechám, pretože 

pod ťarchou snehu boli mnohé domy ohrozené. Aj lesná zver má už zimy dosť. Všetko je 

zakryté snehom a srnky prichádzajú až do blízkosti obydlí. Poľovníci sa starajú o zver a denne 

im vynášajú potravu. Každý deň sa nám naskytne pohľad na kŕmiace sa srnky Pod 

Brodencom. Ku večeru sa tam schádza aj 8-členná črieda diviakov. Mrazy pretrvávali až do 

konca februára a nie hocijaké. Dosahovali až -20°C. Konečne je tu prvý jarný deň. Snehu je 

ešte stále dosť, ale už sa pomaly topí. 21. marca boli teploty okolo 6°C. 

 13. marca zomrela vo veku nedožitých 70 rokov dlhoročná pracovníčka bývalého 

Miestneho národného výboru – pani Emília Ševčíková (rod. Labudová). Smútočnú reč pri 

poslednej rozlúčke predniesol riaditeľ ZŠ – Mgr. Jaššo. Bola to milá, ochotná pani. Bude 

chýbať nielen rodine, ale aj nám všetkým spoluobčanom.  

 Po dlhej zime už začínajú pracovníci obce rozbiehať pracovné aktivity. Začínajú 

s čistením ciest. Pustili sa do stavby garáže pre hasičské autá a inú obecnú techniku. Pred 

Veľkou nocou vyčistili celú dedinu od neporiadku, ktorý odkryl sneh. Konečne po dlhej zime 

sa už začína oteplievať. Každý sa teší z príchodu jari. Mladí i starí. Začiatkom apríla sa 

prehnala búrka i s bleskami a hrmením. 25. apríla sa rozpukali prvé buky vo Vretni. 

Pracovníci obce už rozbehli práce na zveľaďovaní obecného majetku. Už zo dva týždne 

pracujú na úprave futbalového ihriska. Natierajú a opravujú ohradu ihriska. Pokračujú 

v stavbe garáže. Je tu prvý máj. Všetko navôkol samý kvet. Kvitnú čerešne, slivky. Celý máj 

bol chladný. Sú tu posledné májové dni a žiadne teplo. Prší už týždeň v kuse. Teploty klesli na  
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10°C cez deň - nočné teploty okolo 5°C. Teplo prišlo až po začiatku leta, teda po 21. júni. Po 

dlhom čase chladu prišli extrémne teploty. Trvajú už vyše mesiaca. Ľudia padajú od vysokých 

teplôt na uliciach ako muchy. V obci panuje čulý pracovný ruch. Pokračuje sa na stavbe 

garáže, v júni sa začalo s rekonštrukciou miestnych komunikácii. Ako prvý úsek: Horejarčie, 

Hôrka, nakoniec cesta k ihrisku. Tieto práce sú financované z prostriedkov EÚ. Postupuje sa 

tiež v prácach na komasácií poľnej pôdy. 17. júna 2006 sa konali voľby do NRSR. 

                          

 16.7. sa konal ďalší ročník memoriálu JUDr. Martina Ševčíka, za účastí obcí: Zástranie, 

Radoľa, Rudina, Horný Vadičov. Víťazom sa stalo družstvo obce: Zástranie. 

 23. júla padol v Žiline teplotný rekord, keď namerali 33,4°C. 21. júla bola zahájená 

v rodinnom dome číslo 28 (rodinný dom Emila Ježu) prevádzka Pohostinstva. Majiteľ MVDr. 

Hlavatý. Leto – hoci začalo neskôr – bolo pekné, horúce. Práce na úpravách ciest pokračujú. 

Časť Horejarčie získalo novú tvár. Cesta z jednej i druhej strany potoka. Cesta je chránená 

zábradlím. Druhý septembrový týždeň dokončili i cestu k ihrisku. Nedokončené zostali len 

Prúty. Tam je to zložitejšie, lebo nie sú vysporiadané vlastnícke vzťahy k pozemkom na cestu. 

Dúfajme, že i to sa podarí vyriešiť. 

 Nový školský rok začal 4. septembra. Škola má 134 žiakov. Bádať tu veľký úbytok deti. 

Bývali časy, keď mala škola oko 220 žiakov. Je tu 15. september – v obci sú hody. Počasie 

veľmi pekné, čo na hody často nebýva. Hodová nálada začala už vo štvrtok večer. Vystúpila 

skupina „Ščamba“ z východného Slovenska. Po ich vystúpení začala tanečná zábava na 

námestí obce. Trvala až do 3:00 hodiny rannej. Atrakciou večera bola ohňová šou. Nechýbali  
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samozrejme kolotoče. Tentokrát si ich deti užili do sýtosti. Ešte v nedeľu hrala na námestí 

hudba Fr. Javoríka. 

 20. september – významný deň v dejinách obce. Prečo? Pribudol nám konečne tisíci 

občan. Stal sa ním Adamko Hruška. Syn Katky Labudovej a Juraja Hrušku. Túto milú udalosť 

zverejnil vo večerných hodinách – cestou obecného rozhlasu – sám pán starosta. Poprial 

malému Adamkovi a jeho rodičom šťastný a úspešný život. Na druhý deň bol pán starosta 

osobne navštíviť šťastnú mamičku a jej syna priamo v nemocnici. Priniesol jej milý 

upomienkový darček.  

 V sobotu 14. októbra predstavitelia obce s niekoľkými našimi občanmi boli navštíviť 

družobnú obec Červený Hrádok. Hostitelia oslavovali výročie obce. Zo 17. októbra na 18. 

októbra bol prvý mráz -3 až -4°C. Tak tomu bolo po ďalšie dni. V piatok sa oteplilo a víkend 

bol už bez mrazu. Krásne babie leto pokračuje. Blíži sa posledný jesenný mesiac. Celú jeseň 

nám nezapršalo. Všade sucho, zem praská od suchoty. Je tu 1. november – Deň Všetkých 

svätých. Deti majú prázdniny 1.-6. novembra. V noci z 1. na 2. novembra sa ochladilo a ráno 

bolo všetko biele, nasnežilo ako na Vianoce. Všetkých nás tento náhly príchod zimy poriadne 

zaskočil. Hlavne vodičov a cestárov. Od pondelka 6. novembra sa už zasa oteplilo a teploty sa 

postupne zvyšovali až na +15°C. Martin neprišiel na bielom koni a vyzerá to, že i Katarína (25. 

novembra) bude tiež na blate. 

 Pánu starostovi sa podarilo doviesť do konca opravu MK v časti obce Prúty. 20. 

novembra začali a 22. novembra už bol celý úsek hotový. Dokončením tohto sporného úseku 

sú cesty v našej obci dá sa povedať na dobrej úrovni. Všetka úprava ciest sa financovala 

z prostriedkov EÚ. V obci sa pracovalo i na ostatných úsekoch. Pracovníci služieb pracovali 

počas roka i mimo našej dediny: V Sučanoch, v Terchovej – na regulácii potoka. U nás 

najskôr vyrobili panely a potom s nimi pracovali. Pokračujú práce i v oblasti komasácie. 

Prechádza sa do II. etapy: „Nové usporiadanie pozemkov“. Predpokladaná doba trvania II. et. 

cca 1,5 roka.  

 Blížia sa komunálne voľby. Na post starostu kandiduje len doterajší starosta. Na 

poslancov OZ kandiduje 18 uchádzačov. Voľby sú vyhlásené na 2. decembra. Prebehli 

v pokojnom ovzduší. Za starostu bol opäť zvolený p. Pokrivka. Do zoznamu voličov bolo 

zapísaných 779 občanov. Volebné právo využilo 429 občanov. Do obecného zastupiteľstva 

boli zvolení títo poslanci: Ing. Ľubomír Jaššo získal najviac hlasov (209), Jozef Smieško (200), 

Fr. Bakoš (193), H. Voštenáková (178), Štefan Labuda (175), Mgr. Ján Ukrop (162), Ing. Pavol 

Ševčík (158), Štefan Tomáš (146), Peter Kukučík(143).  
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 5. decembra zavítal do našej dediny už po 16-krát sv. Mikuláš. Všetky deti z dediny ho 

čakali pred kostolom, kde im rozdal darčeky. Vianoce sú na dosah ruky a snehu nikde. 

Počasie sa úplne vymyká z normálu. Teploty dosahujú +14°C. Vo Švajčiarsku boli prekonané 

teploty spred 1300 rokov. Lyžiarske strediská zívajú prázdnotou. 10. decembra pripravilo OZ 

posedenie pre dôchodcov nad 65 rokov. Posedenie im spestrili deti zo ZŠ a MŠ kult. 

programom a od starostu obce dostali upomienkový darček. Vianoce nám už klopú na dvere 

a po snehu ani chýru. 20. dec. začalo trochu snežiť, ale do rána dážď všetko zmyl. Takéto 

Vianoce si nikto z našej generácie nepamätá. Na druhý sv. vianočný (na Štefana) sa vyjasnilo 

a do rána klesla teplota na -10°C. 28. decembra vo večerných hodinách napadol tak dlho 

očakávaný sneh. Do rána bolo všetko biele. Ráno keď deti otvorili oči boli od radosti bez 

seba. Na Silvestra jedinou spoločenskou udalosťou v dedine bol silv. výstup na Veľký Vreteň. 

Zúčastnilo sa ho vyše 100 nadšencov. Najstarším turistom bol p. Emil Šmehyl 72-ročný, 

najmladší bol Jarko  Labuda - 3-ročný. Počasie: mrholenie, hmla, teplota +3 °C. Ako som už 

spomenula tento rok sa tanečná zábava nekonala. Z jednoduchého dôvodu. Pán  starosta dal 

v tomto smere voľnosť, aby sa prejavila aj iná spoloč. organizácia v poriadaní tan. zábavy. 

Zostalo to na mŕtvom bode. Príchod Nového roku 2007 oslávil teda každý svojim spôsobom. 

Tí vytrvalejší navštívili a zasvätili prvé minúty nového roku P. Bohu v kostole. Potom sa 

dedina ocitla v žiari súkromných ohňostrojov.  

 Nový rok 2007 sa začal sv. omšou – Tá býva u nás pravidelne so začiatkom o 9,30 

hod. Cez obed o 12,00 hod. sa spoluobčanom prihovorí starosta obce. Vo svojom 

novoročnom príhovore krátko zhodnotil uplynulý rok. Skonštatoval, že bol pomerne bohatý 

na rozsah prác, ktoré sa v obci previedli. Poďakoval všetkým občanom za prejavenú dôveru, 

ktorú mu dali v decembrových voľbách, keď ho už po 5x zvolili za starostu. Nakoniec poprial 

všetkým úspešný nový rok a hlavne pokoj do každého domu. Vyslovil poďakovanie všetkým, 

ktorí sa pričinili o rozvoj a napredovanie našej obce. Poprial hodne úspechov Katke 

Grečnárovej, ktorá je majsterkou Slovenska v športovej streľbe. Taktiež Vladimír Gacík 

reprezentuje obec v športovej disciplíne: spieračstve.  

   Deň za dňom sa míňa a nič nenasvedčuje tomu, že je zimné obdobie. Zimné 

strediská zívajú prázdnotou. Teploty dosahujú +5 °C - 7 °C. Prší každý deň. 18. januára sa 

prehnala naším územím víchrica. Napáchala opäť veľa škôd. Vo Vysokých Tatrách stŕhalo 

strechy. 23. januára konečne napadol sneh. Do večera snehová pokrývka dosahovala cca 20 

cm. Posledné januárové dni bola veľká snehová kalamita v oblasti Tatier. V Poprade uviazli 

autá, autobusy v snehových závejoch. Linkový autobus bol 4 hodiny uviaznutý v snehu. Na  
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horných Kysuciach v Korni bol 1 m snehu. Zimný ráz počasia sa dlho neudržal. Zimné 

strediská mali slabú sezónu. Taká mierna zima už dávno nebola. Apríl bol v porovnaní s inými 

rokmi veľmi suchý a teplý. Nepršalo celý mesiac. Všetky jarné práce prebiehali aj 

v dvojtýždňovom predstihu. Okolo 20. apríla už bolo všetko rozkvitnuté. Tak skoro ešte naši 

ľudia zemiaky nesadili ako túto jar, niektorí ešte 30. marca. Obyčajne sa zemiaky sadievajú 

koncom apríla, 1. mája až 9. mája. Na Veľkú noc, vo Veľkon. pondelok zavítal do našej obce 

kameraman slov. televízie p. Zemančík, aby natočil do telev. novín  veľkonočnú oblievačku 

a iné veľkonočné zvyky z našej obce. Najzaujímavejšie na tom je, že hlavným organizátorom 

oblievačky je vždy p. starosta. Po  sláv. sv. omši mu neujde ani jedna žena. Bez rozdielu: či je 

stará, alebo mladá.  

 Máme tu 1. máj. Najkrajší mesiac v roku. Všetko je rozkvitnuté. Čerešne sú už aj 

odkvitnuté. Tie skoršie dokonca aj omrznuté. Nočné mrazy sú okolo -5 °C. A je po všetkom 

ovocí. Čerešne nebudú žiadne, slivky, jablká, hrušky všetko zamrzlo. Nastal čas prázdnin. 

Školské lavice opustilo 18 žiakov. V priestoroch kult. domu sa konal Okresný snem KDH za 

účasti cca 60 delegátov.  

 V nedeľu 08.07. sa konal už 8. ročník futbalového turnaja - Memoriál JUDr. Martina 

Ševčíka za účasti domáceho družstva, Zástrania, Zádubnia a Radole. Hlavným organizátorom 

býva Obecný úrad Snežnica a Obecný športový klub. Je to taká významná udalosť pre celú 

obec, uprostred leta. Miestni podnikatelia vždy darujú nejaké ceny do tomboly. Varí sa guláš, 

podávajú sa pečené špeciality. Tento rok prialo i počasie. Z výhry sa radovalo družstvo 

Radole pred domácimi. 

 Neskôr celé Slovensko zasiahli tropické horúčavy. V čase od 15. júla teploty v juž. 

častiach Slovenska - Dudince, Komárno dosahovali takmer 40 °C. Nočné teploty boli 20 °C. 

Padali 50 - ročné teplotné rekordy. Záchranári mali plné ruky práce. Veľa ľudí z vysokých 

teplôt skolabovalo. Koncom júla sa mierne ochladilo. September bol upršaný. Dva týždne v 

kuse pršalo.  

 Obecné hody v r. 2007 boli oproti predchádzajúcim bohatšie o jednu historickú 

udalosť: Kaplnka na Medzi Vretní má storočnicu. Pri 

tejto príležitosti sa pán starosta postaral o jej 

obnovu a všetky práce zafinancovala obec. Sv. 

omša na deň: Sedembolestnej Panny Márie 15.9. 

nebola v kostole, ale v kaplnke. Počasie nám 

neprialo. Pršalo už aj počas sv. omše. Po skončení prišla riadna búrka. Účastníci premokli do  
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nitky. Po obede už bolo pekné počasie. Hodový program pokračoval. Účinkovali súbory: 

Jedľovina a Progres. Na námestí sa podával guláš, nechýbal ani ohňostroj. Zábava 

pokračovala do ranných hodín. V nedeľu bolo krásne slnečné počasie. Na námestí vyhrávala 

muzika Štefana Beláka. Na športovom ihrisku prebiehala súťaž dobrovoľných hasičských 

zborov z okolitých obcí. 

 Prvým októbrovým dňom začalo príjemné babie leto. Rána sú hmlisté, ale dni sú 

pekné, slnečné. Dňa 8. októbra sa konali v priestoroch kult. domu DNI TECHNIKY školskej 

mládeže. 14. októbra bol prvý mráz - 7 °C. Prízemné mrazy trvali celý týždeň. Dni boli pekné, 

slnečné. 19. okt. sa už citeľne ochladilo. V daždi poletoval aj prvý sneh. Babie leto definitívne 

skončilo. 1. nov. Deň všetkých svätých - bez mrazu a snehu. od 2. novembra do 6. nov. 

pršalo, 10. nov napadol sneh. Všetko bolo biele. 

 Stalo sa už tradíciou, že každoročne prichádza do našej dediny svätý Mikuláš. Tak sa 

stalo i tento rok. 5. decembra zavítal medzi naše deti, ktoré ho vždy s nedočkavosťou 

a rozžiarenými očami a niektoré i so strachom očakávajú. Celá táto udalosť sa vždy odohráva 

pred kostolom. Niektoré smelšie deti vystúpia z tej trmy-mrvy a prednesú i básničku, 

podaktoré, keď uvidia čerta sa i rozplačú. Vždy sa to však dobre skončí, keď dostanú sladkú 

odmenu – v podobe mikulášskeho balíčka. Celú túto akciu financuje obecný úrad. A vždy sa 

nájdu i nejakí ochotní sponzori. Spomeniem aspoň niektorých: Agrofarma Budoš, firma 

Stavizol, Spoloč. Urbár, Spoloč. súkromných lesov, pán Jaššo Miroslav, Štefan Labuda 

(pohostinstvo)  a ďalší. V nedeľu sme mali ďalšiu spoločenskú akciu a to: posedenie pri 

jedličke s dôchodcami. Stretnutie sa vydarilo. Nejednej starkej zvlhlo oko od dojatia a radosti 

z vnúčat. Deti z MŠ a ZŠ prispeli pekným kultúrnym programom. Po skončení kultúrneho 

programu si naši dôchodcovia pochutili na chutnom občerstvení a v družnej debate im čas 

rýchlo ubehol. Podaktorí, ktorým to zdravie dovolí si i zatancovali pri príjemnej hudbe p. 

Kubu (zo Zástrania). 

 Vianoce sa blížia a snehu nikde. Pretrvávajú holomrazy. Teploty sa pohybujú okolo -

6°C - 8°C. O sánkovačke môžu zatiaľ deti iba snívať. Je tu záver roka. Silvester – opäť turistickí 

nadšenci organizujú výstup na Veľký Vreteň. Oproti minulému roku bola účasť citeľne nižšia, 

ale tí skalní zostávajú. Pán Emil Šmehyl už má 73 – rokov, ale je medzi prvými účastníkmi. Ku 

večeru začalo konečne snežiť, ale nie moc, iba slabý snehový poprašok. Po ročnej odmlke 

usporiadal starosta obce v spolupráci s OZ opäť silvestrovskú zábavu. Nechýbala bohatá 

tombola, silvestrovská kapustnica a polnočný ohňostroj. Oproti predchádzajúcim rokom 

návštevnosť značne poklesla. Zábavy sa zúčastnilo cca 80 hostí. O dobré menu sa postaral už 

tradične šéfkuchár p. Jaroslav Labuda. Pri príjemnej hudbe, dobrom jedle, družnej zábave  
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čas nezadržateľne ubiehal a nastaval rozlúčka s rokom 2007 a zvítanie s Novým rokom 2008. 

Bujará zábava pokračovala až do skorých ranných hodín.  

 Opäť stojíme na prahu nového roku 2008. Začína sa príhovorom p. starostu – cestou 

káb. televízie. Vo svojom príhovore zhodnotil uplynulý rok, poďakoval všetkým, ktorí sa 

pričinili o naše napredovanie a rozvoj obce. Načrel i do štatistiky. Počet obyvateľov, prekročil 

tisícku. Je nás už 1006 obyvateľov. Počas tohto zimného obdobia sa nič moc nedeje. 

Rozbiehajú sa akurát práce v kameňolome. Spoločenst. Urbariátu a obecný úrad zriadili 

akciovku, ktorá sa zaoberá ťažbou lomového kameňa. Niektorým neprajníkom sa to však 

nepáči a vypisujú anonymné listy a udania na políciu. A tak je pán starosta a predseda 

Urbariátu podchvíľou predvolaný ku policajtom k výsluchu. Aj takú podobu má ľudská závisť. 

Na financie je naša obec chudobná. Vláda každoročne znižuje dotácie pre obce a každý sa 

musí s problémom popasovať ako vie. Spustenie prevádzky lomu je dobrým zdrojom. 

Spokojní sú aj členovia urbariátu, keď sa im každoročne vyplatia podiely a aj obec získa 

zdroje na ďalší rozvoj obce. 

 15. februára sa konal konkurz na funkciu riaditeľa zákl. školy a riad. MŠ. Do konkurzu 

sa prihlásilo viac záujemcov. Víťazní sa stali doterajší riaditelia. (Mgr. Jaššo, M. Tomášová) 

 16. februára nám napadol konečne sneh. So snehom prišla aj veľká zima. Fujavice, 

mrazy až -20°C. Začínajú prázdniny. Deti sa tešia, že si konečne užijú zimné radovánky. 

Radosť zo snehu trvala 3 dni. Potom sa oteplilo a bolo po snehu. Na Mateja 24. februára 

bolo tak teplo, že bol prekonaný 40 – ročný teplotný rekord. V Bratislave a Hurbanove 

namerali 17°C, 18°C. Posledný febr. týždeň vyzeralo ako keby, už bola jar. Rozkvitli 

snežienky, bahniatka. 

 Máme tu 1. MÁJ. Najkrajší mesiac v roku. Všetko navôkol samý kvet. K tomu ešte 

pekná tradícia – stavanie mája. V strede dediny na námestí stojí “obecný máj“ – ten vždy 

stavajú požiarnici a potom ešte po dedine stavajú mládenci svojim dievčatám. Niekedy je to 

aj 10 – 15 májov. Druhá májová nedeľa patrí vždy matkám. Aj tento rok pripravil starosta v 

spolupráci s OZ posedenie pri príležitosti Dňa matiek o veľmi pekný kultúrny program sa 

postarali p. učiteľky a žiaci MŠ a ZŠ. Štedré pohostenie pripravili poslanci OZ. 

 Po 16 – ich rokov výstavby bola spustená do prevádzky čistička odpadových vôd. Celá 

stavba si vyžiadala cca 30 mil. Sk.  

 Mesiac jún bol veľmi teplý. Padali teplotné rekordy. V našom katastri sa veľmi 

premnožila divia zver, dokonca sa tu zdržiavajú aj medvede. Pri prechádzke lese videli  
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medvedicu s 2 mláďatami. Posledné roky už naši ľudia ani nesadia zemiaky ďalej od domu 

lebo diviaky zničia celú úrodu. Všetky odľahlejšie pozemky sú už trávnaté plochy. Nastal čas 

prázdnin. Školu opustilo 18 žiakov.  

 6. júla usporiadal OŠK a starosta obce už 9. ročník memoriálu JUDr. Ševčíka. Účastníci 

turnaja: Snežnica, Radoľa, Brodno, Vranie, Zádubnie, Zástranie. Víťazným družstvom sa stalo 

družstvo Radole. Bola zabezpečená bohatá tombola. Počasie bolo taktiež pekné, takže celá 

akcia nemala žiadnu chybu. Od nedele 13.7. začalo daždivé počasie. Nastalo obdobie 

s veľkou búrkovou činnosťou. Pred chvíľou sa prehnala búrka raz tam, druhýkrát zas na 

opačnom konci Slovenska. Posledné roky prinášajú so sebou letné búrky samú spúšť. 

Záplavy, krupobitie, veľké prívalové dažde. Každoročne utrpia poľnohospodári a záhradkári 

obrovské škody na úrode a majetku. Leto bolo veľmi horúce. Teploty dosahovali až 37°C. Je 

po prázdninách, dovolenkách. Opäť začína nový školský rok. Do 1.ročníka nastúpilo 12 detí. 

Pán starosta si zachováva pekný zvyk. Vždy na začiatku škol. roka sa zúčastňuje slávnostného 

zahájenia škol. roka. Vždy má po ruke príhovor a prváčikov obdarúva peknou knihou.  

 15. september – je pre nás všetkých deň na ktorý sa tešíme celý rok. Vtedy sa konajú 

obecné hody. Pán starosta a OZ pripravia vždy bohatý kultúrny program, každý si môže prísť 

na svoje. Po 13 – ich rokoch ku nám zavítal známy detský súbor “Melódia“ z Pov. Bystrice 

(akordeónový). Na námestí hrala tan. hudba a zábava pokračovala až do ranných hodín. 

Zábava bola spestrená podvečerným ohňostrojom. Nechýbal ani tradičný guláš a pečené 

klobásky. Prípravu hodového guláša má od začiatku tradície hodov na starosti kuchár p. 

Jaroslav Labuda. Patrí mu za to vďaka. V pondelok 15.9.2008 už pršalo celý deň. Nepriaznivé 

počasie trvalo celý týždeň. 6. októbra nás zaskočil prvý prízemný mráz. Nastalo obdobie 

nepriaznivého počasia. Kúriť sa musí už od septembra, lebo večeri sú chladné. Babie leto 

trvalo asi 2 týždne. Zber úrody vrcholí. Rok bol mimoriadne bohatý na úrodu ovocia. Urodilo 

sa veľa jabĺk, hrušiek a sliviek.  

 1. novembra – sviatok Všetkých svätých bolo veľmi teplé počasie. Ráno trocha 

spŕchlo, potom už bolo pekné jesenné počasie. Na slnku dosahovala teplota až 21°C. Boli 

prekonané až 60 – ročné teplotné rekordy. Žiaci mali jesenné prázdniny od 30. okt. – 2. nov. 

Dobré počasie vydržalo až do 18. novembra. 19. novembra napadol prvý sneh. V sobotu 

a nedeľu nasnežilo cca 20 cm. Na Katarínu už bolo po snehu. Tak ostalo až do Vianoc. Presne 

v predvečer štedrého dňa napadlo trocha snehu, takže Vianoce boli ako v rozprávke. 5. 

decembra bolo stretnutie s Mikulášom na toto sa deti vždy veľmi tešia. Týždeň – po tom 

pripravil p. starosta v spolupráci s OZ posedenie pri jedličke s dôchodcami. Zúčastnil sa ho 

i najstarší muž obce – p. Rechtorík v sprievode dcéry. Ešte si dokonca  i zatancoval. 
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 Skončil sa ďalší rok. Posledný deň v roku Silvester. Už dobrých pár rokov má tento 

deň skoro rovnaký scenár. Turistický nadšenci každoročne organizujú výstup na Vreteň (za 

každého počasia). Najstarší účastník výstupu bol p. Šmehýl Emil - 74 ročný a najmladší Jarko 

Labuda - 5 ročný. Všetci, ktorí sa dostanú až na vrchol sa zapíšu do knihy návštev. 

Silvestrovský večer zas patrí zábave. I tento rok poriadalo OZ tanečnú zábavu. Všetky 

vstupenky boli vypredané. Pri dobrej zábave a dobrom jedle trvala zábava až do rána. Rok 

2008 by sme si mali my starší uložiť do pamäti: s úderom polnoci skončila platnosť SK 

(slovenská koruna) a do fin. obehu vstupuje EURO (€). Vláda zabezpečila do každej 

domácnosti euro kalkulačky, aby sa v začiatkoch občania lepšie zorientovali. (1€ = 30,126 SK) 

Mladým ľuďom táto zmena nerobila žiadny problém, ale starším to trvalo trocha dlhšie, ale 

postupne sa s tým vyrovnali. 

 Aj rok 2009 začína tak ako tie predchádzajúce, príhovorom pána starostu - cestou 

káblovej televízie. Najskôr zhodnotil uplynulý rok a poďakoval všetkým, ktorí sa pričinili 

nejakým spôsobom na našom napredovaní. Potom nás v krátkosti oboznámil s vyhliadkami 

do nového roka. Nezabudol ani štatistiku v evidencii obyvateľstva. Deň za dňom sa míňa, 

zimné počasie sa ukázalo v plnej kráse. Mrazy sú už od štedrého dňa, aj počas dňa. Taká 

zima už dávno nebola. Mráz dosahuje aj -20°C. Oteplilo sa až 18. januára. 19. januára už bolo 

+3°C. 30. januára sú polročné prázdniny.  

 Po dlhom čase pripravili obetaví rodičia a agentúra PINGUINO pre deti karnevalovú 

šou. Sála KD praskala vo švíkoch. Všetci pociťujeme dopady hospodárskej a finančnej krízy. 

Najskôr nás potrápila plynová kríza - keď Rusi zastavili kohútiky plynovodu. Našťastie naši 

ľudia majú väčšinou náhradný zdroj kúrenia - kúria drevom. Horšie to bolo v mestách. Tam si 

ľudia užili zimy. Všetkým sa nám zdá, že zima je nekonečná. Dlhá so spústou snehu. Už ani 

deti nezaujíma sneh. Radšej sedia doma pri televízore a internete.  
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voľby 
Europarlamnt 

 

  

 Na OcÚ prebiehajú celú zimu práce na komasácii. Členovia komisie:  Štefan Bajánek, 

Jolana Bollová, Antónia Kohútová, František Minárik, Ladislav Majtán spolu so zhotoviteľom 

sa schádzajú pravidelne 2x týždenne a pokračujú v náročnej práci. Na jar sa už majú začať 

stavebné práce na stavbe retenčnej nádrže v časti obce „Za potôčky,“ ktorá je súčasťou 

komasácie. Mala by chrániť obec - v prípade veľkých búrok a prívalových vôd. Všetko je 

financované z eurofondov.  

 Pracovníci obce robia na prácach v miestnom lome. Ripel s.r.o. začína spúšťať ťažbu 

kameňa. Po rôznych nepríjemnostiach a osočovaniach odporcov sa začína ťažiť. Vyťažené 

drevo, ktoré sa muselo odstrániť predáva Spoloč. urbariátu našim občanom. Aj to je značná 

pomoc našim ľuďom, keď si môžu zakúpiť už hotové nachystané drevo. Svetová hospodárska 

kríza hýbe svetom. Jej dôsledky pociťujeme aj my všetci. Roboty je stále menej. Ľudia 

prichádzajú zo dňa na deň o zamestnanie. Mnohé fabriky znižujú výrobu a počet 

nezamestnaných narastá. Ani sme sa nenazdali a je tu prvý jarný deň a tepla nikde. Nočné 

mrazy dosahujú - 6°C. 28. marca sme prešli na letný čas. 1- apríl sa nám konečne ukázal 

pekný deň. Po takej dlhej zime každému dobre padlo prežiť príjemný deň. Prvý jarný víkend 

sa veľmi vydaril. Teploty sa vyšplhali až na 20°C. Veľkonočné sviatky sa tiež veľmi vydarili. 

Teploty dosahovali až 23°C. 15. apríla sú už rozkvitnuté čerešne, slivky, zlatý dážď, dokonca 

už aj buky zelenajú. Je až neuveriteľné, že po takej dlhej zime je všetko tak skoro zakvitnuté. 

Globálne otepľovanie našej zeme sa prejavuje na každom kroku.  

 Máme tu najkrajší mesiac v roku máj - 1.máj - krásny, všade samý kvet. Čerešne a 

slivky sú už odkvitnuté. Vôbec neprší. Apríl bol veľmi suchý. Žiadne snehové prehánky. Bez 

dažďa nerastú ani huby - májovky. Keď sa nejaká ukáže, sú veľmi červavé. 12. mája bolo 

stavebné konanie pre výstavbu vodnej zdrže ako som už spomínala. Od 01.06. sa začalo 

pracovať na stavbe nádrže.  

 30. mája sa konali na športovom ihrisku oslavy MDD, ktoré pripravil OcÚ v spolupráci 

s agentúrou PINGUINO. Pripravili pre naše deti mnohé atrakcie - skákací hrad, trampolínu, 

rôzne zábavné podujatia - vystúpenie šaša, vystupoval aj majster sveta v elektr. tanci, ktorý 

je zhodou okolností zo Snežnice - Patrik Voštenák. Vo svetovom rebríčku sa umiestnil na I. 

mieste. Deti si užili zábavy a sladkosti do sýtosti.  

06. júna sa konali v obci voľby do EUROPARLAMENTU: 

• celkový počet osôb zapísaných do zoznamu voličov  776 

• počet voličov, ktorým boli vydané hlasovacie lístky   161 (20,75%) 
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• platné hlasy        155 

najviac hlasov mali KDH a Smer (34), HZDS (33)      

 14. júna bolo v našom kostole aj 1. sväté prijímanie. Zúčastnilo sa ho 13 detí. Počasie 

bolo príjemné. Je koniec júna a začínajú prázdniny. MŠ má ešte 2 týždne prevádzku. Tak ako 

každoročne aj tento rok sa 5. júla konal turnaj JUDr. Martina Ševčíka za účasti domácich 

futbalistov a tiež Zástrania, Radole a Hôrok. Ako to už pri takýchto príležitostiach býva 

nesmie chýbať dobré občerstvenie. O guláš sa vždy postará Jaroslav Labuda (kuchár), pečené 

rybky a klobásky - František Bakoš. Takáto rozsiahla akcia sa ináč nedá zvládnuť - len za 

podpory sponzorov. Každoročne ich podporia: Poz. spoločenstvo urbariátu, Poz. 

spoločenstvo súkromných lesov, podnikatelia - Jaroslav Labuda, Miroslav Jaššo., p. Beňúch a 

mnohí ďalší. Najzaujímavejšia býva vždy tombola. Každý sa teší, že vyhrá hodnotnú cenu. 

Tohtoročný turnaj bol o to zaujímavejší, že tu bola prítomná aj televízia PATRIOT. Ešteže 

počas dňa vydržalo počasie. K večeru už začalo pršať.  

 15.07. sme mali už tropický deň. Toto leto je mimoriadne hodne húb. Prázdniny sú v 

plnom prúde. Počasie je priaznivé - ideálne leto. Naše športové talenty medzičasom dospeli. 

Katka Grečnárová ukončila Športové gymnázium v Košiciach. Za reprezentáciu školy dostala 

mimoriadne ocenenie. Hneď po maturite sa zúčastnila súťaže v Miláne, neskôr na ME v 

chorvátskom Osijeku. Ako družstvo skončili Slovenky na 12. mieste z 32. Jednotlivo neuspela.  

 Práce v obci prebiehajú v plnom prúde. Pracuje sa na výstavbe cesty na hornom konci 

dediny. Už o chvíľu len v srdciach staršej generácie zostanú spomienky na klasickú prašnú 

cestu do Zástrania. Posledným domom bol dom Jána Ukropa pri družstve, avšak všetko 

nasvedčuje tomu, že po úspešnom ukončení komasácie sa začne stavať aj v nových 

lokalitách. Výstavbu prevádzajú pracovníci firmy ALPINEX z Bratislavy. 

 

výstavba novej cesty - horný koniec dediny 
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 02. septembra - začiatok školského roku. Do školy nastúpilo 10 nových prváčikov. Je 

na škodu veci, že v posledných rokoch klesá počet žiakov na ZŠ. Najnovšie už odchádzajú aj 

prváčikovia do Žiliny. Tento rok odišli z našej školy 4 deti. Ako dôvod uvádzajú, že v Žiline je 

vyššia úroveň vzdelávania. 

 15. septembra - obecné hody. Pán starosta má každý rok pre občanov prichystané 

nejaké prekvapenie. Ináč tomu 

nebolo ani tento rok. 14. sept. bolo 

vystúpenie Petra Stašáka - 

populárneho speváka tanečných 

piesní. Všetkým sa jeho vystúpenie 

páčilo. Sála KD praskala vo švíkoch. 

Večer bola na námestí tan. zábava, 

ktorá trvala až do 04:00 hod. rannej. 15. sept. hrala na námestí ďalšia hud. skupina, boli tu 

rôzni predajcovia. Samozrejme, že nechýbali kolotoče. Počasie bolo ideálne. K výročiu 

kostola pán starosta zabezpečil výmenu drevených schodov na chórus. V kostole usporiadali 

zbierku na úhradu nákladov. Výnos však nepriniesol očakávaný výsledok.  

 3. októbra usporiadalo OZ a starosta obce zájazd dôchodcov do družobnej obce 

Červený hrádok. Cestou sa zastavili v známom kúpeľnom areáli PODHÁJSKA. Naši priatelia v 

Červenom Hrádku pripravili veľmi pekný a zaujímavý program - oslavu a vďakyvzdanie za 

úrodu - Deň kukurice. Formou folklórneho pásma nás oboznámili so zberom a spracovaním 

kukurice. Veľmi sa nám páčili výstavky ručných prác zo šúpolia. Všetci sme prežili nádherný 

jesenný deň v kruhu veľmi milých a pohostinných ľudí. 

 7. októbra bol prekonaný 55-ročný teplotný rekord v Bratislave, namerali rannú 

teplotu 16°C, cez deň až 28°C. Za to už 14. októbra nás počasie riadne zaskočilo. Napadol 

sneh. Miestami až 50 cm snehu. Na Horných Kysuciach bola vyhlásená snehová kalamita. V 

Korni a Klokočove dokonca vyhlásili mimoriadne prázdniny. Východ Slovenska bol tiež 

zasiahnutý kalamitou. Za pár dní však bolo po snehu. 

 Prvý mráz prišiel z 30. na 31. októbra. Už 1. novembra sviatok Všetkých svätých bolo 

všetko ináč. Bolo pekné počasie, na horách krásne, slnečno. 3. novembra bolo veľmi 

zaujímavé počasie. Na východe a severe Slovenska pokračovalo babie leto a západ Slovenska 

v Bratislave - napadol sneh ako na Vianoce.  

 V našej dedine sa finišuje na stavbe cesty pod Zástranie, ktorá sa buduje v rámci 

komasácie. Práce na samotnej komasácii tiež pokračujú. 3. nov. sa začali vymeriavať prvé  
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pozemky v lokalite „Chotáre.“ Tohtoročný Martin - 11.11. neprišil na bielom koni. Katarína 

25.11. bola na blate. Uvidíme aké budú Vianoce. Stará pranostika hovorí, keď je Katarína na 

blate, Vianoce budú na ľade. 4. decembra sa konali v KD obce Dni techniky mládeže. Dňa 05. 

decembra zavítal do našej obce už po 19x Mikuláš. Tento rok prišiel na koni, pretože nebol 

ešte sneh, nemohol prísť na saniach. 13. decembra na Luciu usporiadalo OZ a starosta obce 

už 20 krát jubilejné stretnutie pre dôchodcov. 18. decembra začali mrazy a oteplilo sa až keď 

sme išli na polnočnú svätú omšu. Teplota vtedy dosahovala až +11 °C. Na Božie narodenie 

pršalo celý deň. Také Vianoce už dávno neboli. Na Silvestra skalná skupina turistov znova 

usporiadala výstup na veľký Vreteň. Neodradilo ich ani nepriaznivé počasie. Bola veľmi hustá 

hmla. Silvestrovský večer patril už tradične silvestrovskej zábave. 

 Na rozhraní rokov sa dedinou rozoznel hlas zvonov z nášho kostola. Prvé minúty roka 

u niektorých z nás patria Pánu Bohu. Kto sa mu chce poďakovať má možnosť. Kostol je po 

polnoci otvorený. Potom sa už nočným tichom ozývajú salvy polnočného ohňostroja 

a zábava pokračuje do samého rána.  

 Čas je bežec s dlhým krokom, povedal básnik. Áno je to tak. Ani sme sa nestihli 

spamätať a je tu rok 2010. Prvú stranu nového roka začíname svätou omšou. O 12:00 hod sa 

prihovoril všetkým spoluobčanom p. starosta – cestou káblovej televízie. Oboznámil nás 

s úlohami, ktoré si obec vytýčila pre rok 2010 a poďakoval všetkým, ktorí sa akýmkoľvek  

spôsobom podujali na rozvoji našej obce. Do ďalších dní poprial všetkým hlavne veľa zdravia, 

šťastia, chuti do práce a hlavne viac tolerantnosti a pochopenia v občianskom spolunažívaní. 

Štatistika nám ukazuje, že už nás žije v obci 1005 obyvateľov. Prevládajú ženy: 509 a mužov 

je 496. Priemerný vek obyvateľstva 37,63 roka.  

 Počasie je vrtkavé. Nový rok bol úplne bez snehu. Vo večerných hodinách 2. januára 

nám nasnežilo. 3. januára bol mráz -16 °C. Deti sa konečne vyšantili na snehu. Mali dlhé 

prázdniny. Do školy nastúpili až 11. januára.  Od 20. januára mrazy pritvrdili. Ortuť klesla až 

na -18 °C (už bez snehu). Všade okolo nás je snehová kalamita. Sneh napadol znova 28. 

januára. Snežilo celý deň. Naše rady opustil najstarší občan- pán Rechtorík. Dlhé roky 

pracoval pre obec ako správca vodovodných rezervárov. V kronike som sa už o ňom 

zmienila. V roku 2008 si ešte na stretnutí dôchodcov aj zatancoval. Bol to dobrý človek. Pán 

Rechtorík ďakujeme za všetko.  

 6. februára sa konal v sále kultúrneho domu valentínsky ples. Tento ples už viackrát 

po sebe poriada pod svojou záštitou vedenie ZŠ. Má už dobré meno a tí, ktorí sa ho 

zúčastňujú sa vždy tešia.  13. februára chodila naša mládež po šabliach. Nemusím  
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vysvetľovať výraz chodenie po šabliach. Už som sa o tom zmienila čo to znamená. Je to starý 

fašiangový zvyk. Viď rok 2005 – je tam vysvetlenie aj fotografia. Potom 16. februára 

usporiadali členovia Dobrovoľného požiarneho zboru fašiangovú zábavu s tradičným 

pochovávaním basy. Zábava trvala do polnoci. Úderom polnoci začína 40 – dňový pôst. Zima 

pomaly ustupuje. 18. februára prichádza prvé oteplenie. Nočné mrazy už ustúpili. Aj  sneh sa 

už topí.  

 Prvý jarný deň už bol bez snehu. Po zime pristupujú pracovníci obce k čisteniu ciest 

a priestranstiev. Všetci sa už tešíme na veľkonočné sviatky. Ako mladí, tak aj starí. Na 

Veľkonočnú nedeľu bolo celkom príjemné počasie. V pondelok sa už ochladilo a pršalo. 

Žiadna oblievačka sa nekonala, iba tá dažďová. Po Veľkej noci sa už začal v dedine prejavovať 

čulý pracovný ruch. Pracovníci obce začali s úpravou poľnej cesty pri rodinnom dome 

Šmehýlovcov na Dúbravke. Táto cesta vždy pri každej búrke robila problémy. Všetok kameň 

nanosilo až na Hruškovskú roľu – ku bránam rodinných domov. Aby sa situácia neopakovala, 

vybudovala sa tu betónová cesta v dĺžke cca 150m. Pracovalo sa i na iných úsekoch. 

K novovybudovanej požiarnej zbrojnici pri obecnom úrade vydláždili zámockou dlažbou – 

prístupovú cestu a mnohé iné úpravy a opravy. Jar sa nám ukázala v plnej kráse. 

 1.máj – všetko navôkol krásne rozkvitnuté. Cez deň bolo pekné počasie – k večeru 

trocha spŕchlo. Stará pranostika nám hovorí: „studený máj – v stodole raj,“ ale tohtoročný 

máj nevyzerá dobre. Už dva týždne v kuse prší a prší. Celé Slovensko sužujú záplavy.  Ešte 

stále treba v domácnostiach kúriť každý deň. Naposledy bol taký studený máj – zhruba pred 

60 – timi rokmi. 

 Druhá májová nedeľa patrí už po 20 – krát našim matkám. V priestoroch kultúrneho 

domu sa uskutočnila malá oslava s pekným kultúrnym programom a občerstvením. 8. mája 

zorganizoval pán starosta zájazd do Krakova – za účelom účasti na púti Slovákov k Božiemu 

milosrdenstvu. Táto celoslovenská púť sa konala už 6x za spolupráce rádia LUMEN. Kto sa 

tejto púte zúčastnil – každý povedal, že to bol zážitok, ako balzam na dušu, v dnešnom 

uponáhľanom živote.   

 Práce na komasácii tiež pokračujú. Už sa začalo s vytyčovaním pozemkov v teréne.  

Ako prvé to boli lokality: „Pod Hájom, Hŕby, Chotáre.“ Počasie je stále nepriaznivé, veľakrát 

sme museli vymeriavanie prerušiť, čo sa nedalo pre dážď pracovať. Po celom Slovensku sú 

obrovské záplavy. Najhoršie je na tom východ Slovenska. Rozvodnené rieky si dokonca 

vyžiadali aj obete na ľudských životoch. Povodne trápia aj našich susedov v Čechách, 

Morave, Sliezku, Poľsku.  
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 27. mája sa uskutočnilo v našej obci cvičenie krízového manažmentu MV – SR 

s názvom: Ochrana obyvateľstva a hospodárstva pri nebezpečenstve vzniku mimoriadnej 

udalosti na vodárenskej stavbe Nov. Bystrica. Cvičenie prebehlo na základe skúsenosti 

z posledných rokov, že nás každoročne postihujú povodne.  

 29. mája na miestnom futbalovom ihrisku pripravila agentúra PINGUINO v spolupráci 

s Obecným úradom a za pomoci viacerých sponzorov krásny deň – plný radosti, z príležitosti 

MDD. Deti si ho naplno vychutnali. Medzi tými upršanými dňami sa tento vydaril. Program 

bol bohatý. Mali tam rôzne šmykľavky, skákací hrad, trampolínu. Bol medzi nimi dokonca 

i šašo. Nakoniec si každé dieťa odnieslo vrecko sladkostí. V nedeľu bolo zas váľanie obecného 

mája. Takže posledné májové dni boli nabité kultúrnymi udalosťami.  

 4. júna 2010 strašná noc. Pršalo asi od pol noci bez prestania, ako by sa nebo 

roztrhlo. Okolo 3. tej hodiny ráno potok strašne hučal, každý si myslel, že sa valí prívalová 

voda, ale ono to bolo niečo iné. Retenčná nádrž – naša pýcha postavená v roku 2009, 

výstavbu tohto diela zabezpečovalo ministerstvo pôdohospodárstva v rámci pozemkových 

úprav katastrálneho územia Snežnice, neudržala nápor vody a celú ju odniesla voda. Z toho 

bol ten obrovský hukot. Kamene narážali z boka na bok. Voda brala so sebou všetko. Ľuďom, 

ktorí bývajú v blízkosti potoka zobralo autá. O 4 hod. ráno vyhlásil pán starosta stav 

ohrozenia, spustením sirény. Kto mohol – každý prišiel pred OcÚ ak by mohol nejako 

pomôcť. Bolo treba zachraňovať čo sa dá, aby nedošlo k najhoršiemu. Doprava nefungovala. 

V prevádzke nebola ani MŠ. Jedáleň v škole už dlhšie nie je v prevádzke, nakoľko sa prevádza 

prestavba školskej jedálne na MŠ. Varí sa v kuchyni na obecnom úrade. Škody na Obecnom 

majetku sú obrovské. Táto povodeň bola omnoho ničivejšia ako tá pred 13 – timi rokmi. 

Poškodené sú všetky mosty. V dedine zobralo cestu na viacerých úsekoch, obrovské zosuvy 

pôdy a mnohé iné škody, taktiež i na majetku občanov. Podľa odhadu p. starostu škody 

presahujú čiastku milión eur. Všetci pracovníci obce na čele s p. starostom pristúpili 

k odstraňovaniu následkov povodne. Pracovali celý piatok i sobotu. Nepoznali ani prestávky, 

len aby sa život v dedine vrátil do normálu. Potrvá to ešte veľmi dlho kým sa ako tak 

spamätáme z tej hrôzy. V nedeľu pán starosta vyzval všetkých občanov, ktorí utrpeli škodu 

väčšiu ako 300 €, aby sa prišli prihlásiť na OcÚ k spísaniu žiadosti o náhradu škody. Už 10.6. 

prišli prvé peniaze priamo na adresy občanov z MO – krízového štábu. 

 Obec žije pracovným ruchom. Starosta obce zamestnal cestou úradu práce 23 

nezamestnaných. Po týždni už vyzerá všetko lepšie a krajšie. Aj počasie nám praje. Teploty 

dosahujú až 34 °C, nočné teploty sú 20 °C. Prvé tropické dni máme za sebou. 11. júna  
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navštívil našu obec p. poslanec FRONC a odovzdal p. starostovi 700 € pre najviac 

postihnutých občanov. 
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 12. júna 2010 sa konali voľby do NRSR. Do volebných zoznamov bolo zapísaných 783 

voličov. Volieb sa zúčastnilo 547 občanov(69,86%). S najvyšším počtom hlasov v našej obci 

skončila strana: SMER s 247 hlasmi. 13. júna bolo prvé sväté prijímanie. Každoročne je to 

milá a krásna udalosť pre celú obec. Tento rok ju absolvovalo 13 detí, z toho boli len 4 

dievčatá. 

 15. júna navštívili p. starostu naši družobní priatelia z Čer. Hrádku (p. starosta a 2 

poslanci). Účel ich návštevy bol len, že nám chceli prejaviť morálnu i finančnú pomoc. 

Odovzdali nášmu p. starostovi 2 tisíc eur do obecnej pokladnice, ktoré zozbierali ich občania 

medzi sebou. Boli sme veľmi dojatí ich pekným skutkom. Konečne je už teplo a dažde ustáli. 

Nie však všade. Miestami sa záplavy opakujú. Ľudia sú zúfalí. Mnohí prišli o všetko. Je koniec 

júna. V dedine je plno práce. Povodne narobili nesmierne škody. Pán starosta má hlavu plnú 

smútku a starosti. Obec je na pokraji kolapsu. Zo štátu dostali mizernú dotáciu a do toho 

všetkého ešte nejakí vandali vykradli obecný úrad. Zo starostovej pracovne ukradli 400kg 

trezor. Mysleli si, že je plný peňazí. V trezore bolo len 200€. Zanechali po sebe hotovú spúšť. 

Porozbíjali schody, dlažbu, dvere. V návale práce čas rýchlo beží a už je tu 1. júl. Začínajú sa 

prázdniny. Dedina ožíva detských džavotom.  

 4. júla sa konal turnaj, už 11 – ty ročník Memor. JUDr. Ševčíka. Počasie tentokrát 

vyšlo. Zúčastnili sa obce: Zástranie, Brodno, Hôrky, Vranie, Mojšová Lúčka a domáci. Víťazom 

turnaja sa stalo Zástranie. Všetci si vychutnávame leto. Tohtoročné leto je spojené 

s množstvom sĺz a zúfalstva. Našu krajinu sužujú strašné povodne a nielen nás, ale celú 

Európu. Len čo sa ľudia ako tak spamätajú a poupratujú po povodni príde ďalšia vlna, ešte 

horšia. Stovky ľudí prišlo o strechu nad hlavou. Stratili všetko, na čom celý život pracovali. Za 

toto krátke letné obdobie život napísal mnoho smutných ľudských príbehov. Našťastie  
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postihnutí nezostali samy. Vždy sa našli dobrodinci, ktorí sa snažili pomôcť, či už finančne 

alebo materiálne. V našej obci boli veľké škody, ale našťastie nik neprišiel o príbytok, či život. 

V týchto pohnutých časoch navštívil našu obec žilinský župan – Ing. Blanár. Osobne odovzdal 

finančný dar poškodenému občanovi Talápkovi vo výške: 500 €. Naša obec sa zviditeľnila i na 

obrazovke televízie JOJ. Natáčal sa tu: Farmár hľadá ženu. Konferovala Aneta Parížková. Pre 

tento účel postavili montovaný dom nad obcou, v časti „Za Potôčky.“ Farmár bol z našej 

obce, mládenec Martin Borák.  

 V dedine ešte stále prebieha komasácia poľnohospodárskej pôdy. Práce sa už chýlia 

k vrcholu, nakoľko sa už pristúpilo k samotnému vytyčovaniu pozemkov. Najväčší záujem 

prejavujú občania o pozemky: Pod 

Brodencom a na hornom konci: Pod 

Hájom a na Hrboch a Chotároch. 

Dedina žije čulým pracovným 

ruchom. Zamestnanci Služieb 

Snežnica pracujú na prestavbe MŠ. 

Prestavbu realizuje firma „Stavizol“ 

(Ing. Labuda - majiteľ). Pracovný 

ruch neutícha ani v sobotu, nakoľko 

čas beží. Prázdniny sa chýlia ku 

koncu a práce je ešte viac ako dosť.  

 Okrem pozitívnych činností 

v našej dedine sa veľmi rozrastá 

rozkrádačstvo. To sme tu doteraz 

nepoznali. Sama však tomu neverím, 

že by to robili naši ľudia. Sú to 

poväčšine cudzí ľudia, ktorí sa tu poobhliadajú, okradnú a idú preč. Čiernym bilagom pre nás 

je, že tu u nás žil (v bytovke MŠ) a kamarátil sa s našimi chlapcami a navštevoval ich 

v rodinách mladík J. Bajánek (nebol to náš občan). Pripravil ozbrojenú lúpež so zbraňou 

v ruke v Žiline – za bieleho dňa. Pri výsluchu sa priznal, že okradol i rodiny chlapcov s ktorými 

sa kamarátil. 

 Letné dni rýchlo prešli a už je tu zas nepriaznivé počasie. Skoro dva týždne pršalo. 

Posledné roky naši ľudia koncom augusta mali vykopané zemiaky a teraz im to nepriaznivé 

počasie nedovolilo. Je 2. septembra, začiatok ďalšieho školského roka. Materská škola začína 

prevádzku až 13. septembra, nakoľko sa práce nestihli včas ukončiť. Nové priestory sú  



Kronika obce Snežnica 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

krásne. Detičky sa tu budú určite dobre cítiť. 14.9.2010 bolo slávnostné prestrihnutie pásky 

v MŠ. Tento slávnostný akt priviedol JUDr. Ján Čarnogurský – senior, ktorý nás poctil svojou 

návštevou. 15. septembra bolo už 15-té výročie vysviacky kostola. V predvečer tejto udalosti 

starosta obce ocenil poslancov, pracovníkov obce a občanov, ktorí sa podieľali na rozvoji 

obce. Medzi ocenenými bol JUDr. Čarnogurský, ktorý pomohol p. starostovi získať financie 

na viaceré akcie. Poďakovanie patrilo i Ing. Slotovi (bývalý primátor Žiliny), ten sa však akcie 

nezúčastnil. Program hodov bol pestrý. Našich ľudí zabávala svojimi slnečnými južanskými 

pesničkami obľúbená JADRANKA. 

 Počasie nám tento rok na hody prialo. Zábava pokračovala až do ranných hodín. 

Tohtoročné babie leto je prekrásne. Noci sú už chladné, ale dni bývajú veľmi pekné. Vo 

štvrtok 02.10. boli v našom kostole rekolekcie varínskeho dekanátu. Našu obec poctil svojou 

návštevou aj pán biskup Galis. Veľmi sa mu u nás páčilo. Aj pán dekan Čičmanec vyslovil 

spokojnosť s priebehom akcie.  

 Babie leto skončilo a začínajú sychravé jesenné dni. 18. okt. už sa ohlásili aj prvé 

prízemné mrazy. 1. november - sviatok Všetkých svätých. Taký pokročilý čas všetkých nás 

prekvapilo veľmi pekné počasie. V Žiline zaznamenali 2x po sebe až 18 °C. Deti mali jesenné 

prázdniny 29.10.-02.11.2010. V stredu 03.11. opäť nastúpili do školy. Pekné počasie ďalej 

pokračuje. Pekná a dlhá jeseň akoby chcela nahradiť upršaný koniec leta. Obec žije čulým 

pracovným životom. Je stále na čom pracovať. Ešte stále sa odstraňujú škody po povodniach. 

Pokračuje sa v opravách ciest, narušenej regulácie. Pokladá sa asfaltový koberec v Humništi 

pri rod. Mihaldovcov. Previedla sa rekonšt. Kaplnky pod Brodencom. 

 Na politickom poli (v reg. politike) sa zvolebnieva. 27. nov. nás čakajú voľby do 

samosprávy. O post starostu sa uchádzajú 5 kandidáti: 

1. MVDr. Milan Hlavatý 

2. Stanislav Kmec 

3. Nadežda Kasáková -  napokon kandidatúru stiahla 

4. Ján Pokrivka, 5. RSDr. Ján Ježo 

Kandidát SNS p. S. Kmec usporiadal 19. novembra na námestí dediny predvolebný míting. 

Predstavil sa občanom so svojím volebným programom. Stretnutia sa zúčastnila hŕstka jeho 

stúpencov. Na námestí vyhrávala snežnická kapela. Deti si prišli na svoje množstvom 

sladkostí, ktoré im rozdávali stúpenci p. Kmeca.  

 20.novembra sa konala v priestoroch KD spoločenská akcia, a to OŠK a agentúra 

PINGUINO poriadali už 3-ti Katarínsky ples. V tomto roku sa naše okolie veľmi zmenilo - čo sa  
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týka prírodného vzhľadu obce. Naše okolité lesy - kedysi naša pýcha, dnes sú ohrozené a 

napadnuté lykožrútom. Nepomáha žiadna ochrana. Muselo sa pristúpiť k takým drastickým 

opatreniam. Vyrúbali sme celý Mačúr, Bukovce, Bukovinu a Chrastku. Členovia Poz. 

spoločenstva súkromných lesov vysadili na vyrúbané pláne 5500 ks stromčekov: smreky, 

buky, duby a jedle. Urbárnici ich vysadili okolo 2000 ks. Kým však bude z týchto stromčekov 

les, nás tu už nebude a pretečie za ten čas veľa vody. Našim vnukom už bude nový porast 

spríjemňovať životné prostredie. Aspoň v to dúfajme. Končí sa pekné počasie a začína zimný 

čas. Na Katarínu poletoval prvý sneh. Začínajú už aj prízemné mrazy.  

 Ako to už pred voľbami býva dedina bola rozdelená na 2 tábory. Protivníci p. Pokrivku 

šírili medzi obyvateľmi nezmyselné ohováračské reči, hlavne čo sa týka prevádzky LOMU 

s.r.o. Pokrivka a F. Minárik si to vôbec nezaslúžia. Dúfajme však, že zdravý rozum zvíťazí.  

27. novembra - Voľby do samospráv obce: 

Zapísaných voličov do volebných zoznamov   783 

počet vydaných hlasovacích obálok    619 (79,05%) 

Ján Pokrivka - novozvolený starosta obce   250 hlasov 

Stanislav Kmec      189 

MVDr. Milan Hlavatý      146 

RSDr. Ján Ježo       10 

Za poslancov boli zvolení: Ján Cesnek, Ing. Ľubomír Jaššo, Stanislav Kmec, Peter Kukučík, 

Mgr. Pavol Mičian, Jozef Smieško, Dušan Ševčík, Pavol Ševčík, Mgr. Ján Ukrop.  

 Zima nedala na seba dlho čakať. Je tu v plnej paráde. Na Ondreja bol mráz -11°C. Celé 

Slovensko je zasnežené. Zo soboty na nedeľu 04.12. bol mráz v Snežnici i v Bratislave na 

rovnakej úrovni - 20°C. V nedeľu 5. decembra zavítal ku našim deťom opäť sv. Mikuláš, už po 

20-krát. Bolo že to radosti v detských očkách. Ďalšia adventná nedeľa patrila zase našim 

dôchodcom. Deti z MŠ a ZŠ pripravili pre nich pekný kultúrny program pod vedením pani 

učiteľky Mihaldovej. Škoda len, že rady našich dôchodcov rednú a na stretnutí ich je rok, čo 

rok menej. Po skončení kult. programu sa dôchodcom prihovoril p. starosta. Poprial im 

všetko dobré a poďakoval všetkým za prejavenú dôveru, ktorú mu prejavili pri voľbách, keď 

si ho zvolili už po 6-krát do vedenia obce. Pri štedrom pohostení potom prebiehala voľná 

zábava. Nakoniec každý dostal už tradične od starostu katolícky kalendár s logom obce.  

 Počasie sa nám postupne oteplieva a je to skôr ako príchod jari a nie Vianoce. Na 

štedrý deň dosahovala teplota až +16°C. No na druhý sviatok vianočný už bolo -10°C a 

postupne sa ochladzovalo a napadol aj sneh. Na Silvestra bol mráz -15°C a v niektorých  
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miestach SR aj pod -20°C. Ani silný mráz neodradil turistických vyznávačov od výstupu na 

Veľký Vreteň. Medzi najstarších účastníkov patria Emil Šmehýl (76 r.), Štefan Bollo (70 r.)... 

 Na OcÚ neustával pracovný ruch ani v predvianočnom období. Pracovníci Služieb 

Snežnica prevádzali prestavbu knižnice. Premiestnili ju do priestorov mangľovne a tam, kde 

bola knižnica zriadili kanceláriu pre účtovníčky úradu, aby mala nerušené pracovisko. Záver 

roka 2010 bol netradičný. Nekonala sa žiadna spoločenská akcia. Každý sa zabával po 

svojom. O polnoci sa dedina rozžiarila ohňostrojom. Z každého kúta dediny sa ozývali a 

burácali výbuchy a rôzne svetelné efekty ohňostrojov. A opäť stojíme na prahu nového roku 

2011.  

 Tak ako každý rok aj tento sa začína slávnostnou sv. omšou. Ľudia si pri stretnutí 

blahoželajú a navzájom si vinšujú šťastný nový rok. O 12:00 hod. sa prihovára k občanom p. 

starosta. Vo svojom príhovore zhodnotil rok 2010 - čo nám dal a čo nám vzal. Poďakoval 

všetkým, ktorí mu prejavili dôveru vo voľbách a do vedenia obce si ho zvolili už 6krát v rade 

od r. 1990. Doteraz nebolo v našej dedine nikdy toľko špinavosti okolo volieb ako tentokrát. 

Neúspešní kandidáti zaslali žiadosť na ústrednú volebnú komisiu s tým, že sčítanie hlasov 

bolo zmanipulované, čo je úplný nezmysel. Sťažnosť bola neopodstatnená. V ďalšej časti 

svojho príhovoru v krátkosti oboznámil spoluobčanov s ďalším plánom rozvoja obce. Potom 

pristúpil k demografickému vývoju obyvateľstva. Na prahu nového roka 2011 má obec  už  

1 015 obyvateľov, z toho 405 žien, 389 mužov a 221 mládeže. Dedina však starne. 

 Rozbieha sa nový pracovný rok. Zišlo sa OZ v novom zložení. Do poslaneckých lavíc 

zasadli aj noví poslanci. Dúfajme, že ďalšie volebné obdobie bude úspešné a prospešné pre 

nás všetkých. Počasie je zimné. Mrazy pretrvávajú naďalej. V južných častiach Slovenska sú 

mrazy väčšie ako u nás. Po snehu niet ani stopy. Máme tu 21. marec. Počasie celkom pekné, 

ale chladné. Deň bol slnečný, ale studený. Počasie pomaly naberá jarný nádych. 7. apríl - 

teplotný rekord - Bratislava, Dudince +25°C. Meteorológovia zaznamenali prvý letný deň. 

Obec ožíva novým pracovným ruchom. Vo dvore obecného úradu vybudovali 6 parkovacích 

miest. Starosta zamestnal cestou úradu práce viacerých nezamestnaných, ktorí sa podieľajú 

na skrášľujúcich a rozvojových prácach .  

 Je pred nami veľkonočný týždeň. Počasie nám praje. Stromy už kvitnú - čerešne, 

slivky, tŕnie. Do soboty bolo pekné, slnečné počasie. V nedeľu sa prehnala riadna búrka aj s 

hrmením. Veľkonočný pondelok bolo celkom dobré počasie, ale v popoludňajších hodinách 

sa opäť prehnala búrka a ochladilo sa až o 10°C. 1.máj - všetko je biele - samý kvet. Druhá 

májová nedeľa patrila matkám. Starosta a OZ pripravili pre ženy milé posedenie. Pre  
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spríjemnenie zaspievali speváčky z Kys. Lieskovca. Posledné 2 májové týždne už boli zase 

rekordné teploty. Koniec mája - váľanie obecného mája za sprievodu hudby. Na Deň detí - 

pripravila agentúra PINGUINO oslavu. Deti si užili pekný deň. 

 Komasácia - to slovo som tu už veľakrát spomínala, prechádza poslednou etapou. 

Pozemky sa už odovzdávajú majiteľom. Členovia komisie venovali týmto prácam spústu 

svojho času a ešte sa im ušlo od občanov miesto poďakovania urážky, no ale tak to už v 

živote chodí. Každý rozumný človek uzná, že sa všetkým majiteľom pôdy pomohlo, a to bol 

cieľ. Je nám všetkým úprimne ľúto, že nám náhle odišla do Večnosti členka komisie p. 

Antónia Kohútová. V stredu sme ešte sedeli na komisii, už poslednej a v nedeľu 22. mája 

zomrela. Tonka, budeš nám chýbať. 

 Počasie máme aspoň u nás dobré, hoci dookola dažde znova vyčíňajú. Ľudia majú už z 

každej búrky strach. Za posledné roky dažde ľudí vyháňajú z príbytkov a všetko ničia. Na 

základe týchto skutočností sa na obecnom úrade uskutočnilo stretnutie starostov z regiónov: 

Považia, Kysúc, Liptova a Oravy a riešili situáciu ako prechádzať povodniam. Následne p. 

starosta zamestnal cestou ÚP viacero nezamestnaných spoluobčanov a títo potom stavali 

ochranné hrádze, aby sa aspoň čiastočne predchádzalo povodniam. 

 19.6.2011 bolo v našom kostole prvé sväté 

prijímanie. Počet prvoprijímajúcich  detí - 17. Pre pána 

dekana Jozefa Čičmanca to bolo u nás posledné. Pán 

dekan odchádza zo zdravotných dôvodov do 

zaslúžilého dôchodku. 20 rokov vykonával kňazské 

poslanie v našej farnosti. 26. júna slúžil pán dekan 

Čičmanec poslednú svätú omšu v našom kostole - 

nedeľnú. Pán starosta mu poďakoval za nás všetkých 

farníkov za všetky tie roky a odovzdal mu darček. Zuzka 

Ševčíková mu odovzdala kyticu. Je rodákom z Brodna, 

kde od r. 1991 aj pôsobil a zároveň aj ukončil svoje 

aktívne kňazské povolanie. Od vzniku nášho kostola v r. 

1995 pravidelne vysluhoval u nás sväté omše. Patrili 

sme dovtedy pod Farnosť Brodno, dekanát Varín. Všetko sa však o chvíľu zmenilo.  

 V pondelok 27.6. bola v priestoroch KD slávnostná akadémia, ktorú pripravili žiaci ZŠ 

pod vedením pani učiteľky Mihladovej - Naša mládež je šikovná a je medzi nimi dosť 

talentov, len ich treba správne viesť a rozvíjať. Do programu sa zapojili od tých najmenších  
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prváčikov až po deviatakov. Sú medzi nimi speváci, tanečnice, hlásateľky. Skončil sa ďalší 

školský rok. Deti čakajú 2 mesiace radostí a bezstarostného šantenia. 

 V obci 01.07.2011 vzniklo sídlo novej Farnosti Snežnica s filiálkou Oškerda. Pôvodne 

sme patrili pod farnosť Brodno. Prvý júlový piatok bola spoveď s novým p. farárom Jánom 

Vrbatom. V nedeľu 03.07. nový pán farár súžil u nás prvýkrát nedeľnú sv. omšu. Pán starosta 

ho po svätej omši privítal v mene všetkých farníkov. Bol to veľmi vzácny okamih pre nás 

všetkých. Pán farár a správca novej farnosti to veľmi krásne povedal: „...prišiel som k Vám 

preto, aby som šíril Slávu Božiu a učil Vás žiť podľa evanjelia. Tam sú slová, ktoré obmäkčujú i 

najzatvrdnutejšie srdcia...“ Nejednému z prítomných sa oči zaleskli od sĺz. 10.07.2011 bude 

slávnostne uvedený do funkcie nový p. farár novovzniknutej farnosti a zároveň sa oficiálne 

vyhlási naša nová farnosť za účasti žilinského biskupa Mons. Tomáša Galisa. Novým farárom 

sa stal Ján Vrbata, rodák z Visolají. Prichádza k nám z Farnosti Čadca, kde pôsobil ako kaplán. 

 

 Teraz Vás všetkých oboznámim s tým, kto prišiel prvý s myšlienkou zriadenia farnosti. 

V októbri 2010 sa u nás v kostole konali rekolekcie za účasti kňazov varínskeho dekanátu. 

Všetkým zúčastneným sa u nás veľmi páčilo. Pri družnej debate v KD p. starosta poprosil p. 

biskupa, či by v našej obci nemohol byť farský úrad. P. biskup povedal p. starostovi, že keď 

vytvorí vhodné podmienky má jeho podporu. Starosta sa samozrejme toho chytil a dnes, ani 

nie rok od tejto udalosti sa sen stáva skutočnosťou. Už som sa pri písaní kroniky zmienila o 

tom, aký je pán starosta človek, že keď si niečo zaumieni, urobí pre to všetko, aby to 

dosiahol. Bodaj by sa mu takých nápadov podarilo uskutočniť ešte viac.  

 Dedina žije prípravou na oslavu vyhlásenia našej obce za farnosť. Na zvládnutie takej 

rozsiahlej akcie bol zvolený organizačný výbor. Rozdelili sa úlohy, čo bude kto zabezpečovať. 

V návale prípravných prác nás zasiahla smutná správa. Odišiel do večnosti vzácny človek, 

ktorý u nás vychoval mnohé generácie a kládol u nás základy školstva a kultúry, zaslúžilý 

učiteľ, p. Alojz Galko. Pôsobil u nás od r. 1947. Dožil sa úctyhodného veku 91. rokov. Boli  
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sme ho mnohí odprevadiť na poslednej ceste dňa 08.07.2011 na cintoríne v Žiline. Odpočíva 

vedľa manželky Valérie, ktorá ho predišla do večnosti 12.08.2003. 

 Nastal deň 10.07.2011. Dedina sa prebudila do pekného letného dňa. Dokončovali sa 

posledné úpravy a vonkajšia výzdoba. Vyhrávala dychovka. Pár minút pred 10:00 hod. sa 

rozozvučali zvony a do kostola vstúpil p. biskup so svojím sprievodom. Začala sa slávnostná 

sv. omša. Počas nej pán kancelár Stromček prečítal ustanovujúci  dekrét o Farnosti Snežnica. 

Boli to nezabudnuteľné okamihy a všetci prítomní boli hlboko dojatí. Po skončení omše 

čakalo vonku všetkých bohaté občerstvenie. Dievčatá oblečené v krojoch ponúkali zákusky, 

ktoré napiekli šikovné ruky našich žien a dievčat. Podávala sa i pečená klobása, pivo. Pre 

dobrú náladu vyhrávala dychová hudba. Pozvaní hostia sa potom odobrali do sále KD, kde 

bol pre nich prichystaný slávnostný obed. Zúčastnilo sa ho cca 100 hostí. Počas posedenia 

podpisoval pán biskup obecnú kroniku, školskú kroniku ako i novozaloženú farskú kroniku. 

Obed prebiehal v družnej debate. Každý z prítomných si odniesol z toho posedenia plno 

zážitkov a malý upomienkový darček - kávovú šálku s reliéfom nášho kostola. Život sa vrátil 

do svojich všedných dní, ale v dedine bolo cítiť novú slávnostnejšiu atmosféru. Sv. omše 

bývajú každý deň. Deti i mládež si od prvého dňa veľmi obľúbili pána farára Jána Vrbatu. 

Rozšírili sa rady miništrantov. 

Pán farár dočasne býva v areáli bývalého ŠM (na družstve v byte p. Budoša). Kanceláriu má 

zriadenú na obecnom úrade. Je tu pre nás všetkých k dispozícii v každú hodinu. Prítomnosť a 

pôsobenie kňaza medzi nami sa určite odzrkadlí v zmýšľaní a chovaní nás všetkých. 

 
 
 
 

Pozdrav Otca biskupa p. Galisa v obecnej kronike pri príležitosti zriadenia Farnosti Snežnica 
 

Nech pod ochranou Sedembolestnej Panny Márie sa rozvíja novozriadená farnosť Snežnica 
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Slávnostný sprievod 

 

Podpisovanie dekrétu o zriadení Farnosti Snežnica 

 

Príhovor nového p. farára - Jána Vrbatu k veriacim 
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 5. júla sa konal memoriál JUDr. Martina Ševčíka. Pršalo celý deň ako z krhly. Víťazom 

turnaja bolo Zástranie. V nedeľu 17. júla bola u nás súťaž hasičských zborov. Zúčastnili sa jej 

obce z Dolných Kysúc a hostia z Hlohovca a Trnavy. Príjemné počasie sa nám už zmenilo na 

upršaný týždeň s citeľným ochladením. Prší už 2 týždne a je tu už koniec júla. Prázdniny a 

dovolenkári - nič moc. Konečne nám leto ukázalo aj svoju lepšiu stránku.  

 5. augusta bol pohreb p. Jozefíny Labudovej. Zomrela ako 85-ročná. Bol to prvý 

pohreb, ktorý vysluhoval nový p. farár. Bolo to pre nás niečo úplne nové v porovnaní s 

doterajšími zvyklosťami. Najskôr sa odslúžila zádušná omša v kostole, potom sme sa všetci 

na čele so sprievodom odobrali do domu smútku. Tam pokračovali pohrebné obrady ako 

bývali doteraz. 

 V sobotu 06. augusta usporiadal OŠK ďalší fut. turnaj. Počasie bolo priaznivé. Víťazom 

sa stalo družstvo Zástrania. Teraz máme pravé leto: teploty dosahujú až 36°C. Takéto 

počasie bolo celý august. 

 27. augusta bol prvý krst v novej farnosti - Hlavatá Michaela (slob. mamička), krstila 

dcéru Tamarku a Renáta Špirková rod.  Ježová s manželom krstila dcéru Sárku. V sobotu 

26.8. zobral p. farár chlapcov - miništrantov do Čadce. Hrali futbal s čadč. miništrantmi. Naši 

chlapci prehrali, ale mali za sebou príjemný deň a pekný zážitok. Prázdniny sa skončili. 

 1.sept. - štátny sviatok. Začiatok škol. roku. - 5. septembra. Do prvého ročníka 

nastúpilo 11 detí. Od zasadnutia starostov v obci, kde sa riešila otázka ochrany pred 

povodňami náš p. starosta zamestnal cestou ÚP 23 mužov, ktorí v poliach nad dedinou 

stavali vodozdržné opory. Takúto hrádzu urobili v časti: Dlhá, Medzivretnie, Gáreň, 

Medzihrabie a iné. Čas ukázal, že to bol dobrý nápad. Teraz, keď aj príde prudký lejak už nie 

je po ceste plno kameňa a bahna ako bolo predtým.  

 Čas letí, ani si to neuvedomujeme a už tu máme 16-te hody. Program ako vždy je 

bohatý. 14.sept. o 16:00 hod. bola sv. omša pri Kaplnke na Medzivretní. Počasie už asi 

mesiac veľmi pekné. Zrovna 14.sept. sa zhoršilo, dokonca aj trocha spŕchlo, ale dalo sa to 

vydržať. Sv. omše sa zúčastnilo okrem našich nadšencov aj občania z Oškerdy, Radole a 

KNM. Po skončení prekvapili aj dobrým občerstvením. Každému dobre padol teplý čaj a 

chutný koláčik. Pri spiatočnej ceste už na námestí rozvoniaval guláš našich poľovníkov za 

réžie Jara Labudu. Večer o 19:00 hod. sa začal v sále KD hlavný program: vystúpenie 

hudobnej skupiny DRIŠĽAK. Sála bola zaplnená do posledného miesta. Skupina bola u nás 

druhý raz. Obecenstvu sa páčili a všetci si s nimi zaspievali. Po skončení pokračovala zábava  
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na námestí. Nechýbal ani ohňostroj. Zábava trvala dlho do ranných hodín. 15. sept. sviatok 

Sedembolestnej Panny Márie sa začal slávnostnou svätou omšou. Po jej skončení na každého 

čakalo sladké občerstvenie - z dielne Eriky Pokrivkovej (Erika si založila živnosť, pečie na 

objednávky - je z nej šikovná cukrárka). Na námestí už panovala pravá hodová nálada. Bolo 

tu plno rôznych predajcov s rôznym trhovým sortimentom. Nechýbali ani kolotoče. Boli tu 

dokonca až dva. Pre veľkú radosť detí zostali až do nedele. Počasie nás tentokrát riadne 

prekvapilo. Po celé hody bolo veľmi pekné počasie. Deti k tomu všetkému dostali ako bonus 

na piatok riaditeľské voľno. Takže zábavy a voľna si užili akurát dosť.  

 Príjemné jesenné počasie pretrváva i naďalej. Aj noci sú pomerne teplé. Boli 

prekonané dlhoročné teplotné rekordy. Je však veľmi sucho. Všetci čakáme, aby nám 

zapršalo. Konečne - 6.okt. prišiel dlho očakávaný dážď. Zároveň sa aj citeľne ochladilo. Našu 

obec poctili svojou návštevou starostovia aj niektorí primátori miest a obcí Slovenska za 

účelom si overenia výstavby protipovodňových zábran. Boli medzi nimi i 2 Nóri. Boli si celú 

situáciu overiť priamo v teréne. Na ihrisku ich čakal chutný guláš od J. Labudu. Ja len tak 

okrajovo spomeniem: Tieto malé hrádzky chránia dedinu oveľa viac ako ako už spomenutá 

retenčná hrádza, ktorú pretrhla povodeň ešte v r. 2010 a doteraz sú s ňou len problémy.  

 V našej farnosti prebieha príprava na birmovku. Pripravuje sa na ňu vyše 60 

birmovancov. 9. okt. sa konalo stretnutie členov ružencového bratstva v kostole. Po sv. 

ruženci sa všetci presunuli do kult. domu, kde sa konalo „agapé.“ Naše mladé členky 

pripravili chutné koláčiky a iné občerstvenie. Tohto posedenia sa zúčastnilo cca 130 žien. 

Prišiel medzi nás aj p. farár. V príjemnej debate a chutnom občerstvení sme posedeli do 

podvečerných hodín. 

 Prvý mráz sa ohlásil dosť skoro - 16. okt. sme zaznamenali -4°C, 17. okt. -6°C. Dni boli 

ešte tepe slnečné. V piatok 20. okt. bola v kostole milá slávnosť tzv. „obliekačka“. To 

znamená, že boli prijatí noví miništranti a slávnostne boli oblečení do nového rúcha a 

skladali miništrantsky sľub. Počet nových bol 11. Najmladší ešte nechodí ani do školy (T. 

Minárik). Na oblečenie prispeli rodičia a starí rodičia sumou 680 €. Na cirkevnom úseku 

vrcholia prípravy na birmovku. Všetci prihlásení uspeli na prípravných skúškach. 30. októbra 

sa konala slávnostná udalosť pre celú našu dedinu. Po prvýkrát bola v našom kostole 

vysluhovaná sviatosť birmovania. Udeľoval ju Mons. Galis - žilinský biskup. K sviatosti 

pristúpilo 62 birmovancov. Bol to neopakovateľný zážitok. Všetko bolo dôstojne pripravené, 

aj počasie nám prialo. Výzdoba okolia kostola a po obci nemala chyby. Po skončení obradu 

sa pán biskup so svojím sprievodom odobrali do kult. domu, kde ich čakal slávnostný obed. 

O ten sa postaral kuchár Jaroslav Labuda s manželkou Zuzkou. 
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 1. november - sviatok Všetkých svätých. Počasie na tento pokročilý čas bolo pekné. 

Teploty sa vyšplhali na 12 -15°C. Deti mali jesenné prázdniny od 27.10 - 02.11. Dobré počasie 

pretrváva aj naďalej. 8. novembra bola ďakovná sv. omša za tohtoročnú úrodu. Pestovatelia 

mali možnosť doniesť svoje výsledky snaženia na požehnanie. Zažili sme to po prvý raz. 

Spoločne sme prejavili vďakyvzdanie za úrodu. Dávno nebol taký štedrý rok čo sa týka úrody. 

A už je tu 11. november - MARTINA. V noci bol mráz -6°C. Na Katarínu neprší, ani nemrzne. 

Zima sa blíži a zem nemá žiadne zásoby vody. Už hádam aj 3 mesiace poriadne nepršalo. 

Meteorológovia hlásili, že sú prekonané 100 - ročné rekordy sucha. V našich priehradách sú 

miesta, kde sa dá stúpiť suchou nohou. Aj u nás doma prestala tiecť voda - prítok do jazierka. 

Zatiaľ nikdy neprestala, až teraz. Zhruba 2 týždne sa teploty udržiavajú okolo 0°C. Konečne 

zapršalo, po takom dlhom čase sucha aspoň niečo.  

 3. decembra 2011 nám zomrela najstaršia občianka - Hanka Ševčíková - Hluchá. 

Dožila sa 97 rokov. Doopatrovala ju jej neter p. Helena Koláriková. V pondelok 5. dec. prišiel 

do našej obce už po 22x sv. Mikuláš. Tentokrát to bolo niečo úplne iné ako všetky 

predchádzajúce roky, a to z toho dôvodu, že stretnutie s Mikulášom bolo v kostole - po sv. 

omši. Pán farár najskôr deti oboznámil s tradíciou sv. Mikuláša a na záver každé dieťa 

dostalo sladký balíček. V tretiu adv. nedeľu - 11. dec. sa konala ďalšia milá slávnosť. 

Posedenie s dôchodcami. Ako prejav úcty a poďakovania najstarším občanom usporiadal 

starosta obce v spolupráci s OZ toto milé stretnutie. Poďakovanie patrí p. učiteľkám z MŠ, 

ktoré s najmenšími deťmi pripravili veľmi pekný kultúrny program. Taktiež p. učit. Mihaldová 

so žiakmi ZŠ. Svojou návštevou si uctil prítomných aj p. farár. Pracovníčky obce pripravili 

chutné občerstvenie. Na záver dostal  každý od p. starostu kalendár. Všetkým, ktorí sa 

pričinili o zdarný priebeh tohto podujatia patrí vďaka.  

 Vianoce sú na dosah a k ním neodmysliteľne patrí sneh. V noci 18. dec. začalo snežiť. 

Ráno bolo všetko pokryté bielou prikrývkou. Prvý sneh, hoci ho bolo málo, deti potešil. 

Povyťahovali sánky, boby. Sneh vydržal asi len 2 dni. Na Štedrý deň a prvý sviatok vianočný 

bol slabý snehový poprašok, ale už na Štefana sa počasie zmenilo a pršalo celý deň. Takýto 

ráz počasia sa udržal až do konca roka. Silvester - posledný deň v roku. Konal sa už tradičný 

výstup na Veľký Vreteň. Zúčastnilo sa ho cca 30 skalných účastníkov i zopár nových. Napr. 

rodina Janka Belanca (veliteľ požiarnikov) - Martin 8 ročný, Katka - 9. rokov. Hlavným 

večerným programom bola silvestrovská zábava - v réžii p. starostu a OZ. Tak ako vždy 

nechýbala slávnostná večera a polnočná kapustnica. Len kuchári sa vymenili - Jara Labudu 

vystriedal kamarát J. Bajánek. Zábava bola dobrá, tombola bohatá. Zábavy sa zúčastnila i 

vekovo staršia generácia - J. Budoš, Stanislav Labuda s Jolankou, Ferko a Vierka Minárikovi... 
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O polnoci vyzerala dedina ako LAS VEGAS. Všetko vysvietené, nocou sa niesli zvuky a 

svetelné úkazy ohňostrojov z každého kúta dediny iné. A je to tu. Končí sa rok 2011. Stojíme 

na prahu nového roka 2012. Všetci sa objímajú a želajú si zdravie, šťastie, pokoj v duši a 

hlavne, aby mal každý stále zamestnanie.  

 Nový rok 2012 sa pre väčšinu z nás už tradične začína sv. omšou ráno o 07:30 hod. 

Druhá sv. omša je o 09:30 hod. Po nej o 12:00 hod. sa občanom prihovára p. starosta. 

Všetkým poprial šťastný a úspešný rok, hlavne hodne vzájomného porozumenia, dostatok 

práce a napredovania našej obce po každej stránke. Počasie sa zatiaľ vôbec neprejavilo ako 

zimné. Teploty sa držia stále 0 - +3°C. Deti majú prázdniny, ale sedia len pri televízoroch a 

internete. Do školy nastupujú 9. januára. V piatok 13. januára začal padať sneh. Snežilo celú 

noc, miestami až 0,5 m pokrývka. Na jednej strane sa zo snehu tešíme a na druhej sú z neho 

problémy, hlavne v doprave. Snehová nádielka už trvá 2 týždne. Na Orave je miestami aj 2 

metre (Oravská Lesná). Niekde ho je zarovno strechami domov. Dá sa povedať, že k nám 

zavítala pravá arktická zima. Mrazy sa vyšplhali až na -29 °C (Poprad, Orava). 30. januára bol 

celodenný mráz -10°C.  

 Dobrovoľný hasičský zbor sa aj v tejto tuhej zime postaral o spoločenské dianie pre 

celú dedinu. 28. januára usporiadali na námestí zabíjačku. Pripravili rôzne chutné 

zabíjačkové špeciality. Všetko sa rýchlo rozpredalo. Kapustnica hneď mrzla, taká bola zima, 

ale rozvoniavala do pol dediny. Večer usporiadali v KD tanečnú zábavu s pochovaním basy. 

Účasť bola bohatá. Sála praskala vo švíkoch. Týždeň rýchle ubehol, bol však veľmi studený. 

Mrazy až -24°C. Najnižšia teplota bola zaznamenaná vo Vígľaši -29°C. Denné teploty sa 

pohybujú -11°C. Po Hromniciach sa počasie ešte zhoršilo. Nastal silný vietor, vytvárali sa 

záveje. Na vých. Slovensku bola vyhlásená výstraha. Cesty 3 tr. boli nezjazdné z dôvodu 

veľkých závejov. Takáto zima trápi celú Európu. Zahynulo i veľa ľudí - na podchladenie.  

 4. februára sa konal v priestoroch KD už druhý ročník Poľovníckeho plesu. Vraj bol 

úspešný. 9. február - tuhá zima stále trvá. Vietor konečne utíchol a začalo snežiť, ale mrazy 

stále pretrvávajú. Nasnežilo poriadne. Snehu je rovno plotmi. Na Orave a Horných Kysuciach 

je snehu rovno strechami. V Korni skoro zahynulo mladé dievča. Išla zo školy, spadla do 

snehu a nemohla sa z neho dostať. Našťastie mala mobil, takže si stihla privolať pomoc. 

Zachránili ju hasiči. Za tento čin boli vyznamenaní ministrom JUDr. Lipšicom. Len čo sa trocha 

oteplilo už číha ďalšie nebezpečenstvo. Na rieke Kysuci sa vytvárali ľadové zátarasy a museli 

ich odstreľovať, aby sa predišlo povodniam.  
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 1. marca 2012 sme zaznamenali v obci významnú udalosť. Naši dobrovoľní hasiči sa 

dočkali ocenenia, ktoré im za ich prácu a obetavosť právom patrí. Minister vnútra JUDr. 

Daniel Lipšic im osobne odovzdal nové hasičské auto IVECO a tak nás všetkých poctil svojou 

návštevou. Pána ministra sme privítali na obecnom parkovisku, kde osobne odovzdal kľúče 

od auta veliteľovi pož. ochrany Jankovi Belancovi.  Po krátkom príhovore p. starostu a p. 

ministra pán farár vysvätil auto za účasti občanov. Po tomto úkone sa všetci odobrali do sále 

KD, kde bolo prichystané občerstvenie. Pokračovala debata s p. ministrom a taktiež 

poslankyňou NRSR p. Žitňanskou. 

zápis ministra v kronike - Všetkým dobrovoľným hasičom Snežnica veľa odvahy a šťastia. Prajem všetkým obyvateľom Snežnice 

pocit bezpečia a pokoja. 

 

 Zima pomaly stráca svoju nadvládu. Je tu už 7. marec. Cez deň slnečno a sneh sa 

pomaly topí, hoci v noci sú ešte silné mrazy -10 - 12°C. Všetci už máme plné zuby zimy, 

potrápila nás už dosť. Tešíme sa na každý záblesk slnka a púšťame sa do jarného 

upratovania. Všetci chceme Veľkú noc privítať ako sa patrí, aby bolo po zime všetko 

poupratované.  

 Táto Veľká noc bude u nás výnimočná. Nakoľko sme už  farnosť tak všetko má iný, 

plnší duchovný nádych. Od Zeleného štvrtka sa začína veľkonočné trojdnie. Každý deň sa 

koná veľk. pobožnosť. Na Veľký piatok sa uskutočnila krížová cesta ku kaplnke na 

Medzivretní. O 15:00 hod. sa konala pobožnosť v kostole. V sobotu o 19:30 hod. 

„Vzkriesenie.“ V našom kostole sa konalo po prvýkrát. Bol to pre nás všetkých 

nezabudnuteľný zážitok. Najskôr bolo posvätenie ohňa, sprevádzal ho poriadny dážď, potom 

bolo posvätenie krstnej vody a hlavná časť VZKRIESENIE. Každý prítomný mal so sebou 

sviecu a potom sme všetci vytvorili sprievod, od kostola až na námestie a späť do kostola. 

Celé slávenie sa skončilo o 22:00 hod. Potom sa odobrali tí, ktorí sa podieľali na veľkon. 

prípravách na pozvanie p. farára do KD na malé posedenie ako prejav vďaky. Veľkonočná 

nedeľa - počasie ako na Vianoce. Snehové prehánky. Pondelok už bolo počasie o niečo  
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lepšie. Ukázalo sa aj slniečko. Veľa ľudí sa vybralo aj na prvú jarnú prechádzku. V lese bolo 

rušno. Po veľkej noci - v stredu bol mráz až - 7°C. Postupne sa otepľuje, každý sa už teší na 

príchod jari.  

12. apríla sa zišla po dlhom čase komasačná komisia. Bolo to záverečné posedenie. Komisia 

pracovala od júna 2004 - októbra 2011. Pán starosta všetkým poďakoval za odvedenú prácu. 

Je to pre obec a pre všetkých občanov veľká výhoda, že pozemky sú konečne vysporiadané. 

Škoda len, že občania si to nevedia oceniť a na členov komisie a starostu nadávajú. Pre obec 

je to však historická udalosť a raz mladá generácia pochopí a budú vďační, že je v 

nehnuteľnostiach poriadok. 

 

 28.04.2012 veľmi teplé počasie, v noci bolo 20°C. Za dva dni sa rozzeleneli buky vo 

Vretni, červené smreky. Rozkvitli aj čerešne a slivky. Prvý máj krásne všetko rozkvitnuté. 

Požiarnici už tradične postavili na námestí máj - so všetkým, čo k tomu patrí. Hudba - ľudová 

veselica. 7. mája sa konala sv. omša za dobrovoľných hasičov. Zúčastnili sa aj hasiči z 

Oškerdy. Všetci boli vo sviatočných uniformách a s vlajkonosičom. Zaujímavá podívaná. Deti 

dostali riad. voľno na 07.05., 08.05. - bol štátny sviatok, takže mali pekne predĺžený víkend. 

Nasledoval pekný týždeň s teplotami 28-30°C. Pán starosta usporiadal zájazd do Krakova na 

púť. Boli s nami i farníci z Brodna a Vrania. Táto púť sa koná každoročne pri príležitosti 

sviatku Božieho milosrdenstva. Bližšie sme sa zoznámili so životom blahoslavenej sestry 

Faustíny. Bol to pre každého krásny duchovný zážitok. Boli medzi nami aj takí, ktorí to miesto 

navštívili už aj 5 ráz.  

 Počasie sa dosť pokazilo. Teploty klesli až o polovicu, na 10-12°C. V nedeľu 13.5. 

usporiadala Farnosť Snežnica a Brodno sv. omšu pri Kaplnke na rozhraní katastra Snežnica - 

Brodno. Sv. omše i napriek nestálemu počasiu zúčastnilo veľa ľudí. Po sv. omši pripravili 

obidve strany chutné občerstvenie. Guláš, ženy napiekli chutné koláčiky a v priateľskej 

debate sme prežili nedeľu. Táto nedeľa bola Dňom matiek. Po dlhých 22 rokoch sa nekonala 

oslava Dňa matiek v KD. Pán starosta však na matky nezabudol. Poďakoval im za ich 

starostlivosť a lásku a obdaroval ich čokoládou. 
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 20.mája sa konalo 1. sv. prijímanie. Prvé ako sme sa stali farnosťou. K prijímaniu 

pristúpilo 13 detí. Všetko bolo krásne vyzdobené. I počasie prialo. Pán farár vyhlásil, že je to 

jeho prvé prijímanie v úlohe správcu fary.  

 27. mája - tiež nedeľa usporiadala agentúra PINGUINO v spolupráci s OcÚ a ZŠ oslavu 

Dňa detí - na miestnom ihrisku. Deti sa vyšantili do chuti. Mali k dispozícii rôzne preliezky, 

skákací hrad, trampolínu a iné atrakcie. Na záver každé dieťa dostalo balíček sladkostí. Zlatý 

klinec programu bolo vystúpenie skupiny VERONA. 

 1. júna sa konalo váľanie obecného mája na námestí. Požiarnici prichystali ľudovú 

veselicu a tiež niečo pre deti. 7. júna bol sviatok Božie telo. Prvý raz sa u nás konala procesia. 

Pripravili sa 4 zastávky - oltáriky. Dievčatá si pripravili do košíkov lupene kvetov a po celej 

trase zdobili cestu kvietkami. Na Medarda začalo pršať a pršalo skoro celý týždeň. Po 

vytrvalých dažďoch začalo pravé leto. Nastali tropické horúčavy. Teploty dosahovali až 36°C. 

Mnohí ľudia kolabovali na uliciach - od prehriatia. Od 25. júna prišlo náhle ochladenie. V 

nedeľu 24. júna na sviatok Sv. Jána sa konal na futb. ihrisku mládežnícky turnaj. 

 26. júna sa na OcÚ zišli starostovia z celého Slovenska za účelom prejednania a 

budovania protipovodňových opatrení v podmienkach obcí. V tento deň sa začali aj prvé 

práce na príprave staveniska pod stavbu fary. Vybrala sa lokalita „Humnište.“ Úprimná vďaka 

patrí vlastníkom pôdy, ktorí ju darovali pod stavbu, aj tým, ktorí ju predali. 

 29. jún - koniec školského roku. Školu opustilo 16 žiakov, ktorí sa rozletia po ďalšom 

vzdelávaní. Extrémne teploty nás trápia už zo 2 týždne. Deň čo deň teploty dosahujú až 36°C 

i viac. 8. júla nedeľa, opäť sa koná obecný turnaj JUDr. M. Ševčíka. Turnaja sa zúčastnili obce: 

Ochodnica, Zástranie, Hôrky, Gbeľany a domáci. Samozrejme, že nechýbal ani guláš a iné 

občerstvenie. Víťazom sa stalo družstvo Gbelian. Snežnica - 0 bodov, nedarilo sa im. Počasie 

bolo až moc teplé. Teploty nás trápili ešte celý týždeň, až v piatok 13. júla sa ochladilo a 

prišiel výdatný dážď. Rozbehli sa už aj stavebné práce na stavbe fary. Základy sú už položené. 

Dávno nebolo leto také horúce, vydržalo aj 2-3 týždne bez dažďa. 

 Pondelok 29. júla p. farár vysvätil stavbu fary. Naša generácia (60tnici) ale aj tí starší 

sme ešte nezažili takú udalosť. Teraz si aj tí najmladší stavebníci, ktorí budujú novú časť 

Snežnice žiadajú p. farára, aby im prišiel požehnať zahájenie stavby. S Božou pomocou sa 

všetko ľahšie robí. Ako prvý stavebník začal stavať v novej časti obce Pavol Ševčík. Po ňom: 

Ján Cesnek, Peter Kukučík, František Minárik.... 
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 V sobotu 4. augusta sa konal na miestnom ihrisku ded. turnaj. Počasie bolo zase 

veľmi horúce. Po dlhých horúcich dňoch prišiel teplotný šok. Ochladilo sa na 10-11°C. Pršalo 

celý deň. 11. augusta už bolo zasa veľmi sucho, až zem praskala od sucha. Nepršalo celý júl. 

Okrem zopár 5-minútových búrok. Extrémne teploty stále pretrvávajú. Je už druhá polovica 

augusta a meteorológovia vyhlasujú mimoriadne upozornenia pred vysokými horúčavami. 

Miestami až +37°C.  

 22.augusta zorganizovala p. Helena Voštenáková v spolupráci s pánom farárom 

pútnicky zájazd do najväčších pútnických miest: Šaštín - Stráže a do Marianky. Záujemcov 

bolo veľa, plný autobus. V Marianke nás prijal p. biskup Korec. Venoval nám svoj drahocenný 

čas. Porozprával nám o svojej náročnej práci. Pracuje ako cirkevný vyslanec našej armády v 

zahraničí. Pôsobí vo vojenských misiách. Domov sme sa vrátili o 21:00 hod. Každý zo 

zúčastnených si odniesol krásny zážitok z týchto prekrásnych historických miest. 

 Ani sme sa nenazdali a je tu september. Školy znova ožívajú detským džavotom. Do 1. 

ročníka v našej škole nastúpilo 11 žiakov. Leto si ešte stále udržiava svoju vládu. Také teploty 

si ani nepamätáme. Aj noci sú ešte stále teplé. Býva aj 17-18°C, cez deň aj 30°C.  

 Práce na výstavbe fary dobre pokračujú. Už je hotový aj krov. Práce idú od ruky, len 

financií nie je dosť. Majstri tesári pracovali bez nároku na odmenu, len aby pomohli. Boli to 

známi p. farára. Aj Spoločnosť súkromných lesov Snežnica prispelo veľkou mierou na stavbu 

fary a to tým, že dodali 40m³ dreva na krov. Pán farár vyhlásil na deň 15. septembra ďalšiu 

zbierku, aby sa mohla kúpiť krytina a stavba sa pokryla do príchodu zimy. Na horách už 

vidno, že sa blíži jeseň. Buky sa už červenajú, ale teplo ešte trvá. Všetci sa už tešíme na 17.te 

hody.  

 Priebeh hodového programu: 14. september (piatok) sv. omša o 16.00hod na 

Medzivretní. Svätú omšu celebrovali náš p. farár a p. farár z Kysuckého Nového Mesta. 

Zúčastnili sa aj farníci z Radole, Oškerdy a KNM. Počasie vydržalo bez dažďa. Bolo 

prichystané aj občerstvenie. Pán farár poďakoval všetkým za pomoc pri zorganizovaní tejto 

peknej akcie. Naši požiarnici sa postarali o zdarný priebeh celého podujatia. Večer o 19.00 

hod. sa konalo v Kultúrnom dome vystúpenie hudobnej skupiny. Po skončení tohto  

programu sa pokračovalo tanečnou zábavou na námestí. 15. september (sobota), sviatok 

Sedembolestnej Panny Márie sa začal sv. omšou a po nej sa pokračovalo v hodoch. Boli tu 

rôzni predajcovia. Deti sa najviac tešili z kolotočov. Poľovníci sa postarali o dobrý guláš. 

Navarili ho 2 kotle. Vraj bol výborný. Od 14:00 hod. vyhrávala na námestí hud. skupina p. 

Kubu J. Večer sa na námestí opäť tancovalo. Týmto hodom niečo chýbalo – ako korenie do  
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polievky.  Bola to neprítomnosť nášho pána starostu. Bolo to cítiť v každej oblasti. Pán 

starosta bol od štvrtka 13.9. v nemocnici. Zrejme sa odzrkadlilo množstvo práce a rôznych 

problémov na jeho zdraví. Nech mu dá Pán Boh skoré uzdravenie. Modlíme sa za neho.    

 27. septembra rekordne teplá noc, neuveriteľných 21°C. Jeseň nám dokazuje všetky 

svoje právomoci. 8. októbra bol prvý prízemný mráz. I ďalšie tri noci boli s prízemnými 

mrázikmi.  Cez deň je ešte celkom pekné jesenné počasie, až do 26. októbra. 

 27. okt. pršalo celý deň. V noci to už bol mrznúci dážď. Ráno bolo všetko biele. Za dva 

dní sneh zmizol. 1. november -  sviatok Všetkých svätých bolo škaredé počasie, sychravo 

a dážď. Teplota: 7°C.  11. novembra - Martin neprišiel na bielom koni. Naopak bolo pekné 

jesenné počasie. 

 17. nov. pán starosta za účasti pozvaných hostí a poslancov OZ ako i p. farára 

slávnostne odovzdal do užívania multifunkčné ihrisko pre našich žiakov, ako i športovcov 

obce. Ihrisko bolo vybudované s nákladom 42 tis. €. Pán starosta použil obecné financie 

a dostal sa do veľmi zlej finančnej situácie, nakoľko prostriedky z EÚ sa poukazujú až po 

zhotovení diela. Na účte obce im ostalo 180€. Politická situácia sa v týchto zlých časoch 

vyostruje. Nespokojnosť u ľudí narastá. Učitelia vyhlásili štrajk. Žiadajú zvýšenie platov. Škola 

i MŠ ostali zatvorené i v našej obci, od 26. nov. – 28. nov.. V stredu vyhlásili koniec štrajku.  

29.nov. sa opäť začalo vyučovať. Štrajkový výbor naďalej vyjednáva s vládou. Situácia je 

naďalej napätá. V pondelok 3.12. sa ku štrajkujúcim pridali aj vysoké školy a ich študenti 

podporujú svojich učiteľov.  

 V noci z 2. na 3. decembra napadol prvý sneh, mráz -3°C. Prvý sneh sa drží. Sv. 

Mikuláš mohol prísť na saniach, ale vybral si multikáru. Deti ako vždy sa veľmi tešili 

z príchodu Mikuláša. Zobrali si darčeky a už aj bežali domov. Pán farár im to aj vytkýnal, že 

Sv. Mikuláš by bol z nich smutný. Druhýkrát aby zostali aspoň chvíľu po obdarovaní v kostole 

a pomodlili sa a poďakovali za všetky dobrodenia. 

 V čase od 7. dec.  –  9. decembra nám riadne prituhlo. Mrazy sa vyšplhali až na  -17°C. 

V pondelok 10. dec. mráz povolil a bolo už len -7°C. Cez deň sa teplota pohybovala okolo 

0°C. Druhú adventnú nedeľu sa už po 23-krát uskutočnilo posedenie dôchodcov pri jedličke. 

Oproti minulým rokom nás bolo pomenej. Mnohí už opustili naše rady, niektorým už nohy 

neslúžia. Najstaršia účastníčka, ktorá bola asi na všetkých stretnutiach je pani Adela 

Frátriková. Pán starosta vo svojom príhovore spomenul i to, že už to vyzeralo tak, že 

stretnutie sa ani neuskutoční. Z toho dôvodu, že obec sa nachádzala vo veľmi zlej finančnej 

situácií, ako som už spomínala pri otvorení multifunkčného ihriska. Kríza nás prenasleduje  
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v každej oblasti a dolieha na nás všetkých. Vďaka dobrým stykom p. starostu a štedrým 

sponzorom sa nakoniec toto podujatie uskutočnilo. Pani učiteľka Mihaldová s deťmi zo ZŠ 

pripravili pekný kultúrny program. Posedenia sa zúčastnil aj p. farár. Na príjemné počúvanie 

hral a spieval pán organista. A tak nám v príjemnom prostredí a družnej debate ubehla ďalšia 

nedeľa. Všetci sme už zase bližšie k Vianociam. V závere posedenia pán starosta každému 

poďakoval za účasť, za práce, ktoré sa počas roka uskutočnili. Všetci sme dostali darček – 

kalendár. Poprial všetkým šťastné a požehnané Vianoce a posedenie ukončil. 

 Vianoce boli bez snehu.  Mráz bol -7°C až -10°C, takže bola riadna poľadovica. Na II. 

Sviatok vianočný – na Štefana sa konala v priestoroch Kultúrneho domu jasličková 

pobožnosť. Každoročne ju pripravujú: Zuzka Ševčíková a Patrícia Labudová s deťmi zo ZŠ.  Do 

nácviku sa zapojilo veľa detí a vystúpenie bolo úspešne. Zapĺňame poslednú stranu roku 

2012 – Silvester. Počasie je celkom príjemné.  Teplota okolo 0°C . Ráno 9.00 hod. skupinky 

ľudí smerujú na výstup na Veľký Vreteň. Oproti predchádzajúcim rokom je účasť nižšia. 

Najmladší účastník je Radko - dvojročný syn Danky Ševčíkovej (Hodinárovej), najstarší: E. 

Šmehyl, Št. Bollo st.. Vo večerných hodinách sa začala v KD silvestrovská diskotéka. O polnoci 

sa z každého kúta dediny obleskolvali úžasné ohňostroje. 

 Pokračujeme ďalšími príbehmi a udalosťami, ktoré nás čakajú v roku 2013. 1. január – 

počasie pekné, slnečno s teplotou +3,5°C. Slávime 20. výročie vzniku SR. Pán farár s deťmi 

navštevovali domácnosti – koledovali. Koledníkov bolo veľa. Niekedy ich bolo aj 20. Detí 

spievali, recitovali, hrali na harmonike. Je potrebné, aby sme mladú generáciu učili vážiť si 

zvyky a tradície svojich predkov. Na troch kráľov začal padať konečne sneh. V tento deň sa 

stala nepríjemná udalosť, ktorá poznačila chod obce. Vykradli Obecný úrad! Z kancelárie 

nezobrali nič, len kľúče od garáže a kľúče od starostovej Octavie. Boli to riadne mazaní 

zlodeji. Nebolo to prvý raz. Pred 20-timi rokmi podobne odcudzili traktor z dvora pred 

garážami. Pán starosta robil všetko, aby zachytili nejakú stopu. Po Octavii však nie je ani 

chýru.  Deti nastúpili do školy až 8. januára. Zimný čas nám beží. Už asi 2 týždne je zima ako 

sa patrí. Snehu je tak akurát. Mrazy dosahujú aj -15°C. Posledné dni boli dosť ostré. 

Prevládali fujavice, záveje. Celodenné mrazy boli okolo -7°C.  

 A máme tu fašiangový čas. Obdobie zábavy a veselosti. Deti sa tešili na školský 

karneval, čo však nik nečakal po prvom dni vyučovania riaditeľ ZŠ a MŠ vyhlásili chrípkové 

prázdniny. Tým pádom bolo aj po karnevale.  

 7. februára sme mali v našej novej farnosti veľmi milú udalosť. Prišiel medzi nás 

mons. Gális, aby slávnostne pokrstil siedme dieťa manželov Ivety a Františka Minárikových.   
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Pán biskup tak robí v celej Žilinskej diecéze. Bol to pre všetkých zúčastnených krásny 

duchovný zážitok.  Krsteným dieťaťom bola Mária – Margita.  

 V sobotu 9. februára sa konal už druhý ročník obecnej zabíjačky. Kolektív odborníkov 

v zložení : Štefan Tomáš, Marián Majtán a Jaroslav Labuda v spolupráci s požiarnikmi 

pripravili chutné zabíjačkové dobroty. Za krátky čas sa všetko minulo. K dobrej pohode 

prispela aj hudba. Večer sa pokračovalo v Kultúrnom dome fašiangovou veselicou 

s tradičným pochovávaním basy. Popolcovou stredou sa začalo pôstne obdobie.  

 Zima nemá konca. Už nás všetkých riadne potrápila. Celé Slovensko postihla snehová 

kalamita. Trvalo to hádam 2 dni a stačilo. Vodiči kamiónov boli na tom najhoršie. Niektorí 

boli uväznení v kolónach viac ako 40 hodín. Na východnom Slovensku silný vietor prevracal 

návesy kamiónov. Bolo to strašné. V piatok 15. marca sme si už vydýchli . Počasie sa už 

umúdrilo. V sobotu a nedeľu už bolo celkom príjemne.  

 Máme tu Veľkú noc. Od zeleného štvrtka začína veľkonočné trojdnie. Na Veľký piatok 

napadol sneh. Pre zlé počasie bola krížová cesta v kostole. Na bielu sobotu sa to trocha 

vylepšilo. Večer už začalo pršať. VZKRIESENIE začalo o 20.00hod. Začína svätením ohňa pred 

kostolom. Ostatné časti už prebiehajú v kostole. Na záver ide procesia cez námestie so 

sviečkami. Obrady skončili o 22.30 hod. Na Veľkonočnú nedeľu napadlo cca 15cm snehu. 

Pripomínalo nám to skôr Vianoce. Na juhu Slovenska – Nitra, Levice zas ohrozovali povodne. 

Bola vyhlásená povodňová pohotovosť. Vo Veľkonočný pondelok bol už pekný, jarný deň. Do 

rána znova nasnežilo a všetko bolo znova biele. Tohto ročná jar má teda riadne oneskorenie.  

 21. apríla sme už konečne zažili prvé jarné lúče. Teplota 21°C. Za týždeň je všetko 

v plnom kvete. Kvitnú čerešne, slivky, marhule, broskyne. Buky sa rozzelenali za jednu noc. 

Všade samá krása. Len je veľmi sucho, žiada sa, aby trocha spŕchlo. Prvý máj – napriek dlhej 

zime je krásny. Všetko je zelené. Začínajú veľmi teplé dní. Jedno ročné obdobie, jar,  akoby 

celkom vypadala z poradia. Ocitli sme sa rovno v lete. Druhá májová nedeľa patrila matkám. 

Minulý rok sa oslava nekonala, z dôvodu inej akcie. Starosta a OZ pripravili príjemné 

posedenie s kultúrnym programom a bohatým občerstvením. Ženy si uctil svojou 

prítomnosťou aj pán farár. 10. mája sa konal majáles, ktorý organizoval  pán farár 

s mládežou. Výťažok z majálesu bude použitý na stavbu fary. 19. mája bolo prvé sväté 

prijímanie. Pristúpilo k nemu 17 detí. Aj počasie prialo na túto Bohu milú pobožnosť.  

 Od druhej dekády začalo pršať a pršalo až do konca mája. Prší stále a už je 7. jún. 

Trávy sú narastené vysoké, ale kosiť sa nedá pre neustále dažde. Celá Európa je zasiahnutá 

povodňami: Bratislava, Praha, Rakúsko, Passau.  Vo štvrtok dosiahol Dunaj v Bratislave  
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10,40m, čo prekonalo i povodne z roku 2011. Naši českí susedia boli na tom ešte horšie ako 

my. Devínska Nová Ves bola odrezaná od sveta, dalo sa tam dostať len ťažkou technikou. 

Veľa ľudí museli evakuovať.  

 Druhú júnovú nedeľu sa konali na futbalovom ihrisku po prvý raz v našich 

podmienkach oslavy  Dňa otcov. Zorganizoval to všetko pán starosta a poslanci OZ. Všetko 

bolo ako má byť, len účasť bola slabá, ale tak to už býva, keď sa niečo koná prvý raz. Čas 

beží, počasie sa umúdrilo, dažde ustáli a začalo pravé leto. Pre zmenu nás trápia tropické 

horúčavy. Celý júl nepršalo, všade je strašne sucho. Teploty dosahujú až 36°C. 28. júla sa 

teplota vyšplhala až na 38°C. Takéto teplá si nepamätajú ani najstarší pamätníci. U nás medzi 

nich patria: zo žien - p. Adela Ševčíková, Frátriková, Hrnková, Štefánia Ševčíková. Z mužov 

Rehor Machút, Jozef Labuda a Vincent Ševčík z č.d. 189. Títo dvaja však už žijú v domovoch 

sociálnych služieb - Jeden v KNM a druhý v Žiline. 9. augusta nám konečne trochu zapršalo. 

Všetko je vyprahnuté ako na púšti. Hory sa už červenajú ako v jeseni. 

 22. augusta usporiadal p. farár púť Velehrad a Sv. Hostýn. Pútnikov bol plný autobus - 

49 ľudí. Všetko bolo naj., naj. Počasie ideálne, zážitky krásne. Na chvíľu sme zabudli na 

všetky starosti a problémy a užívali sme si kus histórie a duchovna, pretože tieto miesta 

patria medzi najstaršie historické a pútnické lokality Moravy. Velehrad je pre nich ako pre 

nás, Slovákov, Nitra. Pôsobili tam aj Sv. Cyril a Metód. 25. augusta sa uskutočnil II. ročník 

stretnutia farníkov zo Snežnice a Brodna pod Brodniankou so svätou omšou. Počasie bolo 

dobré.  

 2. septembra sa začína nový školský rok. Do 1. ročníka nastúpilo 12 detí. Prežívame 

18.té hodové slávnosti v našej obci. Ako ten čas letí. Sláviť sme začali už 14. septembra a to 

sv. omšou pri kaplnke na Medzivretní. Zúčastnili sa jej aj farníci z Oškerdy, KNM a Radole. 

Pán kaplán z KNM slúžil sv. omšu. Počasie vydržalo len tak-tak. Dážď visel na vlásku. 

Poľovníci sa postarali o dobrý guláš. Večer hrala na námestí tanečná skupina z Oščadnice - 

Kysucký prameň. Nedeľa 15. septembra sa začala sv. omšou. Po nej voľná zábava, na 

námestí vyhrávala dychová hudba. 

 Život sa opäť vrátil do všedných dní a čas beží. 2. októbra a máme tu prvý prízemný 

mráz. -2°C. Niektoré druhy menej odolných kvetov pomrzli a potom prišlo oteplenie. 

Nastúpilo veľmi pekné babie leto. 13. októbra sa uskutočnil 0. ročník cyklistickej MTB akcie 

pod názvom Snežnické Svijany. Štartovalo 81 cyklistov. Trať merala 26 km s prevýšením 720 

m. Usporiadateľ: Pohostinstvo Labudová. Hlavný organizátor Michal Gábor. Víťazov  
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dekoroval p. starosta. 3.miesto získal náš 
spoluobčan Tomáš Beňadik, 1. miesto 
v kategórií muži p. Moravčík. Podrobné 
výsledky všetky kategórie: viď novinový 
výstrižok  
 
 1. novembra sviatok Všetkých 

svätých. Počasie veľmi príjemné. Teploty: 

12°C – 15°C.  Cintoríny krásne vysvietené. 

O 16.00 hod. sa konala spomienková 

pobožnosť na cintoríne.  

 9. novembra sa konali voľby do 

samosprávnych krajov. Účasť voličov bola 

veľmi nízka. Možno to bolo zapríčinené pekným jesenným počasím -  ľudia išli radšej von do 

prírody, alebo sú už z toho všetkého unavení a sklamaní. Roky sa nič po voľbách nedeje, 

žiadne zlepšenie a tak to radšej ignorujú. V našom Žilinskom kraji bol župan zvolený v I. kole. 

Stal sa ním už po tretíkrát Ing. Juraj Blanár. Vo väčšine ostatných krajov sa bude konať II. 

kolo volieb. Volebné výsledky v našej obci boli nasledovné:  

  

 Počet zapísaných voličov:    803 

 Počet voličov, ktorým boli vydané obálky:  254 (31,63%) 

 Počet odovzdaných obálok:    254 

 Počet plat. Hl. lístkov do zastupiteľstva:  250 

   Počet plat. Hl. lístkov  pre voľbu pred. : 234 

 

 Je už 11. novembra. Martin neprišiel na bielom koni. Naďalej je pekné, jesenné 

počasie. Katarína nás riadne prekvapila. Ráno 25. novembra sme sa zobudili do úplne 

bieleho rána. Ručička teplomera ukazovala len -1°C,  ale cez deň bolo veľmi veterno a fučalo 

ako zvykne na Hromnice. Zimný ráz počasia pretrváva. Je tu už 5. december. Mikuláš k nám 

zavítal už po 23. krát  a priviezol so sebou aj snehovú nádielku. Všetko je biele. Tentokrát 

nemal Mikuláš svojho pomocníka – anjela, ale mal spoločníka – malého Mikuláša (Jarko 

Labuda). Najskôr bola sv. omša, a potom, keď deti vychádzali z kostola každý dostal svoj 

balíček sladkostí. V nedeľu 8. decembra sa uskutočnilo stretnutie dôchodcov pri jedličke. 

Tiež sa konalo už po 23.krát. Bol pripravený pekný a bohatý kultúrny program. Deti zo ZŠ a 

MŠ vystúpili s krátkym divadielkom a potom nás všetkých bavila country skupina:  Šuty-ruty  
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Arizona Texas, zo Žiliny. Je to skupina seniorov, jej najstarší člen má 82 rokov. Ich vystúpenie 

bolo veľmi pekné. Všetci sme sa dobre pobavili.  

 Čas beží a sú tu znovu Vianoce. Počasie tomu však vôbec nenasvedčuje. Je úplne bez 

snehu. Teploty na Štedrý deň +8°C až 12°C. Stále teplo. Na Božie narodenie Žilina +14°C. Celé 

Vianoce boli bez snehu. A máme tu záver roka. Silvester roku 2013. Organizuje sa hromadný 

výstup na V. Vreteň.  Požiarnici vystupovali spoločne. Najmenších požiarnikov si zobral na 

starosť Dušan Ševčík. Najstarší vytrvalec - p. Emil Šmehyl (79-ročný).  Celkovo sa zúčastnilo 

výstupu asi 50-60 účastníkov (vrátane nadšencov z Radole a KNM). Silvestrovská tanečná 

zábava sa tentokrát nekonala. Polnočný ohňostroj -  hoci individuálny bol obrovský.  O 16.00 

hod. sa konala ďakovná sv. omša. Záver roka sme ukončili smutnou udalosťou – pohrebom. 

Veľa našich ľudí bolo na pohrebe v Oškerde. Zomrela pani Marta Ševčíková – dlhoročná 

vedúca v školskej jedálni ZŠ. Aj takéto udalosti nám prináša život. Ešte jednu zmenu 

zaznamenávam, a to: z funkcie kostolníka odchádza pán Emil Palárec a jeho miesto zobrala 

pani Alžbeta Tomášová.   

 1. január 2014. Nový rok začíname sv. omšou. Ľudia sa stretávajú a všetci si navzájom 

vinšujú šťastie, zdravie a pokoj v rodinách . O 12.00 hod. sa nám všetkým prihovoril pán 

starosta cestou miestneho rozhlasu. Najskôr všetkým poprial šťastný a radosťou naplnený 

rok 2014. Zhodnotil uplynulý rok. Konštatoval, že bol jedným z najslabších, čo sa týka 

budovania obce. Kríza poznačila každú oblasť života. Pracovalo sa väčšinou na výstavbe fary. 

Celá stavba sa zväčša financuje len zo zbierok farníkov. Naša obec sa čo do počtu rozrastá. 

Už nás je 1015. V rok 2013 sa narodilo: 17 detí, zomrelo 11 občanov.  

 Pekný zvyk chodenie po kolede sa v našich podmienkach uchytáva. Pán farár spolu 

s deťmi navštevujú naše domovy ,  spievajú a recitujú vianočné piesne a roznášajú radosť do 

našich domovov.  Počasie máme stále nie zimné – skôr ako jarné. Príroda je celá pomýlená. 

Stromy pučia, kvitnú sedmokrásky. Napr. 14. január: v noci -3 až -5°C. Ráno začalo pršať 

a padal mrznúci dážď. Odzrkadlilo sa to hneď na situácií na cestách. Tento rok sa začína na 

cestách úplne katastroficky. Ešte je len 14-teho a už zahynulo na cestách 16 ľudí. Vyzerá to, 

že obdobie tepla skončilo a vládu preberá zima. Sneh ešte nemáme, ale mrazy už začínajú.  

24. január: mráz -12 -15°C. 28. januára začalo snežiť – padalo celý deň, ale len taký poprašok. 

Na druhý deň nebolo po snehu ani chýru.  

 Február – HROMNICE. Vždy bývali fujavice – metelice a teraz nič. Ani náznak snehu. 

Teploty: 5 až 12°C.  Boli prekonané 100-ročné teplotné rekordy.  Z 9-teho na 10. februára 

napadol sneh. Ráno bolo všetko krásne biele. Bol to krásny pohľad na zasnežené hory. Bolo  
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to však len na ukážku, aby sme nezabudli ako vyzerá sneh. Okolo obeda vyšlo slnko a sneh 

zmizol ako Snehulienka. Len na končiaroch hôr ostalo trocha snehu. Zima, nezima, čas letí. 

Nikto ani z tých najstarších si nepamätajú takú miernu zimu. 2. marcový týždeň bol veľmi 

pekný a teplý.  

 Na obecnom úrade došlo k personálnym zmenám. Najstaršia pracovníčka pani Justína 

Ševčíková odišla na zaslúžený odpočinok. Odpracovala v prospech obce dlhých 28 rokov. 

Gabika Bollová (Cabadajová) je na dlhodobej PN. Namiesto nej nastúpila Ing. V. Smiešková 

a J. Ševčíkovú vystriedala pani Bačíková H. Nech sa im v novom zložení spoločne darí.  

15. marca sa konali voľby na prezidenta SR – I. kolo. Výsledky volieb:  

Zapísaných voličov:   803 

Vydaných obálok:   v kronike neuvedené 

V prvom kole nebol zvolený prezident. Druhé kolo volieb bude 29.3.2014. 

II. kolo volieb na prezidenta SR 

Počet zapísaných voličov:   803 

Počet vydaných obálok:    471 (58,66%) 

Počet platných hlasov:   463 

Platné hlasy pre kandid:  

1.Fico R., Doc. JUDr., CSc.:   275 

2.Kiska A., Ing.:   188 

V druhom kole bol zvolený za prezidenta SR Andrej Kiska.  

 

 A máme tu Veľkonočné sviatky. Nedeľa – pekné počasie. Teplota 15°C. Veľkonočný 

pondelok ešte teplejší 17°C. Nesmela chýbať ani oblievačka, od pána starostu. Každá žena 

bez rozdielu či je stará, alebo mladá pri vychádzaní z kostola musí byť poliata.  

 A opäť tu máme 1. MÁJ. Najkrajší mesiac. Všetko je rozkvitnuté. Orgován rozkvitol 

ešte v apríli. Potom sa ochladilo. Včielky neopeľovali. Bude málo medu. 18. mája bolo prvé 

sv. prijímanie. Pristúpilo k nemu 11 detí. 3 dievčatá a 8 chlapcov. Ako vždy všetko bolo 

krásne vyzdobené a pripravené. Je to vždy veľmi milá slávnosť. Druhá májová nedeľa patrila 

všetkým matkám. Starosta obce a OZ pripravili matkám pekné nedeľné posedenie s bohatým 

programom a občerstvením. Poslednú májovú sobotu – 30. mája sa konal farský majáles. 

Výťažok zo zábavy 900€ bude použitý na stavbu fary. Mesiac jún bol veľmi horúci 33-34°C.  
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 15. júna sa konal na ihrisku Deň detí a deň otcov. Pre deti boli k dispozícií rôzne 

atrakcie: vodný svet, plastická guľa, kolotoč. Každé dieťa si prišlo na svoje. Otcovia zas 

súťažili vo varení gulášu. Počasie všetkým prialo, účasť bola bohatá. O toto príjemné nedeľné 

posedenie sa postaral starosta obce v spolupráci s OZ. Je už 25. jún. Nepršalo skoro mesiac. 

Konečne trocha spŕchlo, ale veľmi sa ochladilo. Až 20°C rozdiel. Máme koniec školského 

roka. Školu opustilo 21 deviatakov. Pre deti sa začínajú voľné dni a rodičom pribúdajú 

starosti, kde zobrať toľko voľna, aby deti neostali bez dozoru. Nie všetci majú starých 

rodičov.  

 5. júla sa konal už 16-ty ročník memoriálu JUDr. M. Ševčíka. Zúčastnili sa ho družstvá: 

Brodno, Hôrky, Ochodnica a Zástranie.  Leto bolo upršané. Skoro každý deň bola búrka. 

Začiatok školského roku 2014/15 je tu. Deťom prázdniny rýchlo skončili. 

 Naša dedinka oslavuje už 19. hody. Začali už v sobotu 13.9.2014. Večer sa prehnala 

riadna búrka. V nedeľu mala byť sv. omša pri kaplnke na Medzivretní. Z dôvodu zlého 

počasia bola v kostole. V pondelok 15.9. už nepršalo.  Hodoví predajcovia tieto hody veľa 

toho nepredali. Dva daždivé dni urobili svoje.  Na námestí vyhrávala dychovka do samého 

večera. Potom bolo vylosovanie tomboly.  1. cenu : televízor vyhrala Sonka Labudová – dcéra 

Štefana Labudu a Danky (krčmárky). Bicykel vyhrala Jarka Pokrivková. Boli to posledné hody 

za starostovania J. Pokrivku. Poľovníci varili dva dni guláš. 17. september bola odslúžená 

výročná sv. omša pri príležitostí 19.  výročia od vysviacky kostola.  

 20. septembra sa konal II. Ročník cyklistických pretekov „SVIJANY“. Hlavní 

organizátori: T. Beňadik a M. Gábor.  Zaregistrovalo sa cca 200 účastníkov. Boli medzi nimi 

účastníci z Maďarska, Česka a Poľska. Cyklistov odštartoval p. starosta. Bola tu aj televízia 

JOJ. Počasie nezačínalo najlepšie. Ráno pršalo, ale potom už celý deň bolo dobre. Naši 

chlapci sa tiež dobre zapísali. Z dorastencov to boli: P. Podolák a M. Králik. Staršia kategória 

M. Beňadik. Na záver bola vylosovaná tombola. 1. cenu vyhrala J. Pokrivková – vodovodnú 

batériu. Bolo veľa ďalších zaujímavých cien.  

 Teraz sa vrátime 4 roky späť. Toľko pršalo od vtedy čo nám voda utrhla nádrž a vo 

veci sa nič nepohlo. Celá záležitosť je na súde a tie majú času dosť. Všetky podrobnosti sa 

dozvieme z tu priloženého článku.  

 Čas letí a ani sme sa nenazdali a je tu koniec októbra. V októbri sa uskutočnila púť na 

Velehrad a tiež na Staré Hory. Bolo aj stretnutie farníkov s pobožnosťou sv. ruženca pri 

kaplnke na Medzivretni.  Po ruženci bolo malé agapé. Ženy napiekli výborné koláče. Aj  
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 Blížia sa nám voľby do samosprávy. Na post starostu kandidujú 4 kandidáti: J. Cesnek, 

MUDr. Hlavatý, Z. Kopas a J. Labuda.  Martina – 11. november. Neprišiel na bielom koní, ale 

s teplým počasím. 14. novembra sme zaznamenali až 16°C.  

Výsledky volieb do samosprávy obce 15.  november 2014: 

Počet zapísaných osôb do zoznamu voličov:   795 

Počet voličov, ktorým boli vydané obálky:  601 

Volebná účasť:      75,59% 

Počet zvolených poslancov:     9 

Hlasy na starostu:  

p. Cesnek:   62 

p. Labuda:  30 

p. Kopas:   238 

p. MUDr. Hlavatý:  260 

Za starostu bol zvolený MUDr. Milan Hlavatý.  Po dlhých 24. rokoch bola zaznamenaná na 

starostovskej stoličke zmena. Svedčí to o tom, že ten odchádzajúci musel byť dobrý 

kormidelník pre celú dedinu. Vďaka mu patrí za všetky tie roky, čo obetoval v prospech celej 

obce. Z našej kedysi zaostalej dediny – bez najzákladnejšieho vybavenia je dnes doslova  
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prekvitajúca obec so všetkou vybavenosťou. Nech sa tak darí i tomuto novému starostovi. 

Zvolení poslanci: Ján Belanec (347 hlasov), Pavol Mičian (257), Zdeno Kopas (238), Dušan 

Ševčík (235), Peter Kukučík (223), Pavol Ševčík (211), Ján Cesnek (200), Miroslava Dubanová 

(164), Martin Bollo (150). 

 1. decembra k večeru začal padať mrznúci dážď. Ráno 2. decembra už bolo všetko 

pokryté snehom. Dlho sa však neudržal. 5.12. zavítal do obce sv. Mikuláš. Posledný pod 

taktovkou p. starostu Pokrivku.  

 6. decembra rozlúčka p. starostu. Začala sa ďakovnou sv. omšou. Potom sa 

pokračovalo v programe v kultúrnom dome. Zároveň prebehol aj krst knihy „Dedinka spod 

Vretňa“. Táto kniha je starostovo dielo. Je to vlastne akoby denník pána starostu. Sú tu 

zachytené všetky udalosti a práce za jeho účinkovania, od 1.7.1990 - 6.12.2014. Stretli sme 

sa tu všetci s ktorými pán starosta za tie dlhé roky spolupracoval. Patrí mu za to od nás 

všetkých veľké “ĎAKUJEME“. 9.12.2014 odovzdal obec do rúk nového starostu MUDr. 

Milana Hlavatého. Prajeme mu všetci, nech sa mu darí a nech sa obec naďalej rozvíja 

a prekvitá.  

  A už tu máme znova vianočný čas. Sneh sa nám ukázal len na chvíľu.  21. december - 

vrcholce stromov ako z rozprávky. Okolo obeda po snehu ani spomienky. Štedrý deň - do 

obeda pršalo, teplota +8°C, okolo polnoci už fúkal vietor. 1. sviatok vianočný - celkom pekné 

počasie, na Štefana už pršalo a do rána bol mráz -10°C, na Šumave v ČR zaznamenali -27°C.  

Na Štefana bola aj jasličková pobožnosť. 28. decembra napadol aj sneh. Najväčší mráz bol 

z 30-teho na 31. december : -16°C., miestami až -22°C.  Deti sa vytešovali. Konečne sa mohli 

vyšantiť na snehu. Nebolo ho veľa, ale na sánkovačku ho stačilo. Záver roka – 29. a 30.12. 

nás opustili dve naše spoluobčianky. Obidve sa volali Adely – Ševčíková a Frátriková.  Ich 

život bol ťažký. Skoro ovdoveli a samé vychovali po 5 detí. Aspoň starobu mali peknú.  

Napriek životným úderom sa dožili úctyhodného veku 91 rokov. Posledný deň v roku – 

silvestrovský výstup na V. Vreteň. Počasie bolo pekné, ale výstup bol náročný, lebo všetko 

bolo zľadovatené. I napriek tomu sa výstupu zúčastnili celé rodiny s deťmi aj osamelí turisti. 

Nechýbali ani najstarší: p. E. Šmehyl a Štefan Bollo. Tanečná zábava sa tento krát nekonala. 

Polnočný ohňostroj nemal páru.  

Tak ako sa nám skončil rok aj moje písanie sa chýli ku koncu. Rozhodla som sa odovzdať 

štafetu mladším. Roky sa nedajú oklamať. 70-tka mi už klope na dvere. Je teda najvyšší čas 

odovzdať štafetu.  
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 Nový rok 2015 začal ako vždy slávnostným príhovorom nového pána starostu, ktorý 

predniesol svoje plány, čo sa týka obce a jej zveľaďovania. Hneď na začiatku januára sa ako 

každý rok uskutočnili zimné halové hry mladých hasičov v KNM, kde naše dievčatá obsadili 

pekné druhé miesto. Posledný januárový deň sa konal 4. ročník fašiangovej zabíjačky, 

spojený s tradičným predajom zabíjačkových špecialít.  

 Vo februári na konci fašiangového obdobia sa v kultúrnom dome konal detský 

maškarný ples. Deti v rôznych maskách zaplnili priestor kultúrneho domu o 15.00 hod. 

Neskôr mladých vystriedali staršie ročníky, keď sa o 20.00 hod začala fašiangová zábava 

spojená s polnočným pochovávaním basy. Potom nastalo pôstne obdobie, ktoré skončilo až 

oslavou Veľkej noci na začiatku apríla. Po slávnostnej veľkonočnej omši poslanci obecného 

zastupiteľstva na čele s pánom starostom vyšibali a vyoblievali všetky ženy pred kostolom, 

aby boli zdravé a krásne po celý rok. Posledný aprílový deň sa niesol v duchu 

prichádzajúceho mesiaca lásky a členovia DHZ sa podujali na stavanie obecného mája na 

námestí pri zvonici. Za doprovodu hudby sa im napokon máj podarilo postaviť a na ďalšie 

ráno ich ešte niekoľko pribudlo po celej obci, tam kde žijú dievčence súce na vydaj.  

 Hneď na začiatku mája sa konal v kultúrnom dome farský majáles, kde si hostia 

pochutnali na švédskych stoloch i večeri. Mohli si dať víno, či kávu a do tanca im hrala 

skupina CLASSIC MUSIC BAND. Na druhý deň sa konal priateľský futbalový zápas starých 

pánov medzi obcami Snežnica a Zádubnie, ktorý prišli povzbudiť aj hráči MŠK Snežnica. Tí 

mali pár dní predtým možnosť ukázať svoj talent na turnaji SNEŽNICA CUP 2015, kde sa 

okrem mužstiev z Čadce, Žiliny či Martina predviedli aj mužstvá z Trenčína, Ružomberka 

i českého Třince.  Pozemkové spoločenstvo súkromných lesov a pasienkov zorganizovalo 

v spolupráci s DHZ Snežnica akciu „ZASAĎ SVOJ STROM“, kde si na vybranom území mohli 

rodiny spoločne s deťmi zasadiť svoj strom. 

V máji sa taktiež konala oslava dňa matiek v kultúrnom dome, kam boli pozvané mamičky 

z celej obce a naši farníci sa zúčastnili púte na východ 

Slovenska do najväčšej metropoly – do Košíc.  

Koncom mája sa naša obec opäť zviditeľnila vďaka malej 

unikátnej skameneline v kameninovom múre v oddychovej 

časti Vyšný koniec, kde je umiestnená hojdačka pre deti. 

Fosília má priemer cca 13cm a na svoje odhalenie čakala 

minimálne od obdobia mladších štvrtohôr. V týždenníku  
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Žilinský večerník sa tak objavila zmienka o tomto unikátom náleze.  Posledné dni mesiaca 

máj ozvláštnilo požehnanie Kaplnky na Lysine, ktorého sa zúčastnilo veľa spoluobčanov.  

 Na futbalovom ihrisku sa konala akcia pri príležitosti Dňa detí, pre detičky boli 

prichystané rôzne atrakcie, súťaže i občerstvenie. Mesiac lásky uzavrelo ako každý rok 

Váľanie obecného mája za zvukov hudby našich miestnych muzikantov.  

 Kultúrna komisia a starosta obce Snežnica sa rozhodli oživiť tradíciu našich predkov a 

rozhodli sa založiť Ochotnícke divadlo. Prvé stretnutie mali začiatkom júna v klubovni 

obecného úradu v Snežnici. Hlavným iniciátorom a aj dušou zodpovednou za obnovenie 

tejto takmer zabudnutej súčasti obce bol spolu s pánom starostom aj Dušan Ševčík, ktorý si 

vzal pod patronát i následnú réžiu prvého predstavenia.  

 

 V mesiaci jún sa konala aj púť Staré hory a Banská Štiavnica. V druhej polovici 

mesiaca pri príležitosti osláv Dňa otcov zorganizovali občania na futbalovom ihrisku súťaž vo 

varení gulášu, po ktorej sa konal aj futbalový zápas Horný Koniec proti Dolnému koncu.  

 Dňa 5.7.2015 sa konal už tradičný, tentokrát XVI. ročník Memoriálu JUDr. Martina 

Ševčíka.  Zúčastnilo sa šesť mužstiev vrátane nášho, ktoré napokon celý turnaj vyhralo. Od 

16.00 hod. bola súťaž v kopaní 11-tok, počas celého dňa boli pripravené rôzne špeciality, ako 

i nealko nápoje a na záver bola aj tradičná tombola s bohatými odmenami. Koncom augusta 

sa uskutočnila súťaž v hasičskom športe do kopca, kde naši hasiči obsadili 4.miesto.  

 Naši farníci sa zúčastnili púte do rakúskeho pútnického miesta Mariazellu a aj do 

Medžugorie v Bosne a Hercegovine.  Ako každý rok okolo sviatku Sedembolestnej Panny 

Márie sa konali v našej obci hody. Súčasťou hodov bol koncert farského speváckeho zboru  
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pri príležitosti 20. výročia posvätenia chrámu.  Za podpory obecného úradu i súkromných 

sponzorov uviedli členovia farského speváckeho zboru do života i svoje prvé CD. Počas 

hodov sa občania obce mohli zúčastniť i koncertu skupiny Kysucký prameň,  ktorá sa teší 

veľkej popularite nielen v našej obci, ale i na celých Kysuciach. Večer sa 21.00 hod. sa konalo 

slávnostné odovzdanie námestia do rúk občanom.  Počas celého roka sa pracovalo na jeho 

revitalizácii, ktorá bola začatá ešte v roku 2014. Na námestí pribudol park s detským 

ihriskom, boli prekryté 2 ramená potoka,  obci vznikol priestor na drevený altánok. Rozšírila 

sa tým celá plocha námestia.  Bola vybudovaná oddychová zóna s druhým altánkom 

a drevenou sochou.  

 V roku 2015 sa obnovila i činnosť folklórneho súboru, ktorý dostal názov „Snežnické 

Varešky“.  Svoj talent predviedli aj počas hodových slávností. Počas hodov bolo námestie 

plné stánkov s rôznymi dobrotami, pre deti ako vždy  zábavné atrakcie a hoci nám počasie 

moc neprialo, celé hodové slávnosti sa niesli v duchu radosti a spolupatričnosti. Po troch 

dňoch hodov sa konala aj slávnostná omša pri príležitosti 20. výročia vysviacky kostola. 

 V septembri sa v našej obci konal ďalší ročník snežnického MTB maratónu, tentokrát 

pod záštitou Istrofinal. Účasť bola opäť bohatá,  nielen zo Slovenska, ale i zo zahraničia prišli 

cyklisti zmerať svoje sily. Opäť boli dve trate, ktoré však o máličko oproti minulému roku 

podrástli. Cykloklub Lavína z našej obce, ktorý celý maratón organizoval, zabezpečil dôkladne 

značenie. Prezentácia bola ako vždy na futbalovom ihrisku. Hoci deň predtým bola silná 

búrka, ktorá rozmočila trate, účastníci sa s tým popasovali, po  pretekoch na nich čakalo 

občerstvenie pri hudbe, vyhlásenie výsledkov i následne tombola.  

 Koncom novembra sa konal aj 1. ročník hasičského bálu. Do tanca hrala skupina 

Trioband a všetci sa veľmi dobre zabávali. Tento rok opäť zavítal do našej obce aj sv. Mikuláš.  

No oproti minulým rokom prišiel tentokrát na voze ťahanom koňmi, z čoho mali samozrejme 

najväčšiu radosť detí. Obdaroval všetkých, ktorí poslúchali a aj tým nezbedníkom sa ušla 

sladká nádielka. Starosta obce sa spoločne s členmi DHZ Snežnica zúčastnili na slávnostnom 

odovzdávaní hasičských  vozidiel dolnokysuckým obciam, kde sa stretli aj s ministrom vnútra 

Róbertom Kaliňákom.  

 Tradične v polovici decembra sa konalo posedenie pod jedličkou, venované 

dôchodcom a seniorom v obci. O kultúrny program sa postarali deti ZŠ a MŠ a tiež Snežnické 

varešky, a napokon dôchodcom zaspieval aj pán starosta spoločne s poslancami obce. Dňa 

19.12.20215 zastihla občanov našej obce smutná správa o úmrtí Milana Bollu, výborného 

človeka, ochotného suseda a priateľa a najmä vynikajúceho včelára. V obci máme niekoľko  
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aktívnych včelárov, no práve  Milan bol včelám oddaný dušou i srdcom. Dokázal o nich 

rozprávať celé hodiny a s takou láskou a zanietením, takže sa niet čo diviť, že svojho času v r. 

2008 súťažil v celoslovenskej súťaži o najlepší slovenský med. Bol to veľmi láskavý a 

dobrosrdečný človek a celá obec naň bude dlho spomínať.  

 

 V roku 2015 bola v našej obci založená obecná organizácia Jednoty dôchodcov 

Slovenska, ktorej predsedníčkou sa stala Magdaléna Javoríková. Aktívnu činnosť vykonávali 

aj ZPCCH (Zväz postihnutých civilizačnými chorobami), zapojili sa do fašiangovej zabíjačky, 

kde ponúkali chutné domáce šišky. A pri príležitosti akcie Posedenie pod jedličkou 

zorganizovali tombolu. Navyše každoročne dvakrát do roka organizujú bazár, kde ponúkajú 

vlastnoručne zhotovené výrobky. 

 V roku 2015 bola dokončená aj revitalizácia námestia, ktorá bola začatá ešte v roku 

2014.  Na námestí nám pribudli krásne dva drevené altánky, boli prekryté dve ramená 

potoka, čím sa rozšírila plocha námestia, bola vybudovaná oddychová zóna a park s detským 

ihriskom a drevenou sochou. Už dlhší čas trápila občanov prevádzka lomu v Snežnici. V roku 

2015 bola občanmi obce spísaná petícia za uzatvorenie lomu. Na valnom zhromaždení 

Podielnikov urbariátu Snežnica nebola predĺžená nájomná zmluva prevádzkovateľov lomu 

a tým bola ťažba v lome ukončená 31.8.2015.  

 Koncom roka 2015 sa niesol v pokojnej atmosfére adventu a blížiacich sa Vianoc. 

24.12.2015 sa konala tradičná polnočná omša. Tento rok ju ozvláštnilo spievanie kolied 

doprevádzané harmonikármi Dušanom Ševčíkom, Simonkou Strakovou a Jánom Cesnekom. 

V posledný deň roka 2015 sa uskutočnil už tradičný výstup na Vreteň, ktorého sa zúčastnili 

občania v hojnom počte. Rok 2015 sme uzavreli oslavami s množstvom ohňostrojov nad 

celou obcou.  
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 Nový rok 2016 začal príhovorom starostu, ktorý zhodnotil rok predchádzajúci 

a načrtol plány do nového roku. Kultúrny život v našej obci začal uvítaním detí do života 

narodených v roku 2015 v našej obci. Toto slávnostné podujatie bolo obnovené v našej obci 

po mnohých rokoch a stretlo sa s pozitívnym ohlasom. Privítali sme 9 dievčat a 2 chlapcov. 

Sme presvedčení, že rodičia detí budú mať na tento deň pekné spomienky. 

               

 V januári sme pokračovali 1. ročníkom obecného plesu, na ktorom sa zabávalo cca 80 

ľudí. Pozvanie prijali aj prednosta Okresného úradu v Žiline Ing. Vladimír Macášek 

s partnerkou Jankou, starosta obce Ochodnica Radoslav Ďuroška s partnerkou Majkou a p. 

farár Janko Vrbata. Do tanca nám hrala skupina Janíčanka, o nebíčko v ústach sa postaral 

Mirko Ševčík s kolektívom a program zabezpečili mažoretky z Ochodnice.  

 Najväčšou kultúrnou udalosťou roku 2016 bola obnovená činnosť ochotníckeho 

divadelného súboru pod vedením Dušana Ševčíka, ktorí pre nás pripravili hru Ženský zákon. 

Hra mala veľký divácky úspech a prišlo si ju pozrieť cca 300 divákov, ktorí našich hercov 

odmenili búrlivým potleskom. 

Režisér:       Dušan Ševčík 

Účinkovali:  Andrea Hlavatá, Tomáš Bugáň,  Magdaléna Javoríková,  Katarína Brozová, 

Martina Labudová, Monika Hlavatá, Emka Majtánová, Lukáš Maliar, Pavol Mičian. 

Technická podpora: Simonka Straková – hra na akordeón, Tomáš Kmecz, Martin Prášek, 

Emília Ševčíková, Štefan Cesnek.  
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PREMIÉRA - ŽENSKÝ ZÁKON 

31.01.2016 

 

zľava: Simona Straková, Lukáš Maliar, Martina 

Labudová, Pavol Mičian, Katarína Brózová, 

Magdaléna Javoríková, Emka Majtánová, Monika 

Hlavatá, Andrea Hlavatá, Tomáš Bugáň 

 

 V januári sa začala výstavba nájomnej 14-bytovky, ktorá bola najväčšou investíciou 

v roku 2016 s celkovým rozpočtom 608 000€. Rozpočet pozostával z úveru od ŠFRB, ktorý sa 

bude splácať z nájomného, z nenávratnej dotácie od ministerstva dopravy a technickú 

vybavenosť cca 30 00€, v rámci ktorej sa vybudoval oporný múr, parkovisko, chodník, 

napojenie na kanalizáciu, vodu, plyn, elektrinu, káblovú televíziu a internet uhradila obec 

z vlastných peňazí. V plánovanej 14-bytovke bolo naprojektovaných osem 2-izbových a šesť 

1-izbových bytov. Stavba sa začala v januári a pokračovala až do 2016. 

 

 Február sme začali fašiangovou zabíjačkou, ktorú organizovala obec v spolupráci 

s DHZ. Svinka mala okolo 150kg. Bola veľmi šikovná, lebo sa jej podarilo utiecť, ale dolapili 

sme ju a svojmu osudu neušla. Počas zabíjačky sa predávali domáce zabíjačkové špeciality: 

tlačenka, klobásy, jaternice. Varila sa kapustnica. Na zahriatie sa podávalo varené vínko 

a hriatô. ZPCCHO napiekli domáce šišky. Keďže nám počasie prialo, boli sme so zabíjačkou 

spokojní.  

 Pred začiatkom pôstneho obdobia sme zorganizovali ešte detský karneval, ktorý 

moderovali Aďka Hlavatá a Tomáš Bugáň. O hudbu sa postarala Michaela Chrapčíková. Keď 

sa detičky pozabávali, večer program pokračoval ľudovou veselicou a vyvrcholil 

pochovávaním basy. A začalo obdobie pôstu, ktoré skončilo na Veľkú noc, kde starosta obce  
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a poslanci dodržali dlhoročný zvyk a po skončení sv. omše vyšibali a vyoblievali všetky devy, 

dievky a ženy.   

5.3.2016 sa konali voľby do Národnej rady SR. U nás dopadli nasledovne: 

1) SMER-SD              192 hlasov 

2) SNS                           186 hlasov 

3) KOTLEBA-ĽSNS             40 hlasov 

4) SLOBODA A SOLIDARITA      35 hlasov 

5) OĽANO – NOVA             34 hlasov 

6) SME RODINA- Boris Kollár   29 hlasov 

7) KDH              23 hlasov 

8) SIEŤ              20 hlasov 

9) MOST-HÍD             6 hlasov 

10) KSS             5 hlasov 

       STRANA TIP             5 hlasov  

11) STRANA ZELENÝCH            4 hlasy 

       SLOVEN. OBČIAN.KOAL.    4 hlasy 

12) PRIAMA DEMOKRACIA      1 hlas 

 

Prostredníctvom parlamentných volieb sa do NR SR dostal aj jeden náš spoluobčan Stanislav 

Kmec (SNS), ktorému prajeme veľ úspechov a síl na pôde parlamentu.  

 Na prvú marcovú nedeľu sa konala po dlhom období prác a zháňania financií, 

vysviacka farskej budovy. Pán biskup – usmiaty ako vždy – Tomáš Galis v slávnostnom 

sprievode z obecného úradu vstúpil do kostola plného ľudí, kde sa konala slávnostná sv. 

omša. Po skončení bohoslužby sa sprievod presunul k fare, kde po prestrihnutí pásky 

nasledovalo posvätenie budovy s malým agapé.  

V marci 2016 sa dožil krásneho životného 

jubilea 90. rokov náš spoluobčan Jozef 

Labuda, ktorý momentálne býva v domove 

soc. Služieb v KNM. Zablahoželať ku 

krásnemu jubileu bol aj starosta obce. 

zľava hore: vnuci Ján a Peter Labudovci, Jaroslav 

Frátrik, dole starosta obce MVDr. Milan Hlavatý 

 



Kronika obce Snežnica 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 S príchodom jari a zlepšovaním počasia sa začali prípravy na realizáciu rozšírenia 

vodovodu a kanalizácie do časti HRBY - VYŠNÝ KONIEC, kde sa po komasácii rozbehla 

individuálna bytová výstavba. Na tento projekt sme dostali dotáciu z Envirofondu 100 000,- 

EUR a obec prispela sumou cca 5 260,- EUR. Začiatok realizácie projektu 16.5.2016 

a ukončenie 29.6.2016. 

 V máji sme si uctili mamičky posedením v kultúrnom dome. Program pripravili deti 

z MŠ a ZŠ pod vedením svojich pani učiteliek. Pre matky bolo prichystané bohaté 

občerstvenie a perníkové srdiečka od starostu obce. „Mamičky sú najdôležitejšie osoby 

v živote každého z nás. Venujte im každý deň úsmev, objatie alebo božtek. Zaslúžia si to.“ – 

prianie starostu. 

 Aby sme deťom nezostali nič dlžní, na MDD sme im pripravili bohatý program na 

futbalovom ihrisku, kde bol zabezpečený aquazorbing, skákací hrad, maľovanie na tvár, 

množstvo súťaží i bohaté občerstvenie. Vyšlo nám počasie, a tak boli všetci spokojní.  

 Členovia snežnického ochotníckeho súboru pripravili pre deti predstavenie pod 

názvom PRÍHODY HLADNÉHO VĹČKA – TĹČKA, ktoré pozostávalo z troch rozprávok: Červená 

čiapočka, Tri prasiatka, Vlk a kozliatka. Pod vedením DUŠANA ŠEVČÍKA si zahrali aj väčšie 

a menšie deti. Počas predstavenia diváci nešetrili smiechom a potleskom. Účinkujúci boli 

skvelí a patrí im veľká vďaka. Deň detí pokračoval aj cez týždeň. Žiakov 5. ročníka ZŠ privítali 

na dni otvorených dverí OÚ. Starosta obce spolu s pracovníčkami  OÚ primerane vysvetlili 

fungovanie a chod v obci i náplň práce starostu, ktorý sa poriadne zapotil nad zvedavými 

otázkami detí. Súčasťou DOD bola i prezentácia vybavenia hasičskej zbrojnice, ktorú 

zabezpečili členovia DHZ Snežnica. DOD sa zúčastnili: Ivanka Pokrivková, Monika Hlavatá, 

Peťka Tomášová, Adam Labuda, Dávid Holáčik, Marek Ondrášek, Ján Hruška, Tomáš Bajánek, 

Leonard Moravec a Matej Kubala. 

 Nezabudli sme ani na našich otcov, ktorým sme na ich deň pripravili odreagovanie na 

futbalovom ihrisku. Ráno odštartovala súťaž vo varení gulášu, na ktorej sa zúčastnilo 7 guláš 

družstiev. Víťazom sa stalo družstvo POĽOVNÍKOV v zložení: J. LABUDA st., J. LABUDA ml. 

a M. JAVORÍK. 2. miesto získali ŠVAGROVIA: MILAN TOMÁŠ a JÁN POKRIVKA 

3. miesto patrilo OBCI SNEŽNICA: I. ŠEVČÍK, D. ŠEVČÍK a P. MIČIAN. Po vyhodnotení súťaže sa 

odohral prestížny futbalový zápas HORNÁ – DOLNÁ. Víťazom sa stalo mužstvo HORNÁ, ktoré 

vyhralo na jedenástky. Atmosféra výborná aj počasie nám prialo, a tak sme sa dobre 

odreagovali a zabavili. 
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 Posledný školský deň sa starosta zúčastnil na ukončení školského roku v ZŠ, kde 

poprial učiteľom i žiakom, aby si oddýchli počas letných prázdnin. Žiakom, ktorí opúšťajú 

našu školu, poprial veľa úspechov v ich ďalšom štúdiu. 

 Na začiatku prázdnin snežnický ochotnícky súbor odohral v KD pre našich občanov 

ďalšiu divadelnú hru s názvom NAJBOHATŠÍ MUŽ V BABYLONE, ktorú pre javiskovú formu na 

základe knižnej predlohy upravil TOMÁŠ BUGÁŇ. Naším ochotníkom patrí veľký potlesk. 

 V lete sme vybudovali nové tri vetvy asfaltovej cesty v časti HRBY-VYŠNÝ KONIEC 

o celkovej dĺžke 1050,61m. Začiatok 06/2016 a ukončenie stavby 08/2016. Preinvestovaná 

suma bola 250 000,- € z Envirofondu. 

 Začiatok nového školského roka bol starosta privítať žiakov i učiteľov. Osobitne 

privítal nových prváčikov, ktorým venoval knihy. Do 1. triedy nastúpilo 14 detí: Radovan 

Tanuška, Martin Chrapčík, Ema Majtánová, Richard Bugáň, Ján Labuda, Ján Belanec, Adam 

Beňadik, Ondrej Žucha, Filip Cesnek, Romana Pučková, Matúš Jesenský, Jakub Ševčík, Mário 

Chovanec, Vanesa Mozsiová. 

 V tomto roku si naša obec pripomenula 590. výročie prvej písomnej zmienky o našej 

obci a v duchu tradícií sa niesli aj hodové slávnosti, ktoré sa konali na sviatok 

Sedembolestnej Panny Márie. Hody začali v duchovnej sfére 14.9. sv. omšou pri kaplnke na 

Medzivretní pri príležitosti sviatku Povýšenia Svätého Kríža. Pokračovali vystúpením sestier 

Bacmaňákových a Fatranskej muziky v KD a ďalej hodovou veselicou so skupinou TRIO BAND 

až do rána bieleho. Poľovníci a futbalisti prichystali chutné občerstvenie. 15.9. slávnosti 

pokračovali hodovými sv. omšami a vystúpením akordeónového talentu MATÚŠKA HODÁSA. 

Ďalej vystúpili MINÁRIKOVCI z Horného Vadičova, snežnické talenty a VLASTA MUDRÍKOVÁ. 

Čerešničkou na torte bola miesta folklórna skupina VAREŠKY. Po celý deň boli pre deti 

zabezpečené rôzne atrakcie – kolotoč, šmýkacie hrady, maľovanie na tvár ... Po dlhých 

rokoch bolo slnečné jesenné počasie. 

 17.9.2016 sa konal už 3. ročník ISTROFINAL MTB MARATÓNU, ktorý bol zaradený do 

ŽILINSKEJ ŽUPA TOUR 2016 a uzatváral sériu piatich pretekov v Žilinskom kraji. Zároveň sa 

uskutočnilo aj záverečné vyhodnotenie, na ktorom sa zúčastnil aj župan JURAJ BLANÁR. Aj 

keď bolo počasie nepriaznivé, a celé preteky pršalo, účasť bola rekordná a pretekári si ju 

užili. Samozrejme v rámci súťaží sme mali zastúpenie v rôznych kategóriách aj z našej obce: 

Viktória Podoláková, Miroslav Králik, Tomáš Kmecz, Ján Pokrivka, Andrej Kopas, Jaroslav 

Labuda, Marek Šmehyl, Igor Minárik, Juraj Podolák, Peter Kuchár, František Ďuroška, Jozef  
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Holtán, Ľuboš Škorvánek, Marián Paulus a Patrik Podolák, ktorý zvíťazil v kategórii do 18 

rokov na 44 km. Ďakujeme športovcom za výbornú reprezentáciu našej obce.  

 2.10.2016 sa v kaštieli v Oščadnici konali slávnosti sv. Huberta, na ktorých bol 

ocenený náš spoluobčan a poľovník Jaroslav Labuda za celoživotný prínos pre poľovníctvo na 

Kysuciach. V októbri boli odovzdané do užívania nájomné byty, z ktorých mali užívatelia 

veľkú radosť. Zoznam nájomníkov: Jozef Pápež, Monika Turoňová, Daniel Dunaj, Martina 

Belancová, Monika Beňadiková, Štefan Cesnek a manželka Daniela, Gabriela Ďugelová, 

Tomáš Jezbera a Simona Slučiaková, Miriam Kohútová, Mária Pulkertová, Miroslav Ševčík 

a manželka Mária, Iveta Bláhová, Jana Uričová, Karin Boráková. 

 6.12. už tradične do našej obce zavítal sv. Mikuláš, ktorý zasvietil stromček 

a poslušným deťom rozdal balíčky plné sladkostí. Niektoré deti boli odvážne a Mikulášovi 

povedali básničku alebo zaspievali. Kultúrne podujatia sme skončili posedením pod jedličkou 

s našimi dôchodcami. Toto posedenie nám spestrili svojim programom deti ZŠ a starosta 

obce rozdal kalendáre a sladkosti. Rok 2016 sme zakončili za krásneho slnečného počasia 

silvestrovským výstupom na Veľký Vreteň a ďakovnou sv. omšou v našom kostolíku. 

 

Výročná členská schôdza DHZ Snežnica - 16.12.2016 - niektorí členovia: 
zľava horný rad - Ján Belanec (veliteľ), Ladislav Majtán, Milan Maliar (člen výboru), Štefan Cesnek (referent mládeže), Dušan 

Ševčík (tajomník - ja :-) ), Martin Bollo (predseda DHZ), Ján Labuda (brigádnický referent), Milan Drabik, Miroslav Javorík 
(revízor DHZ) 

zľava dolný rad - Dušan Pytel (okresný delegát), MVDr. Milan Hlavatý (starosta obce Snežnica), Ing. Peter Harcek (starosta 
Lopušné Pažite, okresný delegát), Ing. Gabriela Bollová (účtovník DHZ) 

 Naše tohtoročné putovanie sa začalo 4. júna, keď sme už tretíkrát navštívili Staré 

Hory. Na miesto zvané Studnička miestni obyvatelia počas občianskych bojov ukryli sochu 

Panny Márie. Po skončení nepokojov ju vrátili späť do kostola. V 19. storočí voda zo 

Studničky priniesla uzdravenie miestnemu farárovi. Od mája do septembra sa v prípade  
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priaznivého počasia slávia sv. omše práve na Studničke. Staré Hory sú obľúbeným pútnickým 

miestom pre mnoho veriacich. Aj my sme ho zaradili do pravidelného pútnického programu. 

V našom putovaní sme pokračovali na Oravu. Najskôr sme navštívili menej známu obec KLIN, 

kde sa nad obcou týči 9,5 m vysoká socha KRISTA, podobná soche Krista v Rio de Janeiro. 

Ďalšou zastávkou na Orave bola obec Krivá. Z tejto obce pochádza blahoslavená Zdenka 

Schelingová.  

 Na sviatok Panny Márie Kráľovnej sme navštívili KRAKOV – ČENSTOCHOVÚ – LICHEŇ. 

Prvou zastávkou bol KRAKOV. V časti LAGIEWNIKY sme navštívili Sanktuárium Božieho 

milosrdenstva a tiež priľahlý kláštor, kde strávila posledné roky svätá FAUSTÍNA KOWALSKÁ. 

Ďalej sme pokračovali do Čenstochovej. Centrom pútnického miesta je JASNÁ HORA – 

najvýznamnejšie a najnavštevovanejšie pútnické miesto v Poľsku. Pokračovali sme 

v putovaní do mesta STARÝ LICHEŇ. Tu nás čakala bazilika, ktorá je vernou kópiou Baziliky sv. 

Petra vo Vatikáne. Je to najväčší kostol v Poľsku s najväčším zvonom a najväčším organom. 

 Najväčším sviatkom leta pre cirkev aj pre mladých boli Svetové dni mládeže (SDM), 

ktoré sa tento rok konali v KRAKOVE. Tak ako 2 milióny mladých pútnikov z celého sveta, aj 

16 mladých ľudí z našej farnosti si zbalilo kufre a vydali sa na púť, kde sa stretli s pápežom 

Františkom, ktorý v nich zanechal veľmi silný dojem. Okrem centrálneho programu sa mohli 

zúčastniť množstva koncertov, vystúpení, adorácií ... Plní výziev a zážitkov sa vydali na cestu 

domov, kde na nich v nočných hodinách čakali rodičia a príbuzní, kostol osvetlený sviečkami, 

hymna SDM znela z reproduktorov. 

 NOVINKY SPOD VRETŇA – tak znie názov novín, ktoré sa obec Snežnica rozhodla 

vydávať pre občanov. Je to občasník a dozviete sa z nich informácie z obce, farnosti, kultúry, 

športu, zdravia a o udalostiach, ktoré nám priniesol sám život. Za Novinkami spod Vretňa sa 

skrýva redakčná rada, ktorú tvoria Zuzka Ševčíková, Martinka Škorvánková, Dušan Ševčík, 

Mária Kukučíková, Peter Kukučík, Zitka Ševčíková a Veronika Smiešková – Sabelová. Prvé 

číslo novín vyšlo 6.6.2016 a do konca roka uzreli svetlo sveta tri vydania. Jeden výtlačok 

novín je distribuovaný do každej domácnosti v obci zdarma. 

doplnené info - neuvedené v kronike - ku koncu r. 2016 sa poslaneckého mandátu vzdal poslanec Martin Bollo, ktorého nahradil ďalší v 

poradí Miroslav Javorík. 

 Rok 2017 začal slávnostným príhovorom starostu obce MVDr. Milana Hlavatého. 

Niesol sa v duchu zhodnotenia aktivít predchádzajúceho roka. 

Štatistika za rok 2016: 

− počet obyvateľov k 31.12.2016  = 1003 
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− počet narodených detí  = 13  (7 chlapcov, 6 dievčat) 

− počet zomrelých občanov  = 9 

− počet prisťahovaných občanov  = 15 

− počet odsťahovaných občanov  = 14 

− počet uzavretých manželstiev  = 6 

V prvom januárovom týždni 2017 nastala ukážková zima, teploty na Slovensku a aj 

v našej obci klesli až na mínus 20 – 26 °C, čo je v posledných rokoch už dosť výnimočný jav. 

Aktívny život v obci to, našťastie, nezastavilo. 

 22. januára 2017 sa uskutočnilo milé podujatie – uvítanie novonarodených detí do 

života. Deťom boli darované poukážky v hodnote 70 EUR, darčekové koše a mamičky dostali 

spomienkové predmety od obce. 

                 

 Prvé dve februárové soboty sa v obci plesalo. Prvý ples organizovalo Poľovnícke 

združenie Vreteň, druhú februárovú sobotu sa konal 2. obecný ples. Do tanca hrala skupina 

BLACK BAND, známa aj z televíznej obrazovky. 

 18. februára 2017 bolo rušno tentokrát na námestí, kde sa konala obecná zabíjačka. 

Pod patronátom obce a v spolupráci s viacerými organizáciami obce (hasiči, futbalisti, 

pracovníci OÚ, členovia Jednoty dôchodcov a ZPCCHO Snežnica) si mohli občania 

pripomenúť zabíjačkové tradície, ale aj zakúpiť obľúbené zabíjačkové výrobky, ktoré boli 

kedysi bežné v každej domácnosti. 
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 V sobotu 25.2.2017 členovia Jednoty dôchodcov Snežnica v spolupráci s mladšími 

priaznivcami pripravili ďalšie kultúrne podujatie – chodenie po „šabliach“, tiež tradičný 

fašiangový sprievod v maskách, ktorý v minulosti patril medzi veľmi obľúbený. Obdobie 

fašiangovej veselosti ukončili ešte dve akcie – detský karneval, ktorého sa zúčastnilo asi 50 

detí v maskách, a pochovávanie basy, smútočno-humorný obrad, ktorý je na Slovensku 

obľúbeným zavŕšením veselého fašiangového obdobia. 

 V mesiaci apríl mnohí občania prežívali hlavne duchovnú radosť spojenú s obradmi 

Veľkej noci, na čo nadväzoval aj chrámový koncert heligonkárky Vlasty Mudríkovej, ktorý sa 

uskutočnil 23.4.2017 v našom kostole. Do programu sa zapojil aj miestny farský spevácky 

zbor. 

 1. mája 2017 sa potešili priaznivci snežnického ochotníckeho divadla, pre ktorých naši 

ochotníci nacvičili klasickú divadelnú hru z dedinského prostredia pod názvom Kubo. Pre 

veľký záujem odohrali v obci ešte jedno predstavenie a v jesennom období so svojou hrou 

vystupovali aj vo viacerých obciach regiónu. 

 Druhá májová nedeľa je už tradične venovaná sviatku matiek, ktoré sme si uctili 

slávnostným programom a malým posedením v sále kultúrneho domu. Posledný májový 

víkend sa uskutočnil už 5. farský majáles, ktorý sa teší veľkej obľube. 

 Jún začal oslavou MDD dvoma podujatiami: 1.6.2017 mohli deti 5. ročníka miestnej 

ZŠ navštíviť obecný úrad a hasičskú zbrojnicu v rámci Dňa otvorených dverí, ďalšie zábavné 

a športové aktivity boli pre deti pripravené na ihrisku 3. júna 2017. 

 Už tradičnou sa stáva aj oslava Dňa otcov, ktorej súčasťou je súťaž vo varení gulášu. 

Zapojilo sa do nej 9 družstiev a porota mala veľmi ťažkú úlohu, nakoniec víťazstvo prisúdila 

družstvu Ochotníkov pod vedením Petra Labudu. Vydarený deň bol ukončený 3. ročníkom 

futbalového zápasu Horná – Dolná, v ktorom zvíťazili  hráči dolného konca obce. 

Naša obec sa v tomto roku prihlásila do národnej 

súťaže Dedina roka 2017. Išlo o 9. ročník súťaže, ktorá 

má viacero kategórií, napríklad Dedina ako hospodár, 

Dedina ako maľovaná, Dedina ako klenotnica, atď. 

V piatok 2. júna 2017 navštívila obec hodnotiaca 

komisia súťaže. Jej členovia u nás strávili pekný 

a zaujímavý deň, zoznámili sa s činnosťou mnohých  
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organizácií, pozreli si predstavenie Kubo, zavítali aj do základnej školy a na ihrisko, prešli sa 

celou našou dedinkou, porozprávali sa s občanmi. Aj napriek tomu, že titul Dedina roka 2017 

nakoniec získala obec Oravská Polhora, myslíme si, že účasť v súťaži napomáha k pestovaniu 

súdržnosti a spolupatričnosti medzi našimi občanmi. 

Od 1. júla 2017 nastala zmena aj vo vedení našej farnosti. Náš obľúbený pán farár, 

PhDr. Ján Vrbata, bol po 6 rokoch vyššími cirkevnými úradmi preložený do farnosti Turzovka 

a novým kňazom v našej farnosti Snežnica sa stal Mgr. Martin Adamčík. Pána farára v našej 

obci srdečne vítame. 

V sobotu 19. augusta 2017 zorganizoval obecný úrad autobusový zájazd na 44. ročník 

medzinárodnej poľnohospodárskej a potravinovej výstavy Agrokomplex Nitra 2017. Mnohí 

účastníci sa takejto akcie zúčastnili po prvýkrát a na konci dňa neskrývali nadšenie 

z vydareného podujatia. 

A je tu september, čo znamená začiatok nového školského roka. Na konci júna školu 

opustilo 16 deviatakov, do školských lavíc si po prvýkrát zasadlo 14 detí – 8 dievčat a 6 

chlapcov. Škola sa ocitla v ťažkej situácii, nakoľko koncom augusta dovtedajšieho riaditeľa 

Mgr. Emila Jaššu zasiahli vážne zdravotné problémy, je dlhodobo práceneschopný. Vedením 

školy boli dočasne poverené PaedDr. Jana Chovancová, zastupujúca riaditeľka, a Mgr. Mária 

Ševčíková, zastupujúca zástupkyňa.  

V dňoch 14. a 15. septembra 2017 sa uskutočnili 22. Snežnické hodové slávnosti 

s pestrým programom. Svätou omšou pri Kaplnke na Medzivretní, koncert Mariána Bangu, 

vystúpenia folklórnych skupín Kysucké žubrienky, Kysuckí junáci, Kysucká vrchárska 

heligónka, Heligonkári Jarky Jelínkovej (členmi sú aj chlapci zo Snežnice: Martin Tomáš 

a Ondrej Žucha), vystúpenie domácich detských talentov a Snežnických varešiek, hodová 

veselica s kapelou Janinčanka, ohňová show, slávnostná svätá omša. 

 Počas sv. omše bol slávnostne posvätený erb farnosti. Na červenom štíte sa vyníma 

zlatý priebežný kríž, v ktorého strede je strieborné, tŕňovou korunou ovinuté srdce. 

V pravom dolnom rohu je strieborná ľalia. Erb pripomína, že farnosť Snežnica bola vyhlásená 

na Sviatok Najsvätejšieho Ježišovho Srdca a ľalia symbolizuje Pannu Máriu, stojacu pod 

krížom, čím si pripomíname patrocínium našej farnosti – Sedembolestnú Pannu Máriu. 

Súčasťou hodového programu bol tento rok aj pokus o prekonanie slovenského rekordu 

o najväčší ovocný koláč so želatínou. Úsilie našich žien bolo korunované úspechom, vytvorili 
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koláč s výmerou viac ako 11 m štvorcových, čím sme prekonali rekord obce Beluj z roku 

2016. Na koláč sa spotrebovalo: 43 kg múky, 40 kg cukru, 226 vajec, 70 kg ovocia a 18 litrov 

oleja. Pochutnali si na ňom nielen hodnotiaci komisár, samotné autorky (Emília Ševčíková, 

Magda Javoríková), prítomní diváci, televízny štáb televízie JOJ, návštevníci hodov na 

námestí, ale aj klienti viacerých sociálnych zariadení v Zádubní a Zástraní. Dobrá vec sa 

podarila. 

 22. októbra 2017 sa vo farskom kostole konal hudobný koncert pri príležitosti  100. 

výročia zjavenia Panny Márie vo Fatime, ktorý bol zavŕšením celého slávenia fatimského 

roku v našej farnosti. Program pozostával z mariánskych piesní a opisov fatimských zjavení 

a pripravili ho dievčatá pod vedením Zuzky Ševčíkovej z farského speváckeho zboru. Do 

programu sa zapojili aj deti z našej obce a celý hudobný program umocnil Marek Všetička 

hrou na husle. 

 4. novembra 2017 sa na celom Slovensku konali voľby poslancov a predsedov 

samosprávnych krajov. V Snežnici sa volieb zúčastnilo 31,38% oprávnených voličov. Novou 

predsedníčkou VÚC Žilina sa stala Mgr. Erika Jurinová, v našej obci ale najviac hlasov získal 

dovtedajší predseda Ing. Juraj Blanár. 

V nedeľu 5. novembra 2017 obec Snežnica v spolupráci s Jednotou dôchodcov 

zorganizovala 1. ročník súťaže v lúštení krížoviek. V troch kategóriách súťažilo deväť 

súťažiacich, ktorí riešili štyri klasické švédske krížovky a jednu osemsmerovku. Celkovým 

víťazom sa stal Ľubomír Horvát, ktorý prebral z rúk starostu víťazný pohár. 

Do priestorov kultúrneho domu 22. novembra 2017 prišli žiaci 6. – 9. ročníka 

miestnej základnej školy, aby sa zúčastnili taktiež 1. ročníka vedomostnej súťaže Poznaj svoju 

obec. Pripravila ju obec Snežnica a ZŠ s MŠ Snežnica. V prvom kole žiaci riešili test 

pozostávajúci z 30 otázok nielen o Snežnici, ale aj o našom Slovensku, v druhej časti dopĺňali 

pojmy do textu. V každom ročníku boli udelené po 3 ocenenia. Celkovou víťazkou sa stala 

žiačka VI. triedy Kristínka Javoríková. 

 Mesiac december sa niesol v znamení tradičných podujatí: 5.12.2017 deti potešil 

príchod Mikuláša, ktorý ich obdaroval sladkými balíčkami, dôchodcovia sa stretli pri peknom 

kultúrnom programe a malom pohostení v sále kultúrneho domu v nedeľu 10.12.2017. 

Týmto dvom podujatiam ešte predchádzala novinka – zapálenie adventných sviec na veľkom 

adventnom venci zo živej čečiny pred miestnym kostolom. Slávnostná vianočná atmosféra 

bola umocnená Jasličkovou pobožnosťou dňa 26. decembra 2017. 
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 V obci pracuje viacero záujmovo-spoločenských spolkov a združení, ktoré po celý rok 

aktívne pracovali, organizovali množstvo zaujímavých podujatí a napomáhali tak i pri 

zviditeľňovaní našej obce. Ide hlavne o Dobrovoľný hasičský zbor Snežnica, ktorého 

predsedom je Martin Bollo, veliteľom Ján Belanec. Okrem rôznych preventívnych aktivít sa 

členovia DHZ a ich priaznivci zúčastnili 30. apríla 2017 hasičskej púte do Rajeckej Lesnej, 

ktorá sa organizuje pri príležitosti sviatku svätého Floriána. 10. júna 2017 sa družstvo 

dorastu zúčastnilo okresnej súťaže v Nesluši, 1. júla 2017 súťažili aj žiaci v kategórii Plameň. 

Išlo o okresné kolo súťaže mladých hasičov, ktoré sa konalo v Lodne a v hlavnej disciplíne 

CTIF + štafeta skončili naši reprezentanti na 3.mieste. V sobotu 21.10.2017 sa zasa konalo 

Jesenné kolo hry Plameň na našej domácej pôde, kde sa súťažilo v 4 kategóriách. Súťažiaci 

boli z okolitých obcí, naši starší chlapci skončili na 2. mieste. Členovia DHZ sa tiež zúčastnili 

taktického cvičenia, ktoré sa konalo 22.10.2017 v Čadci. Okrem uvedených akcií sa členovia 

zboru zapojili do stráženia Božieho hrobu počas veľkonočných sviatkov, aktívne 

spolupracovali pri podujatiach počas hodových slávností, oslavách MDD, Mikuláša a iných 

aktivít. 

Jednota dôchodcov Snežnica je „mladá organizácia“. Pracuje v obci druhý rok, má 

svoj plán aktivít a jej členovia sa pravidelne stretávajú. Pre svojich členov pripravili chutný 

guláš na ihrisku, podieľali sa na pečení „rekordného“ ovocného koláča, zorganizovali 

krížovkársku súťaž, pripravili posedenie v mesiaci októbri – mesiaci úcty k starším, 

napomáhali pri organizovaní rôznych obecných podujatí. 

ZPCCHO Snežnica pracuje v našej obci 5 rokov a združuje ľudí, ktorí trpia rôznymi 

civilizačnými chorobami. Taktiež má svoj plán aktivít. Jej členovia sa stretávajú v mesačných 

intervaloch na rôznych prednáškach o predchádzaní či zmierňovaní zdravotných ťažkostí. 

Niektorí sa zúčastnili rekondičných pobytov v Turčianskych Tepliciach a Nimnici, pripravovali 

výstavu ručných prác, 5. vianočný bazár, zorganizovali výlet na južnú Moravu, kde navštívili 

Velehrad, Valtice a Lednice, a boli nápomocní pri obecných akciách. Pri zabezpečovaní 

rôznych obecných aktivít tiež pomáhajú aj miestni poľovníci. 

 Obec žije aj športovým životom. Dlhoročnú tradíciu má u nás futbal. Fungujú tu dva 

kluby – MŠK Snežnica a OŠK Snežnica. Mládežníci organizujú turnaje Snežnica cup 

s podporou Nadácie Kia Motors Slovakia, v ktorom naši mladí hráči v celkovom umiestnení 

získali 2. a 4. miesto. V V. lige U19 QUICK SPORT naši dorastenci obsadili 5. miesto, starším 

žiakom sa až tak nedarilo. Náš mužský káder z OŠK Snežnica pôsobil v VII. lige QUICK SPORT, 
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v ktorej štartovali 4 súťažné kolektívy. Po skončení jesennej časti súťaže sú naši muži na 3. 

mieste. Začiatkom júla sa už tradične koná futbalový turnaj – memoriál JUDr. Martina 

Ševčíka, do ktorého sa prihlásili 4 družstvá: Brodno, Rudina, Zástranie a domáca Snežnica. 

Zápasy „každého s každým“ sa hrali v nedeľu 2. júla 2017 a skončili víťazstvom Zástrania. 

Naše družstvo skončilo na druhom mieste. 

 V posledných rokoch sa mimoriadnej popularite teší aj cyklistika, nielen na Slovensku, 

ale aj v našej obci. 9. septembra 2017 sa konal 4. ročník pretekov ISTROFINAL SNEŽNICKÝ 

MTB MARATÓN, ktorý bol zároveň finálovým pretekom pre ŽILINSKÚ ŽUPATOUR. Súťažilo sa 

vo viacerých kategóriách – na krátkej (21 km) trati a dlhej (49km), ktorá prechádzala až cez 

13 katastrálnych území. Súčasťou bol aj detský pretek v okolí nášho futbalového ihriska. Na 

štart sa postavilo až 388 pretekárov nielen zo Slovenska, ale aj z okolitých krajín (Česko, 

Poľsko, Maďarsko). Najväčšiu zásluhu na organizovaní tohto náročného podujatia majú 

Michal Gábor a Tomáš Beňadik, ktorým pomáhali aj členovia CYKLO TEAMU LAVÍNA. Je to 

vynikajúca propagácia našej obce.  

 Spomínaný klub zorganizoval tiež v nedeľu 15. januára 2017 podujatie pod názvom 

Snežnické krkaháje – na bežkách okolo Snežnice a 11. augusta 2017 aj nočný prejazd na 

bicykli okolo Snežnice. Keď už je reč  o cyklistike, peknú reklamu robí našej obci mladý 

cyklista Patrik Podolák, ktorý sa teší úspechom na národnej, ale aj medzinárodnej úrovni. 

Pravidelnými športovými akciami sú v závere roka aj Štefanský a Silvestrovský výstup na 

Vreteň, ktoré majú takisto svojich skalných priaznivcov. 

 Po zriadení farnosti v našej obci aktívne pracuje aj miestne farské spoločenstvo, ktoré 

má za sebou obdobie plné zaujímavých podujatí: krížová cesta ku kaplnke na Medzivretní, 

obrady Veľkej noci, púte na Staré hory – Hronsek – Sampor, Fatima – Santiago de 

Compostela, Levoča – Spišská Kapitula (tu sa naši veriaci stretli aj s biskupom Mons. 

Štefanom Sečkom, ktorý pútnikom udelil svoje požehnanie), v júni sa mládež zúčastnila na 

gospelovom festivale Lumen v Trnave, v septembri sa konali hodové slávnosti spolu s omšou 

pri kaplnke na Medzivretní, chrámové koncerty v apríli a októbri, jasličková pobožnosť, 

požehnávanie príbytkov v trojkráľovom období a účasť na charitatívnych zbierkach. Bohatá 

činnosť pokračuje, hoci sme si museli od júla zvykať na nového pána farára Mgr. Martina 

Adamčíka. O bohatom dianí v našej obci sú občania informovaní prostredníctvom webovej 

stránky obce, ale aj cestou Noviniek spod Vretňa, občasníka, ktorý počas roka2017 vyšiel 

v troch číslach. 
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 Tento rok nebol v našej obci taký bohatý na veľké investičné akcie, ako ten minulý. 

Boli sme úspešní v menších projektoch, a to rozšírenie kamerového systému o 10 kamier (do 

školského areálu, na ihrisko, k bytovke), kde sme dostali 10 000 eur z Ministerstva vnútra 

a rozšírenie a rekonštrukciu obecného rozhlasu (na Hrby, k bytovke, na faru), kde sme 

dostali 9 090 eur z Ministerstva financií. Boli sme úspešní v žiadosti o rozšírenie vodovodu do 

časti Hrby, kde sme preinvestovali 50 000 eur z Envirofondu. Dĺžka predĺženého verejného 

vodovodu je 256,75 m. Stavba bola realizovaná od kaplnky pri rodinnom dome Králikovci, po 

rodinný dom Minárikovci. 

Začiatkom marca sa uskutočnilo čistenie obecného vodojemu, bol vypustený celý 

vodojem, asi 100 metrov kubických, problém so zakaľovaním sa však nepodarilo úplne 

odstrániť. 

Počas celého roku sa pracovalo na projekte rekonštrukcie kultúrneho domu 

v hodnote 250 000 eur, kde sme žiadatelia o dotáciu v Slovenskej inovačnej a energetickej 

agentúre. V prípade pridelenia dotácie sa bude rekonštrukcia realizovať až na budúci rok. 

 Zapojili sme sa aj do výzvy Ministerstva pôdohospodárstva na rekonštrukciu šatní na 

futbalovom ihrisku a vybudovanie detského ihriska na vyšnom konci obce. Rozpočet 

projektu je do 150 000 eur a hodnotenie sa uskutoční v roku 2018. Opätovne sme podali 

žiadosť na dotáciu na rozšírenie vodovodu a kanalizácie na Hrby. 

 V snahe zaistiť bezpečnosť na cestách, poverený zamestnanec obce v ranných 

hodinách zaisťuje bezpečný prechod detí cez cestu pri rod. dome č. 205 pri ZŠ, na troch 

miestach v obci boli umiestnené v neprehľadných zákrutách zrkadlá a s finančnou podporou 

Žilinského samosprávneho kraja boli zrekonštruované úseky cesty medzi Oškerdou a ČOV 

a od zvonice po dom Jaššovcov (Ondrej - Zbyňovský). 

 V tomto roku sa začala aj realizácia Krížovej cesty na Medzivretnie, ktorá je už 

z väčšej časti hotová. Treba ešte zrealizovať náter, vybudovať 2-3 oddychové zóny 

s lavičkami a zakúpiť zastavenia krížovej cesty. Zakúpenie 14. zastavení chce financovať pán 

starosta Hlavatý, ako prejav vďaky za dôveru, ktorú od občanov dostal. 

 Aj keď bol rok 2017 bohatý na rôzne okamihy, počas roka sme odprevadili na večnosť 

viacero našich spoluobčanov. Spomedzi iných dovtedy najstaršie občianky obce – Štefánia 

Ševčíková (Z murovanice) vo veku 94 rokov (zomrela 8.4.2017) a Pavlína Hrnková vo veku 94 

rokov (zomrela 26.10.2017). Vo veku 83 rokov (zomrel 5.7.2017) bývalý predseda národného 

výboru Anton Labuda. 
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 Smutných nás zastihla správa o úmrtí pána učiteľa Ľudovíta Mesiarika, ktorý zomrel 

8.3.2017 vo veku 65 rokov. Pán učiteľ Mesiarik dlhé roky učil v základnej škole, venoval sa 

turistike, založil strelecký krúžok, v ktorom so svojimi žiakmi dosahoval vynikajúce výsledky 

a získali množstvo ocenení. Aktívny zostal aj počas dôchodku, ako člen sa zapájal do aktivít 

Zväzu postihnutých civilizačnými chorobami. Pamätať si ho budeme ako milého človeka 

s optimistickým pohľadom na život, ktorý mal vždy čas na rozhovor so svojimi spoluobčanmi. 

Demografický vývoj – štatistika: K 31.12.2017 v našej obci je prihlásených 1018 občanov, 

z toho 419 žien, 379 mužov, detí do 15 rokov 182, od 15 do 18 rokov 38 mladých ľudí. 

 Volám sa Emília Budinská, rodená Ševčíková. Na obecnom zastupiteľstve v Snežnici 

som 19.3.2018 bola zvolená za kronikárku: „Som vďačná, že som dostala príležitosť viesť 

kroniku obce Snežnica. Chcem Vám zapisovať udalosti, ktoré sa dotýkajú našej obce a našich 

občanov. Svojimi zápiskami chcem dosiahnuť, aby i po rokoch cítilo skutočný život obce, 

radosti i starosti občanov a aby mladá generácia so záujmom obracala staré, zažltnuté listy 

tejto krásnej knihy – kroniky.“ 

 Začnem trochu netradične a to 31. decembrom 2017, kde nám studené a daždivé 

počasie neumožnilo tradičný „Silvestrovský výstup na Veľký Vreteň“. Iba zopár odvážlivcov 

sa vybralo zdolať náročnú túru. Prvý január 2018 sa niesol obcou príhovor starostu obce 

Milana Hlavatého, kde zhodnotil uplynulý rok a poinformoval občanov o ďalších plánoch 

rozvoja obce. 

 Šiesteho januára 2018 zorganizoval starosta obce v telocvični ZŠ 1. ročník 

Trojkráľového turnaja v stolnom tenise o Putovný pohár starostu obce. Zúčastnilo sa až 30 

súťažiacich. Suverénom prvého ročníka bol súťažiaci Peter Ježo, ktorý si prebral od starostu 

obce putovný pohár. Najstarší účastník turnaja bol 77-ročný pán Štefan Bollo. Bola to 

výborná akcia a už sa na ňu opäť tešia priaznivci stolného tenisu. 

 21.01.2018 uvítal starosta obce všetky novonarodené deti v r. 2017. Bolo ich 11, z 

toho 7 dievčat a 4 chlapci. Podujatie sa vždy nesie v príjemnej atmosfére. Starosta poprial 

deťom veľa zdravia a podaroval im 100 € poukážku a osušku s ich menom. Pozornosť sa ušla 

i mamičkám, ktoré boli obdarované ružičkou a upomienkovými predmetmi od obce. 

Dvojnásobnú radosť majú v rodine Jancových (Katka rod. Bačíková a Lukáš), kde sa narodili 

dvojičky Nikolka a Natálka. Posledné dvojičky, ktoré sa u nás narodili boli pred 15. rokmi 

Soňka a Ivanka Labudové.  
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       kresby do kroniky pri príležitosti uvedenie detí do  
                                                                                                                 života realizuje už dlhodobo náš občan - Juraj Knotek 

 
 

 

 Koncom roka 2017 vydalo regionálne vydavateľstvo knihu Dolné Kysuce. Je tu 

spomenutá i obec Snežnica. Kniha je rozdelená do troch kapitol: samosprávy, dobrovoľní 

hasiči a úspešné firmy a osobnosti. Pán starosta MVDr. Milan Hlavatý sa v rozhovore pre 

knihu vyjadril, že Snežnica spĺňa všetky atribúty modernej, ale aj tradičnej dediny. Medzi 

priority občanov obce patrí zachovanie tradícií našich predkov a udržiavanie medziľudských 

vzťahov. 

 Posledná sobota v januári patrila ďalšiemu ročníku obecného plesu, ktorého 

hostiteľom bol starosta obce MVDr. Milan Hlavatý s manželkou Jankou. Opäť viac ako 50 

párov sa zabávalo pri skupine ROYAL. Hosťom večera bola Fatranská muzika, ktorá veľkolepo 

dotvorila úroveň tohto podujatia. 
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 Prvú februárovú sobotu sa opäť plesalo. Uskutočnil sa ples Poľovníckeho združenia 

Vreteň. Hlavnú záštitu nad týmto podujatím prevzal náš domáci poľovník Jaroslav Labuda 

s manželkou Zuzkou. Prvá cena v tombole bol „diviačik na márach“. Opäť jedna z veľmi 

dobrých a vydarených akcií. 

 10.2.2018 v ranných hodinách sa doviezla svinka z Púchova, ktorá bola ozaj súca na 

zabíjačku. DHZ po dvoch rokoch vystriedali obec ako organizátora. Akcia sa uskutočnila na 

priestranstve pri zbrojnici vedľa obecného úradu. Prítomní si mohli pochutiť na tradičných 

zabíjačkových špecialitách. Veľkým oživením bola aj účasť heligonkárov zo Zborova nad 

Bystricou, ktorí spríjemnili spoločné chvíle naším občanom. No medzitým sa už mladá chasa 

vydala so spevom po dedine chodiť „po šabliach“. Večer nesmelo chýbať pochovávanie basy 

v smútočnom – humornom podaní Dušana Ševčíka a členov ochotníckeho divadla. Pred 

polnocou už plačky plakali za zosnulou basou, ktorú odprevadili na 40-dňový pôst. V utorok 

pred začatím pôstu obec uskutočnila v KD detský karneval. Prišlo okolo 60 detí v maskách. 

Tancovala sa i detská zumba v podaní Mišky Chrapčíkovej a Martinky Škorvánkovej. 

 Vo februári pán starosta s manželkou Jankou pozvali členov ochotníckeho divadla 

Snežnica na posedenie spojené s chutným obedom. Ako poďakovanie za obnovenie divadla 

dal každému členovi fotoknihu, ktoré obsahovali fotografie z divadelných predstavení. Na 

obecnom zastupiteľstve starosta obce a poslanci OZ poďakovali Mgr. Emilovi Jaššovi za 

prácu pre obec vo funkcii riaditeľa ZŠ a MŠ Snežnica a rovnako aj za pedagogickú činnosť 

v škole. Do dôchodku mu popriali veľa zdravia a životného elánu. 

 S pokorou sme prežívali jedinečný týždeň v roku, Tajomstvá Ježišovho života, smrti 

a zmŕtvychvstania. Piatok sa konala krížová cesta na Medzivretní, neskôr s začali obrady 

Veľkého piatku vo farskom kostole. Biela sobota sa začala poklonou pri Božom hrobe a po 

západe slnka začali obrady Vzkriesenia. Po sviatočných veľkonočných omšiach nás starosta 

obce s poslancami OÚ vyšibal a pokropil studenou vodičkou, aby sme boli zdravé a čulé po 

celý rok. 

 Tradične sme s hasičmi navštívili 13. ročník Hasičskej púte v Rajeckej Lesnej pri 

príležitosti Dňa sv. Floriána. V úvode sv. omše sme si vypočuli životopis tohto svätca a na 

mieste boli i relikvie sv. Floriána, ktoré priniesli poľskí hasiči. Prvý máj popoludní sme strávili 

pri sv. omši na Lysine, keďže máj je mariánsky mesiac. Nápomocní boli hasiči, ktorí sa 

postarali o ozvučenie a pomoc pri sv. omši. Nesmieme zabudnúť i na nočné stavanie májov, 

ale i obecného, ktorý sa v prvý májový deň pekne ukázal na námestí. Druhá májová nedeľa 

sa niesla v duchu oslavy matiek. Úvodným slovom vystúpil starosta obce Milan Hlavatý,  
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ktorý naozaj pekným príhovorom prinútil  sa zamyslieť asi všetkých prítomných. Nasledovalo 

vystúpenie detí z MŠ a ZŠ v Snežnici. Napokon sa podával chutný obed a mamičky boli 

starostom obdarované praktickými darčekmi (jar a aviváž). Potom sme si spoločne zaspievali 

a s dobrým pocitom sme sa pobrali domov. 

 26. mája sa konal šiestykrát farský majáles, pre ktorý je tiež príznačná radosť, 

veselosť a smiech. Do tanca hrala hudobná skupina REMIX a hosťom večera bola ľudová 

hudba Minárikovcov z Horného Vadičova. Ďakujeme všetkým tým, ktorí prišli a nechcelo 

sa im odísť. Od roku 2015 začal starosta obce organizovať pre žiakov piateho ročníka Deň 

otvorených dverí na Obecnom úrade v Snežnici. Tento nápad sa ujal a na Deň detí otvoril 

dvere na obecnom úrade žiakom domácej základnej školy práve pán starosta. Počas dňa si 

žiaci vyskúšali úlohu poslancov v zasadačke obecného úradu, posadili sa do kresla starostu 

a vypočuli si, čo všetko riešia pracovníci v obci. Keďže DOD sa spája aj s prezentáciou našich 

hasičov a požiarnej zbrojnice, deti si mohli vyskúšať zásahové obleky hasičov, posadiť sa za 

volant hasičského auta a prezrieť  si vybavenie zbrojnice. Na záver navštívili miestny rozhlas 

a pozvali všetky deti na MDD. 

 V sobotu 2. júna mali svoju oslavu na ihrisku pod Vretňom všetky deti. Počasie 

spočiatku neprialo, ale napokon sa predsa ukázalo slniečko a deti sa mohli vyšantiť na 

rôznych atrakciách, súťažiach, mohli si dať namaľovať tvár, pochutiť si na maškrtách... Pre 

daždivé počasie sa zrušilo i kynologické vystúpenie psovodov, ale deťom to úsmev na tvári 

nezobralo. 

 Už tradične sa pre nás stala púť na Staré Hory. Zo Snežnice nás vyprevádzala 

zatiahnutá obloha, no na Staré Hory sme prišli v sprievode slnečných lúčov, preto sa i svätá 

omša konala na Studničke, v blízkom horskom prostredí. V Kláštore pod Znievom sme mali 

na spiatočnej ceste naplánovanú krížovú cestu. Z púte sme prichádzali za spevu piesní 

a v dobrej nálade. Druhú júnovú nedeľu sa opäť ozvali oteckovia s ich sviatkom. Na ihrisku sa 

vo varení guláša stretlo 8 družstiev a za peknej muziky od heligonkárov zo Zborova nad 

Bystricou sa predbiehali, kto bude mať najlepší guláš. Porota vyhodnotila 1. miesto Hasiči - 

DHZ, druhé miesto družstvo ochotníckeho divadla a 3. miesto získalo družstvo Žilinčanov. Vo 

futbale za kratší koniec ťahalo družstvo dolnej, takže zvíťazilo družstvo HORNÁ. 

 Aj našej mládeži patrí vďaka za tradíciu Jánskej vatry. Predvečer svätého Jána okolo 

22:00 hodine zapálili pri Trojaku (na vrch Diele) vatru. Zúčastnilo sa okolo 120 občanov 

a starší radi porozprávali o mladosti a rôznych zážitkoch. 
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voľby - obec 

 

  

Aj tento rok zorganizoval OŠK Snežnica 7. júla 2018 futbalový turnaj – v poradí už 19. ročník 

Memoriálu JUDr. Martina Ševčíka. Tento rok OŠK oslavuje 65. výročie založenia futbalu 

v obci. Pri tejto príležitosti sa rozhodli oceniť viacerých obetavých ľudí, ktorí boli, alebo sú 

prínosom pre rozvoj domáceho futbalu. 

 Do dejín našej mladej farnosti si môžeme zapísať dátum 19.8.2018, kedy sa splnila 

túžba viacerých farníkov vybudovať Krížovú cestu, ktorej zasvätenia vedú ku kaplnke na 

Medzivretní, v krásnom horskom prostredí. Po požehnaní Krížovej cesty nám pri kaplnke 

Mons. Tomáš Galis – biskup vyslúžil svätú omšu. Bola tam prítomná aj televízia Lux. 

Základná škola s materskou školou Snežnica oslávila 50. výročie otvorenia. Naša škola sa 

stane školou kvalitnou a otvorenou, kde sa žiak učí, ako sa učiť, ako premýšľať, ako sám 

prispievať k formovaniu vlastnej budúcnosti - to je vízia školy. PaedDr. Jana Chovancová je 

riaditeľkou školy a Mgr. Zina Labudová zástupca riaditeľa školy. 

 Obec zorganizovala v poradí už 23. ročník hodových slávnosti, ktoré sú dlhodobo 

späté so sviatkom Sedembolestnej Panny Márie – 15. september. Hody začali slávnostnou 

svätou omšou pri Kaplnke na Medzivretní. Večerný program pokračoval v sále kultúrneho 

domu – Oprášené krpce. Zábava pokračovala na námestí v doprovode kapely LUX BAND až 

do rána. Mohli sme vidieť i ohňovú show formácie BLACK EVILS. Hodové ráno nás privítalo 

pekným počasím a začalo sa slávnostnými svätými omšami.  

 I tento rok sme sa druhý krát zapísali do Slovenskej knihy rekordov a vytvorili sme 

ďalší rekord – „Čo hlava to mafina a ešte trochu viac ...“ Keďže aktuálne má naša obec 1 013 

obyvateľov, takýto bol i počet koláčikov. V názve rekordu „a ešte trochu viac“ znamenalo, že 

sa mafin upieklo okolo 1 500 kusov. Starosta obce okolo 300 ks odovzdal riaditeľovi Centra 

sociálnych služieb v Zástraní. Námestie sa opätovne naplnilo nadšencami ľudovej hudby 

a postupne vystúpili: Heligonkári Jarky Jelínkovej, Nebeská muzika, Krasňanci a na záver naše 

Varešky.                                                                

 V roku 2018 požiadala obec Snežnica v spolupráci s členmi ochotníckeho divadla 

o dotáciu na kúpu krojov cez Žilinský samosprávny kraj. Našej žiadosti vyhoveli a vďaka 1 200 

€  a finančná čiastka 300 € od obce sa zakúpili dva ženské a štyri mužské kroje. 

Kandidáti na starostu obce Snežnica - VOĽBY - 10.NOVEMBER 2018 

Ján Cesnek – nezávislý, 

Milan Hlavatý MVDr. – Smer – sociálna demokracia 

Zdeno Kopas – nezávislý 
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Daniel Michel Ing. – SNS 

 

Vyhral  kandidát – Milan Hlavatý MVDr. S počtom  platných hlasov – 445 

Účasť voličov – 633 (78,54%) 

Zapísaných voličov  - 806 

 

Do obecného zastupiteľstva zasadli: 

Ľubomír Jaššo Ing.,   399 hlasov 

Magdaléna Javoríková,  280 

Peter Kukučík,    337 

Ivan Labuda Bc.,   286 

Daniel Michel Ing.,   263 

Roman Puček,    146 

Dušan Ševčík Bc.,   435 

Miroslav Ševčík,   308 

Pavol Ševčík.    357 

 

Novému či staronovému pánu starostovi a poslancom OZ prajeme veľa zdravia a síl do ďalšej 

práce. 

 Dňa 5. decembra opäť medzi deti zavítal Svätý Mikuláš s anjelmi a čertíkom. Po 

detskej svätej omši ku kostolu prišiel Mikuláš s baličkami pre dobré deti. Privítali ho 

potleskom, ale aj básničkami. Posedenie dôchodcov pod jedličkou je veľmi milá akcia. Žiaci si 

každoročne pripravia kultúrny program. Pán starosta s poslancami privítajú dôchodcov 

a obdarujú ich kalendárom a čokoládou. Nechýba ani prípitok, oblátka s medom, dobré 

papanie, koláčik, ovocie. 

 A už prichádzajú Vianoce ... Plné lásky, porozumenia a rodinnej idylky. Na polnočnej 

svätej omši sa vinšuje ľudovými tradičnými vinšami a koledami s harmonikami a vinšovníkmi 

v krojoch (tento rok v nových). Ku krásnej Vianočnej atmosfére už tradične u nás patrí aj 

Jasličková pobožnosť. Konala sa 25.12. v sále kultúrneho domu, kde si účinkujúci nacvičili 

narodenie Božieho dieťaťa. Záver roka bol tradičný silvestrovský výstup na Veľký Vreteň, no 

opäť pre vlhké nepriaznivé počasie sa zúčastnilo menej odvážlivcov ako po minulé roky. 

O polnoci bolo jasno a ohňostroje sa mohli ukázať nad dedinou v plnej paráde.  

 V našej obci pracuje veľa spoločenských združení a spolkov, ktoré tiež pomáhajú pri 

skrášľovaní našej obce a aj pri zviditeľňovaní.  
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 8. septembra sa konal 5. ročník Istrofinal Snežnický MTB maratón. Mal rekordný 

počet pretekárov – 481 (viac od 4. ročníka o 100). Súťažilo sa na krátkej 21 km a na dlhej 50 

km trati. Ale myslelo sa aj na deti, pre ktoré bol pripravený detský pretek. Takže aj cyklistika 

nám robí dobre meno pre obec. Zastúpenie mali viaceré štáty ako Česko, Maďarsko, Poľsko. 

 Zväz sa schádza každý mesiac na členských schôdzach. Robia rôzne aktivity, 

prednášky, pomáhajú pri akciách. Chodia na rekondičné pobyty, na výlety, športové aktivity 

spojené s varením guláša. Tradične sa podieľajú na vianočnej tombole pre dôchodcov, robia 

vianočný bazár, usporiadali výstavu „čo nám dala záhrada,“ navštevujú kultúrne podujatia. 

 Predsedkyňa JD Magdaléna Javoríková spája ľudí rôznymi akciami a aktivitami, ako 

sú: pomoc pri zveľaďovaní obce, čistenie okolo kostola, úprava cintorína, pri obecných 

akciách, riešenie krížoviek,... Posolstvo organizácie je spájať ľudí a preto je dôležité, aby 

fungovala ďalej ešte veľa rokov. 

 Farské spoločenstvá - Každoročne sa navštívi veľa pútnických miest. Staré Hory, 

Kláštor pod Znievom, Lurdy, Brno, Křtiny, La Salette vo francúzskych Alpách, Košice 

(blahorečenie Anny Kolesárovej). V Prešove sa koncom júla uskutočnilo Národné stretnutie 

mládeže, kde sa i naša farská mládež zúčastnila. V novembri bol 10. ročník „Týždňa cirkvi pre 

mládež“ tzv. GODZONE PROJEKT 2018. Zimný štadión v Žiline zažíval krásny čas plný hudby, 

smiechu a zábavy. 

 Aj naši hasiči sú veľmi aktívny pri zveľaďovaní obce, pri akciách, kalamitách. Dôstojne 

sa zúčastňujú aj na posledných rozlúčkach svojich členov nielen v obci, ale aj na Dolných 

Kysuciach. Prezentujú svoju techniku v ZŠ, MŠ, sú k dispozícií na deň otvorených dverí OÚ. 

Tento rok viackrát mali výjazd pri požiaroch v lese a to aj v katastri Radoľa a Brodno. 

Každoročne sa zúčastňujú na Floriánskej svätej omši v Rajeckej Lesnej. Pri slávnosti Veľkej 

noci strážia Boží hrob, sú nápomocní pri sv. omšiach v prírode, pri Krížovej ceste, ale aj pri 

čistení obecnej kanalizácie, kde sú často problémy. 

 Tradične organizujú Ples poľovníkov. Pomáhajú pri obecných akciách. Jaroslav Labuda 

bol i v ZŠ, MŠ, aby mládeži niečo porozprával o zvieratách a vtákoch, ktoré u nás žijú. Varia 

dobre guláše, či už na hodoch, ale aj na vysviacke Krížovej cesty. V našej obci majú čoraz 

väčšie zastúpenie aj včelári. Pán Štefan Bollo navštívil ZŠ, MŠ a žiakom rozprával o svojich 

včielkach. Odpovedal na zvedavé otázky detí.  
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 V tomto roku oslávili 65. výročie založenia futbalu. Organizujú futbalové turnaje 

a Memoriál JUDr. Martina Ševčíka. V sezóne 2018/2019 nás reprezentujú v 6. lige. 

V súťažiach sa im moc nedarí a tesne pred koncom boli na poslednom mieste. 

 Naše najmladšie nádeje vo futbale – prípravke sa venuje tréner Štefan Labuda. 

Mladší žiaci a starší žiaci pôsobia v III. Lige. Obe družstvá pôsobia v dvojičkovej súťaži pod 

názvom MŠK Snežnica – ŠK Radoľa. Mládeži sa darí a predvádzajú pekné výkony. 

 Je to občasník a v tomto roku vyšiel 3x. Zaujímavo nás informuje o dianí v obci. 

Občania sa radi pýtajú, kedy vyjde ďalšie číslo. 

 V roku 2018 bolo extrémne počasie. Aj Hromnice sa zaobišli bez mrazov. Marec 

vyhodnotený ako najchladnejší za posledných 30 rokov. Ráno bol mráz -9 -12 °C bez vetra, 

cez deň už teplé slniečko. 20. apríla bolo 22 °C  Vreteň sa zo dňa na deň zazelenal. Na 

Medarda pršalo, z 30 °C sa ochladilo na 15 - 20°C (ako v apríli) aj tri krát za deň sa mení 

počasie. Júl ku koncu 30 – 35 °C, sucho, extrémne teplo. Huby nerastú. V auguste začali 

prívalové dažde, no naďalej teplo, sucho, vysušená zem. Do Vianoc väčšia snehová nádielka 

neprišla. Deti nastupovali po prázdninách až 8.1.2019, takže sa ešte stihli vyšantiť v snehu, 

ktorý napadol po Novom roku. Napriek suchému roku bola veľmi dobrá úroda zemiakov, 

ovocia, zrna i kukurice. 

 Obec v roku 2018 dostala dotáciu 5 000€ na rozšírenie verejného osvetlenia. 

Vymenilo sa viac ako 50 svetiel za LED svetlá, kde je úspora okolo 60% energie. Z vlastných 

prostriedkov obce sa postavili nové autobusové zastávky v sume 4 200  eur. Vybudovalo sa 

parkovisko pri ZŠ s MŠ v sume asi 4 000 eur. Zhotovilo sa zábradlie okolo potoka v sume 

1 000 eur. Dostala sa i dotácia na rekonštrukciu kultúrneho domu okolo 250 000 eur. 

V novembri bola opravená cesta pri družstve.  

 Medzi najstarších občanov obce patrí Štefánia Kukučíková - 90 rokov a z mužov Rehor 

Machút - 91 rokov.  K 31.12.2018 bolo v obci 1033 občanov, z toho 536 žien a 497 mužov. 

Narodilo sa 12 detí, k pobytu sa prihlásilo 39 ľudí, zomrelo 12 občanov, uzatvorených bolo 

12 sobášov. 

Priemerný vek za rok 2018 je 38,51 roka. 

Detí do 15 rokov – 191. 

Od 15 – 18 rokov – 35 

Dospelých – 807 občanov (68 vdov, 6 vdovcov) 

A opäť sme o rok starší. 
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 Nový rok patrí príhovoru starostu obce. Všetkým zaželal Bohom požehnaný rok 2019. 

Srdečne sa poďakoval i za dôveru, ktorú mu občania dali vo voľbách. 

 Trojkráľový turnaj v stolnom tenise o putovný pohár starostu obce sa konal 

v telocvični ZŠ. Prihlásilo sa 23 súťažiacich. Víťazom sa stal pán Kuriak z Nesluše. Najstarším 

účastníkom bol Štefan Bollo (78), ale svojím elánom a duchom zahanbil aj mladších súperov. 

 Koncom januára privítal starosta obce v sále KD všetky narodené deti v roku 2018 

spolu s rodičmi (5 dievčat a 7 chlapcov). Upomienkové predmety od obce a príjemné 

posedenie s občerstvením sa nieslo v dobrej nálade.  

        

 V januári sa stretla kultúrna komisia založená pri OZ.  Zaoberala sa akciami počas 

roka, ale hlavné zameranie bolo na obecný ples, kde sa vymyslela výzdoba v ľudovom tóne. 

Pri tejto príležitosti pán Juraj Knotek namaľoval do chodby obraz tanečníkov, ktorý zapadol 

do výzdoby. 

 14.1.2019 bola vyhlásená kalamitná situácia na Kysuciach. Aj naši hasiči boli 

nápomocní a uvoľňovali sneh v potoku. Dedinkou zavládla tma, od 1900 hodine do polnoci 

nebolo elektriky. Porucha bola nahlásená z elektrárni, nakoľko všade bolo veľa snehu 

a prišiel odmäk. 

 Obecný ples mal opäť dobrý ohlas, veď vyše 100 ľudí sa zabávalo do bieleho rána. 

Chutné jedlo od šéfkuchára Mira Ševčíka všetkým chutilo. 
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 Už 8. ročník obecnej zabíjačky, spolu s organizáciami začala 2.3.2019. Jaternice, 

klobásy, tlačenky, kapustnica, čerstvé bravčové mäsko na predaj, kapustniaky, zabíjačková 

pečená špecialita. V šenku u richtára sa podávalo hriate, varené vínko, borovička, slivovička 

to všetko patrí i vždy patrilo k zabíjačkám. Hudobná skupina 3 ESA nás potešili svojimi 

gitarovými repertoármi. Večer bola zábava s pochovávaním basy. I deti sa mali možnosť 

vyšantiť na detskom maškarnom plese, kde si s radosťou zatancovali i zumbu pod vedením 

Mišky Chrapčíkovej. Deti, ale aj rodičia mali pripravené fašiangové šišky, čaj a od pána 

starostu každá  maska dostala sladkú odmenu. 

 Prvé kolo prezidentských volieb sa konalo 16.3. Bolo prihlásených 15 uchádzačov. 

Druhé kolo bolo 30.3., kde postúpili Maroš Šefčovič a Zuzana Čaputová. Maroš Šefčovič 

skončil na druhom mieste s 41.6 %. Takže Slovensko si zvolilo svoju prvú prezidentku Zuzanu 

Čaputovú s 58,4 %.  

 S pokorou v srdci sme sa opäť zahĺbili do Veľkého týždňa, kde budeme sláviť Trojdnie, 

ktoré vyvrcholí slávnosťou Zmŕtvychvstania. Po západe slnka začne Vigília. Na Veľkonočnú 

nedeľu a pondelok pred kostolom starosta obce s poslancami šikovne vyšibali a obliali 

čerstvou vodičkou všetky dievčatá i ženičky vychádzajúce z kostola. 

 Na Veľkonočný pondelok (v kronike nesprávne uvedené veľk. nedeľa) horelo z boku Veľkého Vretňa 

na našom katastrálnom území. Zasahovali i naši DHZ v počte 13, ale na pomoc museli prísť aj 

štátni hasiči, nakoľko to bol náročný terén. 

 V apríli starosta obce Milan Hlavatý s manželkou usporiadal výlet pre občanov na 

Flóru Olomouc. Bola to pastva pre oči, krásne kvety, bonsaje, kaktusy. Druhá májová nedeľa 

už tradične patrí našim mamám, mamkám, mamičkám. Pán starosta s poslancami OZ pozval 

všetky mamičky do sále KD. Kultúrnym programom nás potešili žiaci ZŠ a MŠ. Chutné jedlo, 

koláčik a darček určite potešilo nejedno srdiečko. 

 25.máj patril voľbám do Európskeho parlamentu. Štvrté voľby do EP na Slovensku 

s účasťou 22,74 %, kde noví 14 euro-poslanci preberú mandát v Štrasburgu od 1. júla. V EP 

budú pôsobiť 5 rokov, do roku 2024. 

 Posledný májový deň opäť patril DOD na obecnom úrade. Žiaci 5. ročníka ZŠ a aj žiaci 

MŠ popozerali priestory OÚ. Pánu starostovi dali i veľa otázok, na ktoré im trpezlivo 

odpovedal. Žiaci cez obecný rozhlas pozvali všetky deti na oslavu MDD, a na váľanie 

obecného mája. Neskôr navštívili hasičov, ktorí ich čakali v zbrojnici. 
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 Oslava MDD sa konala na ihrisku. Boli pripravené súťaže, kolotoč, sladkosti, hranolky, 

maľovanie na tvár. Prišli i záchranársky psi, kde ich psovodi mali pripravené rôzne ukážky ich 

pôsobenia. Pri váľaní obecného mája nás potešili mladí heligonkári Ondrej Žucha a Martin 

Tomáš. 

 7. ročník súťaže vo varení guláša a futbalový zápas Horná – Dolná už tradične patrí 

k dátumu Dňa otcov. Tento rok vyhrala Dolná. 8 súťažných družstiev miešalo gulášik, ale 

víťaz môže byť len jeden. Prvé miesto získala „Farnosť“ pod vedením majstra kuchára Petra 

Labudu, Jarka Labudu ml. a Milana Chudého. Gratulujeme! 

 Snežnická mládež pozvala spoluobčanov na Jánsku vatru, ktorá sa konala na Hôrke. Je 

dobré, že i mládež dodržiava aspoň pár zvykov z našej dediny, hoci ich moc nemáme. 

 Starosta obce s manželkou, športovci, priaznivci športu, heligonkári i občania 

Snežnice dňa 4.7. na námestí čakali futbalový zväz Taga z Rumunska. Okrem ďalších 

slovenských futbalových zväzov i naši futbalisti boli zahrnutí pri nakrúcaní filmu Slovensko – 

Rumunskej produkcie, ktorý by mal byť hotový v roku 2020. Po spoločnej večere  navštívili 

i náš hostinec, kde im chutilo pivo. 5.7 sa konal 20.ročník memoriálu JUDr. Martina Ševčíka. 

Nastúpili fut. družstvá zo Snežnice, Brodna, Mojša a Tagy.  6.7. - na večeru sme pripravovali 

na ihrisku naše tradičné halušky s bryndzou a slaninkou. Taga nám „na oplátku“ uvarila svoje 

národné jedlo „fazuľovicu s údeným mäsom“. 7.7 - turnaj štyroch strán. Začiatok bol veľmi 

dôstojný, nástup s hymnami a zástavami. Zúčastnilo sa Poľsko, Rumunsko, Česko, Slovensko. 

Večerom Rumuni odchádzali domov. Lúčenie bolo milé, ale smutné. 

 Deň pred hodmi na Sviatok povýšenia Kríža sa konala sv. omša na Medzivretní. 

Neskôr na námestí vystúpila hudobná skupina „Bravo“ z Novej Ľubovne, ktorú pozval 

a zasponzoroval náš občan a poslanec národnej rady Stanislav Kmec. Potom ich vystriedala 

skupina „Sme tu“, ktorá ľudí zabávala až do rána. Na druhý deň bola slávnostná hodová 

omša. Popoludní vystúpili Krasňanci s heligonkárom Martinom Čerňanským. Neskôr sa 

v plnej paráde ukázali súrodenci Filip a Kristína Cesnekovi, Martin a Martina Tomášovi 

a Ondrej Žucha so svojimi harmonikami ku ktorým pridali aj svoj spev. Prišli nás potešiť i deti 

zo škôlky, ktoré mali pripravený pekný program pod vedením svojich učiteliek. Heligonka 

potešila nejedno srdiečko svojimi piesňami. Na záver čerešničkou bola spevácka skupina 

„Dolinka“ z Novej Bystrice, ktorej spev sa rozliehal ďaleko po dedine. 

 Prvý október bol smutný pre hudobný svet. Zaznela správa o úmrtí Karla Gotta vo 

veku 80 rokov. Bol to československý spevák, ktorý viac ako 60 rokov pôsobil v hudobnej 

sfére. Svojimi piesňami vedel potešiť všetky vekové kategórie. 
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 23. november sa niesol v podobe gratulácií nášmu pánovi starostovi obce Milanovi 

Hlavatému, ktorý sa dožil krásnych 50 rokov. Prajeme mu veľa zdravia a Božích milostí 

v kruhu svojich najbližších. 

 Pri kostole bol na začiatku adventu zhotovený veľký adventný veniec, kde sme sa 

zhromaždili po svätej omši, aby sa zapálila prvá svieca. Pán farár posvätil veniec a aj sviece. 

Deti z MŠ si pripravili adventné básne a piesne. Ondrej Žucha nám zahral krásne melódie. 

Podával sa aj punč, ktorý dobre padol v chladnom počasí. Ako každý rok v tomto čase po 

detskej svätej omši zavítal k našim dobrým deťom svätý Mikuláš. Doprovod mu robili anjeli 

a čert. Privítali ich potleskom, ale aj básničkami. 

 Aj tento rok sa konalo posedenie pre dôchodcov. Kultúrny program pripravili deti zo 

ZŠ a MŠ. Chutné jedlo, koláčik aj darček od starostu obce potešilo nejedno srdiečko. Veselým 

spevom sa skončilo milé stretnutie dôchodcov so starostom obce a poslancami. 

 Na Štedrý deň sa pred večerom dedinou ozvali krásne koledy a v obecnom rozhlase 

pán starosta poprial všetkým ľuďom dobrej vôle krásne Vianoce. Po polnočnej svätej omši sa 

ľudoví koledníci spevom, vinšmi prihovorili veriacim, ktorí boli v kostole. Sprevádzali ich 

heligonkári a huslista. 

 Tento rok počasie prialo priaznivcom výstupu na Veľký Vreteň. Snehu nebolo veľa 

a bolo primrznuté. O polnoci sa celá obec mihotala vo svetle ohňostrojov, prskaviek ale 

nechýbala ani pyrotechnika, ktorá riadne búchala. Cez Vianoce nechýbala „Jasličková 

pobožnosť“ o narodení Ježiša v Betleheme. Sviatok Vianoc spája rodiny, aby  sme aspoň 

chvíľu boli k sebe navzájom dobrí a úctiví. Pod vedením Julky Labudovej a Katky Belancovej 

„Jasličková pobožnosť“ mala opäť svoje čaro. 

 Naša obec rozdala 130 kompostérov do domácností, a 5 kompostérov na verejné 

priestranstvá. Počas leta sa obci podarilo rozšírenie kanalizácie na Vyšnom konci, kde sa 13 

domácností pripojilo. Vymenilo sa 28 svietidiel za Led svetlá, ktoré majú menšiu energetickú 

náročnosť. 

Štatistika - DEMOGRAFIA -  k 30.11. 
 
Počet obyvateľov   1060 
Počet mužov    510 
Počet žien    550 
 
Zomreli v roku 2019       10 
Narodili sa v roku 2019      16 
Najstarší muž v obci – Rehor Machút, najstaršia žena v obci – Štefánia Kukučíková 
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 V januári sa prihlásila Trojkráľová zima, napadlo veľa snehu a ešte i žiaci si užili zimné 

radovánky pokiaľ mali prázdniny. Riadna zima sa prihlásila 18. januára keď nočná teplota 

poklesla na  -17°C a zamrzol potok. Február bol teplý, svietilo slniečko. Prvý jarný deň sa 

ukázal cez deň v plnej paráde so slniečkom, ale na noc sa prihlásili mráziky. V apríli začali 

pekné dníčky so slniečkom, ale stále fúka severný vietor. V noci sú teploty pod nulou, ale cez 

deň +17°C. Všetko kvitne, je dosť sucho, dofúkal ku nám piesok zo Sahary. Na Kysuciach 

horelo viacero lokalít a to Povina, Radoľa, kde pomáhali aj naši dobrovoľní hasiči, ale aj štátni 

zo Žiliny, Čadce a Martina. V máji sa ešte kúrilo. Padal dážď so snehom, fúkal vietor. Ku 

koncu mája sa oteplilo na + 19°C a každý deň pršalo. Hasiči boli opäť v pozore, lebo bol 

vyhlásený stav pohotovosti na prívalové dažde. Jún bol veľmi teplý a júl chladnejší. Sucho 

a bez zrážok. V auguste teplo a sucho. September dosť sucho. V októbri začíname kúriť, sú 

prvé mráziky a máme babie leto. V novembri dosť prší, je hmlisto, sychravo. Prvý december 

nás privítal snehovým popraškom, vlhkosťou a nočnými mrázikmi. 20. decembra cez deň 

svietilo slniečko a teplomer nám ukazoval +14°C. 

 Ku koncu roka vyšla kniha s názvom Čarovné Kysuce. Kysuce nie sú len hory. Žijú tu 

rázovití ľudia. Tvrdí, ale prajní, rozhodní a srdeční zároveň. Takto sa prihovára v úvode knihy 

redaktor Milan Kmeť. I naša obec prispela do tejto knihy fotografiami a stručným opisom 

našej malebnej dedinky Snežnica.  

 Naše farské spoločenstvo má veľa rôznych aktivít. Cez Vianočné obdobie začína pán 

farár s deťmi „koledovanie“. Navštevujú rôzne pútnické miesta- Krakov, Budkov, Litmanová 

a ďalšie. Bola vysviacka Fatimskej Panny Márie, kde ku nám zavítala i televízia Lux a urobila 

krátky zostrih z činnosti našej farnosti. Cez letné obdobie sa pracovalo i v našom kostolíku, 

kde sa veľa prerobilo. Bola vyhlásená farská charita, kde sa pomohlo nielen našim občanom, 

ale ostatok zierok sa odovzdal do Žiliny. 

 Náš občasník obce Snežnica - Novinky spod Vretňa - uzrel svetlo len jeden krát. Aspoň 

nejaké udalosti sme sa dozvedeli a prečítali si históriu našich hasičov, ktorí oslávili 95. 

výročie založenia. DHZ - Dobrovoľný hasičský zbor Snežnica - je najstaršou fungujúcou 

organizáciou, ktorá vznikla v roku 1924. Naša obec plne podporuje činnosť zboru, ktorého 

predsedom je Martin Bollo. Majú veľmi široké zastúpenie nielen v obci, ale aj mimo nej. 

Pomáhajú nielen pri požiaroch, pri kalamitách so snehom, vodou, ale sú nápomocní celej 

obci. Stavajú obecný máj, poriadajú púť do Rajeckej Lesnej, pri Božom hrobe a slávnosti 

Vigílie pomáhajú pánovi farárovi. S úctou sa zúčastňujú na posledných rozlúčkach nielen 

s našimi členmi DHZ, ale aj v iných lokalitách. Veľmi pekne oslávili 95.výročie DHZ Snežnica. 

Toto podujatie finančne podporila obec i Žilinský samosprávny kraj. 
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 Už 6.ročník podujatia organizátori z CYKLO TEAMU LAVÍNA majú úspešne za sebou. 

V tomto roku pretekárom počasie prialo. Na štart sa postavil rekordný počet súťažiacich – 

490. Rozdelení boli do viacerých kategórií. Krátka trať 21 km, dlhá trať 51 km. Ďakujeme 

našim športovcom za výbornú reprezentáciu obce. Vďaka patrí aj organizátorom, 

pomocníkom, regulovčíkom, bez ktorých by sa nedal pripraviť taký kvalitný pretek. 

 Posledný štvrtok v mesiaci sa stretávajú členovia zväzu pod vedením Márie 

Kukučíkovej, aby si príjemne posedeli. Zväz usporadúva kúpeľné pobyty, kúpanie a taktiež je 

nápomocný pri obecných akciách. V júli sa konali športové hry na ihrisku. V auguste 

usporiadal zväz (nielen pre svojich členov) výlet do Maďarska a Štúrova. Ďakujeme výboru, 

ale aj členom, že i v tejto uponáhľanej dobe si nájdu čas, aby prišli a prežili pekné 

popoludnie. 

 Tak ako končí leto a začína jeseň, aj staroba prichádza pomaly a nenápadne. Jednota 

dôchodcov sa stretáva podľa potreby, ale za to majú zaujímavú činnosť. Často pomáhajú pri 

zveľaďovaní obce, starajú sa o okolie kostola, sú nápomocní pri obecných akciách. V júli varili 

guláš, ktorý si spojili so športovou aktivitou. Na jeseň spolu s OÚ usporiadali 3. ročník 

krížovkárskej súťaže. Ďakujeme JD, že robí svojím členom krajší, aktívnejší život. 

 Mládežnícky športový klub pôsobí od roku 2011. Omladený a vynovený káder 

postupne doplňuje hráčov z dorastu. Aktuálne po ukončení jesennej časti mu patrí 3. miesto 

z 9 účastníkov. Mladším žiakom po ukončení sezóny 2019/2020 patrí 5. miesto z 8. 

účastníkov. Sú to však pre nich cenné skúsenosti a tak robia radosť trénerom, fanúšikom 

futbalu, rodičom, ale aj sebe. 

 6.12. sa stala tragédia v Prešove. Vybuchol plyn v bytovke. Pri tragédií bolo 7 obetí 

a 1 je nezvestná. Celá bytovka bola zbúraná, nakoľko po výbuchu nespĺňala statiku a bytové 

podmienky. 

 Počas roka sme odprevadili na večnosť viacero spoluobčanov. Spomedzi iných Emila 

Palárca (dlhoročný kostolník), Justínu Ševčíkovú (bývalú pracovníčku OÚ). 
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 1.1.2020 už tradične zaznel príhovor starostu obce. Zhodnotil uplynulý rok a všetkým 

zaželal pevné zdravie a Božie požehnanie. Počas vianočných sviatkov pán farár s deťmi 

koledovali po rodinných domoch. 

 Trojkráľový turnaj v stolnom tenise sa konal v telocvični ZŠ. Zúčastnilo sa 16 

súťažiacich a putovný pohár tento rok dostal domáci Peter Ježo. 

 Pán starosta s rodičmi narodených detí (2019) i s ich malými ratolesťami prežili pekné 

nedeľné popoludnie v sále KD. Dostali darčekový poukaz, osušku s menom dieťaťa, pamätný 

list zo zápisu. Narodilo sa 19 detí (8 dievčat a 11 chlapcov). 

                

 Miestne organizácie spolu s OÚ usporiadali 9. ročník zabíjačky. Doniesli prasiatko 

z Hvozdnice, výrobky z Radole, šišky, kapustniaky, hriate a kapustnicu z našej kuchyne. 

 8.2. sa konal obecný ples v sále KD. Hudba 2+1 bavila ľudí až do rána. Dobré jedlo, 

bohatá tombola a hostia večera mladí „Snežnickí heligonkári“, teda všetko ako má byť. 

10.2. sa začali rekonštrukčné práce na OÚ v plnom prúde ako prvá sa zateplila povala. 

27-28.2. Sťahovanie pracovníkov (úradníčiek) do ZŠ, kde budú dočasne pracovať počas 

stavebných prác na OÚ a KD. 

VOĽBY - Dňa 29.2.2020 sa konali voľby do Národnej rady SR. 

1. OĽANO  53 kresiel v parlamente 
2. SMER-SD  38 kresiel 
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3. SME RODINA 17 kresiel 
4. ĽSNS – KOTLEBA 17 kresiel 
5. SaS   13 kresiel 
6.  Za ľudí  12 kresiel 
Igor Matovič – predseda vlády SR 
Boris Kolár – predseda NR SR 
Veronika Remišová – podpredsedníčka vlády SR 
Richard Sulík – podpredseda vlády SR pre ekonomiku 
V týchto voľbách kandidovalo 24 politických subjektov. Volebná účasť dosiahla 65,80%, v 
Snežnici bola až 79,20%. 
21.3. Prezidentka Zuzana Čaputová vymenovala novú vládu SR 
 
 V mesiaci február 2020 sa v našej Farnosti Snežnica konala kánonická vizitácia. Našu 

obec navštívil aj žilinský biskup Mon. Tomáš Galis. Navštívil obecný úrad, ZŠ a našiel si čas aj 

na hasičov, ktorým posvätil budovu hasičskej zbrojnice a vozidlo. Vo večerných hodinách sa 

stretol s veriacimi a celebroval sv. omšu. 

 

PER MARIAM AD JESUM - Cez Máriu k Ježišovi 
Z príležitosti kánonickej vizitácie farnosti Snežnica vyprosujem všetkým Božiu pomoc a ochranu Panny Márie. 

Zo srdca rád všetkým žehnám - Tomáš Galis - žilinský biskup 

 
 
 Určite by si nikto z nás na začiatku roku 2020 nepomyslel, že bude pre nás tak úplne 

iný. Zrazu, akoby z čistého neba, doletela k nám správa o nebezpečnom víruse, ktorý sa šíri 

Čínou. Nikto presne nevie, kde sa vzal a odkiaľ pochádza. Spočiatku však pre nás na 

Slovensku nebol veľký problém, veď Čína je ďaleko. Postupne sa vírus pre nás známy aj ako 

„korona“ dostal do Európy a prenikol aj do nášho malého Slovenska. 

 K 6.3 bol potvrdený prvý výskyt vírusu na Slovensku. Vírus nám nabúral náš život, 

mali sme veľa obmedzení, museli sme ostať doma, pretože vírus dorastal do rozmerov 

pandémie. Príznaky sú ako pri chrípke – kašeľ, vysoká teplota, ale zasahuje hlavne pľúca  
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(niektorí pacienti potrebujú pľúcnu ventiláciu). Iní pacienti sú bez príznakov. Niekto stráca 

chuť a čuch, ktoré sa po vyliečení vrátia. Kto vírus prekoná každý sa cíti unavený. Robia sa 

PCR testy (sú presnejšie) a antigénové. Čo je smutné, veľa obetí podľahlo tomuto vírusu, na 

ktorý nie sú lieky. K rizikovej skupine patria i seniori, ale aj lekári, záchranári, zdravotný 

personál, ktorý sa stará priamo o pacientov. Rúško je povinné nosiť všade i vonku, ruky 

umývať mydlom, dezinfikovať ruky, priestory a hlavné je dodržiavať odstupy (2m) medzi 

ľuďmi.  

Od 16.3 bol štátom nariadený núdzový stav. Zatvorili sa školy, škôlky, kostoly, športové 

strediská, nákupné centrá, kto môže pracuje z domu, závody čerpajú dovolenky. Dokonca aj 

pohostinstvo (krčma) je zatvorená. Uzatvorili sa aj hranice. Výnimky sú napríklad návšteva 

lekára, lekárne, drogérie, potraviny. Pre seniorov je vyhradené nakupovanie od 9-11 hodiny. 

Deti do 10 rokov môžu byť na COVID- OČR. 

Aj naše Slovensko sa pripojilo k celosvetovému trendu a vyjadrilo spolupatričnosť so 

všetkými, ktorí sú priamo ohrození korona vírusom ako záchranári, lekári, sestričky, 

dobrovoľníci, pekári, predavači, poštári. Aj OÚ s našimi obyvateľmi večer o 19:00 hod. 

tlieskala. Je to veľmi milé a dôstojné. Aj v mestách to ma svoju atmosféru, hlavne 

v panelákových bytov.  

 Po obci je ticho, akoby sa zastavil život. Je pôstne obdobie a kostoly sú zavreté. Nám 

veriacim chýba Božie slovo. Starší ľudia si vôbec na niečo také nepamätajú. Sväté omše 

máme možnosť sledovať v televízii na Luxe. Cez veľkonočné obdobie bolo obmedzené 

vychádzanie osôb, hlavne do druhého okresu. Pri Brodne boli policajti a vojaci a zastavovali 

každé auto, ktoré išlo smer Žilina. Veľa áut aj vrátili naspäť. Od pondelka polnoci boli cesty 

voľné. Od júna sa postupne uvoľňujú niektoré opatrenia. Otvárajú sa hranice, kostoly, veľké 

nákupné centrá, reštaurácie, školy, škôlky. Od 1.-5. ročník je to na báze dobrovoľnosti . Na 

posledný týždeň školského roku nastúpili i žiaci druhého stupňa ZŠ, a aj žiaci stredných škôl, 

hlavne odovzdať knihy a dostať vysvedčenie. Maturity sa nekonali, vysvedčenie dostali podľa 

priemeru známok. Maturanti si budú dlho pamätať na maturity bez maturít. Na sviatok 

Všetkých svätých je zákaz navštevovať cintoríny a sv. omše. 

Napokon situácia dospela až k „povinnému testovaniu na COVID.“ Prvé kolo antigénového 

testovania (výter z nosohltana) na COVID-19 sa konalo 31.10 – 1.11, kde sa otestovalo na 

celoplošnom testovaní 3 625 000 ľudí, z toho 30 839 pozitívnych. Robilo sa to pod záštitou 

ozbrojených síl Slovenska, zdravotníkov, dobrovoľníkov, hasičov územných  celkov, 

primátorov, starostov a vlády SR. Testovanie bolo dobrovoľné, ale takticky urobili, že do  
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práce od 02.11.2020 môžeš nastúpiť len s negatívnymi certifikátom, ktorý sa dostával pri 

výsledkoch testovania. Pozitívne testovaní musia byť 10 dní v karanténe i so svojou rodinou. 

Od 2.11. sa môže ísť všade, ale musíš mať „negatívny“ výsledok, ktorý musíš na požiadanie 

ukázať. Druhé kolo sa robilo 7.-8.11.20 v okresoch, kde v prvom kole bolo viac pozitívnych 

ako 0,7% (teda aj Snežnica). Otestovali 2 044 855 ľudí, z toho 13 509 bolo pozitívnych  

- V Snežnici v I. Kole otestovali 908 občanov z toho 11 poz. (1,21%). 

- V Snežnici v 2. kole otestovali 823 občanov z toho 7 poz. (0.85%) 

- Nie všetci testovaní boli zo Snežnice. 

 Cez štátny sviatok 17. novembra vyšlo asi 15 000 ľudí do ulíc Bratislavy na protest 

proti vláde. Ale keď bol núdzový stav, teda zákaz vychádzania, ľudia sa postupne rozišli, 

nakoľko pred 17. novembrom minister obrany Jaroslav Naď upozornil na pripravenú políciu 

i vojsko na potlačenie prípadných nepokojov. Od 15.11 štát predĺžil núdzový stav o 45 dní, 

teda do 29.12.2020. 

29.12.2020 mimoriadne rokovala vláda a sprísnila kritéria, lebo veľa ľudí zomiera (hlavne 

v nemocniciach). Lekári sú vyčerpaní a denne pribúda veľa pozitívnych ľudí, ktorí si dávajú 

robiť testy. Zatvorili lyžiarske strediská, zakázali navštevovať rodiny, kostoly, cintoríny. Je 

povolené pár výnimiek napr. opatera chorého, nákup potravín, ísť do práce. Môže sa ísť do 

prírody, ale len v rámci okresu. Žiakom predĺžili zimné prázdniny do 10. januára 2021. 

Núdzový stav sa predĺžil do 24.1.2021. 

Musia sa povinne nosiť rúška, ktoré nám chránia dýchacie cesty , umývať ruky, nezabúdať na 

odstupy od ľudí, dezinfekcia. Je to na nás, ako bude pokračovať vírusové ochorenie. Už len 

veríme v očkovanie a snáď sa to ustáli. Na Slovensku do 31.1.2020 zomrelo na COVID-19 = 

2 250 pacientov. 27.12.2020 bola podaná prvá očkovacia látka na Slovensku proti COVID- 19. 

 Kultúrny dom a obecný úrad dýchajú novotou. Bol zateplený plášť budovy, vymenené 

okná a dvere, výmena kúrenia a osvetlenia, bezbariérový vstup. Zmodernizovaná je aj 

chodba, sála a aj kancelárie. Kultúrny dom je po rekonštrukcii skolaudovaný a keď pominú 

obmedzenia je pripravený (aj posvätený našim farárom) na spoločenské a kultúrne 

podujatia. Z dotácie Úradu vlády sme zmodernizovali detské ihrisko v areáli materskej školy 

(asi 12 000 eur). 

 Obecný úrad v spolupráci s MŠK Snežnica získali dotáciu na projekt automatického 

zavlažovania. Traja členovia klubu MŠK Snežnica úspešne absolvovali trénersky kurz UEFA  
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25. výročie 
kostola 

 

Grassroots C a stali sa držiteľmi trénerskej licencie. Sú to Peter Smieško, Štefan Labuda 

a Marián Ukrop.  

 Zamestnanci obecného úradu pomáhali na prístavbe kostola. Pri kostole sa postavila 

miestnosť, ktorej bude vo vianočnom období bývať Betlehem a vo veľkonočnom období Boží 

hrob. Počas celého roka bude slúžiť aj ako spovednica. Zateplila sa aj zadná časť kostola, 

urobilo sa nové podlahové kúrenie a aj nová elektroinštalácia v sakristii. 

 Niektoré aktivity FCH – plienková pomoc drogérie DM, zbierka stravných lístkov, šitie 

ochranných rúšok, letáky pre seniorov ( o korona víruse), Tesco zbierka (8. ročník). Pomáhali 

i našim rodinám, ktoré sa ocitli v núdzi.  

 Začiatok roka pre hasičov bol bežný. Zúčastnili sa Zimných halových hrách v Dolnom 

Vadičove, kde mladí hasiči skončili na 2. a 4. mieste. Výročná členská schôdza, fašiangová 

zabíjačka (9. ročník), pomoc pri požiaroch, pomoc pri prístavbe kostola. Veľká vďaka im patrí 

pri testovaní občanov, dezinfekcie verejných priestorov, kostola, MŠ, ZŠ, autobusových 

zastávok.  

 5.9.2020, v období, keď boli pandemické opatrenia miernejšie, sa konal 7. ročník 

Istrofinal Snežnický MTB maratón. V tomto roku sa na štart postavilo 619 pretekárov 

rozdelených do viacerých kategórií. Súťažilo sa v dvoch hlavných kategóriách – dlhá trať (51 

km – 1660 m prevýšenie) a krátka (21 km – 650 m prevýšenie). V tomto roku sa darilo 

i nášmu domácemu Patrikovi Podolákovi, ktorý na dlhej trati časom 02:42:44,1 skončil ako 

druhý. Slovenská i zahraničná cyklistická komunita sa už teší na ďalší rok MTB maratónu. 

 15. septembra na slávnosť Sedembolestnej Panny Márie, Patrónky Slovenska v našej 

farnosti celebroval svätú omšu Michal Melišík, univerzitný kaplán pri Žilinskej univerzite. 

Popoludní sa v sále kultúrneho domu hralo divadlo „Svadobný závoj“  v podaní ochotníckeho 

divadla. Hra trvala okolo 100 minút a bola rozdelená do 4. dejstiev. Po skončení 

predstavenia nasledovala aj ďalšia premiéra – dokumentárny film o obci Snežnica, ktorý sa 

premietal v kultúrnom dome. V kostole sa konal koncert speváckeho zboru. Bolo to 

duchovné potešenie prostredníctvom piesní sprievodného slova radosti, vďaky a naplnenia 

hlavne počas pandémie. Zároveň sa oficiálne otvorila a vysvätila budova zrekonštruovaného 

KD. 

 17.9.1995 bol kostol vysvätený pomocným biskupom Mons. Františkom Rábkom. Pri 

tejto príležitosti sme 17.09.2020 večer mali svätú omšu, ktorú celebroval pán dekan 

z Brodna, Jozef Čičmanec. Ďakovali sme Pánu Bohu za veľký dar, že máme v našej obci  
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kostol, kde môžeme prosiť a ďakovať. Aj v tento deň sme ďakovali a obetovali svätú omšu za 

dobrodincov (aj tých, ktorí už nie sú medzi nami), ktorí pomáhali finančne alebo svojou 

prácou na výstavbe kostola.  

K 30.11.2020 má obec 1086 obyvateľov (564 žien a 522 mužov). Najstarším občanom je pán 

Rehor Machút (93 rokov) a medzi ženami je najstaršia pani Štefánia Kukučíková (92 rokov). 

Ku koncu roku zomrelo 11 občanov, narodilo sa 11 detí. 

 Aj v tomto roku sa všetky dobré deti dočkali. Predvečer Svätého Mikuláša sa našou 

dedinou ozýval cinkot reťazí a zvončekov. To čerti, ktorí robili Mikulášovi doprovod dávali 

všetkým najavo, že už môžu vyjsť pred bránky a stretnúť sa s Mikulášom. Tento tok to bolo 

trocha netradične, ale Mikuláš na nikoho „dobrého“ nezabudol. 

 „Novinky spod Vretňa“ uzreli svetlo len jedenkrát. Naša šéfredaktorka Ing. Veronika 

Sabelová sa stala maminou malej Alžbetky, ale i tak si našla čas, aby pozdravila čitateľov 

v jubilejnom 10. čísle. Popriala všetkým nádej na lepšie časy a nech sú ďalšie dni naplnené 

smiechom a radosťou. Miestne organizácie vzhľadom na epidémiu v tomto ťažkom roku 

a s ním súvisiacich opatrení neorganizovali žiadne kultúrne podujatia. 

 Z roka na rok je slabšia zima i u nás. Začiatkom roka napadlo trocha (20 cm) snehu 

a nočný mráz bol okolo -7 - -9 °C. Na Hromnice pršalo, teplota bola okolo +9 °C, silný vietor 

v Tatrách až orkán. Koncom februára sa ukázali snežienky. Cez Veľkú noc bolo teplo do +18 

°C. Noci dosť chladné. V máji sa všetko zelení, kvitne a je teplo. Traja zamrznutý sa ohlásili 

v plnej paráde a niečo nám i pomrzlo (orechy, jablone). Na Medarda viackrát za deň pršalo, 

ale bolo teplo. Medardova kvapka sa vyplnila, každý deň prehánka alebo búrka. Keďže je 

vlhko v záhradách je veľa slimákov a slizniakov, ktoré papajú našu zeleninu. Pomáha len zber 

alebo chémia, ináč by sme nemali nič. V auguste extrémne teplo, málo prší. V septembri 

v noci sú hmly a rosa. V októbri je chladno, veľa prší a začína sa kúriť. Cez Vianoce bez snehu, 

na svätého Štefana dážď so snehom a nočná teplota -8 °C.  

 Spoločný výstup na Silvestra sa nekonal, keďže bolo všade blato a zem celá 

premočená. A aj kvôli COVID opatreniam. O polnoci sa dedinka rozsvietila pod ohňostrojmi. 

Opäť sa ďalší rok schýlil ku koncu, skončil sa úderom Silvestrovskej polnoci, aby sa mohol 

začať ten nový. Nikto z nás nevie aký bude. Tieto okamihy píše sám život... 

 V tomto roku sa uskutočnilo 5. zasadnutí obecného zastupiteľstva, viacero 

pracovných stretnutí a zasadnutí jednotlivých komisií. Na jednom obecnom zastupiteľstve  
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sme sa poďakovali za dlhoročnú prácu pre obec pani Helene Ševčíkovej, ktorá 20 rokov 

pracovala na Obecnom úrade v Snežnici odchádza na zaslúžilý dôchodok. Na voľné miesto 

bola prijatá ešte slečna Natália Mravcová, teraz už Pakošová. Zároveň na materskú 

dovolenku odišla aj dlhoročná pracovníčka obecného úradu Ing. Veronika Sabelová. 

 Novoročný príhovor už tradične patrí k 1. januáru. Starosta obce Milan Hlavatý sa i v 

týchto ťažkých časoch pandémie prihovoril cez obecný rozhlas. Zhodnotil uplynulý rok a dal 

vízie na nový rok 2021. 

 Počas 13. týždňov sa v našej obci zabezpečilo antigénové testovanie, aby sme 

nemuseli cestovať mimo našej obce. Všetkým nápomocným patrí veľké ĎAKUJEME – 

zdravotníkom, dobrovoľníkom, DHZ – Snežnica, starostovi s manželkou a deťmi… Cez tieto 

týždne sa testovalo 6620 obyvateľov, z toho pozitívnych bolo 27 (0,41%). 

R-O-R (rúška, odstup, ruky) ďalej platí. Treba nosiť respirátory. Sme prví na svete v úmrtí ľudí 

na COVID-19 v prepočte na milión obyvateľov. Kolujú rôzne zmutované vírusy – Delta, 

Omikron… Vláda SR žiada, aby sa občania dali zaočkovať. Ľudia sa asi boja, keďže z očkovania 

hlásia vedľajšie účinky (teplota, zimnica, bolesť ruky,…). Minister financií I. Matovič pod 

názvom – Byť zdravý je výhra – inšpiráciou pre nezaočkovaných, vymyslel televíznu COVID 

lotériu. Veľa obyvateľov vyhralo, ale museli byť zaočkovaní a vtedy sa bloček dostal do 

súťažného bubna. 

Riadime sa COVID automatom, podľa farby v okresoch. Čierna je najhoršia, zelená najlepšia 

(bordová, červená, ružová je medzi nimi). Vakcína je víťazstvo – i lekári prosia obyvateľov, 

aby sa dali zaočkovať. Nie každý vakcínu chce. Na Slovensko doviezli aj 200 000 dávok 

vakcíny Sputnik V z Ruska, ktorá nie je schválená Európskou liekovou agentúrou. Keďže bola 

nezaplatená v skladoch Rusko nás požiadalo o jej vrátenie.   

 Od 15. februára sa začalo sčítanie obyvateľov, domov a bytov. Prvýkrát sa to robilo 

elektronickou formou. Kto sa nevedel sčítať, boli na pomoc určení komisári, alebo aj obecné 

úrady. 

 Vláda SR čelí kríze vo vládnej koalícii. Odstupuje minister zdravotníctva Marek Krajči 

(OĽANO). Koalícia má medzi sebou už dlhšie spory. Minister odstúpil, aby sa zlepšila situácia 

v koalícii. Odstupuje aj ministerka spravodlivosti Mária kolíková, minister školstva Branislav 

Gröhling, minister hospodárstva Richard Sulík. Aj p. prezidentka Zuzana Čaputová vyzvala 

vládu, aby sa snažili o riadny chod Slovenska. Igor Matovič podal demisiu a za svojho  
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opustil nás - 

Ján Pokrivka 

nástupcu dal p. Eduarda hegera. Matovič dostal post ministra financií. Všetci odstúpení 

ministri sa napokon vrátili naspäť okrem min. zdravotníctva. Novým sa stal Vladimír 

Lengvarský. Neskôr ešte odstúpil aj min. poľnohospodárstva J. Mičovský a vymenovali 

nového ministra Samuela Vlčana. Prezidentka opäť vymenovala zrekonštruovanú vládu. 

Vláda nepridáva občanom na stabilite a cítime slabú oporu v týchto ťažkých časoch. 

ZŠ sa testujú antigénovými testami, alebo kloktajúcimi (zo slín). Pri pozitivite nasleduje PCR 

test, ktorý je spoľahlivejší. Školy dostávajú AG testy a musia sa testovať. Maturitné ročníky 

opäť bez maturít, len z priemeru známok. Sprísnenie opatrení, lockdown, testovanie, COVID 

semafor, núdzový stav a všetky pandemické nariadenia sa často menia. I žiaci sa učia z 

domu, potom opäť idú do školy. Opozícia Smer a Hlas SD spolu aj s inými stranami zbierajú 

podpisy od občanov o predčasných voľbách, keďže vláda nespĺňa podmienky, ktoré sľubovali 

pred voľbami 2020. Je treba 350 000 podpisov od občanov. Vyzbierali vyše 500 000, ktoré 

posunuli  prezidentke, ktorá to dala na prešetrenie na Ústavný súd a ten to zamietol z 

dôvodu neústavnosti otázok v petícii. 

 Pri príležitosti 10. výročia (01.07.2011) zriadenia Farnosti Snežnica s filiálkou Oškerda 

prišiel žilinský biskup Mons. Tomáš Galis. Správca farnosti Mgr. Martin Adamčík spoločne s 

otcom biskupom slávením sv. omše nám pripomenuli jubilejné  výročie našej farnosti. 

 Tento pandemický rok nebol vhodný na zbierky, ale aj tak charita zakúpila respirátory 

a dezinfekčné gély pre seniorov, robila zbierku šatstva pre deti, pomáhala rodinám v núdzi 

(drevo, potraviny), organizovala zbierku posteľnej bielizne do nemocníc. 

 DHZ - Majú stále o robotu postarané a to – technické zásahy, brigády v zbrojnici, 

stráženie Božieho hrobu, pri horiacich komínoch, pre testovaní – 13x, dezinfekcia verejných 

priestorov, pri MTB maratóne, doniesli Betlehemské svetlo, čistenie kanalizácie a pod. 

Zúčastnili sa aj na pohreboch členov DHZ, aj v KNM – rozlúčka s p. Ľudovítom Hochom. Bol 

to historik, fotograf, kedysi aj člen Republikovej komisie histórie DPO SR. Vydal viacero 

publikácii o histórii hasičstva najmä na Dolných Kysuciach. Aj náš zbor mu vďačí za veľa. DHZ 

Snežnica z príjmov 2% z daní zakúpila za cca 2 000 € AED – automatický externý defibrilátor. 

Aktuálne má svoje miesto v zbrojnici a je už oficiálne zaregistrovaný na operačnom 

stredisku. 

 21.03.2021 zomrel bývalý dlhoročný starosta obce Ján Pokrivka vo veku 74 rokov. V r. 

1990 bol zvolený za starostu, kde pôsobil až do r. 2014. Z primeranej dediny sa začala 

budovať pod jeho vedením moderná a pokroková obec. Bol zakladateľom KDH na Kysuciach. 

Práve p. Pokrivkovi patrí naozaj vďaka za to, ako naša dedinka spod Vretňa teraz vyzerá.  
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Slovensku 

Covid si tak povolal z našich radov aj tohto človeka. Vyslovujeme Vám obrovské ĎAKUJEME 

za všetko, čo ste tu urobili. Odpočívajte v pokoji. 

 Pán starosta s rodičmi detí narodených v r. 2020 prežili spolu dňa 18. júla pekné 

popoludnie. V kultúrnom dome privítal 11 detí za prísnych pandemických opatrení. 

           

 04.09.2021 – Cyklo Team lavína na čele s riaditeľom pretekov Michalom Gáborom 

zorganizovali v poradí už 8. ročník pretekov ISTROFINAL MTB maratón Snežnica. Na štart sa 

postavilo 520 pretekárov nielen zo Slovenska. Kratšia trať 21 km a prevýšenie 680 m, dlhšia 

52 km s prevýšením 1690 m. Detský pretek sa konal na ihrisku pod Vretňom. Počasie prialo 

„bikerom“ a už sa tešia na ďalší ročník. 

 Stihli sme v poradí už aj 26. hodové slávnosti, kde nám vyšlo slnečné počasie a 

myslím, že bohatý program sa všetkým páčil. Začalo sa sv. omšou na Medzivretní. Hodový 

večer pokračoval na námestí. Štefan Hruštinec zabával svojimi vtipmi a piesňami celé 

námestie. Potom bola zábava pod holým nebom v podaní skupiny O BAND. 15.09.2021 deň 

začal slávnostnou sv. omšou. Popoludní odštartovali program súrodenci Tomášovi a 

Žuchovci (heligonkári zo Snežnice). Potom nás pozdravili ľudovými piesňami skupiny: Partia 

od Žiliny, Martin Repáň a Repáňovská muzika a formácie AT-Band. Keď sa tatko ľudia spoja 

pre dobrú vec, k tomu  ešte kus hudobného umenia, dobré počasie, kolotoče, cukrová vata, 

nemôže to ináč skončiť ako vydarenou akciou. 

 Je to veľká sláva pre Slovensko. Na necelé 4 dni pricestoval pápež František na 

Slovensko. Zavítal do Bratislavy, do Košíc na rómske sídlisko Lunik IX., Prešova a Šaštína. I 

naši pútnici zo Snežnice cestovali do Šaštína na sv. omšu a požehnanie od sv. otca Fratiška.  
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Autobus s veriacimi odchádzal po polnoci, keď sa ešte na námestí zabávali hodovníci. Zažili 

chvíle, ktoré vyvolávajú pocit šťastia, radosti a zážitkov, ktoré nedokáže vynahradiť priamy 

prenos z televízie (tak sa vyjadrili naši pútnici). Keďže 15.09. je sviatok Sedembolestnej 

Panny Márie aj pápež František sa zameral na Pannu Máriu Sedembolestnú a vyzýval ľud na 

úctu a modlitbu, veď Mária nám sľubuje ochranu a veľké milosti. 

 Predvečer sv. Mikuláša sa našou dedinkou ozýval zvonček a cinkot reťazí čertíkov. 

Keďže je zákaz stretávania, tak Mikuláš musel so svojimi pomocníkmi navštíviť „dobré deti“ a 

balíček so sladkosťami doniesť opäť, ako aj minulý rok až ku bránam domov, kde deťúrence 

čakali. 

 Silvestrovský výstup na Veľký Vreteň spoločný nebol, lebo zľadovatený povrch nie je 

vhodný na túru. Ale našli sa aj jedinci, ktorí si výstup neodmysleli. Polnoc bola opäť plná 

svetiel a rán z delobuchov, takže každý si oslávil Nový rok po svojom. Opäť je tu koniec 

niečoho a zároveň začiatok niečoho nového, nepreskúmaného 

 Na obecnom úrade v priebehu roku opäť nastali zmeny. Nová pracovná sila Ing. 

Zuzana Sopková prevzala prácu po Natálii Pakošovej, ktorej sa narodila dcérka Dominika. Na 

miestnom cintoríne je momentálne 347 hrobových miest. 124 hrobových miest ešte nemá 

priznaných majiteľov na podpísanie nájomnej zmluvy. Už dlhšiu dobu riešime obmedzené 

kapacity obecného cintorína. Po neúspešných pokusoch o odkúpenie susedného pozemku 

alebo vybudovanie cintorína pri ČOV, kde to neodsúhlasila SSE z dôvodu vysokého napätia, 

OÚ s poslancami OZ rozhodli vybudovať nový cintorín na obecnom pozemku p.č. 2188 o 

výmere 3001 m2, ktorý sa nachádza nad terajším cintorínom. Vybaviť stavebné povolenie na 

nový cintorín je dlhodobý proces, tak OÚ už začal podnikať prvé kroky. 

 V minulom roku sme netriedili ani na 30%, takže sa zvýšili poplatky za odpad. Na 

separáciu máme dobré podmienky, len treba chcieť. V obci sa nachádzajú veľkokapacitné 

nádoby na separovanie papiera, skla, plastov a kovu. Plasty sa zbierajú tiež do vriec a 

vyvážajú každé 2 týždne. Železo a elektro odpad je možné odovzdať na priestranstve pri OÚ. 

V priestoroch čističky je zas kontajner na veľkokapacitný odpad. Na bio odpad sa zabezpečili 

kompostéry do domácností, ktoré o to požiadali. Šaty a prepálený olej sa môžu celoročne 

odovzdať na OÚ. 

 Obec robia ľudia. Čo z toho, hoc by sme mali aj zlaté námestie, keď nemáme s kým 

stráviť voľné chvíle. Aj keď máme ťažké obdobie vírusu, zrealizovali sme aj niektoré 

investičné akcie. Podarilo sa nám zrekonštruovať strechu na našej historickej zvonici, pretože 

drevený šindel bol už prehnitý a cez strechu pretekalo. Na základe internetovej ankety boli  
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na zvonici umiestnené vežové hodiny. Ohradil sa priestor pri obecnom úrade, kde sa 

odovzdáva elektro odpad a železo. Opravili sa i niektoré obecné cesty v obci a to v časti 

Dúbravka, vyšný koniec a Hrby. Cez letné prázdniny sme na budove ZŠ opravili prehnité 

žľaby a zvody na odtok dažďovej vody. Obnovilo sa aj verejné osvetlenie. Lampy sa vymenili 

za „ledky“ a ešte 2-3 ks sa vymenia a celé osvetlenie bude úsporné. 

Zainvestovali sme tiež do nového vybavenia kuchyne na obecnom úrade, kde ku 

konvektomatu a novým chladničkám pribudla umývačka riadu, fritéza, šporák, varná stolica 

a vaňa na ohrev pokrmov. Je tam aj nová elektroinštalácia. Obec zaobstarala pre dôchodcov 

nad 65 rokov respirátory a vitamíny D, ktoré odporúčajú zdravotníci pri kovide. Pán starosta 

na koniec roka kúpil pre dôchodcov aj tašku s nápisom Snežnica a kalendár na r. 2022, ktoré 

im osobne odovzdal. Zakúpili sa ďalšie kompostéry pre domácnosti, ktoré si o to požiadali. 

 Požiadali sme SAD Žilina o predĺženie trasy autobusov až na koniec obce. Museli sme 

vypracovať projekt a v budúcom roku vybudujeme novú otočňu a 2 autobusové zastávky. 

Niektoré, najmä školské a robotnícke spoje budú premávať až na úplný koniec obce. Projekty 

sú pripravené aj na rozšírenie vodovodu a kanalizácie na Hrby a na budovanie poľných ciest. 

Poslanci OZ odsúhlasili zapojenie sa do výzvy na energetickú obnovu verejných budov, kde 

sme chceli zrekonštruovať budovu telocvične v ZŠ. Vyčistila sa vodná zdrž – Kúpeľ, ktorá je v 

správe SVP – Piešťany. Je vypracovaný projekt na prechod pre chodcov pri ZŠ, ktorý nám bol 

v minulosti zamietnutý. Do vodojemov sme namontovali automatické chlórovače a na 

jednom vodojeme sme museli vybudovať aj obslužnú miestnosť. 

 4. marca 2021 uplynulo už desať rokov od založenia nášho klubu – MŠK – 

Mládežníckeho športového klubu Snežnica. Čo sa týka novej sezóny 2021/2022 do tejto MŠK 

prihlásil mužstvo dospelých, dorastu U-19, mladších žiakov U-13 a prípravku. Mužstvá budú 

pôsobiť pod vedením trénerov: dospelí – Mário Škorupa, dorast – Peter Smieško, mladší žiaci 

– Štefan Labuda, prípravka – Marián Ukrop. Jubilejné je aj 40.-te výročie od vybudovania 

futbalového štadióna v Snežnici. Bol sprevádzkovaný v júni 1981. Náš štadión je jedinečný a 

krásny, umiestnený je v prekrásnom horskom teréne pod kopcom Veľký Vreteň. Toto miesto 

je jedným z centier spoločenského života obce Snežnica. Pôvodný klub - OŠK aktuálne už 

nefunguje. 

 17. novembra sa v Bratislave, ale aj v niektorých mestách stretli občania, ktorí 

protestovali proti zdražovaniu elektriny, plynu, potravín a pohonných látok. Bol vyhlásený 

núdzový stav, takže je zákaz zhromažďovania ľudí. Protesty však prebehli bez väčších 

problémov. 
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V januári hneď nasnežilo, čo bolo hlavne pre deti. Výkrik zimy 17.-18.01. - 22  °C a na ďalšiu 

noc bola teplota – 7°C. V prvý jarný deň napadol sniežik, fúkal studený vietor a nočný mráz 

do -8 °C. V apríly cez Veľkú noc snežilo, bolo chladno a v noci boli mrazíky. V máji ešte 

kúrime, ale už sa otepľuje. V záhradkách, keď začalo viac pršať opäť bojujeme so slizniakmi a 

slimákmi. Jún veľmi teplo až 35 °C, sucho. V júli padli 124-ročné teplotné rekordy. V auguste 

veľa prší, ochladilo sa na 11 °C. Začína sa prikurovať. Jeseň bola cez deň teplá, v noci o čosi 

chladnejšie. V novembri napadol sneh, v noci mráz – 7 °C. Deti majú radosť zo snehovej 

pokrývky. Na Vianoce krásne sneží, mráz -14 °C. 

 A ešte niečo o COVIDE – 19. Žiaci dostávajú v školách AG testy a musia sa dvakrát za 

týždeň testovať. Povinne sa nosí respirátor vonku aj vo vnútri a platia 2m odstupy. Testuje sa 

vo veľkom, keď AG test je pozitívny, hneď sa testuje PCR, ktorý je spoľahlivejší. Karanténa 

trvá 10 dní. Je 3. vlna, začínajú stúpať aj úmrtia. Kolujú aj zmutované vírusy (omikron…) Sme 

prví na svete v úmrtí na COVID-19 v prepočte na milión obyvateľov. K 31.12.2021 zomrelo na 

COVID na Slovensku 14 415 ľudí. 

V decembri minister financií Igor Matovič začal odmeňovať ľudí 60+, ktorí sú očkovaní. 

3*očkovaní – 300 €, 2*očkovaní – 200 €. Vakcína je víťazstvo, tak chcel vyzvať čo najviac 

občanov k vakcíne. Chcú očkovať i deti 6-16 rokov. Rodičia musia súhlasiť s vakcínou. Závody 

testujú svojich zamestnancov, ktorí sú nezaočkovaní. Stále sa menia pandemické opatrenia, 

izolácia, núdzový stav, testovanie, očkovanie, dĺžka karantény, pandemické PN, OČR. Aj keď 

pandémia ešte neskončila, veríme, že zodpovedným správaním, očkovaním a dodržiavaním 

opatrení sa čoskoro spolu uvidíme bez rúška, bez strachu o seba a svojich blízkych. 

Sčítanie obyvateľstva prebehlo aj v našej obci a zistilo sa, že k 01.01.2021: 

počet obyvateľov    1085 

� slobodných    473 

� vydatých, ženatých   462 

� rozvedených    65 

� vdovcov, vdov    84                 

� iné     1 

rozdelenie podľa národnosti 

� slovenská    1056 

� česká     7 

� ruská     1 
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� ukrajinská    1 

� nezistené    20 

 

vierovyznanie 

� rímsko-katolícke   906 

� bez vyznania    126 

� kresťanské zbory   8 

� evanjelické    7 

� gréckokatolícke   3 

� svedkovia Jehovovi   3 

� pravoslávne    1 

� budhizmus    1 

� islam     2 

 

počet domov     342 

počet bytov     26 

 

K 31.12.2021 - najstaršia obyvateľka – Š. Kukučíková (93), najstarší obyvateľ R. Machút (94) 

občanov  1109 

zomrelo  9 

sobáše   4 

vdov   73 

vdovcov  9 

 

 V decembri nás opustil po ťažkej chorobe i dlhoročný člen DHZ Snežnica Štefan 

Martinský vo veku 55 rokov. Členom DHZ Snežnica bol 31 rokov a bol zaradený ako 

vlajkonosič. Vždy bol ochotný pomôcť pri zásahoch, pri kultúrnych podujatiach, ale i pomoc v 

prospech obce. Pracoval i v obci. Odpočívaj v pokoji… 

 Na začiatku r. 2022 sme sa rozlúčili s p. Jánom Ševčíkom (71), ktorý bol predseda 

MNV Snežnica v rokoch 1984-1990. Podľa možnosti sa budovala naša obec. V tých rokoch sa 

postavil rezervoár vody v časti Hrby, bol dobudovaný most k Jednote, otočňa Prúty, ďalšie  
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drobné stavby a úpravy v obci. Prišiel prelomový 17. november 1989. V marci 1990 zasadlo 

plénum MNV s novovzniknutou stranou VPN a navrhli vlastne pravého starostu obce Jána 

Pokrivku. Česť jeho pamiatke. 

 Patrí sa spomenúť aj smutná udalosť v republikovom ponímaní. Vo veku 69 rokov 

zomrel v novembri 2021 slovenský spevák, hudobník, skladateľ žijúci v Prahe Miroslav 

„MEKY“ Žbirka. Bol legendou slov. hudobnej scény, viacnásobný „Slávik“ a víťaz ankety 

Spevák roka na Slovensku. 

 

 Už tradične na Nový rok sme si vypočuli príhovor starostu obce MVDr. Milana 

Hlavatého. Zhodnotil uplynulý rok a dal víziu do ďalšieho roku. 

 Žiaci po prázdninách nastúpili do škôl a budú sa riadiť školským covidovým 

automatom. Útočí na nás africký veľmi nákazlivá mutácia Omikron, priebeh ako pri chrípke. 

Denne z otestovaných je 50% pozitívnych. Čísla sú strašné 13 000, 20 000 a viac pozitívnych 

denne. V nemocnici veľa ľudí pribúda, ale veľa aj zomiera. Karanténa sa z 10 dní skrátila na 5 

dní. Pre žiakov platí aj AG test, lebo na PCR sa čaká dlhšie a ešte viac na výsledky. Ľudia sú aj 

viackrát pozitívni so slabšími príznakmi. Vo februári vrcholí 4. vlna. 

 Od 01.01.2022 sa zaviedlo aj vykupovanie plastových fliaš a plechoviek. Pri nákupe 

fľaše a plechovky označené „Z“ sa zálohujú 0,15 € a pri odovzdaní sa euríčka vrátia. Bola to 

dobrá investícia, už omnoho menej plastov a plechoviek sa povaľuje po uliciach. 

 24.02.20222 - Rusko zaútočilo ma Ukrajinu, tak začala vojna. Ukrajinskí migranti 

utekajú zo svojho domova a vo veľkom prichádzajú aj na Slovensko. Väčšinou prichádzajú len 

ženy a deti, muži zostali doma bojovať a chrániť Ukrajinu. Vyhlásila sa pôstna zbierka pre 

Ukrajinu. Bola zameraná na hygienické potreby, plienky, deky atď. Všetko sa rieši len o vojne 

s Ruskom a Ukrajinou. Ukrajinci sa zamestnávajú aj u nás, žiaci začínajú navštevovať naše 

školy. Mnohí migranti putujú ďalej zo Slovenska. Pápež František vyhlásil, aby sa v kostoloch 

modlilo za pokoj a mier vo svete.  

 V marci sa už všetko otvorilo aj pre neočkovaných. Nosia sa rúška v interiéri. V 

obchodoch všetko dražie. Veriaci majú radosť, lebo pobožnosti sú bez obmedzení – iba 

prekryté dýchacie cesty rúškom a dezinfikovať ruky pri vstupe do kostola. Kvetnou nedeľou 

sa začína Veľký týždeň. V tichu, ktoré nám ponúka pôstne obdobie, vieme akosi lepšie 

pochopiť, čo je pre nás dôležité. Aj toto je posolstvo Veľkej noci. Obetovať sa za niekoho, kto  
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je pre nás veľmi dôležitý. Boh obetoval svojho Syna kvôli nám. Prečo to urobil? Pretože sme 

pre neho veľmi dôležití. 

 Obec Snežnica opäť po 2 rokoch zorganizovala pre žiakov V. - VIII. ročníka ZŠ 

vedomostnú súťaž pod názvom – Poznaj svoju obec. Súťaž sa skladala z dvoch kôl – test s 30 

otázkami a doplňovačka. Otázky boli zamerané na históriu našej obce, nášho okolia, ale aj o 

základných poznatkoch o SR, samosprávnom kraji. Po vedomostnej časti nasledovala 

zábavná časť súťaže – kvíz, ktorý už riešili celé triedy spoločne. V tejto časti vyhrala 

najmladšia skupina žiakov – V. ročníka. Víťazi po triedach: 

5. ročník Tamara Ondrišková 

6. ročník Romana Púčková 

7. ročník Šimon Škorvánek 

8. ročník Ema Zajacová (celková víťazka) 

9. ročník ZŠ v tento deň písal monitor z matematiky a slovenského jazyka. 

 10.04.2022 starosta obce privítal na OÚ v Snežnici deti s rodičmi. Deti narodené v 

roku 2021 (12 - 6 chlapcov a 6 dievčat) prežili pekné popoludnie. Od OÚ dostali 

upomienkové predmety, porozprávali sa i s pracovníkmi OÚ. Zanôtili im aj bratia Žuchovci na 

svojich heligónkach. 

   

 Ku koncu apríla sa zrušili respirátory i rúška. Musia sa nosiť len v zdravotných 

strediskách a nemocniciach. Keďže všetko dražie, začína energetická kríza a viac miest na  
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Slovensku, odborári, Jednota dôchodcov Slovenska vyšli do ulíc. Štrajk bol zameraný proti 

zdražovaniu a na pomoc pre rodiny s deťmi, pomoc pre dôchodcov a sociálne slabším. V 

Bratislave sa zúčastnilo aj 15 000 učiteľov a školských pracovníkov a štrajkovali za lepšie 

platové a pracovné podmienky. 5. ročník ZŠ píšu monitor z matematiky a slovenského jazyka. 

Maturitné skúšky už v obvyklom režime.  

 Druhá májová nedeľa patrí mamám a tak v sále KD sa konala po 2 rokoch oslava s 

kultúrnym programom z MŠ a ZŠ. Pohostenie a darček od pána starostu každého potešil. V 

máji Mgr. Alena Jaššová so svojím kolektívom vydali novú knihu – Dolné Kysuce – pred a po 

roku 1990. Aj naša obec je tam zaradená. 

 Slnkom zaliata nedeľa v máji bola dňom, kedy v kostole Sedembolestnej Panny Márie 

prijalo po prvýkrát Pána Ježiša prítomného v najsvätejšej Oltárnej sviatosti 15 detí. V tomto 

roku tiež prijalo sviatosť birmovania  39 birmovancov. 

 I tento rok sa zorganizovala farská púť, tento raz do Zakopaného (Poľsko). Navštívili 

sme Sanktuárium Matky Božej Fatimskej, Matki Božej Objawiacjacej Cudowny Medalik, 

drevený kostolík Našej Czrstochowskej Panne Márii a sv. Klementa.  

 Pre žiakov 5. ročníka sa už tradične 1. júna otvárajú dvere na OÚ, kde si môžu 

poprezerať OÚ, môžu sa popýtať otázky hlavne pána starostu a do obecného rozhlasu 

pozvať všetky deti na oslavu MDD, ktorá býva na športovom ihrisku. Potom navštívili i 

zbrojnicu DHZ. Deň detí sa slávil 04.06.2022 - kolotoč, cukrová vata, hranolky a sladkosti 

vítali na ihrisku deti. To bolo radosti, pišťania a dobrej nálady.  

 Deň otcov už tradične u nás patrí na futbalové ihrisko. Varil sa opäť guláš. Zúčastnilo 

sa 9 družstiev. 1.miesto obhájili – Susedia – z bytovky pri kostole. Futbal Horná – Dolná 

vyhral horný koniec.  

 Otvárajú sa cesty za dovolenkami. Nie sú už obmedzenia, takže ľudia začínajú 

cestovať. Na Slovensko pricestovala prvá dáma USA Jill Bidenová, ktorá sa stretla s našou p. 

prezidentkou, dobrovoľníkmi, ktorí sa starali o migrantov a aj s Ukrajincami. 

 Starosta obce usporiadal autobusový zájazd do ZOO v Zlíne (ČR). Trocha počasie 

neprialo – pršalo – ale na nálade občanov to neubralo. Veď zážitky nám nikto nevezme. 

 V máji sa uskutočnilo  slávnostné otvorenie cyklotrasy Okolo Snežnice a zahájenie 

cyklo sezóny. Zúčastnilo sa 43 cyklistov z Kysúc a Žiliny. MTB trasa „Okolo Snežnice“ v dĺžke 

17 km je vyznačená tabuľkami, stĺpikmi a maľovaným značením (modré C). Slávnostne  
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prestrihli pásku predseda Cyklo teamu LAVÍNA Michal Gábor, starosta obce MVDr. Milan 

Hlavatý a poslanec zo Žilinského samosprávneho kraja Ing. Matej Fabšík. Prajeme veľa 

šťastných kilometrov. 

 V auguste zomrel vo Vatikáne 98. ročný arcibiskup Jozef Tomko. Pochovali ho v 

Košiciach. V septembri zomrela 96 ročná Britská kráľovná Alžbeta II, ktorá 70 rokov panovala 

na tróne. Následník trónu je jej syn Karol III. 

 Obec Snežnica hostila 03.09.2022 už 9. ročník medzinárodného cyklistického 

podujatia – Istrofinal Snežnický MTB maratón. Na štart sa postavilo 583 pretekárov. Súťaží sa 

na kratšej – 21 km  dlhšej – 51 km trati. Súčasťou podujatia je i detský pretek. Celkovým 

víťazom sa na dlhej trati stal pretekár z ČR – Hartl Karel s časom 02:20:12,3 hod. (nový 

prekonaný rekord trate o viac ako 20. min.), medzi ženami prvenstvo obhájila – Dominika 

Vanáková s časom 03:09:0,51 hod. Na kratšej trati dominoval Ondrášek Šimon (01:00:25,9) a 

v ženskej kategórii dosiahla najlepší čas Veronika Čišecká (01:15:27,5). 

 Od 05.09.2022, teda od začiatku školského roku 2022/2023 niektoré autobusové 

spojenia, hlavne školské spoje premávajú až na Hrby, kde je zriadená autobusová zastávka. 

 Kríza v koalícii je napätá. Ministri z SAS podávajú demisiu a SAS odchádza do opozície. 

V Košiciach bol ďalší štrajk, kde sa zišlo viac ako 10 000 ľudí. Štrajkujúci bojovali za reguláciu 

cien plynu a elektriny. Všetko stále dražie. Aj potraviny a pohonné hmoty, lieky, voda… 

 27. hodové obecné hodové slávnosti sa viažu k vysviacke nášho kostola. Toto 

sviatočné obdobie býva sprevádzané jednak duchovným, ale aj kultúrnym programom. Už 

po tretíkrát bolo ozdobou slávnosti aj vytvorenie slovenského rekordu. V tomto roku išlo o 

napečenie 596 mini báboviek. Toto číslo symbolizuje históriu našej obce, nakoľko prvá 

písomná zmienka o Snežnici pochádza z r. 1426 a teda obec má 596 rokov. Komisár I. Svitok 

odovzdal certifikát o rekorde na námestí starostovi obce. Aj štáb televízie Markíza 

zdokumentoval náš rekord a krátke rozhovory s občanmi vysielali v televíznych novinách. 

Začiatok hodových slávností patril sv. omši na Sviatok povýšenia Sv. kríža (14.09.), ktorá sa 

konala v kostole kvôli zlému počasiu. Na námestí vystúpili heligonkrárky sestry Bacmaňákové 

a pod rúškom noci sa predstavila aj formácia BLACK EVILS – ohňová show. Tanečná zábava 

pokračovala do neskorých nočných hodín. Po hodových sv. omšiach program pokračoval na 

námestí folkl. Pásmom Kýčeri z Ochodnice, gajdoši zo Štolianska, heligonkári Mirka a Martin  
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z Vadičova, skupina Akropola, vystúpenie MŠ, súrodenci Žuchovci, Tomášovi, Sofii 

Bajánkovej a Aničky Kukučíkovej. Počasie tento rok príliš neprialo, dosť často pršalo, ale na 

hlavné body programu sa počasie na chvíľu umúdrilo.  

 Tento rok Novinky spod Vretňa uvideli svetlo v našich domácnostiach 2 x. Redakčná 

rada sa snažila spestriť obsah čítania, zviditeľniť spoločenský a kultúrny život a prehľad o 

dianí v našej dedinke. 

 21.10. starosta zvolal posledné Obecné zastupiteľstvo v Snežnici vo volebnom období 

2018 – 2022, kde poďakoval všetkým poslancom za odvedenú prácu. Taktiež sa vyjadril 

kladne nad prácou hlavnej kontrolórky Bc. Kataríny Adamkovej z Poviny a poďakoval aj 

úradníčkam – Ing. Gabriele Bollovej, Mgr. Helene Bačíkovej a Ing. Zuzane Sopkovej. 

 Viacero našich deti navštevuje aj ZUŠ Jarky Jelínkovej v hre na heligónke. 25.10.2022 

slávnostne uviedli Dome kultúry v KNM svoje prvé CD – hrali súrodenci Ondrej a Juraj 

Žuchovci a súrodenci Martin a Martina Tomášovci. Večer spestrili vystúpenie aj dospelí 

amatérski heligonkári tiež pod vedením J. Jelínkovej, kde našu obec zastupovala Katarína 

Hodoňová (rod. Grečnárová). 

 V sobotu dňa 29.10.2022 sa konali vôbec prvýkrát spojené voľby – volili sa 

zástupcovia do obecnej samosprávy (starostovia, poslanci), ale taktiež súčasne sa volil aj 

župan a župní poslanci do samosprávnych krajov. Voľby prebiehali súčasne, boli farebne 

odlíšené hlasovacie lístky aj obálky a urny (biele – samosprávy a modré – ŽSK). Voľby trvali 

od 07:00 – 20:00 hod. 

Voľby starosta a poslanci: 

- zapísaných voličov 862 

- zúčastnených 606 (70,30%, napr. v r 2018 bola účasť 78,5%) 

- volebná účasť na Slovensku – 46,10 % 

Na starostu obce kandidovali 2 kandidáti. Staronovým starostom obce sa stal MVDr. Milan 

Hlavatý - SMER - SD, HLAS - SD, SNS (470 hlasov - 82,02%) a ďalší kandidát Ján Cesnek získal 

103 platných hlasov – 17,97% - Život – národná strana. 

 

Zvolení poslanci vo funkčnom období 2022-2026: 

Bc. Dušan Ševčík, HLAS – SD   402 hlasov 

Ing. Ľubomír Jaššo, SaS   333 

Miroslav Ševčík, Smer – SD   295 

Pavol Ševčík, SaS    295 
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Bc. Peter Kukučík, KDH   283 

Bc. Michal Gábor, SaS    254 

Ing. Daniel Michel, KDH   199 

Róbert Pokrivka, KDH    196 

Daniel Janota, nezávislý   174 

 

náhradníci: 

Ján Labuda     159 

Ján Cesnek     158 

Ing. Karol Budinský    147 

Ing. Vladimír Voštenák   136 

Ing. Marek Majtán    132 

Martin Chrapčík    124 

Peter Kmec     116 

Mgr. Viktor Lukáč    93 

Roman Janec     70 

 

Voľby ŽSK – Žilinský samosprávny kraj 

- zapísaných voličov    862 

- zúčastnených    531 (61,60%) 

- volebná účasť na Slovensku  43,70 %                                                           

Na post predsedu ŽSK kandidovalo 8 záujemcov. V rámci kraja zvíťazila staronová županka 

Erika Jurinová (32,04%), pred Igorom Chomom (22,24%), Igorom Janckulíkom (21,18%). V 

našej obci zvíťazil Igor Choma (127 hlasov - 23,92%), Erika Jurinová (106 hlasov), Igor 

Janckulík (95 hlasov), Peter SLyško (47 hlasov)... 

Poslancov za okres KNM do samosprávneho kraja kandidovalo 32. V našej obci najviac hlasov 

získal Dušan Mičian (123), Alena Dudeková (96), Matej Fabšík (63). Títo menovaní boli 

zároveň zvolení aj ako poslanci ŽSK za celý okres KNM. 

 

 25.11.2022 - Starosta zvolal na tento deň Ustanovujúce OZ, ktoré začalo štátnou 

hymnou a pokračovalo zložením sľubov starostu obce a poslancov. Na zastupiteľstvo bol 

pozvaný aj p. farár Martin Adamčík, ktorý prítomných povzbudil pri práci v samospráve a 

udelil požehnanie. 
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 16.12.2022 - Uskutočnilo sa II. zasadnutie novozvoleného OZ, ktorého hlavnou témou 

bolo prijatie nových všeobecne záväzných nariadení a tiež schválenie rozpočtu. Viedli sa dlhé 

diskusie ohľadom niektorých položiek, nakoľko enormne nastal nárast cien vo všetkých 

oblastiach života. Napokon sa rozpočet podarilo schváliť, aj keď sa ťažko bilancovalo, 

nakoľko nebol ešte schválený ani štátny rozpočet.  

 Čakanie na Sv. Mikuláša začalo detskou omšou. Po skončení deti netrpezlivo čakali 

Mikuláša, ktorý prišiel  i so svojimi pomocníkmi. Deti recitovali básničky, za ktoré im dal sv. 

Mikuláš balík sladkostí. Čertíci ponaháňali deti, anjeli ich zas pohladkali a tak skončil 

predvečer sv. Mikuláša. 

 Tradične už pekná akcia adventnej nedele so starostom obce, poslancami OZ a 

stretnutie spoluobčanov pri jedličke. Kultúrny program z MŠ a ZŠ, prípitok, neskorší obed a 

darček každého milo poteší. Neskôr sa už ozýval spev po celej sále KD, to naši milí 

dôchodcovia zanôtili piesne. Sv. Mikuláš zasvietil stromček pri kostole, kde sa nachádza aj 

adventný veniec. Predvečer Vianoc sa do nášho kostolíka prinieslo Betlehemské svetlo. I v 

našich domácnostiach svetlo opäť tichučko horelo, akoby nám chcelo povedať: „On sa 

narodil, aby priniesol radosť a lásku medzi ľudí.“ 

 Na polnočnej sv. omši zaznela po dvoch rokoch aj POLNOČNÁ KOLEDA. Vinše, piesne 

a melódie potešili všetkých veriacich. V sále KD opäť i tento rok bola Jasličková pobožnosť, 

ktorá medzi nás priniesla radosť a lásku. A preto si ich nenechajme len pre seba, ale otvorme 

srdcia dokorán ku všetkým ľuďom. Deti z Farnosti Snežnica sa zapojili aj do koledovania po 

obci a tiež sa zúčastnili projektu Misijné zrnko - E koleda, kde sa natáčal video klip s 

vianočnou tematikou u nás v obci. 

Na 21. januára 2023 je pripravené referendum. Malo by to znamenať zmenu ústavy a 

umožniť predčasné voľby. Ak vznikne v parlamente dohoda o predčasných voľbách zrejme 

bude referendum zrušené. Ak bude, stane sa platným, ak bude kladne hlasovať aspoň 2,1 

milióna občanov, teda polovica z 4,2 mil. oprávnených voličov. Po ostrých rokovaniach 

parlament vyslovil pred Vianocami nedôveru vláde premiéra Eduarda Hegera. Strana SaS 

zahlasovala za štátny rozpočet, ktorý vypracoval Igor Matovič (OĽANO), ale bolo to 

podmienené jeho odchodom, čo sa aj stalo. Vo vládnej koalícii i opozícii sú neustále 

nezhody. Za pád vlády bolo prítomných 102 poslancov a 78 hlasovalo za, 22 proti a 2 

nehlasovali, takže NRSR vyjadrila nedôveru. A čo ďalej? Pani prezidentka rokuje so všetkými 

a premiéra E. Hegera požiadala do konca januára pripraviť všetko na fingovanie vlády. Inak 

vymenuje úradnícku vládu, ktorá nás dovedie do volieb.  
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 Predpremiéra filmu - 07.11.2022 v Bratislave pod názvom „Turnaj snov,“ ktorý sa 

ešte v r. 2019 natáčal aj na našom futbalovom ihrisku. Začína i v kinách. (strana 164 kroniky). 

Je to dokumentárna tragikomédia. V úpätí Transylvánskych vrchov sa ukrýva jedno futbalové 

mužstvo v rumunskej obci Taga, ktoré už niekoľko rokov nevyhralo žiaden zápas. Je to z 

prostredia dedinského futbalu, v časoch zašlej slávy. Prijali pozvanie na medzinárodný turnaj 

na Slovensku, vracia to nádej všetkým hráčom a spoločne sa vydávajú na cestu za hranice. 

 V Snežnici k 31.12.2022 - 1113 občanov. Vdov 77, vdovcov 10, zomrelo 11 občanov, 7 

sobášov, narodili sa 9. V marci 2022 zomrela najstaršia spoluobčianka Štefánia Kukučíková 

(93), najstarší občan je Rehor Machút (95), zo žien pani Jaššová (93).  

 Školská rada zložená z rodičov, zamestnancov školy pedagogických i 

nepedagogických, 3 poslancov OZ a zamestnancov obce zvolila v tomto období nového 

riaditeľa školy, ktorou sa stala Mgr. Mária Ševčíková zo Snežnice s platnosťou od 01.01.2023. 

Treba poďakovať riaditeľke PaedDr. Jane Chovancovej za uplynulé 5-ročné obdobie, kedy 

stála na čele školy a zmenila veľa vecí k lepšiemu. 

 Pred Vianocami je chrípková epidémia, ale našich žiakov to príliš nezastihlo. Budú už 

na prázdninách, takže i nárast respiračných ochorení bude snáď menší. Po zimných 

prázdninách sa vrátia do škôl 09.01.2023. Vo Vatikáne zomrel 95 ročný bývalý pápež 

Benedikt XVI., ktorý bol predchodcom aktuálneho pápeža Františka. V tomto roku 2022 

zomrelo na COVID-19 na Slovensku - 6410 ľudí. Od začiatku COVIDU je to tak 20 825 ľudí, 

ktorí mali potvrdené toto infekčné ochorenie. Avšak ďalšie tisícky úmrtí boli diagnostikované 

ako úmrtia „S“ kovidom. Títo ľudia síce mali KOVID, ale nebola to ich hlavná príčina úmrtia, 

ale isto im to nepridalo. 

 Asi 2100 lekárov, sestier a pracovníci v zdravotníctve podalo k 1.12.2022 výpovede. 

Nejde im len o platové podmienky, ale i o zlepšenie pracovných podmienok. Zdravotníci si 

určili 8 podmienok, ktoré odoslali na ministerstvo zdravotníctva. Vláda sa dlho 

nevyjadrovala, ale na posledný deň sa dohodli a lekári pracujú ďalej, ale pod podmienkou 

splniť sľubované. 

 V závere roka 2022 prišli na obec 2 dobré správy: Z environmentálneho fondu bola 

schválená dotácia v sume 1 510 000 € na rozšírenie kanalizácie a vodovodu v časti obce 

Hrby. V projekte je aj spoluúčasť vo výške 80 000 €, s ktorou sa bude musieť obec 

vysporiadať. Taktiež od Slovenskej inovačnej a energetickej agentúry bola schválená dotácia 

vo výške 275 000 € na rekonštrukciu a energetickú úsporu telocvične ZŠ. 
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 Silvestrovský turistický výstup sa konal, hoc počasie moc neprialo. Mrholilo, hmla a 

dosť blatistý terén však neodradilo našich priaznivcov už tradičného výstupu. Zúčastnilo sa 

okolo 60 ľudí, ale i deti sa nedali zahanbiť. Nový rok sme privítali vo svetle ohňostrojov, ktoré 

nesmú chýbať. 

 V r. 2022 bolo 10 obecných zastupiteľstiev. Obec sa budovala podľa možností. Oplotil 

sa areál MŠ a ZŠ, rekonštruovala sa budova na futbalovom ihrisku, pribudli nové lavičky pri 

dome smútku, k dispozícii sú nádoby s vodou pri cintoríne, asfaltovanie hlavných ciest 

(financované zo ŽSK, hodnota projektu cca 100 000 €) - 200 m - od úradu po zvonicu a úsek 

cca 500 m od rod. Moravcovej po otočňu. Schválil sa aj územný plán obce, kúpilo sa nové 

obecné osobné vozidlo. Nový rok 2023 je aj 30. výročím Slovenska. V nádeji očakávame, že 

ten nadchádzajúci rok nám prinesie niečo dobré, nové a snáď i lepšie. 

 Knihovníčka obecnej knižnice je Lenka Palárcová. V Snežnici máme verejnú knižnicu, 

ktorá je zaradená do kategórie malých verejných knižníc. Toto hodnotenie sa odvíja od 

množstva kníh a iných dokumentov, ktoré má knižnica v knižničnom fonde. Naša knižnica má 

5799 kníh. Knižnica funguje ako verejná inštitúcia, ktorá sa musí riadiť zákonmi a inými 

právnymi predpismi. Základným a nosným zákonom je tzv. zákon o knižniciach, ktorý 

verejným knižniciam stanovuje, aby utvárali a sprístupňovali univerzálny knižničný fond 

vrátane knižničných dokumentov miestneho významu a organizovali kultúrno-vzdelávacie 

aktivity podľa záujmu miestnych komunít. Regionálna metodička vyhodnotia našu knižnicu 

ako jednu z najlepších spomedzi malých a stredných verejných knižníc na Kysuciach. 

Trojkráľová zima začala načas - v noci -10°C, neskôr v januári mráz -12°C. Koniec januára 

veľmi silný vietor, v Tatrách víchrica. Na Hromnice veľa snehu, odmäk, často vietor až 

fujavica, nie moc zima. Ku koncu februára snežienky v záhradkách, bez snehu. Marec cez deň 

slniečko, plusové teploty a v noci slabý mráz. Je sucho. Apríl bol celkom chladný. Často prší a 

býva vietor. Máj celkom teplý, zamrznutí bez mrazu. Prvý tropický deň bol 12. mája. U nás 

27°C ale južnejšie bolo cez 30°C. Je však sucho. Na Medarda pršalo. V záhradkách opäť 

invázia slizniakov. Koniec júna extrémne sucho, teplo až do 40°C, málo zrážok, šetrime 

pitnou vodou, dôrazný zákaz vypaľovania. 

Júl - august málo prší, teploty na Slovensku vysoké až ku 40°C. September je celkom chladný, 

vlhký, začíname prikurovať. Október - november - teploty do 20°C, popršalo, ráno hmly. 

Tohtoročná jeseň vyhodnotená ako nadpriemerne teplá. 18.11. padal prvý sneh s dažďom. 

Na sv. Luciu u nás bol mráz -15°C a niekde na Slovensku aj viac. Cez Vianoce boli plusové 

teploty až do +7°C, blato, veľa pršalo. Nástup zimy patril zasa k tým teplejším. Na teple  



Kronika obce Snežnica 

 

 

 

JD 

 

 

 

 

 

ZPCCHO 

 

 

 

 

DHZ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

vlastne nie je nič zlé, ale leta bývajú čoraz teplejšie a suchšie. Nedostatok vody začína 

pociťovať aj Slovensko. Vždy sme sa hrdili, že máme dostatok dobrej a kvalitnej vody. 

 Jednota dôchodcov aj tento rok spájala členov ZO Snežnica. Výročná schôdza, varenie 

gulášu, oslava jubilantov, krížovkárska súťaž (víťaz Ľubo Horvát), pomoc obci pri kultúrnych 

podujatiach. V KNM sa zúčastnila predsedkyňa Magdaléna Javoríková na súťaži v prednese a 

recitácii básni. Úprava okolia nášho kostola, starosť o kvetinky sa pripisuje členom JD. Na 

hody JD spolu s OÚ vytvorili slovenský rekord najviac napečených mini báboviek - 596 (toľko 

rokov má práve obec : 1426 - 2022). Komisár zo slov. rekordov Igor Svitok a televízia Markíza 

taktiež spestrili tento rekord, ktorý pripravili 2 členky JD - Magdaléna Javoríková a Emília 

Budinská spolu s manželkou p. starostu Jankou Hlavatou. 

 V sále KD sme slávnostne oslávili 10. výročie založenia organizácie. Nechýbali hostia, 

bývalí členovia ZO. Stav členskej základne je 30 členov. Chutné jedlo, tombola, darček a 

kultúrny program sa niesol v duchu príjemného posedenia.  Na jeseň bola 2-dňová výstava - 

„Čo nám dala záhrada.“ Pred Vianocami OÚ organizuje pre dôchodcov posedenie pod 

jedličkou, kde už viac rokov sponzoruje tombolu ZPCCH pod vedením predsedníčky p. Márie 

Kukučíkovej. 

 DHZ je najstaršou aktívnou organizáciou v obci. Zbor patrí k tým aktívnejším v okrese 

KNM, dokonca mnohí členovia sú nápomocní aj v územných (okresných) funkciách. Zo 

zásahovej činnosti sa zbor stretával najmä s lesnými požiarmi, požiarom udiarne, horiacimi 

komínmi, ale išlo hlavne o technické zásahy - likvidácia bodavého hmyzu, čistenie 

kanalizácie, riešil sa aj prevrátený traktor v koryte potoka s únikom nebezpečných kvapalín. 

Zorganizovali veľa brigád a iných aktivít - stráž pri Božom hrobe, stávanie a váľanie mája, 

Floriánsku sv. omšu v Rajeckej lesnej, Deň otcov - varenie gulášu, ukážky pre žiakov ZŠ a MŠ, 

pomoc farnosti, pomoc pri MTB maratóne, hľadanie stratenej osoby v Dunajove, pomoc v 

Žiline pri ubytovaní Ukrajincov ako vojnových utečencov... Absolvovali zdravotnú prednášku 

o obsluhe defibrilátora a podávaní prvej pomoci. Zorganizovali 3. hasičský bál s dobrou 

odozvou. I Betlehemské svetlo opäť priviezli do kostola so starostom obce a p. farárom. 

Po dlhšej prestávke sa začalo pracovať aj s deťmi a mládežou. Referentka pre mládež je Júlia 

Labudová. Prvá súťaž našej mládeže bola v Oškerde (5.miesto). Ďalej sa zúčastnili v Hornom 

Vadičove, Ochodnici avšak bez popredných umiestnení. Jesenné kolo hry Plameň bolo v 

KNM. Skladalo sa z viacerých disciplín. Naši mladí tam získali prvé miesto, II. a IV. miesto. 

Členovia výboru DHZ pripravili pre mladých rozlúčku s prázdninami, kde uvarili guľáš a 

pripravili veľa súťaží.  



Kronika obce Snežnica 

 
futbal - MŠK 

 

 

 

 

 

2023 

 

 

stolný tenis 

 

 

obecný ples 

 

 

koleda 

 

referendum 

 

 

 

 

 

 

  

 Pri obhliadnutí sa za súťažnou sezónou 2021/2022 môžu funkcionári, hráči, ale aj 

fanúšikovia vyjadriť spokojnosť. „A“ tím - muži skončili v VII. QUICK sport lige na 3. mieste, 

dorastenci sezónu dohrali na 5. mieste. V prebiehajúcej sezóne 2022/2023 po jesennej časti 

sa mužom príliš nedarilo, získali z 8 zápasov len 2 body za remízy s ŠK Radoľa a TJ Kysučan 

Ochodnica. Družstvo dorastu v aktuálnej sezóne nezaregistrovali, pretože mnoho 

dorastencov prešlo už do kategórie mužov. Pracuje sa však i naďalej so žiakmi aj s 

prípravkou. 

 

 Za odchádzajúcim rokom 2022 urobme hrubú čiaru v nádejí, že rok 2023 bude lepší... 

Novoročný príhovor p. starostu obce M. Hlavatého sa niesol i v poďakovaní za podporu pri 

voľbách 2022. Spomenul, čo sa podarilo a čo by sme chceli vybudovať v r. 2023. 

 Trojkráľový turnaj v stolnom tenise sa uskutočnil po 2 rokoch. Zúčastnilo sa 23 

súťažiacich. Najstarší účastník pán Štefan Bollo (82 r.) nám ukázal pár pekných úderov. Pohár 

si odniesol domáci účastník Peter Ježo, ktorý už vyhral turnaj trikrát (2018, 2020 a 2023). Na 

druhom mieste sa umiestnil Milan Hlavatý, ďalej Marián Šmehyl a Roman Puček.  

 V januári sa konal už VI. ročník obecného plesu. Toto podujatie už dlhoročne patrí k 

starostovskej funkcii. Do tanca hrala kapela 2+1, k tomu dobré jedlo od šéfkuchára Miroslava 

Ševčíka, bohatá tombola, ktorej bolo veľa a musela sa losovať až na dvakrát. 

Každý dom, kde koledníci vstúpili ožil radosťou, koledami, vinšmi, spevom a básňami. Nad 

vchodové dvere príbytkov značili posvätenou kriedou 20 * C+M+B * 23 (Christus Mansionem 

Benedicat, teda Kristus žehnaj tomuto domu). 

 Na základe petície občanov, prijatej 24. augusta 2022, prezidentka SR svojím 

rozhodnutím zo dňa 04.11.2022 vyhlásila referendum. Predmetom bola nasledovná otázka: 

„Súhlasíte s tým, že predčasné skončenie volebného obdobia Národnej rady SR je možné 

uskutočniť referendom alebo uznesením NR SR, a to zmenou Ústavy SR...  

 

Volebná účasť SR - 27,25 % 

Počet zapísaných voličov v Snežnici: 867 

Počet voličov, ktorí hlasovali v Snežnici 372 (42,91%) 

Volebná účasť nedosiahla v meradle 50% a viac, referendum bolo NEPLATNÉ. 
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 29.1.2023 - „Dieťa je zázrak, ktoré ťa v sekunde naučí milovať iného človeka viac ako 

seba.“ Rodičia s novonarodenými deťmi prežívali slávnostný deň v KD, kde pekným 

príhovorom od starostu obce, krátkym kultúrnym programom, zápisom do kroniky a fotením 

boli slávnostne uvítané. 

 

 V Českej republike sa na voľby prezidenta prihlásilo 9 kandidátov. V prvom kole bola 

68,24% volebná účasť. Do druhého kola postúpil Andrej Babiš (34,99%) expremiér a 

predseda ANO a Peter Pavel (35,40%),bývalý predstaviteľ armády a NATO. V druhom kole 

bola 70,25 % účasť. Peter Pavel získal 58,32 %, takže zvíťazil. Stal sa prezidentom ČR. 

09.03.2023 zložil prísahu a prvá prezidentská návšteva smerovala na Slovensko. 

 K fašiangovému obdobiu patrí zábava, masky a rôzne ľudové zvyky. Obec 

zorganizovala milú udalosť pre deti - maškarný ples. Asi 60 detí v rôznych maskách sa 

vyšantilo v sále KD. Porotu upútala domáco vyrobená maska - slnečná sústava (T. 

Belancová), ktorá bola odmenená sladkosťou. Deti boli ukonané, ale šťastné. 

 14.03. boli maturitné písomky, 22.3. písali žiaci 9. ročníka ZŠ monitor. Tento rok 5. 

ročník ZŠ monitor nepísali. Žiaci V. - VIII. ročníka prichádzajú do KD, kde ich čaká už V. ročník 

vedomostno - zábavnej súťaže „Poznaj svoju obec.“ Otázky boli zamerané najmä na históriu 

a súčasnosť obce, Žilinského samosprávneho kraja, SR, ale i EÚ. Celkovým víťazom tohto 

ročníka sa stal žiak V. ročníka Samuel Javorík. Za VI. ročník vyhrala Karolína Ševčíková, VII. 

ročník - Ema Majtánová a za VIII. ročník - Ema Mičáková. 

 Pre kresťanov je Veľká noc najstarším sviatkom cirkevného roka. Veriaci si 

pripomínajú umučenie, smrť a vzkriesenie Ježiša Krista. Veľkonočné sviatky sú vyvrcholením  
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pôstneho obdobia. Niektorí ľudia považujú Veľkú noc za sviatky jari a tradícií. I u nás, v 

našom kostolíku sa vyvrcholením Veľkého týždňa slávila Veľkonočná vigília vzkriesenia.  

 Druhá májová nedeľa dýchala opäť sviatočnou atmosférou. Oslavoval sa Deň matiek. 

Orgován rozvoniaval celým kultúrnym domom. Starosta obce spolu s poslancami OZ privítali 

všetky mamy, staré mamy. O kultúrny program sa postarali žiaci domácej ZŠ s MŠ pod 

vedením p. učiteliek. Mamičky pri pohostení v družnej debate zotrvali do neskorého 

popoludnia. Od pána starostu si odniesli darček a sladkosť. 

 07. mája Eduard Heger podal demisiu, takže jeho vláda končí. Bude úradnícka vláda? 

15.05. prezidentka SR vymenovala novú úradnícku vládu, ktorá bude vládnuť, kým nebudú 

voľby. Trvala nakoniec do 25.10.2023. 

Úradnícka Vláda SR 

Ľudovít Ódor - predsda vlády 

Lívia Lašáková - vicepremiérka pre Plán obnovy 

Michal Horváth - minister financií 

Miroslav Wlachovský - minister zahr. vecí 

Ivan Šimko - minister vnútra 

Martin Sklenár - minister obrany 

Michal Palkovič - minister zdravotníctva 

Jana Dubovcová - minister spravodlivosti 

Peter Dovhun - minister hospodárstva 

Pavol Lančarič - minister dorpavy 

 V máji 2023 sa v susednej obci Oškerda - Ranč pri Žiline stalo nešťastie. Lev usmrtil  

pri kŕmení 56 - ročného majiteľa  Jozefa Bajánka. Zasiahlo to aj našu obec, lebo sme ho 

osobne poznali. Čo sa presne stalo? To už vie len on sám a zastrelený lev. Ostatných tigrov a 

levov previezli neskôr do Indie. 

 Prvý jún už tradične patrí „Dňu otvorených dverí na OÚ a v hasičskej zbrojnici“ pre 

žiakov V. ročníka ZŠ. Žiaci sa stretnú so starostom obce, pracovníčkami OÚ a neskôr cez 

obecný rozhlas pozvú všetky deti na oslavu MDD, ktorá sa už tradične koná na futbalovom 

ihrisku. Následne žiaci išli do susediacej hasičskej zbrojnice, kde im bola ukázaná technika, 

auto, vybavenia a miestni dobrovoľní hasiči trpezlivo odpovedali na zvedavé otázky od detí. 

 03. júna všetky deti s radosťou navštívili ihrisko pri príležitosti MDD. Hranolky, balíček 

sladkostí, kolotoče, maľovanie na tvár, cukrová vata a pečiatka na ruku, to patrilo pre všetky 

deti. Prvýkrát hasiči v závere podujatia vytvorili deťom penu, do ktorej skákali. Mali i vlhké 

oblečenie, ale keďže bolo teplo, vôbec im to nevadilo, ale tá radosť detí sa nedá opísať. 
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 Tretia júnová nedeľa tradične už patrí našim otcom. Otcovia i mládenci sa stretli na 

futbalovom ihrisku, kde sa varí guláš. Súťažilo 11 družstiev. Prvé miesto obsadili 

Ovocníčkovia (rod. Mučková), II. miesto Labudovci (súrodenci Peter a Ján), III. miesto 

Susedia (dolná bytovka - Puček, Bahna, Mravec). Po vyhodnotení gulášov ihrisko patrilo 

futbalovému zápasu HORNÁ - DOLNÁ. Pri tejto príležitosti družstvá dostávajú aj tričká s 

nápisom HORNÁ alebo DOLNÁ. Vyhral tím horného konca.  

 Občasník obce Snežnica v r. 2023 vyšiel jedenkrát. V 15. čísle Noviniek spod Vretňa 

sme sa dočítali o kultúrno-spoločenských podujatiach. Prihovorila sa nám redakčná rada, 

pán starosta a nechýbala ani spoločenská kronika, šport a iné zaujímavosti zo života obce. 

 Obec s farnosťou pri príležitosti 5. výročia Krížovej cesty zorganizovali pobožnosť 

Krížovej cesty a svätú omšu na Medzivretní. Po omši sa podával guláš. Žienky napiekli i 

koláčiky. Na túto pamiatku sme dostali  upomienkové predmety (obrázky, magnetky, 

šálky...). Pár dní pred týmto výročím sa po ceste okolo zastavení krížovej cesty prechádzal asi 

120 kg medveď. 

 Vo februári zorganizovali členovia domáceho Cyklo teamu Lavína 4. ročník prechodu 

na bežkách ponad Snežnicu s názvom „Snežnické krkaháje.“ Odštartovalo 34 bežkárov zo 

Snežnice, Kysúc, Žiliny, Rajca a Bratislavy. Trasa dlhá 18 km viedla Kysuckou vrchovinou 

ponad Snežnicu chodníkom cez Vreteň, Pod Kučerovkou - Zástranie a na Veľké Ostré. 

Najmladší účastník bol Oliver Mišík (9 ročný) a najstarší Ivan Snopko (75 rokov). 

Vo sviatočný deň 8. mája sa uskutočnilo už po 10. krát otvorenie sezóny na cyklotrase 

„Okolo Snežnice.“ Zúčastnilo sa 34 cyklistov. Trasu dlhú 17 km a 640 nastúpaných m v 

prostredí Kysuckej vrhoviny zvládli všetci. Najmladší účastník bol 10 ročný Andrej zo 

Zástrania a najstarší 73 ročný Jozef zo Žiliny. Jubilejného 10. ročníka cyklistického podujatia 

MTB sa zúčastnilo 572 pretekárov vrátane detí. Obec o.i. venovala viac ako 800 koláčikov 

(mafin) na túto príležitosť. 

 U nás sa začínajú hodové slávnosti sv. omšou na Medzivretní, pri príležitosti 

Povýšenia kríža (14.9.). Predvečer nás svojimi piesňami potešil na námestí Pavol Laták. Ďalej 

pokračovala ľudová veselica až do rána. 15. septembra po slávnostných sv. omšiach na 

námestí pokračoval kultúrny program. Vystúpili naši škôlkari i naše snežnické talenty. Neskôr 

medzi nás zavítal Ivan Milan, mladý a nadaný spevák, ktorého poznáme zo Šlágra a Senzi 

(televízne hudobné kanály). Naše žienky napiekli koláče, ktorými sme sa všetci pohostili. 

Stánky s občerstvením, hračkami, cukrovou vatou, kolotočom, skákacím hradom, maľovaním 

na tvár a so všetkým čo k hodom patrí. 
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V rámci hodových slávností vystúpili domáci muzikanti - Juraj a Ondrej Žuchovci, Martina a 

Martin Tomášovci, súrodenci Kristína a Filip Cesnekovci a tiež sestry Helenka a Anička 

Kukučíkové. Práve druhá menová Anička (11) vyhrala v r. 2023 prestížnu súťaž vo svojej 

kategórii - Slávik Slovenska. V porote súťaže bol napr. aj operný spevák Peter Dvorský. 

 30.09.2023 sa konali predčasné parlamentné voľby do NR SR. Išlo už o štvrté 

predčasné voľby v ére SR, hlásilo sa 25 politických strán, účasť 68,51 %. 

Volebných okrskov  6014 

zapísaných voličov  4 388 872 

zúčastnených voličov  3 077 123 

zúčastnených z cudziny 58 779 (1,95%) 

V Snežnici bol počet voličov 855, zúčastnených 674 t.j. 78,83 %. Na Dolných Kysuciach sme 

mali druhú najvyššiu účasť po obci Radoľa - 78,96%. V okrese KNM bola účasť 75,00 % v 

Žilinskom kraji 74,99 %. 

Účasť v komunálnych voľbách v obci Snežnica - historicky: 

2020 79,2% 

2016 75,4% 

2012 75,65% 

Október je mesiac, keď prezidentka SR Zuzana Čaputová vymenovala novú vládu: 

Róbert Fico   - predseda vlády SR 
Peter Pellegrini   - predseda NR SR 
Andrej Danko    - podpredseda NR SR 
Róbert Kaliňák  - vicepremiér a minister obrany 
Peter Kmec    - vicepremiér pre eurofondy a plán obnovy 
Denisa Saková    - podpredsedníčka vlády a ministerka hospodárstva 
Tomáš Taraba   - podpredseda vlády a minister životného prostredia 
Ladislav Kamenický   - minister financií 
Boris Susko    - minister spravodlivosti 
Juraj Blanár    - minister zahraničných vecí a európskych záležitostí 
Richard Tkáč    - minister pôdohospodárstva a rozvoja vidieka 
Jozef Ráž    - minister dopravy 
Matúš Šutaj Eštok   - minister vnútra 
Erik Tomáš    - minister práce, soc. vecí a rodiny 
Zuzana Dolinková   - minister zdravotníctva 
Martina Šimkovičová   - minister kultúry 
Richard Raši    - minister investícií a regionálneho rozvoja 
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Počet kresiel v NRSR - Smer (42), Progresívne Slovensko (32), Hlas (27), Obyčajní ľudia a 

nezávislé osobnosti (16), KDH (12), SaS (11), SNS (10). V obci Snežnica vyhral Smer (179 

hlasov), Hlas (114), PS (89), SNS (86), KDH (43), SaS (39), Republika (37), OĽANO (27), Sme 

rodina (20)... 

 V novembri sme pripravili lampiónový sprievod našou obcou. Svetielka svietili na 

cestu po našej dedinke, i keď nám počasie nevyšlo (pršalo). Iskričky v očiach detí, radosť, 

trochu aj vlhké oblečenie robilo super atmosféru. Po skončení bolo posedenie v klubovni na 

OÚ pri teplom čajíku a mafiunách. Vydarená akcia, dúfame, že o rok na jeseň sa stretneme 

opäť a naše svetielka z lampiónov budú svietiť „ako svetielka lásky a radosti.“ 

 V novembri mal televíznu premiéru aj film „Turnaj snov,“ ktorý bol natáčaný aj v 

našej obci. Bol to film s titulkami a po skončení bol ešte dodatok - Film o filme. S úsmevom 

spomíname na túto „čiernu komédiu“ ako ju nazval rumunský režisér. Na premiére v kine v 

Bratislave bola i delegácia z obce ešte v r. 2022. 

 Advent, advent štyri sviece..., takto recitovali naši škôlkari pri svätení nášho 

adventného venca pri kostole. Štvortýždňové nadchádzajúce obdobie je časom prípravy na 

vianočné sviatky. Pri kostole, po skončení sv. omše, čakal sv. Mikuláš s pomocníkmi všetky 

deti. Niektoré nebojácne deti zarecitovali básničku. Sv. Mikuláš zasvietil aj stromček pri 

kostole a čertíci ponaháňali i chlapcov loptošov a začiernili im tváre. 

 Pred Vianocami starosta obce s poslancami už tradične organizujú posedenie 

dôchodcov „Pod jedličkou.“ Kultúrny program žiakov ZŠ, prípitok, oblátka s medom, obed, 

koláčik a kalendár na nový rok 2024. Opäť sa konala tombola, ktorú zastrešovala 

predsedníčka domáceho ZPCCH p. Mária Kukučíková. 

 Farnosť Snežnica príkladne spolupracuje so všetkými organizáciami, ktoré sa 

nachádzajú v obci. Organizovala viacero púti napr. do Nitry, Šaštína, pre deti Habakuky. 

Farská charita každý týždeň dostáva potraviny z TESCA Žilina, ktoré rozdáva núdznym vo 

farnosti. Bola tiež ponožková zbierka, ktorá bola odovzdaná do OZ Dobrý pastier v Kláštore 

pod Znievom. V kostole sa zbierali tiež školské pomôcky, v TESCU prebehla aj za účasti našich 

farníkov potravinová zbierka, ktorá sa rozdala našim občanom. Deti z Misijného zrnka 

nahrávali ešte začiatkom roku 2023 na Vychylovke koledu - Štastie, zdravie, pokoj svätý - ako 

minuloroční víťazi E-koledy. Koleda bola prvýkrát oficiálne zverejnená 25.12. v rámci aktivít 

Pápežských misijných diel. 
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 V susednej obci Oškerda sa v decembri organizoval už V. ročník Hokejbalového 

turnaja o putovný pohár Jozefa Greňa. Hlavným organizátorom bol poslanec tejto časti 

Milan Gazdík. Turnaja sa zúčastnilo 6 súťažných kolektívov - Oškerda, Rybári, Vadičov, 

Ochodnica, Čuhári a Snežnica. Víťazom sa stalo mužstvo zo Snežnice. Gratulujeme našim 

domácim zverencom. V r. 2022 skončili na II. mieste. 

 Futbalovú verejnosť, ale aj všetkých občanov obce zasiahli veľmi smutné udalosti. Vo 

februári opustil tento svet po dlhej chorobe bývalý výborný spoluhráč Ivan Ševčík (42) a v 

decembri zomrel Jozef Chvastek (33), výborný kamarát a dobrý hráč. 

Aktuálne v obci už dlhodobo funguje len jeden futbalový oddiel - Mládežnícky športový klub 

(MŠK) Snežnica. V období 2023 - 2025 na jeho čele stoja štatutári Peter Smieško a Štefan 

Labuda. Sezóna 2022/2023 nedopadla podľa predstáv, kde muži odohrali v VII. lige QUCIK 

SPORT 20 zápasov a získali 13 bodov. 

Pre sezónu 2023/2024 MŠK do súťaží prihlásil družstvo dospelých, mladších žiakov U-13 a 

prípravky U-11 a U-9. Viacerí starší žiaci ako i dorastenci budú v novej sezóne hosťovať v 

susednej obci Radoľa. Po skončení jesennej časti patrí zatiaľ dospelým snaživé 6. miesto z 8 

účastníkov. 

V r. 2023 domáci futbal oslavoval už 70. výročie svojho založenia. Vznikol v r. 1953 a prvý 

klub niesol názov Sokol Snežnica. Ihrisko sa vybudovalo až v r. 1981. Po dlhých rokoch práce 

hospodára - správcu ihriska skončil Jaroslav Králik. Patrí mu za odvedené roky pri práci pre 

futbal, či už ako niekdajší hráč, alebo správca obrovské poďakovanie. 

V obci sa rodí aj veľký rozhodcovský talent - Martina Ukropová, ktorá svojou cieľavedomou a 

vytrvalou prácou rozhodkyne pískala v r. 2023 napr. aj na ženských medzinárodných 

zápasoch národnej ligy UEFA. 

 Naši seniori sa stretávajú pri rôznych podujatiach. Pri kostole sa starajú o kvety, 

navštevujú kultúrne podujatia, lúštia krížovky, spolupracujú s OÚ a farnosťou. V máji hostili i 

stretnutie seniorov Dolných Kysúc, ktorého sa zúčastnilo asi 100 členov Jednoty dôchodcov z 

okresu. Udalosť poctil svojou návštevou aj samotný predseda JD Slovenska Michal Kotian. 

Prítomných zabával Štefan Hruštinec. 

 Zväz postihnutých civilizačnými chorobami sa stretáva každý mesiac. Poriadajú výlety 

(napr. Myjava), navštevujú rehabilitačné centrá, organizujú výstavu „Čo nám dala záhrada,“ 

rôzne vlakové výlety a pod. 
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 Mladí hasiči majú za sebou úspešný - výherný rok. V KNM na zimných halových hrách, 

kde sa zúčastnilo 25 družstiev naši mladí žiaci získali 1. a 6. miesto a starší žiaci 6. miesto. V 

Lodne na okresnej súťaži získali 1. a 2. miesto a na ich pohárovej súťaži skončili tretí. Obec 

Snežnica hostila okresné Jesenné kolo hry Plameň, kde sa stretlo 19 družstiev. Naši mladí 

hasiči získali 2. a 3. miesto, na súťaži v Korni podobne III. miesto. 

Zbor má aktuálne 51 členov, z toho 14 žien. Počas celého roka sa zúčastňovali mnoho 

školení, z nich najdôležitejšia bola zdravotnícka príprava, príprava veliteľov, preventivárov. 

Zorganizovali tiež vzdelávacie cvičenie pre domácich žiakov ZŠ a MŠ v závere školského roku, 

zúčastnili sa previerkového cvičenia v Oškerde - havária vozidiel. 

Členovia v spolupráci s farnosťou plánujú pri 100. výročí založenia zboru (2024) osadiť do 

areálu kostola sochu sv. Floriána - patróna hasičov. Sú nápomocní pri všetkých kultúrno-

spoločenských akciách pre obyvateľov, pri MTB maratóne, MDD, DOD, pomáhali pri hľadaní 

poruchy na obecnom vodovode, uvoľňovali sneh z koryta potoka, postavili a zvalili obecný 

máj, na sviatok Všetkých svätých kládli spomienkový veniec ku krížu, hľadali nezvestné 

osoby... 

S p. farárom a starostom obce opäť v predvečer Štedrého dňa priniesli do kostola 

Betlehemské svetlo. Vykonali v 144 nehnuteľnostiach protipožiarnu prevenciu bez väčších 

zistených závad. 

 Ku koncu roka som písala, že prišla výzva z eurofondov na rekonštrukciu telocvične 

ZŠ. Žiaľ, súťaž vyhrala firma, ktorá má zlé referencie. Veľa práce začne, ale nedokončí, takže 

čaká na súdne pojednávanie. Starosta obce nepodpísal zmluvu a odstúpil od zmluvy. Bude sa 

čakať na novú výzvu z eurofondov. 

 Prvý mesiac bol vyhodnotený ako nadpriemerne teplý. Hromničná zimná idylka -18 

°C, niekde i menej, snehové záveje a vietor. Prvá búrka bola v marci, hrmelo, blýskalo sa, 

pršalo a snežilo. Ku koncu marca cez deň teplo + 15 °C, na juhu až do 20 °C, v noci asi -3 °C. 

Apríl celkom chladný, vietor, sneh, dážď, po večeroch sa kúri. 

6. mája bol nameraný u nás deň nad 20 °C, na juhu i viac. Všetko kvitne, zelená sa. Traja 

zamrznutí bez mrazíka. Koniec mája - teplo a sucho. Na Medarda pršalo. Denné teploty 25 °C 

a viac, dusno. 10. júla začínajú tropické teplá, koniec mesiaca daždivý do 20 °C, v noci 

chladno len okolo 12 °C. Aj august sa drží v denných teplotách okolo 20 °C, často prší. Ku 

koncu augusta nastali tropické teploty aj 36 °C, nočné okolo 20 °C. Počasie zle vplýva na 

organizmus, hlavne deti a seniorov. 
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September celkom teplo + 25 °C, v noci okolo 13 °C, je však sucho. V októbri už prikurujeme, 

ale cez deň je pekné „babie leto.“ November začal celkom teplým počasím. Na Katarínu 

napadol prvý sneh a v noci mráz do -8 °C. Už dávno nebol v novembri trvajúci sneh. Deti 

majú radosť. Na Štedrý deň veľa snehu, na Božie narodenie dážď a sneh postupne zliezol. Na 

Silvestra dážď, ale priaznivci výstupu na veľký Vreteň opäť trasu zdolali s úsmevom. 

 Na Božie narodenie sa v našom kostolíku odohralo pásmo na ľudové zvyky o narodení 

Ježiška. Malí, väčší i tí najstarší svojimi piesňami, koledami, básňami i hovoreným slovom 

oslavovali Narodenie Jezuliatka.  

 Koniec roka sa oslavoval opäť ohňostrojmi, svetelnými efektmi... Od Nového roku 

2024 bude zákaz predaja a používania hlučnej pyrotechniky. Je to dobre, hlavne pre zvieratá, 

ktoré trpia týmto hlukom. Snáď sa to bude aj dodržiavať. 

 Ako moderná dedina i my máme svoju novú mobilnú aplikáciu. Na OÚ momentálne 

pracujú 3 pracovníčky - Ing. Zuzana Sopková, Mgr. Helena Bačíková a z rodičovskej 

dovolenky sa vrátila Ing. Veronika Sabelová, ktorá nahradila Ing. Gabrielu Bollovú. Tá 

nastúpila na materskú dovolenku. Narodila sa jej dcéra Nikolka. Prajeme im veľa zdravia a 

radosti. 

Starosta obce vo svojom koncoročnom príhovore tiež informuje, že sme začali s realizáciou 

veľkých projektov - rozšírenie vodovodu a kanalizácie do časti obce Hrby, zapojili sme sa aj 

do výzvy na rekonštrukciu poľných ciest, telocvične. Samosprávam vláda zobrala časť 

podielových daní a pri enormnom náraste cien energií bude možno problém zabezpečiť aj 

základný chod obce. S poslancami OZ budeme musieť rozhodnúť, kde zoberieme financie na 

spolufinancovanie hlavne tých väčších projektov. OÚ musel pristúpiť v r. 2023 aj k zvýšeniu 

daní a poplatkov - napr. za prenájom sály KD, smeti TKO - 24 € / osoba / rok... 

K 31.12. máme 1128 obyvateľov (77 vdov a 10 vdovcov). Najstarší muž v obci je Vladimír 

Ševčík (83), najstaršia žena Antónia Jaššová (95). Tento rok zomrel i náš najstarší spoluobčan 

Rehor Machút (96 rokov). 

Na druhý svet sme odprevadili aj našich spoluobčanov, ktorí boli dlhoroční zamestnanci obce 

Snežnica - Miroslava Ševčíka (75), Štefana Jaššu (62) a Štefana Boráka (75). Všade okolo nás 

vidíme výsledky ich prác. Páni, za všetko Vám ĎAKUJEME. 

Komisia kultúry spolu so starostom obce sa zhodli na myšlienke, aby sa Kronika obce 

Snežnica zdigitalizovala a tým sa dostala ku všetkým záujemcom, ktorých zaujíma história 

našej obce. Kronika bola najskôr profesionálne nafotená našim spoluobčanom Jánom  
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Duckom a následne prihlásení dobrovoľníci uskutočnili jej doslovný prepis do textového 

formátu. Takto si budú môcť bádatelia dohľadať informácie, ktoré ich zaujímajú. V obci sa 

nachádza ešte jedna, staršia kronika - školská. Obecná kronika bude čoskoro prístupná i na 

stránke obce. 

Informácia, že na Dolných Kysuciach stálo významné hradisko nie je úplne nová. Možno toto 

bol pre nadšenca a milovníka Kysúc Petra Kvasnicu podnet zorganizovať výpravu na Malý 

Vreteň (Malá Baba). Ide o najväčšie hradisko na Kysuciach. Pôvodný výskum Ondreja Šeda, 

pracovníka Kysuckého múzea zo 70. rokov odhaduje, že hradisko má rozlohu až 3 hektáre. 

Vtedy hradisko dotoval na prelom mladšej doby bronzovej a staršej doby železnej. To 

znamená, že ide o lužickú kultúru. Rozsah hradiska, myslíme si, že celkom dobre potvrdzujú 

lidarové  snímky. Okrem hlavného opevnenia ešte badať nejaké terasy, ktoré mohli byť 

osídlené. 

Z lokality máme viacero črepov. Niektoré z nich mohli byť aj zo 14. storočia. Teda zo 

stredoveku. To znamená, že opevnenie mohlo mať svoje pokračovanie v čase a polohu mohli 

využívať i Slovania. Lokalita teda mohla slúžiť ako strážny hrad, resp. opevnenie. V tej dobe 

však nešlo o hrad v dnešnom ponímaní, skôr o nejakú drevenú stavbu. Ďakujeme za 

poznatky pracovníkom Krajského pamiatkového úradu Žilina Tomášovi Koptákovi a 

Marianne Lehutovej, archeologičke z Kysuckého múzea v Čadci Danke Majerčíkovej a 

nadšencovi histórie Braňovi Gašpierikovi.  
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